

ဘဝကိုမနှုမယွေအေဘျူးအေဖိုက်
ဆီတလဲကွံင်တဂါခဲလဂါခဲဆ့

**WHY GRACE CHANGES
EVERYTHING**

By

Chuck Smith

ဘဝတင်ကွဲးကျီးကုဆူကညီကျိန်
လာစီရွှန်ယးဟဲ

ဘဉ်မနုၤယူၤအဘျူးအဖျိၣ်
ဆီတလဲကွံာ်တၢ်ခဲလၢာ်ခဲဆ့

ဘဉ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ ချးစမံး

တၢ်ကွဲးကျိၣ်က့ၤဆူ ကညီကျိၣ်
လၢ
စီၤရွှၢ်ယးဟဲ

တၢ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်တီတဖၣ်	
တၢ်အဲၣ်အတၢ်ရူၤလိာ်ဘဉ်ထွဲဒီးယူၤ	၁
၁- တၢ်ပျၢ်ကွံာ်တၢ်ဒဲးဘး	၁၀
၂- တြၢၤတကးတံာ်အသးနီတဘျီဘဉ်	၂၅
၃- လၢဘီမုၢ်ပူၤတၢ်ကွၢ်မိၣ်တအိၣ်ဘဉ်	၃၉
၄- တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဂီၤတဘျုး	၅၈
၅- ခါတဘျီဒိၣ်ခါတခါ	၇၄
၆- တၢ်သၣ်လိာ်တခါ, တမ့ၢ်စးဖိကဟဉ်တၢ်မၤလိာ်တခါဘဉ်	၉၂
၇- တၢ်နၢ်လၢတၢ်ဆိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်	၁၀၉
၈- တၢ်ဒုးတၢ်ယၤစးထီၣ်	၁၂၂
၉- ထူၣ်ဖျဲးနီၢ်နီၢ်	၁၃၉
၁၀- အဝဲသ့ၣ်တသးခုဖျိးကွံာ်ဘဉ်ဧါ	၁၅၂
၁၁- တလၢာ် ဒီးမ့ၢ်ပိာ်တဖၣ်	၁၆၇
၁၂- ခဲလၢာ်မ့တမ့ၢ်နီတမံၤ	၁၈၂
၁၃- လိာ်ပၤအဒုၣ်ဖိထၢဖိ	၁၉၈
၁၄- ပမူဒါတခါဧါ	၂၁၃

တၢ်အဲၣ်အတၢ်ရူၤလိာ်ဘၣ်ထွဲဒီးယွၤ

တၢ်ကတိၤယိယိဖိ “ ယွၤအဲၣ်န့ၤလီၤ ” အဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်နဆိကမိၣ်ထီၣ်တၢ်ဒိၣ်တၢ်မ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤတဘျီဘျီစ့ၢ်ခါ. ကလိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်တုၤလၢပတံးတန့ၢ်ဖိၣ်တဝးသ့ၣ်သ့ၣ်-လၢယွၤအကစၢ်ဒၣ်ဝဲကိးပုၤဆူတၢ်ရူၤလိာ်သးဒီးအိၤ လၢတၢ်အဲၣ်လိာ်သးအပူၤန့ၣ်လီၤ. မူဒါလၢပဝဲတကပၤတခီမ့ၢ်ဝဲဒၣ် ပကနၣ်လၢအဝဲအတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ,အတၢ်သးအိၣ်လၢဟ့ၣ်ကလိပုၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သဘျီဒီးတၢ်သ့ၣ်သ့ၣ်သးဒုလၢပကလဲၤခီဖျိဘၣ်လၢ ပတၢ်ရူၤလိာ်သးဒီးယွၤန့ၣ်ကယံကလၢထဲလဲၣ်. မ့ၢ်န့ၣ်သက့ဒ်န့ၣ်ဒီးပုၤအိၣ်ဒီးဝဲအါဒိၣ်အါဂၤလၢထီၣ်ဝဲတၢ်ရူၤလိာ်သးဒီးယွၤန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အကျဲအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်တၢ်လီၤန့ၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢအဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်လၢယွၤအဂီၢ်မနုၤတဖၣ်သ့လဲၣ်, ဒီးတမ့ၢ်လၢယွၤမၤလံတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ပးဒီးစိာ်ဃုာ်ဝဲတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢ ‘မၤ’ ဒီး ‘မၤတဂ့ၢ်’ တဖၣ်ဒ်သိးကဒုးစၢယာ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးယွၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဟံတီၢ်ဟံလိာ်သးဒ်န့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ယတမ့ၢ်ပုၤတမ့ၢ်, ပုၤတခီဘိမ့ၢ်ဖိ တဂၤဘၣ်. ဖဲယဒိၣ်ထီၣ်သိအခါန့ၣ်, ယဆိကမိၣ်လီၤယသးလၢ ယမ့ၢ်ပုၤဖိသၣ်လၢအဲၣ်ထူအဲၣ်ယွၤကတၢ်လၢယအိၣ်တၢ်အကဝီၤ, မ့ၢ်လၢတၢ်လၢယတမၤဘၣ်အယိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယတအိမိာ်ဘၣ်, ယတဂဲၤကလံၣ်ဘၣ်, ယတလဲၤဆူမူးဒီးပွဲဒီးတဖၣ်ဘၣ်, ပုၤသိၣ်လိယၤလၢတၢ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒီးဘးလီၤ. အယိယဟးဆွဲးတၢ်တဖၣ်န့ၣ် တကးဘၣ်, ယဆိကမိၣ်လီၤယသးလၢ ယတီၤယလိာ်ဒိၣ်န့ၢ် ယသကိး လၢအဂီၢ်စၢ်ဘါစၢ်တဖၣ်လၢအမၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဆိကမိၣ်လီၤယသးလၢ ယစိယဆ့ၣ်ဒိၣ် န့ၢ်တၢ် အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်တဖၣ်အဖိ လၢအထာထီၣ်အိမိာ်ထူဝါကူးလၢဒီး အိၣ်သ့ၣ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါယန့ၢ်လၢကစၢ်ယွၤသ့ၣ်ညါဝဲန့ၣ်လီၤ.

အန့ၣ်ဒၣ်လဲာ်, ယတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအိၣ်ဖးဒိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ. ယတလဲၤဆူတၢ်ဂီၤမူန့ၣ်သက့ ယဆၢထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤမူအမံၤမူခိၣ်ဖိ(Snow white) ဒီးလၢတၢ်ဝဲန့ၣ်အယိ ယသးမၤသးဒ် ယဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ယိၣ်ယၤလီၤ. လၢခံတန့ၣ် အိၣ်ဘျးနံၤကဒီးန့ၢ်ကဒီးတၢ် အူၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤဒီးယကအာၣ်လီၤယွၤလၢအကဟဲတန့ၣ်န့ၣ် တၢ်ကဘၣ်လီၤဆိဝဲန့ၣ်လီၤ. ယတၢ်ရူၤလိာ်သး ဒီးအိၤ(ယွၤ)န့ၣ် မ့ၢ်စိာ်ခီယၤတုၤလၢမ့ၢ်ဆ့ၣ်နံၤဂီၤတၢ်အိၣ်ကတီၢ်န့ၣ် ယဘျီဂ့ၢ်တီၢ်ဘၣ်လံ. မ့ၢ်လၢယတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်သးသဟီၣ်ဒီးတၢ်ကျဲးစးတုၤဒၣ်တချုးဆၢကတီၢ်လၢယၤဒီးယွၤပတၢ်ရူၤလိာ်သးဖျိဆၢအသးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကီၢ်ခါကိးနံၣ်ဒဲးယလဲၤထီၣ်သးစၢ်တၢ်မၤလိလီၤ. အကတၢ်အဟါန့ၣ်ယမၤကဲၤမ့ၢ်အူပူၣ်ဖးဒိၣ်, အိၣ်ဖျိၣ်ဝးတရံးမ့ၢ်အူပူၣ်ဒီးသးဝံၣ်တၢ်သးဝံၣ်ဒ် “ ခဲလၢာ်ဟ့ၣ်ယဲလံ ” ဒီး “ ယက ပိာ်နခံ, ကစၢ်ဧာ ” န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢတၢ်သ့ၣ်ဟူးသးဝဲဒ်အံၤအကတီၢ်န့ၣ် ပုၤမၤပကွဲးတၢ်လၢစးခိတကဘျးဖီခိၣ်မ့တမ့ၢ် ဟံပနီၣ်တၢ်လိာ်တခါလၢပသးပုၤတခါလၢပအဲၣ်ဒီးယွၤကဆိတလဲန့ၢ်ပုၤ, မ့တမ့ၢ် ပကမၤတၢ်အာၣ်လီၤသးတခါခါန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီပကဟံးန့ၢ်ဆိသ့ၣ်တဂၤတဖျါ, တံၤန့ၢ်ပတၢ်အာၣ်လီၤလံာ်က့ၤလၢအပူၤ, ဝံၤတ့ၢ်န့ၣ်အိၤဆူမ့ၢ်အူပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲယကွၢ်ယဆိသ့ၣ်ကဲၤထီၣ်တဘျီယမဲာ်ထံယွၤလီၤလၢယဘိးပၤလီၤ. ယတဲဘၣ်ယွၤလၢယသးလီၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ကွဲးယတၢ်အိၣ်မူ, ဝံၤဒီးယစံးအိၤလၢယအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤယနီၢ်ခိနီၢ်ကစၢ်ခဲလၢာ်, လၢာ်လၢာ်ဆူဆူလၢတၢ်မၤယွၤအတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယဟးထီၣ်လၢမ့ၢ်အူပူၣ်ကပၤဝံၤ, ပဘၣ်လဲၤဆူပျဲၤဖိတဖျါဖဲပသရၣ်ဟံလီၤဝဲလံာ်က့ၤတဖၣ်, ဒီးလၢလံာ်က့ၤလီၤန့ၣ် တၢ်ကွဲးသးကအိၣ်ဝဲ “လၢယွၤအဘျးအဖျိၣ်အယိ,ယအာၣ်လီၤလၢခဲညါတန့ၣ်ယတလဲၤကွၢ်တၢ်ဂီၤမူနီတဘျီဘၣ်, ယတအိမိာ်ထူဝါဘၣ်, ယတအိသံးဘၣ်, ယတကတီၤ တၢ်ကတီၤတယံတလၢတဖၣ်ဘၣ်, ယတ

လဲ၊ ဆူတင်္ဂါကလံာ်အလီၤဘၣ်” ဖဲပဖးလံာ်ကွံာ်ပဆဲးလီၤပမံၤလၢလံာ်ကွံာ်လီၤဝံၤ ပကတုန့ၣ်အိၤလၢစ့ထၢၣ်ဖိပူၤဒီးစိာ်အိၤဒီတန့ၣ်ဒီးပှၤန့ၣ်လီၤ.

ယပလီၤယသးလၢယကစ့ၤမၤထွဲယတၢ်အၢၣ်လီၤတဖၣ်အံၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အကတၢ်န့ၣ်ပှၤလီၤကွံာ်လၢယတၢ်ရုလီၤသးဒီးယှၤန့ၣ်လီၤ. ယလဲၤတၢ်ဒီးခရံၣ်န့ၣ်ယတၢ်သးခုအိၣ်ဒၣ်တဖၣ်ဖိ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤယဘၣ်တၢ်ယံၤယာ်ယလၢလံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤ အယိန့ၣ်လီၤ. ယမၤဟးဂီၤယတၢ်အၢၣ်လီၤတသ့ဘၣ်. ယဆဲးမံၤဆဲးသၣ်ဒီးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီတမ့ၢ်ခါ. ယတဟးဝံၤအိၤလၢယဆ့ကၤထၢၣ်ဘၣ်န့ၣ်ခါ. ယဟံၤယသးသပှၤပှၤလၢယတၢ်အၢၣ်လီၤတဖၣ်အံၤသပှၤပှၤသတးဒီး ယန့ၣ်နီၢ်ကီၢ်လၢယှၤန့ၣ်အိၣ်ဒၣ်အိၣ်ကမၢ်ယလၢယတၢ်ကျဲးစးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယှၤန့ၣ်ကဘၣ်ဂ့ၤလၢယဖီခိၣ်, အစ့ၤကတၢ်ကဘၣ်ဂ့ၤန့ၣ်ပှၤလၢအတတီၢ်န့ၣ်မၤထွဲအတၢ်အၢၣ်လီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဖးဘၣ်ယသး, ဖဲလၢယသကိးလၢအတတီၢ်တလီၤထဲသိးယၤတဂၤ, ယဖးပြၢပထိးချံၣ်အိၣ်လၢပလီၤပုၤဖျၢၣ်အခါ, အဝဲမၤန့ၣ်ဝဲယၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ယသးဒိၣ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်” လီၤ. ယဒံးဆိကမိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ယသးဒံးသဘံၣ်ဘၣ်ထီၣ်လီၤ. ဖဲအံၤယဟံၤပနီၣ်ယတၢ်အၢၣ်လီၤအဆၢ, ဘၣ်ဆၣ် ယှၤတကန့ၣ်နီၣ်တဖၣ်ဘၣ်. လီၤကံၢ်လၢယဘၣ်တၢ်ဆိၣ်လီၤယထီၣ်ဘိန့ၣ်လီၤ.

တဘျီဘၣ်တဘျီ,ယကွံာ်ထံလီၤကွၢ်ယသးတီတီ, ဒီးယထံၣ်လၢယတတီတလီၤထဲသိးယမုၢ်သးဆိကမိၣ်ဘၣ်. ယသ့ၣ်ညါလၢယတၢ်ဟံၤသးန့ၣ် တမ့ၢ် ဒ်အ ကြးဝဲဘၣ်ဝဲအသိးဘၣ်. တၢ်အကတီၢ်အိၣ်ဝဲလၢ ယတထီၣ်ဘးယှၤအတၢ်ဘၣ်အသးလၢယတၢ်အိၣ်မူအပူၤဘၣ်. ယသ့ၣ်နီၣ်ကွၢ်တဘျီဖဲလၢယအိၣ်ကွီအခါ ယလဲၤဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်ဂီၤမူလီၤ. ယုလီၤအတီၢ်ပူၤယသးသိၣ်ယိၣ်ကွၢ်ယမ့ၢ်လၢယမၤဟးဂီၤ ယတၢ်အၢၣ်လီၤအယိန့ၣ်လီၤ. တဘျီတခိၣ်ယသးဟဲန့ၣ်လၢကွၢ်ဖဲကစၢ်ယှၤကထံၣ်တၢ်ဒ်အဂ့ၢ်ဒီးကဆိၣ်ဂ့ၤဒၣ်ဝဲယၤလီၤ. ယအဲၣ်ဒီးယုတၢ်အိၣ်တဘျီမံၤ, ဘၣ်ဆၣ်ယဆိကမိၣ်ကွၢ်လၢ,

ယတတီမးဒီးယတၢ်အၢၣ်လီၤအိၤအခါန့ၣ်ဒီး, ယယုတၢ်ယတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ကအိၣ်ကွၢ်လၢမန့ၣ်တမံၤလဲၣ်.

ယတၢ်ဟံၤတီဟံၤလီၤသးအတၢ်ဝံၤယၤအံၤ ဘၣ်တၢ်စိာ်ဒီအိၤတုၤလီၤလၢယစးထီၣ်မၤအတၢ် ဖဲ ထးကစၢ်ဂ့ၢ် (Tucson), အိၣ်လၢအရံးစိာ်(Arizona)ကီၢ်စဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တယံာ်ဘၣ်, ယထံၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤအိၤန့ၣ် အလီၤအိၣ်ဝဲအိၤန့ၣ်တၢ်လၢယလဲၤခိဖျိတဖၣ်, ဒီးတၢ်ကဘၣ်ရုဒီးယှၤန့ၣ်ကဘၣ်အိၤန့ၣ်ယတၢ်ရုဒီးအိၤလၢညါန့ၣ်လီၤ. တၢ်နးဒိၣ်တက့ၢ်န့ၣ်မုၢ်ဖဲယထံၣ်ဘၣ်ပှၤမၤတၢ်သးခုကစီၣ်မံၤဟူသၣ်ဖျါတဖၣ်အိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်, ခိဖျိထံၣ်ဘၣ်ပှၤဒီးန့ၣ်ကွၢ်တၢ်အုၣ်ကွၢ်ဒိၣ်ကွၢ်တဖၣ်ဘါထီၣ်ယှၤဒီးစံး “ကစၢ်ယှၤဇၢ, ဘၣ်မန့ၣ်န့ၣ်တဆိၣ်ဂ့ၤယၤလဲၣ်. နသ့ၣ်ညါ ယကြးဒီးန့ၣ်အ တၢ်သ့ၣ်ဒဲ, ဒီးထံၣ်ပှၤအိၣ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်တၢ်မၤဘျီကွၢ်အိၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ဒီးမးလၢတၢ်စိာ်ကမိၢ်ဒ်အံၤတကလုာ် ကမၤအသးလၢယတၢ်အိၣ်မူအပူၤဒီး လၢယတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ ယယုယှၤသပှၤပှၤ, ဒုၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်သပှၤပှၤလၢထးကစၢ် (Tucson) အမဲးမုၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဟးထီၣ်ထဲတဂၤဇၢ, စိာ်ထဲထံတကီ, လံာ်စိဆ့တဘၣ်, လံာ်ကွဲးနီၣ်တဘၣ် လၢကကဲထီၣ်ယတံၤသကိးဒီးယုယှၤသပှၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ယယုအိၤလၢကဆိၣ်ဂ့ၤယၤ, ကဟ့ၣ်ယၤတၢ်စိာ်ကမိၢ်, ဒီးလၢကဒီးဖျါယှၤန့ၣ်လီၤ. ယမၤကွၢ်ဒ်န့ၣ်တဝီဝံၤတဘျီ,ယသ့ၣ်ပိာ်သးဝးထီၣ်ဒီးန့ၣ်လၢကစၢ်ယှၤကဆိၣ်ဂ့ၤယတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, မ့ၢ်လၢယယုဘါထုကဖၣ်, ဒုၣ်တၢ်အိၣ်အယိလီၤ. ယအိၣ်ဒီးတုၤလၢတၢ်ဘါအသီတဆၢကတီၢ်တကဲလၢဘၣ်, လၢကထံၣ်ဘၣ်ယှၤကမၤတၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ် ယဒုၣ်တၢ်အိၣ်အယိ ယဝံၤယဘါစၢ်တုၤဒၣ်လဲာ်, တုၤယီၤအိၣ်ဘျဲးန့ၣ်တဘျီယဆၢထၢၣ်လၢတၢ်ဟီတရါပျဲာ်စိာ်လီၤခဲတမိၣ်ကျၢၤသးလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယတၢ်

ဆိပ်ဂူဆိပ်ဂါအိတ်အအိတ်ဖျိလံာ်ရိမ္မာအယိလီၤ. မ့ၤလၢယယထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဆိပ်ဂူထီၣ်
ဘိအယိ, အကတၢ် ယဟ်လီၤယသးလၢယကခူၣ်န့ၣ်အိၤလီၤ.အန့ၣ်ဒၣ်လဲၣ်, ထဲယ
ဂံၢ်ယဘါအိတ်အသိး ယကျဲးစးမၤဘၣ်ဆၣ်,ယကဘူးဒီးအိၤန့ၣ်ကီၢ်ဒိၣ်မးလီၤ. ယ
ဟ်လီၤယသးလၢ, ယကမၤစွံကတုၤဒၣ်တၢ် ဒီးကွၢ်, မ့ၤယကထံၣ်န့ၣ်တၢ်လၢပုၤထံၣ်
န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒါန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မ့ၢ်တနံၤ,ဖဲယမၤလိလံာ်ဖးဒိၣ်တဘျီအံၤအခါန့ၣ်, ယူၤဆီတလဲကွံာ်ယ
တၢ်ရုၤလိာ်ဘၣ်ထွဲဒီးအိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အဝဲလီၤဖျါထီၣ်, တၢ်ကတိၤယိယိဖိ, ပုၤသု
အိၤအါအါကလဲၣ်,ဘၣ်ဆၣ်ပုၤတနၢ်ဟ်အိၤအါအါဘၣ်တဖျါ- ‘ယူၤအတၢ်ဘျးတၢ်
ဖျိာ်’ အဒိပညိန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်ဖဲန့ၣ်ယစးထီၣ်ဘၣ်သကၢ်ဒီးယတၢ်ရုၤလိာ်သးဒီးယူၤ
လၢတၢ်သဘျီလၢအပွဲၤဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်, လၢအပူၤကွံာ်ယတဟ်သ့ၣ်ပာ်သးလၢယူၤ
မၤတၢ်လီၤလးလၢယတၢ်မၤယူၤအတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ယထံၣ်လီၤက့ၤယသးလၢယဒိၣ်
ဘၣ်တၢ်မ့ၢ်လီၤယံၤန့ၣ်သက့, ယတၢ်ကမၣ်န့ၣ် ကထးဖးယံၤကွံာ်ယ ဒီးယူၤန့ၣ်ဘၣ်.
ယတၢ်ရုၤလိာ်သးဒီးအိၤန့ၣ်တပတံာ်ပတီၢ် ထီၣ်ထီၣ်လီၤလီၤလၢဘၣ်. မ့ၢ်တခါလဲၣ်သး
ကၢ်ကၢ်လၢအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လီၤလးအယိန့ၣ်လီၤ.

နဆိကမိၣ်ကွၢ်, ဖဲယထံၣ်န့ၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အိၣ်အိၣ်တထံၣ်အံၤန့ၣ်, ယသး
ကမၤသးဒ်လဲၣ်. ရိမ္မာ-၈၃၁ ယူၤမ့ၢ်အိၣ်လၢယဂီၢ်ဒီး, မ့ၢ်မတၤကထီဒါပုၤလဲၣ်. အါ
န့ၣ်အါလါအတီၢ်ပူၤယကျဲးစးတၢ်လၢတၢ်ထံၣ်လၢအကမၣ်အပူၤ, ယူၤန့ၣ်ထီဒါယၤန့ၣ်
လီၤ. ယထံၣ်အိၣ်ဒ်အဝဲမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအခိးကွၢ်ယၤ, မ့ၢ်ယကလဲၣ်ကမၣ်ဖဲလဲၣ်, ဒီး
အဝဲကကၢ်လီၤအတၢ်သးဒိၣ်အတၢ်စံၣ်ညိၣ်လၢယဖိဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢ်ယနၢ်ဟ်
ထီၣ် က့ၤလၢ, ယူၤန့ၣ်အဲၣ်ဒီးဝဲလၢပကမ့ၢ်လၢသးခုၤလၢအတၢ်အဲၣ်လၢအကတၢ်တ
အိၣ်အပူၤ ဒီးတမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဖိာ်ထွဲထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အခံန့ၣ်ဘၣ်.
အန့ၣ်သတးဒီး ယစးထီၣ်ရုၤလိာ်ဒီးယူၤလၢကျဲးစးအသိးလၢတဘျီန့ၣ်လီၤ.

ယသ့ၣ်ညါထီၣ်က့ၤလၢ, တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒိသဒါယူၤအပူၤဂီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်လီၤ.
အတၢ်တြီတဖၣ်န့ၣ်ဒ်မိာ်တဖၣ်တပလီၢ်, အတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲးစး, လၢတၢ်ပညိၣ်
အိၤလၢဖိလံာ်တဖၣ်အတၢ်ဘျးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တုၤပထံၣ်ယူၤအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိာ်လံာ်န့ၣ်
ပတဘၣ်တၢ်ဒုးယာ်ပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢဘၣ်. ပကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်အိၣ်မူလၢတၢ်သ
ဘျးမ့ၢ်လၢပအဲၣ်ယူၤ, ဒီးပအဲၣ်ဒီးမၤတၢ်တမံၤလၢလၢကမၤဘၣ်ဒိဆါက့ၤပတၢ်ရု
လိာ်ဒီးအိၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပသ့ၣ်ညါတၢ်သ့ၣ်ခုၤသးခုၤလၢပတၢ်ရုၤလိာ်သးဒီးယူၤလဲန့ၣ်
ဒီး, ပတအဲၣ်ဒီးတၢ်နိးတၢ်ဘျး, တၢ်တြီမၤတံာ်တၢ်အိၣ်လၢပဘၣ်စၢၤလၢဘၣ်. ပပ
လၢဘၣ်ယူၤအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်ဒီးအါ, အဝဲကဲထီၣ်ပတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤခိၣ်သ့ၣ်လၢပ
တၢ်အိၣ်မူအပူၤလီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အတၢ်မၤဆူၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ် တလိၣ်လၢဝဲ
ဘၣ်. ပကထံၣ်လီၤက့ၤပသးလၢပဆၢမၤဘၣ်ယူၤအသးန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢပအဲၣ်အိၤအယိ
န့ၣ်လီၤ.

ဒီးတၢ်ဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်သးခုၤအိၣ်ကတၢ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤဖဲ ပပလၢဘၣ်တၢ်
အဲၣ်တၢ်ကွံာ် အတၢ်ရုၤလိာ်သးအခါန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါလၢ အဝဲအိၣ်လၢပဂီၢ်, အဲၣ်ပုၤ
န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအိၣ်ကတၢ်လၢပသ့ၣ်ညါသ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထံၣ်န့ၣ်ယူၤအတၢ်
ဘျးတၢ်ဖျိာ်လၢအိၣ်ဒီးအလၢအကပီၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မၤအသးအိၣ်ကတၢ်လၢယ တၢ်
လဲၣ်ဒိဖျိလၢ တၢ်မၤယူၤအတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ယရုၤလိာ်ယသးဒီးယူၤလၢကျဲးစးအသိး
လၢခဲဆုတဘိ, တမ့ၢ်လၢယတၢ်မၤဂ့ၤအဖိခိၣ်ဘၣ်, တမ့ၢ်လၢယတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤအဖိ
ခိၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်တခါလဲၣ်လၢယူၤအတၢ်အဲၣ်ယၤဒိဖျိယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယူၤအဘျးအဖျိာ်အံၤဆီတလဲကွံာ်လီၤအိၣ်သယုာ်အပျီဆူ, ပျီမ့ၢ်လါဟ့အထူး
အတီၢ်တဘျီလီၤ. အဝဲလဲလိာ်ကွံာ်တၢ်ဘၣ်အ့ၣ်တၢ်ယာ်ပမဲလၢတၢ်မူဒါအပူၤ ဆူ
တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးလၢမၤအတၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဆီတလဲဝဲတၢ်မဲာ်ထံမဲာ်နိ
ဒီးတၢ်လီၤတူၣ်လီၤကၢ်လၢကပစၢ်အတၢ်ကျဲးစးဒၣ်ဝဲဆူတၢ်သ့ၣ်ပိာ်သးဒီးတၢ်နံၤ

ကဝဲင်ပျိုကဒီလယူဟ့ၣ်ကလီပှာန့ၣ်လီၤ. ယူအဘျးအဖျိၣ်လဲလိာ်တၢ်ခဲလၢာ်ခဲဆ့လီၤ.

မ့ၢ်န့ၣ်ထံၣ်န့ၣ်တၢ်သးခုအဒိၣ်အယိာ်လၢအအိၣ်လၢယူအဘျးအဖျိၣ်ပူလံၤဒါ. ပှာမ့ၢ်စံးန့ၣ်လၢပအိၣ်ဆၢထၢၣ်ဒီးယူန့ၣ်တဒီးသန့အသးလၢပတၢ်ကျဲးစးအဖီဒိၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်တဒိမ့ၢ်ဒိဖျိလၢအစုလၢအဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်မၤတၢ်လၢပဂီၢ်တဒိလီၤန့ၣ် နကတူၢ်လိာ်ကစီဒိဒါ. ယကွဲးန့ၣ်လၢနကဟံးန့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်စ့ၤကိာ်လၢပကဆိကမိၣ်သကိးယူအတၢ်အဲၣ်လီၤလးလၢအလူလီၤဝဲလၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲတီဝဲလီၤ. နသ့ၣ်ညါဒါ. ယူအတၢ်အဲၣ်အတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်လဲလိာ်ကွဲာ်တၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.

**အဆၢဒိၣ်-တၢ်
တၢ်ဖိးဘးဘၣ်တၢ်ပျၢ်လံ**

တဟါန့ၣ်ယန့ၣ်ဟ့ၣ်အမဲရကၤထံၣ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဂီၢ်တီၢ်လီၤလံၤဒီးကထၢၣ် ခံးစ့ကွၢ် (Dr. Henry Kissinger) ကတီၤလီၤတၢ်လီၤ. အဝဲဝဲဘၣ်ပှာဒိကန့ၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်လၢ, အတၢ်ကမၣ်လၢပှာကွဲးကွၢ်အဂ့ၢ်ပာ်ဖျါဝဲဝဲ လံာ်ကဘျးပၤ-၁၁၅၉ ပှာန့ၣ်လီၤ. ဒီးစံးစ့ၢ်ကိးဝဲမ့ၢ်တၢ်ကမၣ်လၢအမၤကမၣ်ဝဲအလီၢ်ခံကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်ဘၣ်ကွဲးကွၢ်ယဂ့ၢ်ယကျိၤန့ၣ်, ယတၢ်ကမၣ် အဒိၣ်ထံးကတၢ်န့ၣ် တၢ်ကထံၣ်န့ၣ်အိၤ လၢတၢ်ကွဲး ‘တၢ်ကတီၤလၢညါအပူ’ သ့ၣ်သ့ၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်တဒိကမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်တီအပူန့ၣ်လီၤ. ယကျဲးစးဆၢထၢၣ်လၢယူအမဲၣ်ညါ လၢယတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါဒၣ်ယဲန့ၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်. တမ့ၢ်လၢယမ့ၢ်ပှာတဂၤလၢပှာဘၣ်ညိကွဲာ်, ပှာသကဲာ်ပဝး ဟးဂီၤလၢာ်အယိဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်ယတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါန့ၣ်တဘျးထီၣ် ယူလၢအစီတုာ်ဆ့တုာ်တဂၤတူၢ်လိာ်ဝဲသ့ဘၣ်.

တၢ်တီတၢ်လီၤကျဲကတၢ်ကွဲာ်

တၢ်ကကဲထီၣ်ပှာတီပှာလီၤတဂၤဒီးန့ၣ်ထီၣ်အသးလၢပထုးထီၣ်‘တၢ်တီတၢ်လီၤ’ အဒိပညိလၢအမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်, ဟ်လီၤနီၣ်ထီၣ်တခါ, ဝံဒီးမူဒ်နီၣ် ထီၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲတခါလီၤ. မတၢ်မးအိၣ်မူထီၣ်ဘး အနီၣ်ထီၣ်တ

အိပ်ဘဝ. အပိပတ်လီတော်ဂွာအါမံလောပကဂွာပူပသးန့ၣ်လီၤ. အညီန့ၣ်ကတော်တ ခါ ပစံးလောပတော်တတူထီၣ်ထီၣ်ဘးပနီၣ်ထီၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ပတော်ကမၢ်ဘၣ်.

ထံခွဲမဲၣ်ကလေးတဘျီမ့ၢ်လီၤတဲာ်သ့ၣ်ဖးဒီးပစံးလောပစုတကျူဒီၣ်တကျူယိတ မ့ၢ်ဘၣ်. ပစံးလောပတဂၤန့ၣ်ကိးယၤဖဲတကြားကိးယၤအခါလီၤ. ပှၤဂၤတဖၣ်မၤတၢ် သီၣ်ကံၣ်န့ၣ်တလၢ လၢအးပူလီၤ. အပိယတၢ်ကမၢ်န့ၣ်မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ကမၢ်နီၣ် နီၣ်န့ၣ်လီၤ. ‘နကွၢ်နမၤတၢ်န့ၣ်ဟဲကဲထီၣ်လၢယၤဒ်အံၤဒ်န့ၣ်’ ပစံးဒ်န့ၣ်လီၤ. ‘နမၤယ မၤလီၤ, တမ့ၢ်ယတၢ်ကမၢ်ဘၣ်.’ ပှၤတအံၣ်ဒီးပှၤဟ်တၢ်ကမၢ်လၢအလီၤနီၣ်တဂၤ ဘၣ်. တၢ်ဟ်သးအံၤကွၢ်ကဒါဒိၣ်ခံတူလၢစါအၢဒ်လီၤ. အဝဲအတၢ်ကမၢ်န့ၣ်ဟ် ထီၣ်ဝဲလၢနီၣ်အံၣ်အုအလီၤလီၤ. အဝဲစံးဘၣ်ယှၤ ‘ဝမိၤၣ်-၃း၁၂ ပိာ်မုၢ်လၢနဟ့ၣ်အိၣ် ဒီးယၤတဂၤန့ၣ်-’ အဝဲအတၢ်ကမၢ်အပိယဘၣ်ကဲထီၣ်ပှၤဒ်ယမ့ၢ်ခဲအံၤလီၤ.’

လံာ်ကတိၤဒီး-၃ဝး၁၂ စံးဝဲ ‘ပှၤလၢအကဆီၣ်ဝဲလၢအမဲၣ်ဒ်ဝဲဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တ သ့စီဒီးဘၣ်အသးလၢ အတၢ်ဘၣ်အာန့ၣ် အိၣ်ဝဲတစါလီၤ.’ နမ့ၢ်ဆိကမိၣ်လီၤနသး လၢနမ့ၢ်ပှၤကဆီၣ်ဖးဒိၣ်တဂၤ,ဘၣ်ဆၣ်နတသ့ကဆီၣ်ဒီးနသးလၢနတၢ်ဘၣ်အာဘၣ်သီ, ဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်ဟးသဒ်လံာ်န့ၣ်လီၤ,လံာ်စီဆံးစံးဝဲ ယၤဟၣ် ၁း၈-၁၀ ‘ပမ့ၢ်စံး လၢပတၢ်ဒီးဘးတအိၣ်ဘၣ်ဒီး,မ့ၢ်ပလီလီၤပသး,ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတအိၣ်လၢပပူဘၣ်ပမ့ၢ်စံးလၢပတမၤဘၣ်တၢ်ဒီးဘးဒီး,မ့ၢ်ပဟ်အီၤလၢပှၤကတိၤတၢ်ကဘျံးကဘျီ, ဒီးအကလုာ်အကထါတအိၣ်ဘၣ်လၢပပူဘၣ်’ လံာ်စီဆံးပှၤပတၢ်ဂုၤကီလီၤတံာ် လီၤဆဲး ရံမုၢ်၃း၁၉,၂၃ ‘ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲ လၢကဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ယာ်အီၤလၢယှၤအ မဲၣ်ညါ---ပှၤခဲလၢကမၤတၢ်ဒီးဘးဒီး တချးန့ၣ်ဘၣ် ယှၤအလၢအကဝီၤဘၣ်.’

ဖဲပအံၣ်ဒီးမၤတီမၤလီၤထီၣ်ပသးဒီးဒိကန့ၣ်မၤထွဲတၢ်ဘျီတဖၣ်န့ၣ်,အကတၢ်ပ ကဘၣ်အာၣ်လီၤတူၢ်လီၤလၢ ပလီၤတဖျးဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.ယကွၢ်ဂ့ၤကွၢ်ဂါလီၤယသးဒိၣ် န့ၣ်ယထံၣ်န့ၣ်တက့ၢ် , ဒီးဒ်န့ၣ်အသိးနကထံၣ်ယၤလၢယအာန့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်လီၤ. ယကွၢ်

န့ၣ်ဆူနတၢ်အိၣ်မူဒီးယကထံၣ်နတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကံာ်အကလုာ်ကလုာ်လီၤ.မ့မ့ၢ်တူၤယ ကွၢ်လီၤကွၢ်ယသးတဘျီန့ၣ် ယကထံၣ်လၢယတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကံာ်စ့ခါန့ၣ်တအာထဲ န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တီတၢ်လီၤလၢယမၤန့ၢ်သ့လၢယတၢ်မၤအပူ ဒ်လဲၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ အယီၤအဘျီလီၤ. လံာ်စီဆံးတဲာ်ဝဲ ဝဲယဂျီယၤ၆၄၆ ‘ပဝဲဒ်ခဲလၢကံာ်အံၤပမၤပသးဒ် တၢ်တကဆီၣ်ဘၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ဒီးပတၢ်တီတၢ်လီၤခဲလၢကံာ်န့ၣ်မၤအသးဒ်တၢ်ကူတၢ် သိးဘၣ်အာအသိးန့ၣ်လီၤ.’

ပတၢ်ရုလီၤသးဒီးယှၤမ့ၢ်ဒီးသန့ၣ်ထီၣ်အသးလၢတၢ်တီတၢ်လီၤဒီးတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဂါဒီးတၢ် ဂ့ၤတၢ်ဂါဒီး, ပကတတူထီၣ်ဘးနီၣ်တဘျီဘၣ်.

ဖဲပထံၣ်ဘၣ် ပှၤတနီၤဟးဝဲဖျါသညးသပှၤ လၢအဆူကထၢၣ်တၢ်ကံးညၢ်အ ပူ အခါလီၤနံၤဘၣ်ပှၤကစီဒီး. အဝဲသ့ၣ်ဟးဒီးလၢအသးပူ ‘ယစီယဆံးန့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်’ ဖျါဒ်အလဲၤဆူဘျီတခါအသိး,အိၣ်ဒီးအကလုာ်လၢဒိၣ်စိလၢနီၣ်သးတကယၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကတိၤတၢ်ကသ့ၣ်ဒ်,အဂ့ၢ်ဒ်အံၤဆိကမိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကတိၤကသ့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဖျါစီဆံး ဖျါတီဖျါလီၤဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်သ့ဝဲ ‘King James English (အဲကလံး ကျီၣ်လၢတၢ်သ့လၢပှၤတကသ့ၣ်)သ့ဝဲတၢ်ကတိၤ ‘Thees’ ဒ် Thous’ တ ဖၣ် မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကတိၤဖျါတဖျါန့ၣ်ဖျါလီၤဒိၣ်န့ၣ်ဒီး ‘Yous’ ဒီး ‘Your’ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်လၢမၤဝဲသ့ၣ်ဟ်ကမိအ သးလၢအတၢ်တီတၢ်လီၤ, ဟးဝဲဝးဝး,လိၣ်ဖျါအသး ဆူ အံၤဆူဘးန့ၣ်လီၤ.ယကွၢ်လီၤဝဲဒီးယှၤဂံၤဂုၤအခိၣ်ဒီး ကစံးဝဲ ‘ပှၤဘၣ်အာသ့ၣ်တဖၣ်’ လီၤ.

ယတၢ်ရူဒီးယူနုၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒီးသန့ဒၣ်အသးလၢယတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤ, ယတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါ အဖီဒိၣ်န့ၣ်, ယတၢ်ထီၣ်ဘးတသ့နီတဘျီဘၣ်. ယလီၤတဲာ်ယဲဒၣ်လီၤ. ယတချး ထီၣ်ယူၤ အလၢကဝါ ဘၣ်. တၢ်လၢယမၤ အဂ့ၤကတၢ်သ့ဖဲမ့ၢ်ဂ့ၤ ဘၣ်ယၤ တနံၤ န့ၣ်ယနီၢ်ဒိတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤ ကလဲၤဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး,တၢ်ခဲလၢၢ်လဲၤသးဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်လၢ အဂ့ၢ်အဝီဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.ယသးကမၤအသးခုၣ်ခုၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်လီၤ. အန့ၣ်မး, ယ မ့ၢ်တၢ်တ မံၤမံၤလီၤ.ဘၣ်ဆၣ်ဖဲလၢယမ့ၢ်နံၤအဂ့ၤကတၢ်ဒၣ်လဲာ်တနံၤန့ၣ်ယူၤကွၢ်လီၤဒီးစံးဝဲ'ပှၤ ဘၣ်အာတဖၣ်' လီၤ. ယတၢ်ကျဲးစးအဂ့ၤကတၢ်န့ၣ်တပျဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်.

ယတၢ်ကျဲးစးစ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် ကဲတၢ်ဆိၣ်ယီၣ်လၢယဂီၢ်လီၤ,အဂ့ၢ်အံၤတၢ် သိၣ်တၢ်သီအမ့ၢ်အတီန့ၣ်မၤတၢ်လၢနသးတၢ်ဟ်သ့ၣ်ဟ်သးတကယန့ၣ်လီၤ. ယကွၢ် ကွၢ်ယလီၢ်ခံ, ဖဲယဂ့ၢ်ကျဲးစးသပှၢ်ပှၢ် လၢယကတီကလီထီၣ်, ထီၣ်ဘးနီၣ်ထီၣ်အံၤ န့ၣ်,ယထီၣ်လီၤကွၢ်ယသးလၢယသးဒိၣ်ဘၣ်တၢ်တနီၤနီၤလၢပှၤကမၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

ယသးဆါဒိၣ်ထီၣ်လီၤ.ယသ့ၣ်ညါလီၤယသးလၢယသးဟ့ပှၤတနီၤနီၤ, ယသး ကါဒီးယသးကွံဘၣ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ,ယသ့ၣ်ညါလီၤကွၢ်ယသး လၢ, ယမၤကမၣ်ဘၣ်ကွၢ်ယကစၢ်အနီၣ်ထီၣ်, ဒီးမၤဟါမၤကွံာ် ယတၢ်ရူလီၢ်သး ဒီး ယူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်တအိၣ်တၢ်လၢနီတမံၤဘၣ်. ယကဘၣ်စးထီၣ်ကဒါ လၢအဒိၣ်ထံး န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်အဆၢကတီၢ်ကတုၤယီၤဖဲ ယတၢ်ရူလီၢ်ဆဲးကျိးဂ့ၤထီၣ်ကဒါကွၢ်အ ခါ န့ၣ်, တၢ်ကဲထီၣ်ကဒီးအသးတမံၤလီၤ. တၢ်ဟ်ကဖိသးဟါထီၣ်, ပီၤဖးကွံာ်ဒီးယကွၢ် လီၤတဩဒီးန့ၣ်လီၤ. ယကျဲးစးထီၣ်ကဒီးတၢ်မၤစ့ၢ်တၢ်အယီၤသ့, ဒီးတုၤကဒီး ယီၤသ့ဖဲယသးမၤသးဒ်ယ တၢ်ရူလီၢ် ဘၣ်ထွဲ ဒီးယူၤ, ကတီၢ်တၢ်ဒီးအိၤ သ့ အသ့ န့ၣ်လီၤ. ယတုၤဖဲန့ၣ်တယံာ်ဘၣ်, ပှၤတဂၤက ကပတုာ်ယတၢ်လဲၤကျဲးဒီး အခါဖဲန့ၣ် ယကိးပသ့ထီၣ်, 'နလဲၤန့ၣ်ဘၣ် ပှၤနီၤသီလ့ၣ်အလဲးစ့ၣ်ဖဲလဲၣ်, နပျၢ်န့ၣ်'. ဒီး တၢ် ခဲ

လၢၢ်ကဘၣ်ကွၢ်စးထီၣ်ကဒီးလၢအဒိၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ်ပနီၣ်ပတီၢ်ပစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်

ပှၤ လၢ အနၢ် လီၤ အသး လၢ ခရံၣ် တဟ် ဘၣ် နၢ် သ က့ သါ ကဲထီၣ် ပှၤ လၢ ယူၤတူၢ်လီၢ်သ့တဂၤန့ၣ်ဂ့ၤစံးဆၢတၢ်သံကွၢ်တနီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်နၢ်လီၤအ သးလၢတုၤဆူမူဒိၣ်ဘီမ့ၢ် သ့လၢ အ တ ဂ့ၤတ ဂ့ၤဝါပ တီၢ် ထီၣ်ဘး ထဲ အံၤ ထဲ န့ၣ် ဒီး,အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်အိၣ်မူတုၤအပတီၢ်ထီၣ်ဘးထဲလဲၣ်. ကစၢ်ယူၤကလိၣ်ဝဲတၢ်မနုၤ တဖၣ်လၢအအိၣ်လဲၣ်. ပှၤအါဂၤစံး, 'ယဆိကမိၣ်လီၤယသးလၢ ယမ့ၢ်ပှၤသ့ၣ်ဂ့ၤသး ဝါ, ပှၤဂ့ၤပှၤဝါတဂၤ သတးဒီး ယအံၣ်ဒီးဆၢထၢၣ်ကစၢ်ယူၤအမဲာ်ညါ လၢယကစၢ် အတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါအဖီဒိၣ်လီၤ'. ဘၣ်ဆၣ်ပှၤတဖၣ်အံၤသးပှၤနီၣ်လီၤအသးလၢ, တၢ်လၢ ကစၢ်ယူၤအနီၣ်ထီၣ်န့ၣ် တဒ်သီးပနီၣ်ထီၣ်ဘၣ်, ကစၢ်ခရံၣ် ဒုးနဲၣ်ပှၤ, တၢ်လၢယူၤ လိၣ်ဘၣ်ဝဲဆူပှၤတ ဂၤလၢလၢလၢ အကျဲးစးတုၤဆူမူဒိၣ်အဘီအမ့ၢ် လၢအကစၢ်အ စိအက မိၤ အ ခါ န့ၣ်, အဝဲ စံးဝဲ ဒၣ်, "(မးသဲၣ်ဒုၣ်) 'မံၤသ့ လၢ ထီၣ်ပျဲ ထီၣ်ဒ် သ့ ပာ်အိၣ်လၢမူဒိၣ် လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်အသီးန့ၣ်တက့ၢ်." အနီၣ်ထီၣ်လၢ ပှၤလၢ အအံၣ်ဒီး ဘၣ်လီၢ် ဖိးမံဒီးယူၤတဂၤအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်လၢအတလီၤတူာ် လီၤကၢ်နီတခါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တမ့ၢ်ဒၣ်ထဲကျဲး စးတၢ်သပှၢ်ပှၢ်, မ့တမ့ၢ်သ့ၣ်တီသးရၢ ဘၣ်. မ့မ့ၢ်တဒိကစ့ၢ်မၤထွဲကယဲာ်တၢ်လၢယူၤဟ်ပနီၣ်လၢပှၤကညီကမၤဝဲတဖၣ်, တ အိၣ်ဒီးအလီၤတူာ်လီၤကၢ်နီတခါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သပှၢ်ကတၢ်, ပှၤလၢအနၢ်ဝဲလၢအဝဲ သ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ်မူအထူအယိာ်သ့ဒီဖျိ အတၢ် မၤ ဂ့ၤ တဖၣ် န့ၣ်, မ့ၢ် အ တၢ် နၢ် ဟ်ကမၣ်ယူၤအတၢ်စိတၢ်ဆံၣ် ဒီးတၢ်အိၣ်ဘၣ်လီၢ်ဒီးယူၤအဒိပညီစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤ လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပ မှာ ဘၣ် ပၣ် လီၤ တၢ် တီ တၢ်လီၤ အနီၣ် ထီၣ်ဒီး, ပကဘၣ်သူနီၣ် ထီၣ် လၢ ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟံၣ်လီၤဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ထဲယုၣ်ရှုးတဂၤဇီၤ အတၢ်အိၣ်မူထီၣ်ဂဲၤကစၢ် ယုၤလၢအစံးဝဲ, 'မးသဲၣ်ဒုးၣ် ' အဝဲတဂၤအံၤမ့ၢ် ယဖိခွါလၢ ယအံၣ်အီၤ, ဒီးဘၣ်ယ သးလၢအီၤလီၤ.' ပကဘၣ်သူသးခု လၢပတၢ်ရူလီၢ်ပသးဒီးယုၤန့ၣ်, ပကဘၣ်တီဘၣ် လီၤထဲသီး ယုၣ်ရှုးန့ၣ်လီၤ. လၢလံာ် ယီၤဟၣ် ၁၆:၈,၁၀ ယုၣ်ရှုးစံးဝဲဒၣ်, 'ဒီးတုၤ အဟဲဝဲ(မ့ၢ်သးစီဆုံ)ဒီးကသိၣ်ယီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်...ဒီးလၢအတၢ်တီတၢ်လီၤအဂ့ၢ်, လၢယ လဲၤထီၣ်ဆူပၢ်အအိၣ်ဒီးသုတထံၣ်လၢဘၣ်ယၤဘၣ်.' ယုၣ်ရှုးက့ၤထီၣ်ဆူမူခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ် ယုၤအုၣ်အသးဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ဘၣ်ထွဲအဖိခွါအဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. မၤမးအသးဒ်အစံးမးဝဲ, အဝဲအံၤ မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤတကလုာ် လၢယကတူၢ်လီၢ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်လီၤ.' ထဲခရံၣ် အတၢ်အိၣ်မူဇီၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤအနီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်အံၣ်ဒီးလၢ ယုၤတူၢ်လီၢ် ပုၤန့ၣ်ပကဘၣ်တီဘၣ်လီၤဒ်ခရံၣ်တီဝဲလီၤဝဲအသီးန့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံဒုးန့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်တီတၢ်လီၤထဲတမံၤ ဇီၤလၢယုၤကတူၢ်လီၢ်ဝဲန့ၣ်, ထဲခရံၣ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်တီ တၢ်လီၤဇီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီ, ပမ့ၢ်အံၣ်ဒီးဆၢထၢၣ် လၢယုၤ အမဲာ်ညါလၢ ပ တၢ်မၤဂ့ၢ်မၤဝါအဖီခိၣ်န့ၣ်,ပဘၣ်အိၣ်မူတၢ်အိၣ်မူလၢအနီၣ်ထီၣ်တုၤထီၣ်ဘး တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဝါလၢပထံၣ်လၢခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ယဟံၣ်ယသးလၢတၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်အ သးတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီတၢ်လီၤဒ်န့ၣ်တလုာ်ယမၤတထီၣ်ဘးဘၣ်. ယုၣ်ရှုးအ ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဝဲဒၣ် မးသဲၣ်ဒုး ၂၈ 'မ့ၢ်ယဲဒၣ်အံၤယစံးဘၣ်သု, ကယံၢ်ပုၤလၢအကွၢ်ပိာ် မုၢ်ဒီးအသးကတၢ်ကိးဂၤဒဲးန့ၣ်အံၣ်ဘၢ လံာ်ဒီး အီၤလၢအသးကံၢ်ပူၤလံာ်. 'အဝဲစံး ဝဲဒၣ် (မးသဲၣ်ဒုး ၂၂) 'မ့ၢ်ယဲဒၣ်အံၤယစံးဘၣ်သု, လၢကယံၢ်ပုၤလၢအသး ထီၣ်အ ဒီပုၢ်ဂံၢ်ကလိကလိတဂၤန့ၣ်, ဂ့ၢ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်ကိးဂၤဒဲးလီၤ.' အဝဲစံးကဒီးဝဲ, (လူၤကၣ်၆: ၂၇-၃၀) 'မ့ၢ်ယဲဒၣ်အံၤ, ယစံးဘၣ် ပုၤလၢအနၢ်ဟူတၢ်သုဝဲသ့ၣ်အံၤ, အံၣ်သုဒုၣ်သုဒါတက့ၢ်. ပုၤလၢအသးဟ့သုတဖၣ်န့ၣ်, မၤဂ့ၢ်အီၤတက့ၢ်. ပုၤလၢအ

ဆိၣ်အာသု တဖၣ်န့ၣ်, ဆိၣ် ဂ့ၢ် အီၤတ က့ၢ်. ပုၤ လၢအကတီၤ တရီတပါသုတ ဖၣ်န့ၣ်, ဘါထုကဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်. ပုၤလၢအဒဲးန ဘိးပၤ တဒီန့ၣ်,ဟ့ၣ်အီၤလၢအ ဝဲတဒီတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢအဟံးန့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်, သုတတြီအ ဟံးန့ၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဆုတဂ့ၢ်. ကယံၢ်ပုၤလၢအယုတၢ်လၢနၢတဂၤလၢလၢန့ၣ် ဟ့ၣ်အီၤတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢ အဟံးန့ၣ်န တၢ်န့ၣ်,သုတယုကဒါက့ၢ်အီၤတဂ့ၢ်.' ဒီးအဝဲမၤလီၢ်စ့ၢ်ကိးဝဲ, လူၤကၣ် ၆:၃၅ 'အံၣ် သုဒုၣ်သုဒါတက့ၢ်. ဒီးမၤဂ့ၢ်တၢ်တက့ၢ်. သုတမ့ၢ်လၢလၢသုကဒီးန့ၣ်က့ၢ်တၢ်နီတမံၤတ ဂ့ၢ်.'

မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်လၢကအိၣ်ဒီးလၢယုၤကပုၢ်ပတၢ်ဒီးဒါ. ပတၢ်မၤဂ့ၢ်မၤဝါကျဲ အမဲာ်ညါ ကျဲအဂၤကဘၣ်အိၣ်တဘိဘိလီၤ. ဒ်စီၤပီလုးစံးဝဲ ရိမုၢ်ဒုး ၂၀ 'မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ် ညၣ်တဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢအမဲာ်ညါ, လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်မၤအယီနီ တဂၤဘၣ်.'

မ့ၢ်လၢပကမုၢ်လၢရူလီၢ်ပသးဒီးယုၤန့ၣ်,တဘၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ ပက စၢ်အတၢ်တီတၢ်လီၤဘၣ်. ကျဲကဘၣ်မ့ၢ်လၢအဂၤတဘိလီၤ. တၢ်ဘျၢလၢကစၢ်ယုၤဟံ လီၤလၢတၢ်တီတၢ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်, ယံးကဲာ်ဆိးလၢပကဒိကနၣ်မၤထွဲအီၤလီၤ. ပမၤတ န့ၣ်ဘၣ်. ပမ့ၢ်လၢထဲတမံၤဇီၤန့ၣ်, တၢ်တီတၢ်လီၤလၢကျဲအဂၤတဘိဘိန့ၣ် တၢ်ကဟံ ပနီၣ်လီၤန့ၣ်ပုၤ, လၢအလီၤဆီလီၢ်အသးဒီးတၢ်ဘျၢခိၣ်သ့ၣ်လၢဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ တၢ်မၤဂ့ၢ်တၢ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဘၣ်စံးဘျးယုၤလီၤ.တၢ်ဘျၢကျဲဒ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ. ဒီးပကိးအီၤလၢ 'တၢ်ဘျးတၢ် ပြီၣ်'လီၤ.

တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်

တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အိၣ်ပညိၣ်ခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်, 'တၢ်ယံၣ်တၢ်လၢ' လီၤ. လၢလံာ်တၢ်အၢၣ် လီၤအိၣ်လီၤအသိၣ်အပူၤ, တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ်, 'ယူၤအတၢ်ကွၢ်မဲာ် လၢတမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါအစီၣ်ခိၣ်' တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ယူၤအတၢ်ဟ့ၣ်ယၢတၢ်တခါ လၢယကစၢ် ဒၣ်ယဲမၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်. တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ယူၤအတၢ်တူၢ်လီၢ်ယၢတမ့ၢ်လၢယကၢ ကိၣ်ဒၣ်လဲာ်ဘၣ်, တမ့ၢ်လၢယကၢလုၢ်ကၢပူၤဒၣ်လဲာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီၣ်သိၣ်လိာ်ဒၣ်လၢယဒီးန့ၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်ခိၣ်ဖျိၣ်လၢယတၢ်န့ၣ်ဒီးယန့ၣ် ယူၤအယိၣ်လီၤ. ဣၤတြိ ၁၁:၆ စံးဝဲဒၣ်လၢ တၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယူၤအသး တသ့ဘၣ်. ပတၢ်ဒီးဘးဘၣ်တၢ်ပျၢ်ကွၢ်လၢယူၤအစီၣ်အဆၢတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ခိၣ်ဖျိၣ်ဒၣ်လၢပန့ၣ် ယုၣ် ဣၤခရံၣ်ဒီးအတၢ်ဒိသံအသးလၢပလီၢ်န့ၣ်လီၤ. တူၤပပာ်ပတၢ်န့ၣ်လၢအိၣ်လဲၣ်ဒီး, ပ လၢၢ်သ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထူးစီၣ်ကွၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပမၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီမ့ၢ်ဂ့ၢ်, မၤထွဲတၢ်ဘျၣ် တၢ် ဘါအ သန့တခါ ခါမ့ၢ် ဂ့ၢ်န့ၣ် တၢ်ပျၢ်ကွၢ်ပတၢ်ဒီးဘးတသ့ဘၣ်. ခရံၣ်ကဘၣ်လဲၤဆူထူၣ်ညါမးအဝဲဒုးအိၣ်ထီၣ်ကျဲ တဘီလၢပကတူၤဆူယူၤအအိၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲခရံၣ်ဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢတၢ်သၣ်လီၢ်အခါ အဝဲစံးဝဲဒၣ်, ' လူၤကၣ် ၂၂ :၄၂ 'ဟံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဘၣ်နသးဒီး, တၢ်လၢလီၤခိၣ်အံၤ, မၤအလဲၤပူၤကွၢ်လၢယၢတက့ၢ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး ဖဲယသးဒၣ်ယဲတမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဖဲဒၣ်နသးဒၣ်နဲတက့ၢ်.' မ့ၢ်အဝဲစံးဝဲဒၣ်, 'ပုၤကညိၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢကျဲအဂၤမ့ၢ်သ့တဘီတိလၢယကသံအလီၢ်န့ၣ်, -အဝဲဒီး န့ၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤ ခိၣ်က့ၤ ခိၣ်ဖျိၣ်အံၤ တၢ်ဘျၣ် တၢ်ဘါမ့ၢ်သ့- ဒီးန့ၣ်ဝဲခိၣ်ဖျိၣ် အကစၢ် အတၢ် တီတၢ် လီၤမ့ၢ်သ့-န့ၣ်ဒီးယတအံၤဒီး လဲၤဆူထူၣ်စုညါဘၣ်.ဝံသးစူၤ သ့ တ ဒုး လဲၤယၢလၢ ကဘၣ်ခိၣ်ဖျိၣ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်အမ့ၢ်တခါအံၤတဂ့ၢ်. 'ဘၣ်ဆၣ် တသ့

ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်, အဝဲလဲၤဆူထူၣ်စုညါ, သံဝဲ, ဘၣ်တၢ်ခူၣ်လီၤဒီးဂဲၤဆၢထၢၣ် ကဒါက့ၤဝဲန့ၣ်လီၤ. အတၢ်ဒီးသံသးအံၤအယိၣ်, ယူၤဆူထူၣ်အဘျးအဖျိၣ်ဆူန့ၣ်အိၣ်ယ အိၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် တၢ်အဒိတခါအံၤကကဲတၢ်မၤစၢၤလၢနကန့ၢ်ဟံၤဆ့တၢ်အဂီၢ်လီၤ. ပစံးဒၣ်ကလီၢ်တၢ် ဆိးန့ၣ် လၢတၢ် က မ့ၢ်တခါလီၤ. နဘၣ်တၢ်ပာ်ထီၣ်တၢ်ကမ့ၢ်လၢ နလီၤလၢနလဲၤန့ၣ်ဆူပူၤလၢနယၢတဂၤအဟီၣ်ခိၣ်အပူၤလီၤ. ဒ်ဝီၣ်ရီၤကိးဂၤဒဲး သ့ၣ် ညါဝဲအသးန့ၣ်, ကျဲလၢန ဂ့ၢ်ပူၤနသးသ့အိၣ်ဝဲခဲဘီလီၤ. နက ဘၣ်ဟ့ၣ် တၢ် အုၣ် သးလၢနတလဲၤ န့ၣ် ဘၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်တခါ, နကဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်အုၣ် သး လၢ န တၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်အိၣ်ဝဲလၢနအိၣ်ဖဲန့ၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ခဲအံၤန့ၣ်သ့က့ၢ်ကျဲတခါအံၤလၢနီၢ်သးတကပၤတက့ၢ်. ကစၢ်ယူၤပာ်တၢ်ကမ့ၢ် လၢနလီၤလၢနမ့ၢ်ပူၤတၢ်ဒီးဘးဖိ, မ့ၢ်လၢနထီၣ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးအတၢ်ဘၣ်အသး လီၤ. အဝဲပာ်ထီၣ်တၢ်ကမ့ၢ်လၢပတမ့ၢ်ပူၤတီၤပူၤလီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အုၣ်သး လၢပတမၤတၢ်ကမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤလၢကျဲ ဒ် လဲၣ်. ပစံးလၢပတသ့ၣ်ညါတၢ်နီၣ်တမံၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပတၢ်ကမ့ၢ်အိၣ် ဝဲလီၤ. ပဝဲကိးဂၤဒဲးကမၤဘၣ်တၢ်ဒီးဘးလီၤ. ပကစံးလၢ ပတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အိၣ်လၢ ပကမၤတၢ်အံၤလီၤ န့ၣ်ပစံးတသ့စ့ၢ်ကိးဘၣ်, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤပတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒန့ၣ်တအိၣ် ဘၣ်. ပတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ် ကမ့ၢ်ဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ပတၢ်မ့ၢ်လၢ လၢပတၢ်ဒီးဘးကဘၣ်တၢ်ပျၢ်ကွၢ်အိၣ်န့ၣ်, တၢ်သိၣ် တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ် အ ဘျးအိၣ် လၢ မနုၤလဲၣ်. အတၢ်စံးဆၢကမ့ၢ်ဝဲဒၣ်, မၤဝဲတသ့ဘၣ်. ကွၢ်ဝဲအံၤစးထီၣ်ဒီးကတၢ် ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပကမၤတအိၣ်ဝဲဘၣ်. သန့က့ၢ်, ပမၤအယိၣ်သတး ဒီးပတၢ်ကမ့ၢ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

စုတားတက်တမျာ်လၢအဖးဒိၣ်

ပကဆိတလဲကွံာ်တၢ်အဒိ- စံးဒၣ်ကလိာ်ယလဲၤတမျာ်စုတားတဖျၢၣ်လၢယသး ဒၣ်ယဲဒီးတမျာ်အီၤဒၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီစံၣ်ညီၣ်ယၤ, မ့ၢ်လၢယကစံးလၢယ တတမျာ်ဘၣ်န့ၣ်တသ့, ဒီးယကဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်သးလၢယတတမျာ်တၢ်ဘၣ်န့ၣ်တသ့ ဘၣ်အယိလီၤ. ဘၣ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲမရၢ်ဒိယာ်ယဂီၤဖျါဝဲန့ၣ်လီၤ. ယ ကစံးလၢ ယတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်လၢယတမျာ်တၢ်သ့, မ့ၢ်လၢတၢ်ဘျီက့ၤသဲ စးအဒိၣ်ထံး တဘျီန့ၣ်တပၣ်ယုာ် ဘၣ်စ့ၢ်ကီးတသ့. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျီအပူၤ တၢ်ပျၢ်ယတၢ် ကမၣ်အကျဲတအိၣ်ဝဲနီတဘိဘၣ်.

လၢတၢ်ထီၣ်ရူအခါယကစံး, ‘လၢခံတစါသးယတတမျာ်လၢစုတားနီတ ဘျီ ဘၣ်.စးထီၣ်မုာ်တနံၤအံၤယကအိၣ်မူအဂ့ၢ်အဝါ, အစီအဆၢလီၤ. ယတဟံးလၢပုၤ တၢ်လၢတဖိးသဲစးနီတဘျီလၢဘၣ်. အဝဲအံၤဒၣ်လဲာ် ဟံာ်တီဟံာ်လီၤက့ၤယလၢတၢ် ကမၣ်လၢယမၤကမၣ်လၢအပူၤကွံာ်တသ့ဘၣ်. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ယကစံး လၢယကြား ဒီးတၢ်ပျၢ်တၢ်ကမၣ်လီၤ. အစ့ၢ်ဒိအံၤစုလၢယမၤန့ၢ်တဖၣ်န့ၣ် ယမၤဂ့ၢ်မၤဝါတၢ်အါမး လီၤ. ယဟ့ၣ်မၤဘျီဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တနီၤ, တနီၤန့ၣ်ယလုာ်အိၣ်လုာ်အီၤဟံၣ်ဖိယိဖိ လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ‘ယတၢ်မၤဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ် စါလဲလိာ်ဒီးယတၢ်ကမၣ်တသ့, ထူးသံကွံာ် ယတၢ်ကမၣ်တသ့ဘၣ်.

စံၣ်ညီၣ်ကွံာ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢယ ကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤ စုလၢယ ဟံးလၢစု တားခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. ဒ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်တနီၤအသိး, အဝဲကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ် လၢ ယ ကဘၣ် ဟးထၢ ကွံာ်ထး အတကီ လၢအိၣ် လၢကျဲတ ပၤတဖၣ် ဒ်သိးကီၢ် အခဲရကၤ ကဖျါကဆဲကဆိယံယံလၢလၢသ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. တစါယသးယကမၤတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒၣ်လဲာ်အိၣ်လၢကွံာ်တၢ်လၢယမၤတၢ်လံတဖၣ်တန့ၣ်ဘၣ်. တၢ်သိၣ်တၢ်သီခဲ

လၢာ် ထူးသံကွံာ်ယတၢ်ကမၣ်တန့ၣ်ဘၣ်. ယတၢ်ကမၣ်လၢယမၤတၢ်လၢညါန့ၣ်အိၣ် ဒီးဒၣ်တၢ်လီၤ. ယမ့ၢ်တမျာ်တဂၤ, ဒီးအတၢ်စံၣ်ညီၣ်န့ၣ်ဖျါဖျါလီၤ.

အန့ၣ်ဒၣ်လဲာ်, ဘၣ်မနုၤလၢနီၢ်သးတကပၤပုၤအိၣ်ဝဲအါဂၤ လၢအစံးလီၤအသး လၢယုၤအမဲာ်ညါ လၢအတၢ်ကမၣ်တအိၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်လၢအတၢ်မၤဂ့ၢ်ခဲလၢာ်တဖၣ်အဖီ ဒိၣ်န့ၣ်လဲာ်. ပုၤအိၣ်ဝဲအါဒိအါဂၤလၢသ့ၣ်နီၣ်ဝီၤယာ်လီၤ က့ၤအသး လၢအတၢ်သရူး အတၢ်ကမၣ်, အတၢ်တတီတလီၤလၢတၢ်သ့ၣ်အူးသးအူးယုာ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဆၢတဲာ် လီၤအသးအသီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးဘျီဘၣ်က့ၤပသးဒီးဒီးထီၣ်ကဘျီပၤအသီ တကဘျီလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပတၢ်ကျဲးစးတဖၣ်န့ၣ်တန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ပျၢ်တၢ်ဒဲးဘးဘၣ်. ပ တၢ်ကျဲးစးအဂ့ၢ်ကတၢ်ဒၣ်လဲာ် ဟံးကွံာ်တၢ်ကမၣ်လၢပမၤတၢ်တဖၣ်တသ့ဘၣ်. ပ ဘၣ်တၢ်ဟံာ်တီဟံာ်လီၤပုၤလၢပတၢ်မၤန့ၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်. ပတၢ်မၤဂ့ၢ်ဒိတစါပုၤဒၣ် လဲာ်မၤဘၣ်က့ၤပတၢ်ဒဲးဘးထဲတခါဇီတသ့ဘၣ်.

ကစၢ်ယုၤအတၢ်ပျၢ်ပတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဟံာ်လီၤဝဲလၢအတၢ်လုာ်ထီၣ်အဖီခါထဲတဂၤဇီ န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ကမၣ်ခဲလၢာ်ခဲဆ့-ပတၢ်ကမၣ်လၢအပူၤကွံာ်, ပတၢ်ကမၣ်လၢအကဟဲ တဖၣ်ခဲလၢာ်-ဘၣ်တၢ်ဟံာ်ထီၣ်အီၤလၢကစၢ်ခရၢ်အလီၤ, သိဖိလၢအတၢ်ကမၣ်တအိၣ် ဘၣ်, ပုၤအလၢအပုၤတဂၤအလီၤ, ပုၤလၢအတသ့ၣ်ညါတၢ်ဒဲးဘး တဂၤအလီၤလီၤ. အဝဲသံဝဲလၢပဂီၢ်, အဝဲဝဲထီၣ်ပတၢ်ကမၣ်ခဲလၢာ်, အဝဲတူၢ်တၢ်ဒီးသံဝဲလၢပတၢ်ဒဲးဘး အဂီၢ်လီၤ. စါပီလူးကွဲးဝဲဒၣ် ၂ ကရံၣ်သူး၅:၂၁ “အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ပုၤလၢအတသ့ၣ် ညါဘၣ်တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်, တၢ်ဟံာ်က့ၤအီၤလၢတၢ်ဒဲးဘးလၢပဂီၢ်, ဒ်သိးပကကဲလၢယုၤအ တၢ်တီတၢ်လီၤလၢအပူၤလီၤ”. ယုာ်ရှုးကဲထီၣ်တၢ်ဒဲးဘးလၢပဂီၢ်, ဒ်သိးပကဘၣ်တၢ် ပျၢ်ကွံာ်ပုၤဒိဖျိအီၤန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်တဲာ်လၢတၢ်ကတီၤအဂၤတဖျၢၣ်, အဝဲဟံးန့ၢ်လဲလိာ်အ လီၤဒီးပုၤလီၤ. ၂ကရံၣ်သူး ၈:၉ အဂ့ၢ်ဒိအံၤသ့ၣ်ညါပကစၢ်ယုာ်ရှုးခရၢ်အဘျီး အဖျိၣ်လၢထူးဝဲတီၤဝဲဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ကဲထီၣ်ဝဲလၢအဖျိၣ်အယာ်လၢသုဂီၢ်, ဒ်သိးသုက

ထူးထိုင်တီးထိုင်, လာအဝဲဒၣ်အတၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်အယိလီၤ. အဝဲဟံးကွၢ်ပတၢ်ဒီးဘး ဒီးပျၢ်ကွၢ်ပတၢ်ကမၣ်ဒိဖျိပတၢ်နၢ်အိၤဒီးစ့ၢ်အိၤန့ၣ်လီၤ.

ယုၣ်ရှူးခရံၣ်, ပတၢ်မုၢ်လၢ

ဖဲယုၣ်ပတၢ်သရူးကမၣ်ခဲလၢ်လၢခရံၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်ဒီး အဝဲဒီးဘၣ်ဝဲတၢ် စံၣ်ညီၣ်ဒိဖျိပတၢ်ဒီးဘးတဖၣ်အယိလီၤ. အဝဲဘၣ်ဟံးန့ၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢပကြးတူၢ် တဖၣ်, လၢလံာ်စီဆံးဝဲလၢအမ့ၢ်တၢ်သံန့ၣ်လီၤ. ရီမ့ၤ ၆: ၂၃ “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ တၢ်ဒီး ဘးအဘူးအလဲ မ့ၢ်တၢ်သံလီၤ.” ကစၢ်ယုၣ်စံးဝဲဒၣ်လၢ ပမ့ၢ်စ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤခရံၣ်ဒ်အမ့ၢ် ပတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤကစၢ်န့ၣ်, ကယံၢ်တၢ်သရူးကမၣ်လၢပမၤကမၣ်တ့ၢ်လံတမံလၢ လၢန့ၣ်, တၢ်ကပျၢ်ကွၢ်န့ၣ်ပျၢ်န့ၣ်လီၤ.” ယိၤဟၣ် ဘးဂ့ “ဒီးအဖိခိၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အသ့ၣ် န့ၣ်သ့စီကွၢ်ပျၢ်လၢပတၢ်ဒီးဘးခဲလၢ်လီၤ.” တၢ်သ့စီဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်တခါလၢတၢ်သိၣ်တၢ် သီမၤဝဲတသ့နီတဘျီဘၣ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢယုၣ် ဒိဖျိအဘျူးအဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပတုၤထီၣ်ဘးဆူမူခိၣ်လၢပကစၢ်အတၢ်ကျဲးစးဒၣ်ဝဲတသ့, မ့တမ့ၢ်, ပပာ်လီၤ ပတၢ်နၢ်လၢယုၣ်ရှူးခရံၣ်အလီၤသ့

တၢ်အနီၣ်ကီၢ်တဒိ, တၢ်မုၢ်လၢ်ထဲတမံဇိၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်မၤဂ့ၤ တဖၣ်, ပတၢ်ကျဲးစးတဖၣ်, ပတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်ဟ့ၣ်ပျၢ်တၢ်ပျၢ်တၢ်ဒီးဘးလၢယုၣ် အိၣ် တသ့ဘၣ်. စီၤပီလူးစံးဝဲ ဆူၣ်ဆူၣ် ကလံာ်, ရီမ့ၤ၄:၅ ‘မ့မ့ၢ်ပျၢ် လၢအတမၤ ဘၣ် တၢ် ဘၣ်ဒီးန့ၣ်ပျၢ်လၢအပာ်တီပာ်လီၤ ပျၢ်တယူးတယီၣ်ဘၣ်ယုၣ်န့ၣ်, တၢ်ပာ်ကဲ အတၢ်နၢ် လၢတၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ.’ ပျၢ်လၢအတမၤဘၣ်တၢ်ဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ထဲန့ၣ်တၢ်ဇိၤန့ၣ်, ယုၣ်

ဟ့ၣ်လီၤပာ်လီၤတၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဟ့ၣ်ပျၢ်တၢ်ပျၢ်တၢ်ဒီးဘး, မ့ၢ်လၢပနၢ်လၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်မၤဝဲတၢ်မၤလၢပဂီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ယုၣ်ထၢအိၣ်လၢန့ၣ်

နကဘၣ်ယုၣ်ထၢတၢ်တခါလီၤ. နကကျဲးစးတုၤ ထီၣ်ဆူမူခိၣ်လၢနတၢ်ကျဲးစးဒၣ် နဲဒီးကျဲးစးမၤဂ့ၤထဲသီးခရံၣ်ကစၢ်, မ့တမ့ၢ်, နပာ်လီၤနတၢ်နၢ် လၢခရံၣ်အပူၤ ဒီးန့ၢ် ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ် လၢဆၢထၢၣ်ယုၣ်ဒီးယုၣ် ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တခါအ သီးန့ၣ်လီၤ.

လၢယဂီၢ်န့ၣ်,ယ ယုၣ်ထၢတၢ်အ လီၢ်တအိၣ်နီတ မံၤလၢဘၣ်. ယ သ့ၣ်ညါလီၤယ သးလၢ,ယတၢ်မၤဂ့ၤတၢ်အယိ, ကတုၤဆူမူခိၣ်န့ၣ်ကျဲးစးဒၣ်နီတဘီဘၣ်. ယဆၢထၢၣ် လၢတၢ်မုၢ်လၢ်လၢ်အပူၤ, ဒိဖျိယဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ယၢ်ယၢ် လၢယတၢ်ဒီးဘးလၢအပူၤ ကွၢ် န့ၣ်လီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢအတၢ်သးကညီၤဘၣ်ဒီး, ကစၢ်ယုၣ်ကတူၢ်လီၢ်ယၢ်အ ကျဲးစးဒၣ်လၢဘၣ်.

တၢ်ကစီၣ်အမုၢ်တဒိမ့ၢ်အအံၤ, ကစၢ်ယုၣ်အိးထီၣ်ကျဲးစးဘီလၢတူၢ်လီၢ်ပျၢ်လၢအ မဲာ် ညါက သ့န့ၣ်လီၤ. ယုၣ် လၢအမ့ၢ်တၢ်စီတုၢ် ဆ့တုၢ်, တီတုၢ် လီၤတုၢ် ဝဲတုၤ ဒၣ်လဲာ် တၢ်ဒီးဘး အိၣ် ဆၢထၢၣ် လၢအမဲာ် ညါတသ့ နီတစဲး ဘၣ်တ ဂၤန့ၣ်, အ ဝဲမၤဝဲကျဲးစး တီ ပျၢ်ဒ်သီးပဝဲဒၣ်အံၤတဖၣ်ရှုလီၢ်ဒီးအိၤကသ့န့ၣ်လီၤ. ဖဲပနၢ်လၢအတၢ်လုာ်ထီၣ်အ သးသ မူလၢပဂီၢ်, ပတၢ်ကြး တဘၣ် ဘၣ် သနၢ် က့- ပာ်က စၢ်ယုၣ် န့ၣ်ပျၢ် ကွၢ် ပတၢ်ဒီး ဘးလၢလၢပျဲပျဲန့ၣ်လီၤ.

အဲဒါအံ့ မှာတော့ဘျူးတော်ဖျိုင်အတော်သးခုကစီၣ်လီၤ. ပတလၢတပျဲၤဘၣ်သန့က
ပရူလိာ်ပသးဒီးယှၢ်သ့လီၤ. ပရူလိာ်ပသးဒီးယှၢ် ဒီဖျိအဖိခွါပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်
သ့ဝဲလီၤ.

ဖဲပရူလိာ်ပသးဒီးပာ်ဒီဖျိပန့ၣ်အဖိခွါန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ရူလိာ်န့ၣ်မ့ၢ်အကၢ်အကျၢ်န့ၣ်
လီၤ. ခဲအံၤပကထီၣ်ယှၢ်အဖိတဖၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဝဲမ့ၢ်ပပာ်သတးဒီး, တလိာ်ပဆိ
ကမိၣ်ဒံဝဲဒံဝဲလၢမ့ၢ်ပကြးပဘၣ်လၢပဟဲဆူအအိၣ်ကစီၣ်ဒါန့ၣ်လၢဘၣ်. ပတဟဲ
ဆူအအိၣ်လၢပကြးပဘၣ်အယိဘၣ်, မ့ၢ်တဒီမ့ၢ်လၢပတၢ်ရူလိာ်ပသးဘၣ်ဘျူးလိာ်
သးဒီးအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဲဒါအံၤ မှာတော့ဘျူးတော် ဖျိုင်အတော်သးခု အကစီၣ်လၢာ် လၢာ်ဆူဆူန့ၣ်လီၤ. က
စၢ်ယှၢ် ကွၢ်ယိာ်ပုၤဒ်ပမ့ၢ်ပလၢပတမၤကမၣ်ဘၣ်အိၣ်နီတဘျီဘၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ခဲ
အံၤတၢ်ကီတၢ်ခဲအိၣ်ဝဲဖဲယကွၢ်လီၤက့ၤယသးတဒီန့ၣ်လီၤ. ယကွၢ်လီၤယသးလၢမဲာ်
ထံကလၢအပူၤဒီးယစံး, ‘န့ၢ်အံၤ, ပုၤတၢ်ဒဲးဘဲးဖိတဂၤလီၤ. နပၤနထးခိၣ်အိၣ်တၢ်
တသ့ဘၣ်, နအိၣ်ဒီးတၢ်ကမၣ်တဘျူးခါလီၤ.’ အန့ၣ်ဒုၣ်လဲာ်ကစၢ်ယှၢ်ကွၢ်လီၤယဒီး
စံးဝဲဒုၣ်, ‘နတၢ်ဒဲးဘဲးပုၤလံ’ န့ၣ်လီၤ. အဝဲအဲၣ်ယဒီးတူၢ်လိာ်ယဒ်ယမ့ၢ်တၢ်အသိး,
မ့ၢ်လၢယအိၣ်လၢခရံၣ်အပူၤအယိလီၤ. ဒ်အတူၢ်လိာ်အဖိခွါဒုၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်, ခဲအံၤအ
ဝဲတူၢ်လိာ်ယန့ၣ်လီၤ. စီၤပီလူးစံးဘၣ်ပုၤလၢပဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်လံပုၤ ‘ပုၤလၢတၢ်အဲၣ်
အိၣ်တဂၤအပူၤ’ အ့ဖးစူးသးၤ. ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်အဲၣ်အိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ခရံၣ်, ဒီးန့ၢ်မ့ၢ်လၢန
အိၣ်လၢခရံၣ်အပူၤသတးဒီး, ယှၢ်တူၢ်လိာ်န့ၣ်ဒ်ယှၢ်တူၢ်လိာ်ခရံၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

အဲဒါအံၤ ယှၢ်အဘျူးအဖျိုင်အတော်သးခုကစီၣ်န့ၣ် မှာတၢ်ကစီၣ်အဂုၤကတၢ်လၢ
ယ နာ်ဟူ ဘၣ်ခဲလၢာ်အကျါလီၤ. ကစၢ်ယှၢ်ပုၤပတၢ်ကမၣ် မ့ၢ်လၢပန့ၣ်အဖိခွါ, လၢ
အဆူလီၤဝဲ လၢကဒီးသံသးလၢပတၢ်ဒဲးဘဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဒဲးဘဲးလၢာ်ဘၣ်
တၢ်တြုာ်ကွံာ်လံအိၣ်လံ. တၢ်တယၤထီၣ်က့ၤ, ဒီးတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအိၣ်တအိၣ်လၢ

ဘၣ်. ဒ်စီၤပီလူးစံးဘၣ်ပုၤအသိး, ရိမုၤ ၄:၇-၈ ‘ပုၤလၢအတၢ်ကမၣ်ပုၤလံ, ဒီးတၢ်ဒဲး
ဘဲးဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢလံန့ၣ်, ဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤဝဲလီၤ. ပုၤကညီလၢယှၢ်တဟ် ဘၣ်တၢ်ဒဲးဘဲး
လၢအလီၤတဂၤန့ၣ်ဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤဝဲလီၤ’.

ဒ်ယှၢ်ဖိခွါတဖၣ်အသိးန့ၣ်, ပအိၣ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢာ် လၢာ်ဆူဆူ လၢပက
ဟဲဆူအအိၣ် ဒီးယှၢ်အိၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢပ လိာ်ဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲး
တၢ်ယာ် လၢလၢပုၤပုၤ လၢပကန့ၣ်န့ၣ်အတၢ်ကူၣ်သ့လၢကဟ့ၣ်ပုၤမ့တမ့ၢ်, ကဝဲလိာ်
ပတၢ်ယုတဖၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါဒုၣ်ဝဲဒီးဒ်တၢ်အဂုၤကတၢ်လၢပဂီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ပအး
လီၤပသးဆူပာ်အစုပူၤလၢာ်လၢာ်ဆူဆူ, အဂုၢ်ဒ်အံၤအဲၣ်ပုၤဒိၣ်မးလီၤ. အဝဲကဟ့ၣ်ပုၤ
တၢ်လၢအဂုၤကတၢ်လၢပဂီၢ်လီၤ.

ပသ့ၣ်ညါလၢယှၢ်အဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ပုၤအတၢ်အဲၣ်အထူးအတီၤဒီးအလၢအပုၤန့ၣ်လီၤ
သးခုဆံးဒိၣ်လဲၣ်. တမ့ၢ်လၢပကြးပဘၣ်အယိဘၣ်, မ့ၢ်ဒုၣ်အဝဲအတၢ်အဲၣ်ပုၤအယိ
လီၤ. အဝဲအံၤတၢ်ဘျူးတော်ဖျိုင် အတော်သးခုကစီၣ်လၢခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**အဆာဒိဉ်ခံ
တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်
တြၢ်တဘၣ်တၢ်ကးတၢ်နီတဘျီဘၣ်**

မ့ၢ်တၢ်လၢလးလၢ. တၢ်ပျၢ်တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်အတၢ်သးခုကစီၣ်အ တၢ်တဲ တတ်ဇီၤလၢ. ပှၤ အိၣ်ဝဲအါဂၤလၢန့ၣ်ဝဲ လၢယျၢ်ပတၢ်ဒဲးဘးဒီဖျိ ခရံၣ် အ ယိ လၢ. အတၢ်ကီ တၢ်ခဲတဒီန့ၣ်, ဘၣ်ယးတၢ်ကစီၣ်အဂၤတ တ်လၢ အမ့ၢ်ဝဲ -ထဲန့ၣ် က စၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဇီၤန့ၣ် ယျၢ်ပတၢ်ပှၤတၢ်ပှၤလၢန့ၣ်လၢ.

ပှၤကိးဂၤဒဲးတန့ၣ်ဝဲဘၣ်-တမ့ၢ်ဒ်ပှၤခဲတၢ်လၢအယံၤအသိးဘၣ်. ပှၤအိၣ်တဘျး က ရှုၤလၢအဟံၤလၢဝဲတၢ်တီတၢ်လၢအနီၣ်ထီၣ်လၢ. ဘၣ်ဆၣ်နီၣ် ထီၣ်ဝဲ န့ၣ်ကြးမ့ၢ် တၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ် တအၢၣ်လၢလိာ်သးကိးဘျီဒဲးဘၣ်.

မ့ၢ်ထူဟဲန့ၣ်ဇီၤ,ထူဟးထီၣ်ဇီၤ

ဖဲပှၤကွံာ်တယံာ်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်, ပှၤကရူၢ်တနီၤသိၣ်လိဝဲဒၣ်လၢ, တၢ်သိးဆုကၤန့ၣ် သၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လၢဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်နီၣ်ဘျး ဒီးတၢ်အချံဖျၢၣ် လၢအတၢ် ကူ တၢ်ကၤအလၢဒီးတဆိကမိၣ်လၢဆုကၤန့ၣ်သ့ၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ကစံး 'နကၤဆု ကၤအိၣ်ဒီးအန့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လၢမံာ်ဆုဒိဉ်မး, နကဲထီၣ်ပှၤတတီတလၢဘၣ်ထဲလဲၣ်ညါန တ သ့ၣ်ညါ ဘၣ်.' တုၤမ့ၢ်မခါတနံၤအံၤဒၣ်လဲာ်, ကရူၢ်အိၣ်ဝဲတနီၤလၢအသိၣ်လိ ဝဲလၢတၢ်သိးထူန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒဲးဘး, ဒီးနမ့ၢ်သိးဒီးထူန့ၣ် နကဲထီၣ်ပှၤတီပှၤလၢ တသ့

ဘၣ်. တၢ် စံၣ် စါ တဲ စါ ဒီတကတီၢ်ပှၤဟံၤပ နီၣ်ဝဲတၢ်ကဲပှၤတီပှၤလၢအနီၣ် ထီၣ်အ ကလုာ်ကလုာ်, ဒီးလၢအဝဲသ့ၣ်အသးပှၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒီကန့ၣ်မၤထွဲနီၣ်ထီၣ်တခါခါမးဒီး ယျၢ်ကတူၢ်လိာ်အံၤန့ၣ်လၢ.

ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤဂ့ၤ,တၢ်ဂ့ၤကီအိၣ် ဝဲလၢပကဟံၤပနီၣ် တၢ်တီတၢ်လၢဒီဖျိတၢ်သိၣ် တၢ် သီ တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လၢ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပအိၣ်မူတထီၣ်ဘးပနီၣ်ထီၣ်ဒၣ်ပဝဲဘၣ် အယိန့ၣ်လၢ.

ပဝဲကိးဂၤဒဲးပတူၢ်လိာ်တၢ်ဟံၤသးအနီၣ်ထီၣ် တခါလၢပဆိကမိၣ်လၢအဂ့ၤ ဒီးအ ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လၢ. ဒီးယမ့ၢ်တၢ်ဒ်ယမ့ၢ်တၢ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်တဒီအစ့ၤကတၢ်ဒ်ယကြးမ့ၢ်အသိးဖဲ လၢတၢ်ချုတၢ်မၤတံာ်တၢ်မ့ၢ်တအိၣ်ဝဲအခါန့ၣ်လၢ. ပှၤသးဝီညါဖိတဖၣ်ကိးဝဲလၢ 'တၢ် ဆိ ကမိၣ်ဂ့ၤလၢသး'န့ၣ်လၢ. ပှၤတသ့ၣ်ညါယမ့ၢ်တၢ်နီၣ်ကီၢ်ဒ်လဲၣ်နီတဂၤဘၣ်. ဘၣ် မနုၤလဲၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, 'ယၤနီၣ်ကီၢ်'န့ၣ်မ့ၢ်ပှၤအလၢအပှၤလၢ. သပှၤကတၢ်တဒီ, ယ ကစၢ်နီၣ်ကီၢ်န့ၣ်ယတသ့ၣ်ညါလၢက့ၤယသးဒၣ်ယဲဘၣ်. တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဒုးကဲယၤ ဒ်ယမ့ၢ်နီၣ်ကီၢ်အသိးန့ၣ်လၢ.

'တၢ်ဆိကမိၣ်ဂ့ၤလၢသး' န့ၣ်ပှၤသးဝီညါဖိတဖၣ်ဆိကမိၣ်သတြၢ်ဝဲဒီး 'တၢ်အဲၣ် လၢထဲသး' လၢပမ့ၢ်အဝဲန့ၣ်ဒီးနမ့ၢ်နီၣ်ကီၢ်အဝဲန့ၣ်န့ၣ်လၢ. လၢသးအုးကစီဒီ,အဂ့ၢ်ဒ် အံၤ,နမ့ၢ်တၢ်နီၣ်ကီၢ်န့ၣ်တထီၣ်ဘးနနီၣ်ထီၣ်လၢ, 'ပှၤဂ့ၤကတၢ်' နီတဘျီဘၣ်န့ၣ်လၢ.

ခဲအံၤ, နတၢ်ဆိကမိၣ်ဂ့ၤလၢသးဒီးန တၢ်အဲၣ်လၢ သးန့ၣ်, မ့ၢ်လၢ ဆိဖျိ ထီ လိာ် သးဖးဒိဉ်ဒီး, ပစံးလၢပှၤဝဲန့ၣ်တဘၣ်လိာ်ဘၣ်စးဘၣ်န့ၣ်လၢ. အဂၤတကပၤတဒီ,န မ့ၢ်သ့ၣ်ညါလၢနသးလၢနတလၢတပှၤ ဘၣ်အယိ, နတဟံၤနီၣ်ထီၣ်ထီထီဘၣ် ဒီးပစံး လၢနမ့ၢ်ပှၤလၢ 'အတၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ဂီၢ်' တဂၤလၢ.

ပှၤသးဝီညါဖိတဖၣ်ညိနုၤယုကဲလၢက ထးလၢ ကွံာ်ပှၤဆိက မိၣ်ဂ့ၤလၢသးတဖၣ် ဒီးစံးဘၣ်အပှၤခါတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဟံၤပနီၣ်အနီၣ်ထီၣ်န့ၣ်ထီကဲာ်ဆိး, မၤဝဲ

ထိုဘေးတသ့ဘၣ်အဂုၢ်န့ၣ်လီၤ. ကစံးဘၣ်ဝဲ, 'ပုၤကညီန့ၣ်တလၢတပျဲၤနီတဂၤဘၣ် - တဂ့ၤထဲ သိးန့ၣ်နီတဂၤဘၣ်, တၢ်လၢနမၤန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်လၢအကမၣ်ဘၣ်. ပုၤ ကိးဂၤမၤဝဲဒ် န့ၣ် လီၤ. နတကြးဟံပနီၣ်ထီ ထီထဲန့ၣ် လၢ နဂီၢ်ဘၣ်.' သရၣ်တဖၣ်အံၤထီဘိကျဲးစးမၤအံၣ်လီၤဝဲ 'တၢ်ဆိကမိၣ်ဂ့ၤလီၤသး' ဒီး 'တၢ်အံၣ်လီၢ်သး' အတၢ်ဖျၢၣ်ထီ, ဒ်သိးပကသ့မ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်မူလၢအဖိးမံလီၢ်သးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ယုကျဲကူစါမၤဘျါက့ၤ 'တၢ်ဆိကမိၣ်ဂ့ၤလီၤသး' န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤဆီလီၢ်အ သးဒီးယုၣ်ရှူးခရံၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲတမၤ ဖျၢၣ်လီၤပုၤတၢ်ဆိကမိၣ်ဂ့ၤလီၤသးဘၣ်. မ့မ့ၢ်တခီအဝဲကျဲးစးဝဲလၢကထုးထီၣ်တၢ်အံၣ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၣ်ဒီးယုၣ်ထီၣ်ထီဝဲအနီၣ်ကီၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်တၢ်နီၣ်ကီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဖျၢၣ်န့ၣ်ယဂ့ၤကတၢ်တဂၤထဲ လဲၣ်န့ၣ်သက့, ယတီဝဲလီၤဝဲလၢယုၤအမဲၣ်ညါ, ဒီးအဝဲကွၢ်လီၤယၤ, ထံၣ်ယၤဒ်ပုၤတီပုၤလီၤတဂၤအသိး, မ့ၢ်လၢယန့ၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ် အကစီၣ်ခံကပၤတကပၤ န့ၣ်လီၤ. အခီၣ်ထံးကတၢ် တ မံၤ န့ၣ်, နတၢ်ဒီးဘးတ ဖျၢၣ်တၢ်ဟံးကွံာ်အံၤ, တၢ် သ့ကဆီအံၤ,ဒီးဘၣ်တၢ်ပျၢ်ကွံာ်အံၤခီဖျိ နန့ၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ခံမံၤတမံၤ, ကစၢ်ယုၤထံၣ်ယီၤနၤဒ်ပုၤတီပုၤလီၤတဂၤ မ့ၢ်လၢနန့ၣ်ခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. နမၤတၢ်မနုၤ, နတမၤတၢ် မနုၤ, နဒိကန့ၣ်မၤထွဲ, တဒိကန့ၣ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ယုၤမၤပျဲၤထီၣ်တၢ်တီၢ်လီၤလၢလၢ နဂ့ၢ်နကျိၤအကျါ မ့ၢ်လၢနန့ၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်ဂ့ၤ,တၢ်သးခုကစီၣ်လီၤဘီလီၤမ့ၢ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါ ဘၣ်လၢယုၤ တူၢ်လီၢ်ပုၤ လၢပန့ၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အယိ, ဒီးပကဲထီၣ်ပုၤတီပုၤ လီၤခီဖျိပန့ၣ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အယိန့ၣ်မ့ၢ်ဖဲယဲၤတၢ်ကစီၣ်အဂ့ၤသပျၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

တြၢအိၣ်အိးထီၣ်အသးလီၤ

ဘၣ်မနုၤတၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ထဲန့ၣ်ညါလဲၣ်. ယတဘၣ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီဒီးစံး 'ယလဲၤဆူယုၤအိၣ်တဘျီဘၣ်, ယလီဘၣ်တၢ်, ယသးဒိၣ်ထီၣ်ဝံၤခဲအံၤလီၤ. ယလီန့ၣ်ပုၤတဂၤအတၢ်ခဲအံၤလီၤ. ယကယုၤကမၤစၢၤယၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယတမၤဘၣ် တၢ်မၤတ ခါန့ၣ်ဒီးဘၣ်'. ယ တၢ်တီတၢ်လီၤမ့ၢ်ဖဲ လၢယတၢ်မၤအယိ န့ၣ်ဒီးမ့ၢ်ကီၢ်လံာ်က တြီယာ်တြၢကလဲၤဆူယုၤအိၣ်ထီဘိ, မ့ၢ်လၢတၢ်လၢ ယ ကြးမၤ န့ၣ် ယ တမၤဘၣ်နီတဘျီဘၣ်အယိလီၤ. ယတထီၣ်ဘးယတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါဘၣ်. ယတအိၣ်မူထီၣ်ဘးအပတီၢ်လၢ ယဆိကမိၣ်အကြးအဘၣ်ဝဲဘၣ်. မ့ၢ်လၢယတတုၤထီၣ်ဘး အပတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်သတးဒီး, မ့ၢ်ကီၢ်လံာ်ကဟံးယာ် ယတၢ်လီၤတူၢ်လီၤကတၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဒီးကတြီယတၢ်ဖဲဆူယုၤအအိ န့ၣ်လီၤ. 'နလီၤတီၢ်ကဒီးတဘျီလံ, နကယုၤတၢ်လၢယုၤ အခွဲးအယာ်တအိၣ်ဘၣ်. နတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်တဘၣ်ယုၤသးဘၣ်န့ၣ်,နသ့ၣ်ညါ,သန့ က့ နမၤ-ခဲအံၤန လီၤဘၣ်တၢ်ကီ, နအံၣ်ဒီးယုၤမၤစၢၤနၤ,နဆိ ကမိၣ်ကဒိက နန့ၣ်နၤဧါ. တသ့နီတဘျီဘၣ်.'

မ့ၢ်ကီၢ်လံာ်မၤဝဲဒ်သိးယကကွၢ်လီၤက့ၤယသး,ကွၢ်လီၤက့ၤတၢ်လၢယပူၤဒီးအဝဲကကး တံာ်ယာ်တြၢဆူယုၤအအိၣ် ထီဘိန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ယ မ့ၢ်ကွၢ်တၢ်ဆူ ယုၣ်ရှူးခရံၣ် အအိၣ်ဒီးယသ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဟံးတီၢ်လီၤယၤ, မ့ၢ်လၢယန့ၣ်ခရံၣ်အယိ, ဒီးအဝဲတြီဝဲတြၢဆူယုၤအအိၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်.

သန့က့,အဝဲဖဲဆူယုၤအိၣ်ထီဘိဒီးစံးဝဲ, 'နၤအံၤပုၤညါပြဲးလီၤ. နကဆၢထၢၣ်လၢပုၤမဲၣ်ညါဒီး ရၤလီၤခရံၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တအိၣ်ဘၣ်. နဆၢထၢၣ်ဖဲန့ၣ်ဒီးသိၣ်လိယုၤကလုာ်ကထါတသ့ဘၣ်. နလီၤတီၢ်လၢအံၤ, နလီၤတီၢ်လၢန့ၣ်လီၤ. နၤအံၤပုၤမၤဘျဲးဘျဲးတၢ်တဂၤလီၤ.'

ဖဲတၢ်မၤသးဒ်အံၤတၢ်ဘျီလၢ်လၢ်န့ၣ်ယၢ်နံၤကမ့ၢ်ထီၣ်ယဲၤ, မ့ၢ်လၢယသ့ၣ်ညါလၢယလဲၤပူၤကွၢ်လံာ်တၢ်တနီၤ ဒီးယသ့ၣ်ညါတၢ်အိၣ်ဒိးတနီၤ လၢအဝဲတယၢ်ထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယစံးဘၣ်အိၣ်, ‘မ့ၢ်တၢ်လံာ်စၢ,နတဲပျံၤတဲဖျးယၢ်ဒီဖျီန့ၣ်ဒုၣ်ဟံးကမ့ၢ်ယၢ်တသ့ဘၣ်. ယတစံၣ်ဒီးအိၣ်ညါန့ၣ်ဘၣ်. ယသ့ၣ်ညါနတဲတၢ်န့ၣ်ဘၣ်. ယသ့ၣ်ညါယလီၤတူၣ်လီၤကံာ်ယဲၤလီၤ. ယသ့ၣ်ညါယဂံၢ်စၢ်ဘၢ်စၢ်လီၤ. နၢ်က့ၢ်နတီၢ်ထီၣ်ကွၢ်ယၢ်လၢအခံၣ်အိၣ်တန့ၣ်ဘၣ်. နီၢ်နီၢ်တဒီ, နနီၣ်ဆၢယၢ်ဆူခရံၣ်အအိၣ်တဒီလီၤ. ယတၢ်မ့ၢ်လၢ်ထဲတမံၤဇါ မ့ၢ်ယုၣ်ဂျူးခရံၣ်အထူၣ်စုညါန့ၣ်လီၤ.’

ယ က ဗျာ် ဒၣ် ဆူတၢ်လီၤလၢယပူၤဖျးသ့လီၤ. ယကဗျာ်ဆူတၢ်လီၤလၢတၢ်မ့ၢ်လၢ်အိၣ်ဝဲလီၤ. ယတၢ်မ့ၢ်လၢ်ယကစၢ်ဒၣ်ယဲၤအပူၤတအိၣ်ဘၣ်. ယတၢ်မ့ၢ်လၢ်လၢယကစၢ်အတၢ်တီတၢ်လီၤအပူၤတအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ် ယတၢ်မ့ၢ်လၢ်ဖးဒိၣ်အိၣ်ဝဲလၢ ခရံၣ်လၢအမၤတၢ်လၢယဂီၢ်တဂၤအပူၤဒီးတၢ်လၢယုၤမၤဝဲလၢယပူၤဒီဖျီအသးစီဆ့ၣ်, ဖဲအလဲလီၤယကွၢ်ယဂီၢ်ဆူခရံၣ်အကွၢ်အဂီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ ယမၤလၢယကစၢ်ဒၣ်ယဲၤတသ့န့ၣ်, အဝဲမၤန့ၢ်ခဲးဝဲလၢယဂီၢ်လီၤ. ဖဲယဂံၢ်ယဘၢ်စၢ်အလီၢ်န့ၣ် မၤဂံၢ်ဆူၣ်ဘၢ်ဆူၣ်ယၢ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါယတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘၢ်စၢ်ဒီးယဟ့ၣ်လီၤယသးလၢအစုပူၤလီၤ. အလီၢ်ဖဲတဘျီယဂံၢ်စၢ်ဘၢ်စၢ်ဒီးလီၤယံၤတလီၢ်လီၢ်န့ၣ်, ခဲအံၤယဆၢထၢၣ်အိၣ်ဒီးဂံၢ်ဒီးဘၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အတၢ်ဂံၢ်တဘျီန့ၣ်မၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ်ယၢ်လၢယတၢ်စံးဘၢ်စၢ်အပူၤလီၤ. (၂ကရံၣ်သ့း ၁၂၉)

ယတမ့ၢ်ဒိးဘၣ်ပုၤတဂၤ, ဒ်ယုၤဘၣ်အသးလၢယကမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်. ယယံၤဒိးဒိၣ်မးလီၤ.ဘၣ်ဆၣ်, ယစံးဘျူးယုၤလီၤ. ယတမ့ၢ်ပုၤလၢယမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်. ဖဲယအိၣ်ဒိးလၢတၢ်တလၢတပျဲဒိးဘၣ်အပူၤဒၣ်လဲၣ်, ယုၤကွၢ်လီၤယၢ်ဒီးဟံးယၢ်ဒ်ပုၤတီၢ်ပုၤလီၤပုၤစီပုၤဆ့ၣ်တဂၤလီၤ. အယံၤသတးဒီး, ယတအဲၣ်ဒိးတၢ်ဖီၣ်န့ၣ်ယၢ်လၢတၢ်လီၢ်အဂုၤအဂၤဘၣ်, ထဲဒၣ်လၢအခံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပတဘၣ်ထံၣ်လီၤဖးပသးဒီးအိၣ်နီတဘျီဘၣ်.

တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်န့ၣ်အတီၤပတီၢ်တအိၣ်ဘၣ်

ယုၤမ့ၢ်ဟန့ၣ်ခရံၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်လၢပပူၤဒီဖျီပနၢ်အိၣ်အယိဒီး, ပတမ့ၢ်မးပုၤတဆ့ၣ်ဘၣ်လၢအကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်ဝဲန့ၣ်ဒီဖျီပတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ပမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ယုၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်တသ့ဘၣ်.ကျဲလၢပမၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်လၢယုၤတ့ၣ်န့ၣ်ပုၤန့ၣ်တအိၣ်နီတဘျီဘၣ်. ပတီပလီၤလီၤ. အဝဲန့ၣ်ယုၤဟံးပတၢ်အိၣ်မူဒ်န့ၣ်, မ့ၢ်လၢပနၢ်ခရံၣ်ဒီးအတၢ်မၤတဖၣ်အယိလီၤ.

ပတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤခဲအံၤဒီးအစီၤစီၤအယၣ်ယၣ်န့ၣ်
မ့ၢ်ပတၢ်န့ၣ်ယုၤအဖီခါယုၤဂျူးခရံၣ်အစၢန့ၣ်လီၤ

ပုၤလၢမူဒိၣ်လၢအကကတီၤအိၣ်ထီၣ် အသး လၢအမၤတီၢ်မၤလီၤသးလၢကျဲဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်အစၢန့ၣ်တအိၣ်နီတဂၤဘၣ်. ပကတနၢ်ဟူဘၣ်စီၤအၢတြၣ်ဟၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, စီၤဒၢဝဲမ့ၢ်ဂ့ၢ်, စီၤပီလူးမ့ၢ်ဂ့ၢ် တဲကယံၤတၢ်လီၤလးလၢအမၤတ့ၢ်ဝဲတခါဘၣ်တခါလၢတၢ်ကဟံးတီၢ်ဟံးလီၤအိၣ်ဒီးဆၢထၢၣ်ဘၣ်လၢယုၤမဲၣ်ညါအဂ့ၢ်ဘၣ်. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, ထဲန့ၣ်ယုၤယိယိ, ဒီးတၢ်ဟံးတီၢ်ဟံးလီၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဝဲတဖၣ်, ပတဆၢထၢၣ်လၢမူဒိၣ်ဘီမ့ၢ်ဒီးထီၣ်သတြီၤပတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါတဂၤတဂၤဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤကဒီးန့ၢ်တၢ်လၢကဝီၤလၢယုၤအလီၢ်ပစီၢ်အမဲၣ်ညါန့ၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲတဂၤဇါန့ၣ်လီၤ. ဆၣ်လၢအကကဝီၤန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲတဖျၢၣ်ဇါလီၤ. နီၢ်သးတၢ်ဘၢ်တကလုာ်လၢအက ကတီၤအိၣ်အူးလီၤအသးလၢအတၢ်မၤအလၢကဝီၤကအိၣ်ဝဲအခါပဝဲတဖၣ်ကဆၢထၢၣ်သံးအသးလၢတၢ်နၢၣ်ထံးဒီးဆိကမိၣ်လီၤက့ၢ်ပသးလၢမ့ၢ်ပတုၤဖဲ

အံလောကျ၊ ဒ်လဲန့တအိဉ်ဘဉ်. ယုဉ်ရှူးဒီးထဲယုဉ်ရှူးတဂဏဇိကဒီးဘဉ်တလံ
ကဝီလအအုဉ်ကွာဒိဉ်ကွာပုအယိလီ. မ့တမ့ဘဉ်လအအိဒီးပတတုဖဲန့နီတ
ဂဘဉ်.

ဒ် စီပီလူးစံးဝဲအသိး, ကလတံ ၆:၁၄ ‘ မ့တမ့ဘဉ်လပကစာ်ယုဉ်ရှူးခ
ရံဉ်အထုဉ်စုညါအပူဘဉ်ဒီး, မ်ယသုတဟ်ယသးကဖာလလတနီတမံတဂု.’ပ
မတလအဂုထဲလဲဉ်န့သက့, ပဆာအိပုအါအါဂီဂီဆုအအိဉ်သန့က့, ပညုဉ်
ထီဉ်တဘါယုဉ်လအဂီဂီပုဖျဉ်သန့က့, ပတလကဝီန့ မ့အအိဉ်ထဲဒဉ်
လယုဉ်ရှူးခရံဉ်အပူလအဒီးသံသးလပဂီန့လီ. ပတတီတလီန့တမ့တ
မတလကဘဉ်. တမ့ပုကညီတကျးစးဘဉ်. တမ့လတစုတဘဉ်တဘါအလု
အလံတခါဘဉ်. တမ့လတစုတဘဉ်တဘိတဖဉ်ဘဉ်. ပတတီတလီဖဲအံ
မ့ဂု , ခဲအံမ့ဂု, လီစီလီထီအဂီမ့ဂု , မ့ဒဉ်ပတန့ယုဉ်ရှူးခရံဉ်ယုအဖီ
ခါန့လီ.

တတီတလီ မဟါမံကွံကယံပုဘဉ်ယးဒီး ခရံတဖဉ် အတလီဆီလီ
သးတဖဉ်လီ. ယတဂုန့န့ဘဉ်. နတဂုန့ယဘဉ်. ပကပုတဒီးဘးဖီကီးဂဲဒီး
ဒီးန့ဘဉ်တအုဉ်ကွာဒိဉ်ကွာ ဒီဖျိအဘျူးအဖျိကီးဂဲဒီးလီ. ကျဲလအဂလပက
ဂဲဆာ ထာဉ် ပုတီ ပုလီ လအ ယု အမဲဉ်ညါ တအိဉ်ဘဉ်. တတီတလီ လကစာ်ယု
တူလီဉ် ဝဲသ့န့ အိဉ်ထဲ တကလုဉ်ဇိ, ဒီးတအဝဲန့ ခရံတတီ တလီ လအ တံ
န့ဆုပပူန့လီ.

ပမ့ဘဉ်ယုယုလအယတတီတလီဒဉ်ယဲ,မ့တမ့ ယတမဒဉ်ယဲ, မ့တမ့ယ
မ့လံလအတကဆိဉ်ဂုယလအအိဉ်ဂုအိဉ်ဂါတန့အံ အဖီခိဉ်, မ့တမ့ယဖးလံ
စီဆံ တဘျူးဆာ,ယထုကဖဉ်တုအါမးအဖီခိဉ်မ့ဂုဒီး,ယတရုလီဒီးယု န့ထီဘိ
အဂံကစာ်ဝဲန့လီ. တဘျီဘျီယကထံဉ်လအယတရုလီန့ဂု, ဒီးတဘျီဘျီန့ဂ

မ့ဝဲတဂုဘဉ်န့လီ. ဘဉ်မနုအယိလဲဉ်. မ့လအ ယကျးစးရှူးဒီးအီလအတတီ
တလီအဖီခိဉ်အယိန့လီ.

မ့တမ့ဘဉ်လအယုအတဘျူးတဖျိဉ်ဘဉ်ဒီး ယတရုလီဘူးလီသးဒီးယုန့
တမ့တဆီလီဟ်လီအီအနီကီဘဉ်, ဒီးပကမံညုဉ်မုဉ်သးန့တသ့ဝဲဘဉ်. ယ
တရုလီသးဒီးယုန့မ့ဒီးသန့ထီဉ်အသးလအပလံဘဉ်ဒ်လဲဉ်. မ့တမ့ယအိဉ်
မ့ဒ်လဲဉ်, မ့တမ့လအယတတီတလီဒဉ်ယဲန့ဒီးယရုလီဒီးယုကတသ့လကီးဆာ
ကီးကတီဘဉ်.

ယတရုလီ သးဒီးယုန့တ မ့ဟ်အီလအယုအဘျူး အဖျိဉ်လအဂီန့ ဒီး,
တဆိဉ်ဂုအတြဲကတကးတံဉ်ယအသးနီတဘျီဘဉ်. ကစာ်ယုအတဆိဉ်ဂုန့
ဘဉ်တဟ့ဉ်လီအီဒီဖျိအဘျူးအဖျိဉ်, အတကွဲမဲလအ ပတကကီဉ်ဘဉ် န့လီ.
ယတတြဲဒီးအတဆိဉ်ဂုနီတဘျီဘဉ်. တဆိဉ်ဂုလအဘဉ်ယန့, မ့ဒဉ်ယုအ
တသးကညါန့လီ. ကစာ်ယုအဲဉ်ယဒိဉ်မးသတးဒီးဆိဉ်ဂုဒဉ်တယလီ. ယု
န့ဂုဝဲဒိဉ်မးလီ . တစံးထီဉ်ပတြဲအမ့အတီန့မ့တလအဟဲထီဉ်လအပသးပု
ဖဲပသ့ညါယုအဘျူးအဖျိဉ် လီလီလီလး အိဉ်ဝဲလအပဖီခိဉ်အခါန့လီ.

တထူးယအခိဉ်ကီတခါ

ပကထံဉ်လီပသးလအ, ကဟးဖးကွံပတထံဉ်လအမ့,ပတတီတလီန့ဘဉ်
ထဲဒီးတမလအအဂီလီန့,ကီဒိဉ်မးန့လီ. ယသးန့အိဉ်ဒဉ်လအပုစုက့န့
က့တတ နီန့ စီဆံ ဒိဉ်န့ပုအ ဂတဖဉ်,ဒီဖျိ ပထံဉ်ဘဉ်အ တံးတံး မအဖီခိဉ်
န့လီ. ပကထံဉ်လီက့စုကီးပသးလအပစံဉ်ညါပုအဂီဒီဖျိပနီထီဉ်ဒဉ်ဝဲန့

လိ။ ပှတဂု ဂမုာ်တမထဲသိး သိးဘၣ်, မ့တမုာ်, အသး တဆူၣ်ထဲသိးပှ ဘၣ်န့ၣ် ဒီးပှဝဲန့ၣ်တတီတလိထဲသိးပဲဘၣ်န့ၣ်လိ။

ပကသးကွံာ်ပတၢ်ဆိကမိၣ်လၢပတီပလိလၢတၢ်မအယိန့ၣ်ကီဝဲဒိၣ်မးလိ။ မ့ာ် လၢတၢ်ဆိကမိၣ် ဒ်အံၤအိၣ်သ့ၣ်လိ။ အသးယိာ်ဝဲဒိၣ်မးလၢပပှအယိ,ပ ဘၣ်ဂဲၤပှာ်ထီ ဘီ လၢပသးဆိကမိၣ်ဒ်တၢ်လၢပတၢ်ကမၣ်အိၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်လိ။ ပကဲလံခရံၣ်ဖိဘၣ် ဆၣ်, ပတၢ်ဆိကမိၣ်လၢပတၢ်ဒဲးဘးအိၣ်ဝဲန့ၣ်မးဟးဂီၤတၢ်အိၣ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လိ။ မ့ာ်လၢ ပအဲၣ်ယှၢအယိ,ပအဲၣ်ဒီးလၢပကဟ်ပနီၣ်ထီၣ်တခါခါလၢပတလီၣ်ဖျါပသးဒ်ယှၢအ ဖိအလံၤ အသိးန့ၣ်လိ။ ခဲအံၤ,မ့ာ်လၢခရံၣ်အိၣ် ဆိးဝဲလၢယှၢသးတး ဒီး,ယအဲၣ်ဒီး လိာ်ဖျါ ထီၣ် အတၢ် အဲၣ်တၢ် ကွံာ်လၢအ မ့ာ်တၢ်ဝံ သးစူၤ, တၢ်သ့ၣ် စူၤ သး စူၤ ,တၢ်မၤ ဝှၢတၢ်, တၢ်ဆိၣ်လိသးဒီးသ့ၣ်ကညိသးကညိတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လိ။

ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လၢယသးပှအံၤဟးဂီၤဝဲညိထဲလဲၣ်. မးသးဒ် ယနီၣ်သိ လ့ၣ်လၢကျဲမုာ်ဖးဒိၣ်အပှၤ, ဒီးပှၤသးတဆးဘၣ်တဂၤတရံးအသိလ့ၣ်အိၣ်သတူၢ်က လာ်ဒီးကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်လၢယသးသမူအပှၤန့ၣ်လိ။ သတူၢ်ကလာ် တၢ်သးဒိၣ် ဟဲန့ၣ်လိ ဆူယသးပှတဘျီပီလိ။ ယအဲၣ် ဒီးဆိၣ်တၢ်လိမၤသိၣ်ယသိလ့ၣ်အက လုာ်, ဘျၢၣ်ယိၤ အသိလ့ၣ်မဲၣ်ညါဒီးဒုးန့ၣ်အံၤ လၢအဝဲအသးတဆးဘၣ် ထဲလဲၣ်န့ၣ် လိ။ ယမၤတၢ်လၢတၢ်သးဒိၣ်တဖၣ်အံၤ ခဲလၢာ်ဝံယ သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢယသိလ့ၣ်အ နီၣ်ဂံၢ်ထးဘၣ်ဘၣ်အလိၤအိၣ်ကွဲးလိၤအသး ‘ကရနံ’ လိ။ အကတီၢ်ဖဲန့ၣ်, ယသး လၢဆိကမိၣ် လိၤအသးလၢအတၢ်ကမၣ်အိၣ်န့ၣ်န့ၣ်လိဝဲဆူယသးအပှၤလိ။ တၢ် ဆိကမိၣ်ဟဲန့ၣ်လိဝဲ, နကဲပှၤအုၣ်အသးဖးဒိၣ်တဂၤမးလဲၣ်န့ၣ်န့ၣ်လိပှၤယသးပှၤဒီးယ ကဲထီၣ် ပှတတီတ လိ ဘၣ်လၢာ်လၢာ် ဆူ ဆူတဂၤလိ။ ယဖျိးကွံာ် ကဒီးတဘျီ, ယ လိၤတီၢ်ကဒိတဘျီ, ဒီးယအိၣ်လိၤတၢ်စီၤစူၤဒီးယှၢန့ၣ်လိ။

တၢ်ကျဲးစးရုဘူးဒီးယှၢဒီဖျိပတၢ်ကျဲးစးဒီး
တၢ်မၤန့ၣ်, မ့ာ်တၢ်ဂဲၤပှာ်ဂဲၤဆူးတခါလိ။
ပတၢ်ဒီဖျိသ့ၣ်ညါယှၢအဘျးအဖျိၣ်
ဘၣ်ဒီးပတၢ်ဟံၤတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ဘၣ်

တၢ်ကီတမံၤတဒီန့ၣ်, ယတၢ်ဟံၤသးမ့ာ်ကမၣ်သန့ၣ်က့, တၢ်ဘၣ်ယးဒီးယတၢ်အိၣ် ဆၢထၢၣ်ဒီးယှၢ န့ၣ်တဘၣ်ယးလိာ်သးနီတစဲးဘၣ်. တၢ်ကီလၢယကဘၣ်ထူးဖးကွံာ် တၢ်ထံၣ် ဘၣ် ထွဲတၢ်မၤ ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ဒီးတၢ်တီတၢ်လိ န့ၣ်ဘၣ်. ယတၢ်မၤဒီးယ တၢ် ဆၢ ထၢၣ် လၢယှၢ မဲၣ်ညါ န့ၣ် ဖျါ ဘၣ်ဒ်ယလၢ, တၢ် ထူး ဖးကွံာ်အီၤတ သ့ဘၣ်, မ့ာ်န့ၣ်သက့ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ခဲခါန့ၣ်တဘၣ်ယးလိာ်သးနီတစဲးဘၣ်.

တၢ်မ့ာ်တၢ်တီတဒီန့ၣ်ယှၢအကစၢ်ဒ်ဝဲတ့ၣ်တၢ်တီတၢ်လိလၢယပှၤ, မ့ာ်ဒ်လၢ ယန့ၣ်အဖိခါယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်လိ။ ပမ့ာ်ဟံၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီတထံၣ်လၢ ‘တဘၣ်သးဒိၣ် ထီၣ်ဖဲနီၣ်သိလ့ၣ်ခါဘၣ်’ မ့တမ့ာ် ‘တဘၣ်သးဒိၣ်ထီၣ်ဖိလံၤ နီတဘျီဘၣ်’ န့ၣ် ဒီး, ကဆှၢပှၤဆူတၢ်ရုလိာ်သးဒီးယှၢ လၢကျဲအဘၣ်, အန့ၣ်တဘျီယတၢ်မၤ ဒီးယတၢ်ရု လိာ်ဒီးယှၢန့ၣ်ကဘၣ်ထွဲလိာ်ဝဲသးန့ၣ်လိ။ ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဘျၢလၢကဟ့ၣ်ပှၤတၢ်မူန့ၣ် တအိၣ်နီတခါဘၣ်. အဝှၢဒ်အံၤတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ထူးဖးကွံာ်ပှၤဒီးယှၢ ဒီးတၢ်သံန့ၣ်လိ။ ဒ်သိးပကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မူအဂီၢ်,ယှၢ ကဘၣ်ဟံၤလိ တၢ်အာၣ်လိၤအီၤလိၤ အသိလၢဒီး သန့ၤထီၣ်အသးလၢ တၢ်အာၣ်လိၤလၢအဝှၢဒ်န့ၣ်တၢ်တီတၢ်လိလၢတၢ်မၤအယိန့ၣ် လိ . တၢ်အာၣ်လိၤအီၤလိၤအသိန့ၣ်မ့ာ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်န့ၣ်လိ။

တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခ့ၣ်

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နကမ့ၢ်တၢ်ပုၤဘၣ်စူးကွံာ်တဂၤလီၤ. န သးအ့န့ ဒီးန သ့ၣ်ဟး ဂီၤ သးဟးဂီၤ, န ဆိကမိၣ်လၢယုၤအံၣ်န့ၤတသ့ဘၣ်. န သးဟးဂီၤလၢဂ်လၢဂ်ဆ့ဆ့လၢနီၣ် ဒိ တၢ်ဖံး တၢ်ညၣ် အတၢ်တတူၤ ထီၣ်, ထီၣ်ဘးန့ၣ် လီၤ. တၢ်လၢ နကၢ ကီၣ် န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် လၢယုၤအစုညါခိၣ်တကမၤလၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ယၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

သတူၢ်ကလၢဖဲန့ၣ်, လၢတၢ်တသ့ၣ်ညါဟ်သးအပူၤ, ကစၢ်ယုၤဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ ဘီၤလီၤမ့ၢ်လီၤ. အဆၢကတီၢ်ဖဲန့ၣ်, န သးစံးထီၣ်ပတြၢၤ ယုၤဟ်ထီၣ်လၢနတၢ်ဘျးထီၣ် ဘါထီၣ်အပူၤလီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤအမ့ၢ်အတီ, မ့ၢ်တၢ်ဘျးထီၣ်ဘါထီၣ် လၢအဟ်ထီၣ်သတူၢ်ကလၢလၢတၢ်သ့ၣ်ညါဆၢယုၤအဘျးအဖျိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ် စံးထီၣ်ပတြၢၤဒ်အံၤတကလုာ်လၢအစံးဝဲ 'ယုၤန့ၣ်ဂ့ၤလၢယဖီခိၣ်ဒိၣ်မးလီၤ.ယတကြး ဒီးအံၤနီတစဲးဘၣ်.'

မ့ၢ် လၢယရုလီၢ် ယသးလၢအ ဘျးအဖျိၣ် အဖီခိၣ်အယိ, ယ တဘၣ်တၢ် ဒိၣ် တဲာ်ကွံာ် ယၤ လၢအ တၢ်ဆိၣ် ဂ့ၤနီတဘျီဘၣ်. အ ဂၤတကမၤတဒိ, ယ မ့ၢ်မ့ၢ် လၢ ဒၣ် လၢယုၤကမၤ တၢ်လၢယခၢၣ်စးလၢယတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါ, မ့ၢ်တမ့ၢ်,ယတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်, ယ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်တဲာ်ကွံာ်ယုၤဒီးယတၢ်ဆၢကတီၢ်အါဒၣ်တက့ၢ်လီၤ.

ယထံၣ်န့ၢ်လၢ, ကစၢ်ယုၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတအိၣ်လၢယတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ် တၢ်ဘၣ် ယးလီၢ်သးဒီးယတၢ်မၤလၢခိတအိၣ်နီတစဲးဘၣ်. မ့ၢ်တဒိမ့ၢ်ဒၣ်လၢယတၢ်နတၢ်အိၣ် လၢအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်တအိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါလၢယုၤ အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်တ ဒီးသန့ၤအသးလၢတၢ်အိၣ်သးတမံၤမံၤအဖီခိၣ်ဘၣ်. ယဒံးထံၣ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ, ယထံၣ် လီၤယသးလၢ ယဒံးတကြးတဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအံၤအယိ,ယ န့ၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်မံမ့ၢ်သးဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်လီၤ. ယဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ဂီၤအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်.

ပ မ့ၢ်န့ၣ်ဒၣ်လၢပတၢ်ရုလီၢ်သး ဒီးယုၤလၢပတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်, ပတပလၢာ်ဘၣ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခ့ၣ်တပယုၤပယီဘၣ်. တၢ်ကျဲးစးရုဒီးယုၤလၢပတၢ်ကျဲးစးဒီးပတၢ်မၤအဖီခိၣ် န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဂဲၤလီၢ်ဝဲထီဘီ, ထီဘီဖျိၣ်ဆၢဒီးထီဘီအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်သနံးလီၤ. ယသ့ၣ် ညါလၢကစၢ်ယုၤအဘျးအဖျိၣ်လီၤလးန့ၣ်ဟဲယုၤလီၤဆူပအိၣ်, ဝဲလၢပတမ့ၢ်တနီၢ်ဒီး တကြးဘၣ်ဒၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ.

အ န့ၣ် တစု, တုၤပတူၢ် လီၢ်လံယုၤအ တၢ်ဟ့ၣ်ဘျးဟ့ၣ်ဖျိၣ် လံဒီးကစၢ်ယုၤအ တၢ်ယုတၢ်ဖိးန့ၣ် မၤပုၤပသးလၢပတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါလၢအဝဲဒၣ်အံၣ်ပုၤ-ဝဲ လၢပတလၢ တပုၤဘၣ်, ပ လီၤတူၢ်လီၤကၣ် ဒၣ်လဲာ်အခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဖျါဒ်ပုၤ တအံၣ် ပုၤတအိၣ်နီတဂၤဘၣ်အခါ (ပတဟ်ဒၣ်ဟ်ကမၣ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်,မ့ၢ်လၢပတအံၣ်လီၤ ဒၣ်လဲာ်ပကစၢ်အသးဒၣ်လဲာ်), ယုၤန့ၣ်အံၣ်ဒၣ်တၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ် န န့ၢ်ဟ့ၣ်ပုၤသယံာ် ဒုစဲးဘျးလၢလံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤအသိပူၤတဘျီဘျီဒါ.မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ကတီၢ်ခဲဖျါ, တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိး န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ထီဘီ အိၣ်သ တြၢၤလီၢ်အသးဒ်အရဲၣ်ဝဲန့ၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ပကစံးလၢပုၤတယံာ်ဝဲန့ၣ်အဒိၣ်တဂၤမ့ၢ် ဝဲယုၤအဘျးအဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဖးဘၣ်ဒၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိးလီၤ. ပတဖး ဘၣ်တၢ်ဆၢဂ့ၤနီတခါလၢတၢ်ယုတၢ်ဖိးဒီးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်မနုၤ အယိ လဲာ်. ကမၤသးဒ်တၢ်ဟ်လ့ၣ် လၢကသ့ၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. အရဲၣ်အကျဲၤအဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ် ဒၣ် တၢ်ဘျး တၢ်ဖျိၣ်ဒီး တၢ်ယု တၢ်ဖိး, အ ဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ပ တသ့ၣ်ညါယုၤတၢ် ယုတၢ်ဖိး လၢ ပသးပူၤတုၤလီၤလၢပလဲၤဒိဖျိယုၤအဘျးအဖျိၣ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကဆိုင်ယုဂ်ရှုခင်း

လိာ်စီဆုံစံးဝဲဒၣ်, ပှၤတဂၤလၢလၢအဟံအတၢ်န့ၣ်လၢယုဂ်ရှုခင်းအပူၤ န့ၣ် 'ဘၣ်တၢ်ဟံတီဟံလိာ်အီၤ' န့ၣ်လီၤ. အဒိပညီမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. အဒိပညီယုၤဟ့ၣ် ပှၤအလီၤလၢပကဆၢထၢၣ်လၢအမဲာ်ညါ, ဒ်ပှၤလၢတမၤတၢ်ဒဲးဘးနီတဘျီဘၣ်အသိး န့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤအဆံးလၢယုၤမၤလၢထီၣ်ပှၤထီၣ်ဝဲန့ၣ်ဘၣ်. အဝဲဒ်အံၤ, ပ ခဲလၢာ်မ့ၢ်မၤတၢ်ဒဲးဘးဒီး, တတူၤထီၣ်ဘးအပတီၢ်ဘၣ်ဒီးယုၤထီၣ်လီၤပှၤဒ်ပှၤလၢတမၤ တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ကသ့ဝဲဒ်လဲၣ်. ဒီးပတီပလီၤကသ့ဒ်လဲၣ်. အဝဲမ့ၢ်ထီၣ်လီၤပတၢ်အိၣ်မူ ဒ်ပမ့ၢ်တၢ်အသိး, ဒီးလၢပကဘၣ်မၤဒ်အတၢ်တီတၢ်လီၤအကျဲန့ၣ်အဝဲတူၢ်လီၤပှၤဒ်ပှၤ အလၢအပှၤအကျဲကသ့ဒ်လဲၣ်.

အဝဲအံၤမ့ၢ်ဝဲဖဲတၢ်သးခုအကစီၣ်အစိအကမီၤဟဲန့ၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤမၤဝဲ ယုဂ်ရှုခင်းလၢအတၢ်ဒဲးဘးတအိၣ်ဘၣ်တဂၤ, ကကဲတၢ်ဒဲးဘးလၢပဂီၢ်လီၤ. လိာ် စီဆုံစံးဝဲဒၣ်လၢကစၢ်ယုၤဟံထီၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးခဲလၢာ် လၢယုဂ်ရှုခင်းလၢအတၢ်ဒဲး ဘးတအိၣ်ဘၣ်တဂၤအလီၤလီၤ. ယုဂ်ရှုခင်းဟံးန့ၣ်ယလီၤဒီးတူၢ်တၢ်စံာ်ညီၣ်လၢပ ဝဲပှၤတၢ်ဒဲးဘးဖိတဖၣ်ကြးတူၢ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ

အဝဲအံၤ , မ့ၢ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ်လၢအပှၤဒီးအလၢကပီၤန့ၣ် လီၤ. ပန့ၢ်ဘၣ်ပှၤတီပှၤလီၤ အလီၤတခါလၢယုၤ အမဲာ်ညါ, လၢအဒိၣ်န့ၢ်ထီၣ်န့ၢ်ကယံာ် တၢ်လၢပမၤန့ၢ်အီၤဒီဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သိသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဒ်အံၤ, ပကျဲးစးစ့ၢ်တၢ်သိၣ် တၢ်သိထဲလဲၣ်န့ၣ်သက့, ပတတူၤထီၣ်ဘးနီတဘျီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤ လၢအဟဲလၢယုဂ်ရှုခင်းဒီဖျိတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်တ့ၣ်န့ၣ်ဆူပပူၤဒီးမ့ၢ်အလၢအ ပှၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံဖျိၣ်အါထီၣ်တသ့နီတမံၤဘၣ်. လၢခရံၣ်ပူၤယန့ၢ်ဘၣ်လီၤအလၢအ

ပှၤအတီအလီၤလၢယုၤ မဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံဒုၣ်ပာ်ကမၢ်ထီၣ်ဒါယုၤ တအိၣ်နီတ မံၤဘၣ်. လၢအမဲာ်တၢ်ထီၣ်န့ၣ်, ယမ့ၢ်ပှၤလၢပှၤတဂၤလီၤ. တၢ်ဝဲန့ၣ်တမ့ၢ်အဒိပ ညီထီၣ်လၢ- ယလၢယပှၤဘၣ်. အဒိပညီတဒီ, မ့ၢ်လၢယုဂ်ရှုခင်းန့ၣ် မ့ၢ်ပှၤလၢ ပှၤပှၤတဂၤ ဒီးအတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤဆူယုၤ, မ့ၢ်လၢယစ့ၢ်အီၤ န့ၣ်အီၤအယိ န့ၣ်လီၤ.

အတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်လၢအဟဲစီၣ်န့ၣ်ဝဲဆူယသးပူၤ, ဒီးတၢ်ရှုလိာ်ဘၣ်ယသးဒီး အီၤလၢတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူၤအဖီခိၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ယစံးထီၣ်ပတြၢၤအီၤဒ်လဲၣ်. တဆီတလဲ အသးဘၣ်. ဖဲယသ့ၣ်ဟးဂီၤသးဟးဂီၤအခါတလဲလိာ်အသးဘၣ်. ဖဲယမၤကမၢ် တၢ်, မ့တမ့ၢ်, ဖဲယသးထီၣ်တၢ်အခါဒ်လဲၣ်, တလဲလိာ်အသးဘၣ်. တၢ်ရှုလိာ်သး အံၤလဲၤသးကၢ်ဒီးအိၣ်ဝဲဒၣ်ထီၣ်ဘိန့ၣ်လီၤ. အဝဲအဲၣ်ယဖဲယသ့ၣ်မ့ၢ်သးမ့ၢ်အခါ အဝဲအဲၣ်ယဖဲယသ့ၣ်အသးသီအခါလီၤ. ပသ့ၣ်ညါဘၣ်ယုၤအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဘၣ် ပှၤ, ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အဝဲန့ၣ်, ဝှၤဝဲထဲလဲၣ်.

အဆာဒိဉ်-သ

တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်

လၢယုၤအဘီအမၤအပူၤန့ၣ်တၢ်ကွၢ်မၢ်ပုၤတအိဉ်ဘၣ်

မ့ၢ်န့ၣ်သ့ၣ်ဟံးသးလၢပုၤလၢတၢ်ဟံးပနီၣ်အီၤလၢအဒိးန့ၣ်တၢ်အုဉ်က့ၤဒိဉ်က့ၤတ သ့ၣ်တဘျီဘၣ်တၢ်န့ၣ်, ယုၤဟံးပနီၣ်ဝဲလၢအဝဲမ့ၢ်ပုၤလၢခံတၢ်လၢအသးကလဲလိာ် ဝဲန့ၣ်ဧါ.

လၢကရၢနံတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အပူၤ, တၢ်မၤသးဒ်န့ၣ်တဖၣ်တမ့ၢ်တၢ်လီၤဆီလၢဘၣ်. တံၤသကိးလၢအလီၤမၤဖးယံာ်တဖၣ်, ထံၣ်လိာ်ဖးအသး လၢတၢ်ဘၢယုၤ သ ခိဉ် အ ကျဲဒီးကွၢ်လိာ်အသးယၢ်ဒီယၢ်ဒီ, သ့ၣ်ညါညါတသ့ၣ်ညါညါလိာ်သး, ဝံၤဒီးတဘျီယီ, ခံၤလၢကတီၤဖျိးထီၣ်ဝဲ, ‘နဟဲမၤမနုၤဝဲအံၤလဲၣ်’. ထံၣ်လိာ်အသးတၢ်တၢ်, စီာ် ဒီးလံာ်စီာ်ဆံၣ်လၢအပူၤဂၤဘၣ်ဂၤဘၣ်, ဒီးအတၢ်နံၤကမ့ၢ်ထီၣ်တဖၣ်ထူးစီာ်ကွၢ် အတၢ် ဆီကမိဉ်လၢညါတဖၣ်ခဲလၢလီၤ. ကဒဲကဒဲဆီကမိဉ်လီၤသးလၢဒီးန့ၣ်တၢ်အုဉ်က့ၤဒိဉ် က့ၤတသ့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယဆီကမိဉ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်လၢညါတဖၣ်, ကဘိထုကဖၣ်လၢစီာ်လိးကန့ၣ်ဘၣ် က့ၤ တၢ် အုဉ် က့ၤ ဒိဉ် က့ၤ အဝုၢ် န့ၣ်က တအိဉ် အါဂၤ ဘၣ်. အ ဝဲသ့ၣ်က ထုကဖၣ် ဝဲ, ‘ကစၢ်ယုၤဧၢ, မၤဖျိကွၢ်ပုၤတၢ်အံၤတက့ၢ်. အဝဲကမၤသံတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်လီၤ. ပတုာ် ကွၢ် အီၤတက့ၢ်.’ အ ဝဲသ့ၣ် ကမ့ၢ်လၢဝဲလၢ ကစၢ်ယုၤ ကမၤဘျး လီၤနီၣ်တီၢ် လၢတၢ်စံၣ် ညီၣ်အီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ် ဆၣ်, က စၢ်ယုၤကျဲအိဉ် ဒၣ်ဝဲအဂၤတ ဘီ လၢကပတုာ်ကွၢ်အီၤ န့ၣ်လီၤ. တ လီၤကံးဒီးအဝဲသ့ၣ်ဆီကမိဉ်ဟံးဝဲန့ၣ်ဘၣ်. ကစၢ်ယုၤဟံးပတုာ်ကွၢ် စီာ်လိးအတၢ်အိဉ် မူဝဲလၢအတၢ်လဲၤကျဲဆူဒၤမစူးလီၤ. ယာ်တရံးကွၢ်ဝဲအကျဲ ၁၈ဝံ ခိဉ်ကရံၣ်လီၤ. စီာ် စီာ်လိးအိဉ်ဖျိဉ်ထီၣ်က့ၤဒ် စီာ်လိး, ကဲထီၣ်က့ၤ ပုၤအဒိဉ်ကတၢ်တၢ်ဂၤ လၢအရၢလီၤ ယုၤအ ဘျးအဖျိဉ်အ တၢ်သးခုက စီာ်လၢ တၢ် စံၣ်စီာ် တဲစီာ် အ ပူၤ န့ၣ်လီၤ. က စၢ်ယုၤ မ့ၢ်ပုၤကညီဘၣ်ကညီသ့ကတၢ် လၢဟံးန့ၣ်ပုၤလၢပုၤတုာ်လိာ် တသ့ကတၢ်ဘၣ်တၢ်ဂၤ ဒီး ဆီတလဲက့ၤအီၤ ဆူခိဉ်ဖးတခါလၢ အတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အ ဝဲလဲလိာ် ပုၤတၢ်ဂၤဘၣ်တၢ်ဂၤဆူအပူၤယံၤသ့ဝဲဒၣ်လီၤ. အဝဲလဲလိာ်ကွၢ်ပတုာ်ဟံးပုၤအ သန့ဒီး ဒုးကဲက့ၤ ပုၤတၢ်ဘၣ် တုအသီလၢ ခရံၣ် အပူၤ သ့ဝဲ ဒၣ် လီၤ. အ ဝဲ ကိပုၤ ဒ်သီးပကကဲ တၢ်အဒိအတၢ်, ဘၣ်ထွဲအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ် မၤတၢ်မနုၤ သ့လဲၣ် အဝုၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဆံးကံးဆီးနီတၢ်ဘၣ်

တဘျီတဒိဉ်, ပမၤကမၢ်ဘၣ်တၢ်လၢပဆီကမိဉ်လၢယုၤန့ၣ်သ့ဒၣ်ထဲ- ‘ ပုၤလီၤ ဆီ’ တဖၣ်, ပုၤဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်တဖၣ်, ပုၤအ ယံအ လၢတဖၣ်လီၤ. ပတဆီကမိဉ် လၢ, ပဝဲအိဉ်တုာ်တဖၣ်အလီၤအိဉ်ဘၣ်. ပကမၢ်ဝဲဒၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤတအိဉ်ဒီး ‘ပုၤ အကါဒိဉ်’ တဖၣ်ဘၣ်. ကစၢ်ယုၤသ့ဝဲပုၤမ့ၢ်ဆူၣ်မုၢ်ဂီၤတဖၣ်ဒီး မၤတၢ်ဒီဖျိပုၤယီယီဖိ တဖၣ်လီၤ . လၢတၢ်န့ၣ်အယီ, စီာ် လိးကွဲးဝဲဒၣ် (၁ ကရံၣ်သူးဒီး ၂၆-၂၇) အ ဝုၢ်ဒ်အံၤ, ဒီပုၤဝဲာ် သ့ၣ်ဧၢ, လၢတၢ်ကိး န့ၣ်သ့န့ၣ်သ့ထံၣ်လၢပုၤကညီတၢ်သ့, ဒ်တၢ်ဖံးတၢ် ညၣ်အသိးန့ၣ်တအိဉ်အါဘၣ်. ပုၤအိဉ်ဒီးအစိအကမီၤတအါဘၣ်. ပဒိဉ်အစၢၤအ သ့ၣ်တအါဘၣ်. မ့ၢ်ယုၤယုထာ တၢ်ကလိကလီလၢဟီၣ်ခိဉ်ချၢဒ်သိးအကမၤမဲာ်ဆူး

ပျာကူၣ်တၢ်သ့, ဒီးယုထၢတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘၢစၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ ဒ်သီးအကမၤမဲၢ်ဆူးပျၢဂံၢ်ဆူၣ်ဘၢဆူၣ်လီၤ.'

ကစၢ်ယုအံၣ်ပျၢ, ပဲပျၢမ့ၢ်ဆူၣ်မ့ၢ်ဂီၤဖိတဖၣ်ဒီး ဟ့ၣ်လၢကဝီၤပျၢဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်သီးပကမၤပုၤပလီၤလၢခရံၣ်အနီၣ်ခိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တမံၤလၢလၢန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢအဟဲလၢအစုပူၤန့ၣ်လီၤ. ကယဲၢ်တၢ်လၢ အအိၣ်ဒီးအပူၤတဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဟ့ၣ်လီၤပျၢလီၤ. ဒ်စီၤပီၤလူၤစံးဝဲလၢ, '(ဝကရံၣ်သူးငှးဂ့ၢ်)အသီး, ဒီးနတၢ်လၢနတဒီးန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.'

လၢယတၢ်မၤယုအတၢ်အပူၤ, ယကဟ်လၢဟ်ကဝီၤလီၤယသးလၢ, ယတန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်. တၢ်လၢယက ဟ့ၣ်နီၤလီၤပျၢ ဧၤသ့တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်လၢယတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အယီၤလီၤန့ၣ်ကသ့ဝဲကျဲၣ်လဲၣ်. တၢ်အိၣ်ဒီးယၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဟဲလၢယုန့ၣ်လီၤ. ယကဟ် ကဖၢယ သးမ့ၢ်ဂ့ၢ်, အိၣ်အူးထီၣ်ယသး မ့ၢ်ဂ့ၢ်, လၢ ယမ့ၢ်ပျၢလၢအအိၣ်ပူၤဖျဲးဒီးယုန့ၣ်အလီၤတအိၣ်နီတစဲးဘၣ်. အဝဲတဟ်ဘၣ်န့ၣ်ယတမ့ၢ်တၢ်နီတမံၤဘၣ်. အဝဲတဟ်ဘၣ်န့ၣ်ယမၤတၢ်တသ့နီတမံၤဘၣ်.

ညီၣ်န့ၢ် ပျၢကညီၣ်အါဂၤ ဟ်ကဖိလီၤအသးလၢ အမ့ၢ်ပျၢအကါဒိၣ်ဒ်အံၣ်ဒ်န့ၢ်, လီၤဒိၣ်လၢထီၣ် လၢယုအတၢ်မၤအပူၤ ဒ်အံၣ်ဒ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတဒီ, ယုတလိၣ်ဘၣ်ပျၢနီတဂၤဘၣ်. ယသး အူးဒိၣ်မးလၢ နဆိက မိၣ်လီၤန သးလၢန မ့ၢ်ပျၢအကါဒိၣ်ဒ်အံၣ်ဒ်န့ၢ်, ဒီးတၢ်န့ၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. အဝဲယုထၢပျၢလၢကသူပျၢ, ဘၣ်ဆၣ်တမ့ၢ်လၢဘၣ်ယုထၢဝဲဘၣ်. အဝဲယုထၢဒၣ်ပျၢအဂၤတဂၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီးတၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ သူၣ်ပီၤသးဝးလၢ ယဂီၢ်လီၤ. တမ့ၢ်တၢ်ယုထၢယၤလၢယကမၤအတၢ်လၢယမ့ၢ်ပျၢလီၤဆီတဂၤအယီဘၣ်. ကစၢ်ယုတယုထၢပျၢလၢပကဲပျၢလီၤဒိၣ်ပျၢလၢထီၣ်, မ့တမ့ၢ်ယတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ယတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢအိၣ်လီၤဆီအယီဘၣ်. အဝဲယုထၢပျၢန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အဝဲစံၣ်ညီၣ်တံၢ်ဒၣ်ဝဲလၢကယုထၢပျၢန့ၣ်လီၤ. ပျၢအကါဒိၣ်, ပျၢအ

သး ထီၣ် ထီတဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ပျၢ ဒ်န့ၣ်အ သီးဘၣ်. အဝဲသ့တဖၣ် န့ၣ်အိၣ်လၢပျၢဘၣ်ယုထၢတဖၣ် 'အဖီခိၣ်' အယီ, ညီၣ်န့ၢ်တၢ်တယုထၢအါဘၣ်. ကစၢ်ယုထၢပျၢဒီဖျိလၢအဘျူးအဖျိအဖီခိၣ်လီၤ. အဝဲယုထၢဝဲယၤ, ယုထၢဝဲန့ၢ်လီၤ.

မူခိၣ်ဘီမ့ၢ်န့ၣ် ကပျဲးဒီးတၢ်လီၤကမၤမၤတဖၣ် တဖၣ်လီၤ. ဖဲပကွၢ်တရံးဝးဝးအခါ, ပကမၤမၤမၤအိၣ်ထံးတခါန့ၣ်, မ့ၢ်ပထံၣ်ပျၢတဖၣ် လၢပဆိကမိၣ်လၢ တုၤထီၣ်ဘးဝဲတသ့ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံတခါန့ၣ်, ကမ့ၢ်ဖဲနထံၣ်ဘၣ် ပျၢဆူၣ်နီၤလၢတၢ်မဲၢ်ညါတဂ့ၢ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်လၢကဝီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကစံး, 'ပျၢတဖၣ်အံၣ်မ့ၢ်မတၢ်တဖၣ်လဲၣ်, လၢညါယ တထံၣ်ဘၣ် နီတဘျီဘၣ်'. ပျၢတဖၣ် ကစံးဝဲ, 'ပျၢ တနီၤ န့ၣ် လဲၤဘါယုလၢကရၢနံတၢ်ဘါယုသ နီၣ်မိၤ, ဘၣ်ဆၣ်ပျၢမံၤ ခူးတဂၤလဲၤဖဲလဲၣ်' အန့ၣ်တဘျီ, ပျၢလၢအိၣ်လၢက မျၢအလီၤခံ, လၢအးဖိပူၤ ကကီးထီၣ် 'ယအိၣ်လၢ အံၣ်, ယစံးဘျူးယုလီၤ. လၢအဘျူးအဖျိအယီယတုၤထီၣ်ဘးဖဲအံၣ်လီၤ.'

လၢမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်ပျၢန့ၣ်ပျၢခဲလၢဂံၢ်ပတီၢ်တုၤသီးသီး

တ ချူး လၢ ထံၣ် ဘၣ် ခရံၣ် မဲၢ်သ ကိးမဲၢ်, လၢဒၤ မစူးကျဲ အတီၤလီၤ န့ၣ်, တၢ်မၤဖီစီၤပီၤလူး, လၢဂံၢ်လၢဂံၢ်ကတီၢ်ဒၣ်ဒ်ပျၢဖၢရဲၤတဂၤအသီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢပျၢဖၢရဲၤန့ၣ်နကသ့ၣ်နီၣ်ကစီဒီ, မ့ၢ်ပျၢယုဒၤဖိလၢအဖီၣ်သံးတၢ်သိၣ်တၢ်သိ, တၢ်ဘျူတဖၣ်လၢ အထီဒါ ယုၣ်ဂျူးခရံၣ်ဆူၣ်ဆူၣ်န့ၣ်လီၤ. နက နၢ ဘၣ်အံၣ် ကစီဒီ လၢအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်မတၢ်လဲၣ်. ဖဲနဆိကမိၣ်အတၢ်ထုကဖၣ်အဂ့ၢ်, လၢတနီၤတၢ်ဟ်ကီၤယာ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိးမ့ၢ်ဂီၤ, ရၢဘံတဖၣ်ဘါထုကဖၣ်ဝဲ, 'ပၢဧၤ, ယစံးဘျူးန့ၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၣ်ယတအိၣ်ဖျိပျၢတဒီဘီမ့ၢ်ဖိဘၣ်, တအိၣ်ဖျိပျၢကုၢ်ဖိဘၣ်. ယတအိၣ်ဖျိ ပျၢပီၢ်မုၢ်

တဝှားဘဝ်’ ဝိးတဝ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲစီၤဝီလူးတၢ်ထုကဖၣ်လၢတဘျးနံၣ်တဘျးလၢအတီၢ် ပူၤလီၤ.

လီၤထူးန့ၢ်သ့ၣ်ထူးန့ၢ်သးထဲလဲၣ်. အန့ၣ်အလီၢ်ခဲလၢ ကလၢတံၢ် ဝဲး ၂၈န့ၣ်,စီၤ ဝီလူးယၢ် ယီၤအတၢ်ထုကဖၣ် အဝဲၣ်သၢ ထံၣ်ဆူ အဝဲသ့ၣ် အဖီခိၣ်လီၤ. အဝဲကွဲးဝဲ ဒၣ်, ‘ပှၤယူၤဒၢဖိတအိၣ်, ပှၤဟ့းလ့ၣ်ဖိတအိၣ်, ပှၤက့ၢ်ဖိတအိၣ်, ပှၤသဘျ့ဖိတအိၣ်, ပှၤပိၣ်မ့ၢ်တအိၣ်, ပှၤပိၣ်ခွါတအိၣ်ဘၣ်. အဝဲၣ်အံၤ, သ့မ့ၢ်တၢ်တမံၤယီၤခဲလၢလၢ လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤလီၤ.’

ကစၢ်ယုၣ်ရှုးမၤဝဲလၢပှၤခဲလၢတုၤထီၣ်ဘး

ဆူယူၤအအိၣ်လၢကျဲသ့ဒ်သီးသီးန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယူၤတူၢ်လီၢ်ပှၤဒ်အဖိသးဘိတဖၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်ယံၣ်တၢ်လၢလီၤ.

ယုၣ်ရှုးခရံၣ် မ့ၢ်ပှၤလၢအမၤတုၤသီးပှၤသီးက့ၢ်တၢ်ဖးဒိၣ်တဂၤလီၤ. အဘျးအဖျိၣ်အတၢ်အဲၣ်န့ၣ်,တဖၣ်ထီၣ်ထီပှၤတဂၤလၢပှၤအဂၤတဂၤအဖီခိၣ်ဘၣ်. ပမ့ၢ်တၢ်တမံၤယီၤ,မ့ၢ်လၢ ခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤတူၢ်လီၢ် ပှၤတၢ်ဒဲးဘးဖိတဂၤ,ဒ်အဝဲတူၢ်လီၢ် ပှၤတၢ်ဒဲးဘးဖိအဂၤတဂၤ အသီးန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤပၢ်လုၢ်ပၢ် ပှၤပှၤတဂၤဘၣ်တဂၤအလုၢ်အပှၤဒိၣ်နီၣ်မးလီၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်ဝဲအံၤ, ဝဲအလဲလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢတပူၤလၢလၢ,ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤသ့ၣ်ပှၤသးဒိၣ်မးလီၤ. ဆိကမိၣ်ကွၢ်ပှၤပိၣ်မ့ၢ်တဖၣ်အခွဲးအယၢ်တက့ၢ်. တချးလၢတၢ်သးခုကစီၣ်လဲၤတုၤဒဲး နယူကီၢ်နီၢ် (New Guinea) ဒဲးဘၣ်န့ၣ်, ပှၤပိၣ်မ့ၢ်တဖၣ်တၢ်ဟံၣ်အီၤလၢ, ပှၤတကြား ဘျီထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်ယူၤ ဒၣ်လဲၣ်လီၤ. ပှၤပိၣ်မ့ၢ်တ

ဂၤန့ၣ်ထဲဒၣ်အထိးဘၣ်တၢ်ဘျီတၢ်ဘၣ်အလီၢ်လၢတၢ်ကမၤသံအီၤအဂီၢ်လီၤ. ထံဖိကီၢ်ဖိခဲပတီၢ်တပတီၢ်ဒ်အံၤတကလုၢ်အံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ပျံၤတၢ်ဖး, တၢ်မဲၣ်ဆူး, ဒီးအကတၢ် န့ၣ်ပိၣ် မ့ၢ် အကျါပှၤမၤသံလီၤအသးအါမးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကမူဝဲအဂီၢ်အိၣ်ဒၣ်တဖဲးဖိ, ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဘံးဆိၣ်ဘၢတဖၣ်ယၢ်ဒိၣ်မးလီၤ.

နဆိကမိၣ်ကွၢ်ဖဲတၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ထွဲယူၤအဘျးအဖျိၣ်အံၤ, တုၤဆူပှၤဒ်အံၤတကလုၢ်အကျါန့ၣ်လဲၤဘၣ်ဆဲး, တၢ်ဆဲးတၢ်လၢထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. သတူၢ်ကလၢပှၤပိၣ်ခွါတဖၣ် ဒီးပှၤပိၣ်မ့ၢ်တဖၣ် ထံၣ်န့ၢ်ဝဲလၢခရံၣ်အပူၤန့ၣ်, တၢ်ဟံၣ်ပှၤနီၣ်ပိၣ်မ့ၢ်ပိၣ်ခွါအဆၢတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်ကျဲဆူယူၤအအိၣ်လၢပှၤခဲလၢလဲၤဝဲကျဲသ့ဒ်သီးသီး, ပိၣ်မ့ၢ်တစံးပိၣ်ခွါတစံးဝဲဘၣ်. ယူၤတတူၢ်လီၢ်ပှၤဒ်ပမ့ၢ်ပှၤတမ့ၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ဟံၣ်တီၢ်လီၤလံအီၤတဂၤအသီးမ့ၢ်ဂ့ၤ, တံၤသကီၢ်လီၤလံတဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤအသီးဘၣ်. အဝဲတူၢ်လီၢ်ပှၤဒ်သီးအဖိသးဘိတဖၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ. စီၤယီၤဟၣ်စံးဘၣ်ပှၤ, ‘ယီၤဟၣ် ဝဲဒၣ်ပှၤလၢအတူၢ်လီၢ်အီၤ, ပှၤလၢအစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်အမံၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲလၢအစီအကမီၤ,ဒ်သီးအကကဲထီၣ်ယူၤအဖိလီၤ.’ အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်ယံၣ်တၢ်လၢလီၤ.

ပလီၤကံၤတ့ၢ်တၢ်မနုၤ, ပမၤကမၣ်တ့ၢ်တၢ်မနုၤဂ့ၤဂ့ၤသန့ၣ်က့ၢ်, ပမ့ၢ်ဟံၣ်လီၤပတၢ်န့ၣ်လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤန့ၣ်, အဝဲကပျၢ်ကွံၣ်ကယံၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးတဖၣ်လီၤ. အါန့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဝဲအံၤလၢ ပတဲတသ့ဒၣ်လဲၣ်ဘၣ်န့ၣ်, ကစၢ်ယူၤတူၢ်လီၢ်ပှၤဒ်အဖိခွါတဖၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ. အဝဲန့ၣ် စီၤဝီလူးဝဲအကွဲးဝဲ, ကလၢတံၢ် ဝဲး ၂၆ ‘သုဝဲခဲလၢက, သ့မ့ၢ်ယူၤအဖိလၢတၢ်န့ၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အယီၤလီၤ.’ တၢ်ကတီၤ ‘ဖိတဖၣ်’ လၢတၢ်ကွဲးဝဲအံၤအပူၤအဒီပညီ ‘ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်အီၤဒ်ဖိခွါတဂၤအသီး’ န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယူၤအမဲၣ်ညါပှၤအကါဒိၣ်တအိၣ်ဘၣ်. အဘျးအဖျိၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ထဲလၢ

ပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါ၊ ပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါ၊ မှတမ့်ပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါ သွားတတ်တယ်အင်္ဂါ။ အဲဒါပဲပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါအင်္ဂါ၊ ဒီဒါပဲပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါအင်္ဂါ။ အဲဒါပဲပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါအင်္ဂါ။ အဲဒါပဲပျက်ဆုံးသွားတတ်တယ်အင်္ဂါအင်္ဂါ။

တၢ်ယုထာလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိအံၤ

စီပီလူးထံၣ်လီၤအတၢ်အိၣ်မူခဲလၢန့ၣ်မ့ၢ်လၢကစၢ်ယုထာလၢအတၢ်အိၣ်အတၢ်ယုထာလၢ။ ဒ်အဲဒါပဲအံၤသိး, ကလၢတံ ဝး၁၅-၁၆ ‘ဘၣ်ယုထာလၢအံၤသိး----ဒ်သိးအကလိၣ်ဖျါထီၣ်အဖီခါ လၢယုထာ,---’အဲဒါန့ၣ်မ့ၢ်ယုထာဘၣ်အံၤသိးလၢပကမၤတၢ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤကိးဂၤန့ၣ်လီၤ။ အဲဒါန့ၣ်ယုထာအံၤသိးမၤတၢ်လၢန့ၣ်ပူၤခဲအံၤလီၤ။ ကစၢ် ယုထာအံၤသိးလီၤဖျါထီၣ်အဖီခါဆူဟီၣ်ခိၣ်ခိၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ။

အနီၣ်ကီၢ်တခါ, ကစၢ်ယုထာစးထီၣ်မၤတၢ်လၢန့ၣ်တၢ်အိၣ်မူအပူၤ စးထီၣ်လၢန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒါထီၣ်န့ၣ်, လၢကဒုးကဲန့ၣ်တၢ်ပိးတၢ်လီၤလၢ အကလိၣ်ဖျါထီၣ်အဖီခါန့ၣ်လီၤ။

လၢတၢ်န့ၣ်အံၤသိး, စီပီလူးကွဲးဝဲဒၣ် ကလၢတံ ဝး၁၅ ‘တၢ်ဘၣ်ယုထာအံၤသိး,လၢအယုထာယုထာ လၢ ယုထာအံၤသိးကိးကွဲးဝဲဒၣ်-’ လီၤလးမးလၢပထံၣ်ဘၣ်ယုထာကတၢ်ကတီၤထီၣ်စီပီလူးလၢကမၤအတၢ်တချုးလၢအပူၤတအိၣ်ဒီးနီတဂၤအခါန့ၣ်လီၤ။

ကစၢ်ယုထာသ့ၣ်ညါလၢအဲဒါကလိၣ်ဘၣ်ပူၤလီၤဆီတဂၤ လၢကလဲၤစီတၢ်သးခဲကစီၣ်ဆူပူၤတခါဒါဖိတဖၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ။ ပူၤဝဲအံၤ ကဘၣ်မ့ၢ်ပူၤတဂၤလၢကဘၣ်ဘိး ကံ ကွံၣ် ပူၤ ယုထာ ဒါ ဖိ, ပူၤ လၢ အ သး ဟ် ဒိၣ် ဒၣ်ထဲ အ ကလုာ် ဖိအ လုာ် အလၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ အဲဒါသ့ၣ် တရုဒီးပူၤတခါဒါဖိဘၣ်, တအိၣ်တၢ်ဒီး အဲဒါသ့ၣ်

ဘၣ်. တလဲၤန့ၣ်ဆူအဲဒါသ့ၣ်ဒါပူၤဘၣ်. တၢ်အမ့ၢ်အတီၣ်နီၣ်ကီၢ်မၤအသးန့ၣ်, ဝဲပူၤဖျါရဲၣ်တဂၤလဲၤတီၣ်ကျဲးခါန့ၣ်,အဲဒါသ့ၣ်ပျဲၤတၢ်အတၢ်ကူတၢ်ကလဲၤသးဒီးအနီၣ်ကီၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဝဲလၢအကူအသိးကလဲၤတီၣ်ဒီးပူၤတခါဒါဖိတဂၤလၢန့ၣ်လီၤ။ ပူၤဖျါရဲၣ်တဂၤလၢ, မ့ၢ်ဘၣ်ထံးဘၣ်ဒီးပူၤလၢတမ့ၢ်ပူၤယုထာဖိဘၣ်တဂၤလၢန့ၣ်, အဲဒါကွဲးဝဲဒၣ်အတၢ်လုာ်ကွံၣ်ထံၣ်လုာ်ကွံၣ်နီၣ်, ဆျၢၣ်ကွံၣ်အကူအကၢဒီးအိၣ်စီၤဒီးတၢ်လုာ်ဟံၣ်လၢမ့ၢ်ဝဲန့ၣ်တနံၤန့ၣ်လီၤ။ အဲဒါဆီကမိၣ်လီၤအသးလၢကဲထီၣ်ပူၤတက ဆီ ဘၣ် လီၤ။ ဘၣ် ဆၣ် ယုထာသးလီၤပူၤ လၢအ ကရၢလီၤ တၢ်သးခဲ ကစီၣ်တ ဂၤန့ၣ်, က ဘၣ် လဲၤ ဆူ ပူၤ တ ဒါ ဘိမ့ၢ်ဖိအကျါ, လဲၤအိၣ်လဲၤဆိးဒီးအဲဒါသ့ၣ်, ဒီးကဲထီၣ်ဒ်အဲဒါသ့ၣ်အသိးတဂၤန့ၣ်လီၤ။ လီၤထုးန့ၣ်သးဒိၣ်မးလၢ ယုထာယုထာပူၤတဂၤလၢ တၢ်မၤလီၤဆီဝဲအံၤအင်္ဂါ, ပူၤ ယုထာဖိတဂၤလၢ အသးဆူၣ်လၢအမိၢ်အဟံၣ်တဖၣ်အတၢ်လုာ်တၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

တုၤစီပီလူးကွဲးဝဲဒၣ်ကဒါကွဲးဝဲဒၣ်အံၤသိး,အဲဒါထံၣ်ဝဲလၢကစၢ်ယုထာအစုအိၣ်ဝဲလၢအလီၤလၢအတၢ်အိၣ်မူအပူၤစးထီၣ်လၢအိၣ်ထံးလဲၤလဲၤန့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်လၢပူၤဟ့ၤလုာ်ဖိအတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒိၣ် ဘၢလၢ ဟီၣ်ခိၣ် သတးဒီး, ပူၤလၢက စၢ်ယုထာယုထာတဂၤ န့ၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ပူၤလၢအတၢ်န့ၣ်ယိၣ်ဝဲလၢအတၢ်လုာ်တၢ်လၢဒီး အတၢ်ဆီကမိၣ်တၢ်ကူတၢ်ဆဲးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ မ့ၢ်လၢအဲဒါကဘၣ်ဟးအါအါသကူရီမ့ၢ်အဘိမ့ၢ်ဒီးကွဲးဝဲဒၣ်မဲာ်တၢ်ဟးဂူၤဟးဂီၤအကလုာ်ကလုာ်သတးဒီး, ပူၤဝဲန့ၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ရီမ့ၢ်အထံဖိကီၢ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ။

လၢတၢ်န့ၣ်အံၤသိး, ကစၢ်ယုထာကတၢ်ကတီၤဝဲလၢစီပီလူးန့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဖျါရဲၣ်မ့ၢ်အထံဖိကီၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ။ အဲဒါန့ၣ်ဘၣ်ရီမ့ၢ်အထံဖိကီၢ်ဖိလၢကျဲးလဲၣ်န့ၣ်တၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ကကဲတၢ်ဘၣ်စၢၤလၢစီပီလူးအင်္ဂါအိၣ်အမ့ၢ်ဒီးဒုးပူၤဒုးဖျါဒီးအသးသမူအတၢ်မၤပျဲၤမၤဖုးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဝုာ်တၢ်ရံၣ် မ့ၢ်ဝုာ်လၢ ဟ့ၤလုာ်အတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒိၣ်စီဝဲလီၤ။ စီပီလူးန့ၣ် ဒါဖျါဘၣ်ဒၣ်ပူၤဟ့ၤလုာ်ဖိအတၢ် ဆီကမိၣ်ဒီး အတၢ်

လှော်တော်လှ် အါ နှ် တ စး ဖိတ ကး ဘဉ်, အ ဝဲ မှ် ပှ် လာအ ကျိတဂန့ဉ်လီၤ. ဒီး လာတံဝဲအံၤအယိ, အဝဲမဒီးပှ်တဒိဘိမုာ်ဖိတဖဉ် သ့မုာ်မုာ်နီၤနီၤ, ဒီးသ့ဉ်ညါဝဲပှ် ဟ့ၤလ့ဉ်ဖိ သ့ဉ်တဖဉ်အတံဆိကမိဉ်ဆိကမး အတံလီၤဆိဒီးကလုာ်ဂ သ့ဉ်တဖဉ် အဂ့ၢ်န့ဉ်လီၤ. အ တံ လဲၤဒီ ဖျိန့ဉ် ကဲထီဉ် တံ န့ၢ်ခွဲး န့ၢ်ယံာ် လာက တဲဖျါ ကစာ်ယုဉ်ရှူးခရံဉ်အတံမုာ်တံတီဆူပှ်ဟ့ၤလ့ဉ်ဖိတဖဉ်န့ဉ်လီၤ.

တကတီၢ်ယိ, ကစာ်ယုၤလိဉ်ဘဉ်ပှ်တဂလၢအမုာ်ပှ်ဟံၢ်ပှ်ယုၤဖိအဂ့ၢ်လၢ လာပှ်ပှ်တဂန့ဉ်လီၤ. ဖဲစီၤဝီလူးအိဉ်ဝဲ ၁၂ နံဉ်ယဉ်ယဉ်န့ဉ်, အမိာ်အဟံၢ်အါဆူ ဝဲၤယ ရှုရှုလ့ဉ် လာကမၤလီၤ န့ၢ်တံလၢ စီၤကမၤ လ့ လး အဒိဉ် ထံးလီၤ. အ ဝဲမှ်ပှ်ယုၤ ဒၤဖိအကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သ့ဖးဒိဉ်တဂလၢဆာကတီၢ်ဝဲန့ဉ်န့ဉ်လီၤ. ဖဲန့ဉ် စီၤဝီလူးန့ၢ်ဘဉ် ဝဲပှ်ဒုၤတြိဖိအတံဆဲးတံလၢဒီးအလုာ်အလံာ်, ဒီးန့ၢ်ဝဲ ပှ်ဒုၤတြိဖိအလံာ်စီဆုံဂ့ၤဂ့ၤ ဘဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီၤ. စီၤဝီလူးအသးဆူဉ်မးလၢ တံသိဉ်တံသိဒီးယုၤမးဝဲကျဲလၢ ကကဲ ထီဉ်ပှ်တီပှ်လီၤ, ဒီးကျဲးစးဝဲ အဂ့ၤကတံၢ်န့ဉ်လီၤ. အဝဲဖျိးစီန့ၢ်အသကိးတဖဉ် လီၤ. အဝဲကွဲးန့ၢ်ပှ်ဖဲလံးပံၤဖိအလံာ်ဒီးစံးဝဲ, ဖဲလံးပံၤ ဂးၣ် ‘ပှ်ဂမုာ်ဆိမိဉ်လၢအ သ န့ၢ် အသး လာတံဖဲတံညဉ် အပှ်အလီၤအိဉ်ဝဲဒီး ယဲဒဉ်အံၤ အိဉ် အါန့ၢ်အ န့ဉ်တ ကွံာ်လီၤ.’ စီၤပှ် တရူး ဒီးတံမၤ ဖိအ ဂတ ဖဉ်, အ တံဟဲဒိဉ် ထီဉ် ဘဉ် ဒိပှ် မၤညဉ် ဖိတဖဉ်, မ့တမှ်ပှ်ယုၤသ့ဖိတဖဉ်သတးဒီး, အဝဲသ့ဉ်တနံၢ်ဟံၢ်တံသိဉ်တံသိလီၤတံ လီၤဆဲးဘျးဘျးဘျးဒိစီၤဝီလူးအသးဘဉ်.

တုၤမုာ်န့ၢ်လၢခံကတံၢ်ဘဉ်ဝဲဒဉ် လာကစာ်ယုၤကလိဉ်ဖျါထီဉ်အ တံဘျး တံ ဖျိဉ်ဆူ စီၤဝီလူး လာကျဲလဲၤ ဆူဒၤမစူးန့ဉ် ဒီး, တံမၤဖိတ ဖဉ် ထိးဖျိ ဉ်လံာ်စီ ဆုံအ လီၤ လံး ဒီး ယုဉ် ရှူး ခရံဉ်အ တံလိဉ် ဖျါထီဉ်အ သးဖဲအပှ် ကွံာ်တစီၤဖိ န့ဉ်ဘဉ်ဝဲဒဉ် န့ဉ် လီၤ. အ ဝဲ စးထီဉ် ထံဉ်ဘဉ်ဝဲမုၤ ရံၤအံၤလာတံကွံာ်အ သိတကပၤန့ဉ်လီၤ. စီၤ ဝီ လူး မှ်ပှ်လၢအကြားအဘဉ်ကတံၢ်လာတံယုၤထာအဂီၢ်လၢကစံဉ်တဲၤတဲၤလီၤယုၤအဘျးအ

ဖျိဉ် လီၤ. ပှ် မှ်အိဉ် တဂလၢ လာကယု တီယုလီၤ အသးလၢ တံသိဉ်တံ သိဒီး, ကမှ် ဒဉ်စီၤ ဝီ လူး လီၤ. ဖဲ အံၤ ပှ် အိဉ် တဂ လာအ စံးဝဲသ့, ဖဲလံးပံၤ ဂးၣ် ‘လၢ တံတီတံလီၤဘဉ် ယးဒီး တံသိဉ်တံသိတံမံၤ အဂ့ၢ်, တံဟံတံကမုာ်လၢယလီၤအ လီၤတအိဉ် ဘဉ်.’ အ ဝဲသ့ဉ် ညါဝဲ, တံယု န့ၢ်တံ တီတံ လီၤဒီဖျိ တံသိဉ် တံသိန့ဉ် အဘျးအဖျိဉ်တအိဉ်ဘဉ်. အယိသတးဒီးတုၤဖဲအဘဉ်သကံးဒီးယုဉ်ရှူးခရံဉ်အတံ သ့ဉ်ညါ လာအပှ် ဒီး အ လၢက ဝီန့ဉ် ဒီး, အ ဝဲဒဉ်, ဖိးဟ့ၤယီၤဝဲတံ တီတံလီၤ, လၢ တံကွံာ်ဆူအပှ်, ဒီဖျိအတံန့ၢ်ယုဉ်ရှူးခရံဉ်န့ဉ်, လၢတံသ့ဉ်ခသးခန့ဉ်လီၤ.

တံလဲလီၢ်တအိဉ်နီတမံၤဘဉ်

စီၤဝီလူးအတံတဲအံၤလီၤသ့ဉ်ပီၤသးဝဲလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တဘဉ်ဆိကမိဉ်နီတ စဲးလၢကစာ်ယုၤအတံကတံာ်ကတီၢ်အံၤမုာ်လီၤဆိဒဉ်လၢအဂီၢ်မုာ်ဂ့ၤ, ပှ်စီ ဆုံလၢလိဉ် တံအာဉ်လီၤ အီလီၤအသိမုာ်စ့ၤန့ဉ်ဘဉ်. ယကွံာ်ထံလီၤက့ၤ ယတံ အိဉ် မ့ၤ ဒီး ယ ထံဉ် ဘဉ်လၢကစာ်ယုၤထူးဖးကွံာ်ယၤ လၢယမိာ်အလီၤပှ် လၢတံမၤလၢအဝဲဘဉ်အသး လၢယကမၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. တုၤယကွံာ်ကဒါက့ၤယလီၤခံဒီးယထံဉ်လၢတံမၤသးအဒိဉ် အမုာ်တဖဉ်, လၢညါယတထံဉ်လၢအမုာ်တံအဒိဉ်အမုာ်ဘဉ်န့ဉ်လီၤ. ခဲအံၤယထံဉ် လၢတံမၤအသးတဖဉ်အံၤ မုာ်ဝဲကျဲးဒု လၢယတံအိဉ်မူအပှ်, လၢအဆာတံာ် ဝဲယ တံအိဉ်မူ အ တံ လဲၤ ကျဲ တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ယ ကွံာ်ကဒါဒီး, ယထံဉ် လၢယုၤအစုမၤတံ လၢတံအိဉ် သး ကိး ခါ ဒဲးအပှ်, ဖဲလၢအခါဖဲန့ဉ်ယတထံဉ်လၢယုၤအ စုအိဉ်ဘျးအိဉ် တံာ်ဝဲ နီတ ပှ် ဘဉ် န့ဉ် လီၤ. ယဆိကမိဉ် လၢယုၤန့ဉ်လဲၤသဒဉ်ယၤလီၤ. ဘဉ် ဆဉ်, ခဲ အံၤယထံဉ်က့ၤလၢယုၤမၤတံလၢယတံအိဉ်မူအပှ် လၢဆာကတီၢ်အဂီၢ်အခဲ ကိးက တီၢ်ဒဲး, လၢကကတီၢ်ထီဉ်ယၤလၢတံမၤလၢအဝဲယုထာဝဲလၢယဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ဖဲယ

သွန်နီၣ်ထီၣ်ကွၢ် တၢ်လၢအဘၣ်စံၣ်ညီၣ်ဆၢတၢ်ဖဲလၢ ဆၢကတီၢ်အကီၢ်အခဲအခါန့ၣ်, ယသ့ၣ်ညါကွၢ်လၢယုၤအစုဆူၤအတပယုၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ.

ပသးဝံၣ်တၢ်သးဝံၣ်, ‘ယုၣ်ဂျၢးဆူၤယၤကျဲၤဒီဘီ’န့ၣ်လီၤ. ယထံၣ်လီၤကွၢ်ယလီၤခဲဒီးယအုၣ်ယသးသ့ဝဲလၢ ယုၤအစု အိၣ်လၢယလီၤ စးထီၣ်လၢအဒိၣ်ထံးလံၤလံၤ န့ၣ်လီၤ. တဘျီတဒိၣ်ကစၢ်ယုၤန့ၣ်လီၤမၤဒၣ်အတၢ်လၢကဒီသအယၤအဂီၢ်လီၤ. အဝဲအတၢ်မၤလီၤဆီလၢယဂီၢ်အိၣ်ဝဲအသိး, အဝဲဘျီယၤ ဒ်သိးယကကြားဒီးတၢ်မၤဝဲန့ၣ် န့ၣ်လီၤ.

တချးယအိၣ်ဖျၢၣ်စ့ၤန့ၣ် ယတခါတဂၤသံဝဲလၢန့ၣ်ကံၢ်တလီၤညိးတၢ်ဆါလီၤ. ယပုၤမုၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆါလီၤပျံၤလီၤဖုးတခါလီၤ. တန့ၣ်န့ၣ်အဝဲ တၢ်ထီၣ်အိၤနးနးကလံာ်တုၤဒၣ်လံာ်ယဟံၣ်ဖိယိဖိဆိကမိၣ်လၢအဝဲကသံန့ၣ်လီၤ. ယမိၢ်ယုၢ်ထီၣ်လၢအးပူၤ, ယုၢ်ပိာ်ကျဲဆူၤအိၣ်ဖျၢၣ်သရၣ်အဟံၣ်, ဟ်လီၤယပုၤလၢအသးသမူတအိၣ်လၢဘၣ်တဂၤလၢချီၣ်ပူၤလီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်သရၣ်ဒီးယမိၢ်ဘါထုကဖၣ် လၢယုၤကဒုးမူထီၣ်ကွၢ်အိၤန့ၣ်လီၤ. အမဲာ်ချဲကွၢ်ခိၣ်ကထီၣ်လံ, အခၢ်ယံအုၣ်တံာ်လံ,ဒီးအသွံၣ်တစံၣ်လၢစ့ၢ်ကိးဘၣ်.

တယံာ်တမိၢ်, ယပါဟဲကွၢ်လၢတၢ်လုာ်ထံလီၤလီၤ. ကသံၣ်သရၣ်မုၢ်တဂၤအိၣ်ဒီးအခိၣ်လီၤ. ကသံၣ်သရၣ်မုၢ်စံးဘၣ်အိၤ, ‘ဂ့ၤတက့ၢ်နလဲၤလူၤယုၤကနမါလီၤ. နဖိမုၢ်တဂၤကသံလီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အခဲအံၤသံဒါခိၣ်လံလီၤ.’ ယပါလဲၤယုၢ်ထီၣ်ဆူကျဲပူၤ,ဒီးလဲၤယုၢ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်သရၣ်အဟံၣ်, ကတီၢ်တပျၢၣ်တၢ်အိၣ်သရၣ်, ဒီးကလဲၤစိာ်အဖိမုၢ်ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်လီၤ. အဝဲဆိကမိၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လိၣ်ဘၣ်ကသံၣ်သရၣ်အခါအံၤ, နကဘါထုကဖၣ်န့ၣ်အမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ပညိတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်,အဝဲလဲၤန့ၣ်ဆူဟံၣ်ပူၤဒီးထံၣ်ဘၣ်ယပုၤဒုမုၢ်အတၢ်အိၣ်သးတဘျီ,အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲလၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တလၢလံန့ၣ်လီၤ. အဝဲတီၤလီၤလၢအိၣ်လုၣ်ခိၣ်,ဂံၢ်လီၤအသးလၢယုၤမဲာ်

ညါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်သရၣ်စံးဘၣ်ယပုၤ, ‘ခဲအံၤထုးဖးယံၤကွံာ်နမဲာ်ဒီးနဖိမုၢ်တက့ၢ်, ကွၢ်ထီၣ်တၢ်ထဲဆူယုၣ်ဂျၢးအိၣ်ဒီးယုၤအိၤတက့ၢ်.’ ယမိၢ်အခါဖဲန့ၣ်အယၤဒီးအဝဲကွၢ်ထီၣ်တၢ်ဆူယုၤအအိၣ်ဒီးစံးဝဲ, ‘ကစၢ်ဧၤ, နမ့ၢ်ဒုးမူဒီးယဖိမုၢ်ဒီးယကအးလီၤယတၢ်အိၣ်မူလၢန့ၣ်လီၤ. ယကမၤနတၢ်, ကယံာ်တၢ်လၢနအဲၣ်ဒီးလၢယမၤတုၤယတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအလၢာ်လီၤ’ ယပုၤဒုမုၢ်ဘျီကွၢ်တကီၢ်ခါယီၤလီၤ. အဝဲစးထီၣ်ဟီၣ်,ဆူၣ်နီၤ,ကွၢ်တရံးတၢ်ဝးဝး, ဒီးယုၤကွၢ်ဆူဟံၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကွၢ်စိာ် ယပုၤဆူဟံၣ်, ပုၤဘျီကွၢ်လၢလၢပုၤပုၤတဂၤလီၤ.

လၢခဲစ့ၤဒီးယအိၣ်ဖျၢၣ်, ဒီးကသံၣ်သရၣ်စံးဝဲ ‘နန့ၢ်ဖိပိာ်ခါတဂၤ’ ယပုၤစံၣ်ဂ့ၤဝီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်အဘျီၣ်အးပူၤ, ကိးပသုထီၣ်ဝဲ ‘ပၢယုၤ အမံၤဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤတက့ၢ်. မ့ၢ်ဝဲ ပိာ်ခါဖိတဂၤလီၤ.’ အခါဖဲန့ၣ်, ယမိတဒီဘါထုကဖၣ်တၢ်, ‘ကစၢ်ဧၤ,န ဘျး ဒိၣ် မး လၢ နဟ်မူယဖိမုၢ်လီၤ. ယ တၢ်အာၣ်လီၤ လၢယက မၤန တၢ်န့ၣ်, ယကမၤလၢပုၤအိၤဒီဖျိလၢယဖိမုၢ်ခါအံၤန့ၣ်လီၤ.’

လၢယဆံးဆံးဒီးအခါလဲၤလံၤ ,ယမိၢ်သ့ၣ်လီၤန့ၣ်ယုၤက လုာ်က ထါလၢယ သးပူၤလီၤ. ဖဲယယုၤသ့ၣ်ကွၢ်တြီၤ(စုာ်)လၢကရၢ်ပူၤအခါယမိၢ်မၤစၢၤယလၢယ က ရူးတီၢ်န့ၣ်လံာ်စီဆုံအဆၢတဖၣ်လီၤ. တုၤယအိၣ်လုၢ်န့ၣ်တဘျီ,အဝဲသိၣ်လိယၤလၢယကသုဖးလံာ်, ဒီဖျိမၤလံာ်ဖးလၢလံာ်စီဆုံန့ၣ်လီၤ. ယပဒးသိၣ်တၢ်ကတီၢ်တဖျၢၣ်လၢယဖးအသိၣ်တဘၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ယတသ့ၣ်ညါ လံာ် ဖျၢၣ်အခါ,အဝဲ မၤ ယ ဂံၢ်ကဒါကွၢ်လၢအခိၣ်ထံး, ဒီးလၢယကတဲဖျိအိၣ်ပညိတဖၣ် တသ့ဖဲအသ့န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကွၢ်လၢယဖး ‘ V ’ တဘၣ်ဒီးယကိးအိၤလၢ ‘ဒဲခိၣ်ခံ’ အခါအဝဲန့ၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဝဲသးစူၤဒီးတၢ်အဲၣ်, အဝဲသိၣ်လိယၤလၢတၢ်ပျံၤယုၤအဂ့ၢ်လီၤ.

တူယအိန်နွံနံတဘျီ, ယရူးလံာ်စီဆုံအလံာ်အမံာ်ဘၣ်ခဲလၢာ်, ဒီးယပဒါးအမံာ်ဘၣ်ကိးဘၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. တူ လၢမံ ကတီၢ်တဘျီ, ယတနာ်ဟူတၢ်တဲမုၢ် နာ်နီ တဘျီဘၣ်. ယနာ်ဟူဘၣ်ဒၣ်ထဲလံာ်စီဆုံအပူတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢ **Goldilocks and Three Bears** အလီၤန့ၣ် ယဒိၣ်ထီၣ်ယုာ်ဒီးစါ ဒါဝံး, ဒီးစါမိၤရှုလီၤ. ယ မိၤသိၣ်လီၤယၤလၢ, ယုာ်မုၢ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်န့ၣ်, တလိၣ်နပျံၤတၢ်နီတမံာ်, ဒီးတလိၣ်ပျံၤဘၣ်ပုၤနီတဂၤဘၣ်. ယုာ်မုၢ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်န့ၣ်, ဒီးတကါ မနုၤတဒုမးထီၣ်ဒါန့ၣ်တန့ၣ်ဘၣ်.

ယတသ့ၣ်နီၣ်လီၤယသးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ, ယတသ့ၣ်ညါယုာ်, ယတအဲၣ်ယုာ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်. ယကအုၣ်ယသးလၢယသးလဲလီၢ်အသးန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်. ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲတဘျီလၢယအၢၣ်လီၤယတၢ်စ့ၢ်တၢ်နာ်ဒီးယဒီးဘျၢထံလီၤ. လီၤကံာ်ဘၣ်ယၤလၢတၢ်ထုးဖးကွံာ်ယၤလၢယမိၤအဒါလီၤအပူၤဆူယုာ်အအိၣ်, ဒီးဆူ ယုာ်အကလုာ်ကထါန့ၣ်လီၤ.

ယ ဒိၣ်ထီၣ်တဘျီ, ယဟ်လီၤယသး လၢယကကဲက သံၣ်သရၣ် ဘၣ် ထွဲဒီး နၢၣ်ထူၣ်(Neurosurgeon)သတးဒီးယစးထီၣ်မၤလိတၢ်လၢကကတဲာ်ကတီၢ်ထီၣ်သးလၢတၢ်မၤဝဲန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. ဖဲယတဲာ်ဖျါထီၣ် ယအဲၣ်ဒီးကဲထီၣ်မနုၤ, တဘျီလၢလၢန့ၣ် ယမိၤနံၤ ကမ့ၢ်ဒီးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါယၤလီၤ. အဝဲတတဲာ်ယၤလၢအတၢ်အၢၣ်လီၤယုာ်ဖဲယ အိၣ်ဖျါထီၣ်အခါန့ၣ်နီတဘျီဘၣ်.

တူယအိၣ် ၁၂-နံၣ်ဘျီတဘျီ, ကစၢ်ယုာ်လဲလီၢ်ကွံာ်ယတၢ်အိၣ်မူ ဖဲလၢ ယလဲၤ ထီၣ် တၢ် ကီၢ်ခါတၢ် မၤလိတဘျီ, ဖဲယတူၢ်လီၢ်အၢၣ်လီၤ လၢယုာ် ရှုး ခရံၣ် မုၢ် ယုာ်န့ၣ်လီၤ. က စၢ် ယုာ် ဒုး ဟံာ် ထီၣ် ယသးလၢပုၤ ကညီလိၣ်ဘၣ်န့ၣ် အါန့ၣ်ဒီးနီၣ်ဒိဇါ တက့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤပျဲၤနီၣ်ဒိ အတၢ်လိၣ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤတစီတလီၤဘၣ်ဆၣ်, မၤပျဲၤန့ၣ်နီၣ်သး အတၢ်လိၣ်န့ၣ် မုၢ်ဝဲတၢ်လီၤထူလီၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုာ် ကိး ယၤ လၢ ယမၤဘျီက့ၢ်ပုၤလၢနီၣ်သးတဒိန့ၣ်လီၤ.

ယဆိကမိၣ်လၢယမိၣ်ကသးဟးဂီၤမးဖဲလၢအသ့ၣ်ညါဝဲလၢအဖိခါန့ၣ်တအဲၣ်ဒီးကဲထီၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဆိကမိၣ်လၢ, ယမုၢ်တဲထီၣ်ယတၢ်အိၣ်မူအတၢ်ပညိၣ်န့ၣ်, ယပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ်ကစၢ်လီၤအမဲာ်, အဖံဘၣ်ကဆုးလီၤမးဝဲ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တူယတဲဘၣ်ယမိၣ်လၢကစၢ်ယုာ်ကိးယၤ ဆူအတၢ်မၤဒီးဆူလံာ်စီဆုံအ ဒိလုၣ်က့ၢ်န့ၣ်, အဝဲနံၤကမ့ၢ်ထီၣ် ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ‘ဖိခါဇၢ, အဝဲန့ၣ်ဂ့ၢ်လီၤ.’ အ ဝဲတကိးပသူလၢတၢ်သးထီၣ်အပူၤဘၣ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်မၤကမၢ်မၢ်မးလၢယဂီၢ်လီၤ.

ယလဲၤ ထီၣ်လံာ်စီဆုံက့ၢ်, ယန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤလီ, ယဖျါယသးဒီး ခု(Kay), ဝံၤ ဒီး ပစးထီၣ် မၤ ယုာ် အတၢ်လီၤ. ယမိၣ်တ ချူး သံ ဒီး ဘၣ် န့ၣ်, အဝဲ တဲဘၣ်ယၤလၢယပုၤဒု မုၢ် အတၢ်သံ သယုာ်, ဒီးအဝဲ အၢၣ် လီၤ တၢ်ဒီး ယုာ် လၢ ကမၤ ယုာ် အတၢ်ဒိဖျါယၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲမုၢ်ပုၤအမံာ်အလၢကတၢ်အကျါတဂၤ, ပုၤအဲၣ်ယုာ်ကတၢ်တဂၤ, လၢ ပုၤ လၢ ယသ့ၣ် ညါ အကျါ လီၤ. မုၢ်ပုၤ စ့ၢ် န့ၣ် ယုာ် တူၤ လီၤ တီၤ လီၤတဂၤ လီၤ. ဒီး မုၢ်ပုၤကဲဒိကဲတဲာ်အဒိၣ်အမုၢ်တဂၤလီၤ. ခဲအံၤယကွၢ်ကဒါက့ၢ်ယလီၢ်ခံ ဒီး ယထီၣ်လၢယဘၣ်တၢ်ထုးဖးထီၣ်ကွံာ်ယၤလၢယမိၤအဟၢဖူပူၤ ဆူယုာ် အအိၣ်, လၢအတၢ်မၤအဂီၢ်လၢအဝဲဟ်ပနီၣ်လၢယကမၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်န့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလၢ, တၢ်အံၤမုၢ်ဝဲတီဝဲဒီးန့ၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဧါ. ဒိဖျါတၢ်နာ်နမုၢ်ဟ်လီၤနတၢ်အိၣ်မူလၢကစၢ်ယုာ်ရှုးအစုပူၤန့ၣ်, နာ်သပုၤတၢ်လၢ ယုာ်ကတဲာ်ကတီၢ်ဟ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်သးတဖၣ်, ဆူတၢ်ပီးတၢ်လီၤအမံာ်အလၢတခါလၢ, နကလီၢ်ဖျါထီၣ်အဖိခါ ဆူပိာ်မုၢ်ပိာ်ခါတဖၣ်လၢအအိၣ်ဘူးအိၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်အအိၣ်တ့ၢ်ဝဲ စးထီၣ်လၢနတၢ်အိၣ်ဖျါလဲၤလဲၤန့ၣ်လီၤ.

ပလီသီးလာပျံ့သကွီ

မုန်ကီလံသုညါဝဲလာ ယူအစုအိန်လာပဖိခိန်ဒီး, အဝဲကသူဝဲပတ်ဂံ
စ်ဘါစ်တဖန်ဒီးပတ်တသုတဘန်တဖန် လာအကမဟေးဂီပသးန့ဉ်လီ. မုန်ကီ
လံန့ဉ်, အါစုအါဘျီယုပုတံလာအဒိပညီတအိန်ဘန်တဖန် ဒူးဆိကမိန်ပုလာ က
စ်ယူန့ဉ်အိန်လာအလီခံဒီး မာန့ဉ်ဆိန်ခံပု လာပကဂုဂံပျုဒ်သီး ပကကဲပု လာ
ပုပုအပတီ, လာပတုထီဉ်ဘေးတသုဝဲဘန်န့ဉ်လီ.

တုမုန်ကီလံမကီမဂီပု, ပ်ထီဉ်တံဝဲလာလာပလီသတေးဒီး, အါစု
အါဘျီပသ့ဉ်ဟေးဂီသးဟေးဂီဝဲဒုန့ဉ်လီ. ပသးလီစ်, တုဒုဉ်လဲဉ်ပအဲဉ်ဒီးဟေး
ကွံဉ်န့ဉ်လီ. ဝဲ ပကျဲးစေးတဘျီလံလံလာ ပကမဂု တုအပတီတပတီ, လာအ
တမုယူပ်လီန့ဉ်ပုဘန်န့ဉ်, ပသ့ဉ်အူးသးအူးသုဝဲဒုန့ဉ်လီ.

ဖိ သုဉ် ဝိ ချီ ဖိ တ ဂ လာ အ နီ ခိ ကွံ ဂီ တ ဂု လာ ပု ဘန် တ ဂ , လဲ
ထီဉ်ဘါတုယူလာပသရိန်အပူအိန်ဝဲဒုတဂလီ. တုတံဘါဝဲ တဘျီလံလံ,
အဝဲကျဲးစေးဟဲဝဲ ဆူယအိန်ဒီး ကတီတလီ. အဝဲကတီတအဂီ ကီကီခဲခဲမေး
လီ. မုန်နုဉ်သကွဒ်န့ဉ်ဒီး, အဝဲအတံကျဲး စေးတဲဖျီထီဉ်အဂုန့ဉ် ယဘန်သ့ဉ်ဘန်
သးမေးလီ. ယအဲဉ်ဘန်စုဂီဒီး အတံသုညါ, အတံသံကွံတဖန်ဂုဒီး မုန်လာသ့ဉ်
ကံသးလဲလီ.

အဝဲဘန်ကီဘန်ဂီစုဂီဒီး နးနးကလဲလီ. တနံ အဝဲကွံလီအသးလာ
ကျဲမုန်ခိန် ဝဲသရိန်ခဲညါ, ဘန်ဝဲကါတဖန်လဲထီဉ်လဲလီ အါအကတီန့ဉ်လီ.
တံလဲကီးအါဆူရူအပူ, ပယုဘါထုကဖန်သကီးဒီးအါဒီး ပကီးဝဲပုဘန်မုဘန်ဒါ
တဖန်လီ. ပဘန်ယိဉ်တံလာအဂီဒီး လိဉ်ဘန်ကသံဉ်သရိန် အတံမကွံအါ
လီ. ပုလဲစိန်အါဆူတံဆါဟံဉ်, ကသံဉ်သရိန်မကွံအါဝဲပျုကွံအါလီ.

အဝဲအိန်ဝဲလာတံဝဲလာတခါ အတံဆိန်အါအဖီလံလီ. အဝဲစံးဝဲဒုဉ်,
'သရိန်ခူး ဧ, ယပတုအိမိန်တန့ဉ်ဘန်.' ယတဲဘန်အါလာ အသုတဘန်ကီ
ဘန်ဂီတဂုဒီး အတံအိမိန်န့ဉ်တဒူးကဲထီဉ်အါလာခရံဉ်ဖိလာအပတီဖုဉ်ဘန်.
လာခံတနံ အဝဲဟဲကဒါကုဆူတံဘါယူသရိန်ဒီး, အဝဲတဲဘန်ယလာ ကစ်ယူ

မာအါ ဒ်လဲဉ်အဂုလီ. အဝဲစံးဝဲဒုဉ် သါတုထီဉ်အပတီလာ အပံလီသးသပု
ပုလာ သါကပတုအိမိန်, ဘန်ဆုဉ်, ယထံဉ်ဒီးလာအသ့ဉ်ကီသးဂီလီ. မုန်ကီ
လံဝဲလာအါအါလာ အတံဂံစ်ဘါစ်လာ, တံဖဲတံညဉ်တမံလာ အနီခိကွံဂီတ
ဆူဉ်တချဲလဲဉ်အဖီခိန်န့ဉ်လီ.

တံ ကီ တံဂီဝဲအံ မးနးအါတုဒုဉ်လဲဉ် မုန်တနံန့ဉ်, အသးသမုဘန်
ဟေးယူထီဉ်ကွံဝဲဒုန့ဉ်လီ. အဝဲလဲထီဉ်ဝဲ 'ဟိဉ်ထဲလီ' ဖး ထီတဖျုဉ်ဒီး တုဂီလီ
သံအသးလီ. အဝဲဟ့ဉ်ဝဲအဒုအဒါမုန်ကီလံအတံပံကမုန်အါ လာအနီခိအ
တံဂံစ်ဘါစ်အခူးဒီး ဒူးသ့ဉ်ဟေးဂီသးဟေးဂီအါန့ဉ်လီ.

ဝိ ချီ သးစံးဝဲန့ဉ်, မုန်သုညါဝဲဒုဉ်လာ- ပဂုန့ဉ်ယူဟ့ဉ်ပု အခူးတသု
ဘန်, ပဒီးန့ဉ်တံအါန့ဉ်သးစိဆုံမာတံလာပပူတသုနီတဂလဘန်, လာတံန့ဉ်အယိပ
သးအုန့ဘန်ကီဘန်ဂီအလီတအိန်ဘန်, ပတဘန်ဆိန်အါလီပသးဘန်, ပတဘန်
သးဒိဉ်လီပသးလာ ပတတုထီဉ်ဘေးအယိဘန်, တမံန့ဉ်ပဘန်သ့ဉ်ညါလီပတံ
ဂံစ်ဒီးစံး- "ကစ်ဧ, ယသ့ဉ်ညါလီယသးလာ ယမုန်ပုဂံစ်ဘါစ်တဂလီ. ယ
လိဉ်ဘန်နတံမာစာလီ. ယပံလီအါလာနမဲဉ်ညါ, နကမာန့ဉ်တံလာယဂီ, လာယ
မာတသုဘန်တဖန်လီ." ဒီး အဝဲဒုဉ်ကမာဝဲသပုကတံလီ.

တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ပုၤခဲလၢာ်ဖဲအံၤ

ခရံၣ်အနီၣ်ခိ မုၢ်တၢ်အသံအလၢတမံလၢလီၤ. နီၣ်ခိကွၢ်ဂီၤတခါစုၣ်စုၣ် အတၢ်
ဒိၣ်ဒုၣ်ဝဲလၢလီၤ. နီၣ်ခိကွၢ်ဂီၤခဲလၢာ်မုၢ်မုၢ်ထဲကိာ်ပူၤဒီး ကမ့ၢ်တၢ်လီၤပျံၤမးဒီး, နီၣ်ခိဝဲန့ၣ်
တမ့ၢ်မၤစၢၤလီၤအသးကသ့တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ကစၢ်ယုၤတုၤလီၤယနီၣ်ခိ ဒီးယကိာ်ပူၤ
ထဲတဆူၤဇၢၤသတးဒီးယနီၣ်ခိဒိတဂၤတမ့ၢ်ထဲကိာ်ပူၤတဆူၤဇၢၤဘၣ်. နီၣ်ခိကွၢ်ဂီၤတဘျး
ခါလၢအကါဒိၣ်န့ၣ်ဝဲကိာ်ပူၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢလီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ခရံၣ်အနီၣ်ခိတဖၣ်မၤအ
တၢ်ဒ်တၢ်ဟံၣ်လီၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ပံၤလၢဝဲဆံးဒိၣ်လဲၣ်. ပုၤကိးဖုၤကိးကလုာ်ဒဲး ဒီးလၢ
အတၢ်ဖဲဒီဖျိအကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်, မၤယုၤအတၢ်လၢ တၢ်သးတဖျၢၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၤအံၣ်ဒီးလီၣ်ဖျါထီၣ်အဖိခါလၢနပူၤ, နယဲလၢလဲၣ်တစံး, နအိၣ်ဖဲ
လဲၣ်တစံး, ဒီးနမၤတၢ်မနုၤလဲၣ်တစံးဘၣ်. ပျဲယုၣ်ရှုးခရံၣ်ကဝီၤထီၣ်လၢနတၢ်အိၣ်မူ,
နတၢ်ဟံၣ်သး, နတၢ်မၤဒီး နတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ကဒါကွၢ်ခဲလၢာ်အပူၤတဖၣ်တက့ၢ်.

ပညီၣ်န့ၣ်သးဝံၣ်တၢ်သးဝံၣ်တယုၢ် လၢတၢ်ဘၢယုၤသရိၣ်အပူၤဒ်အံၤ, ‘ယုၣ်ရှုး
အတၢ်ယံတၢ်လၢအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢယပူၤ, အတၢ်အံၣ်လီၤလီၤလီၤလးဒီး အတၢ်စီတၢ်ဆံ့
ခဲလၢာ်, အိ- သးမုၢ်စီဆံ့, မၤဂ့ၤထီၣ်ယန့ၣ်ဆၢၣ်ခဲလၢာ်, တုၤယုၣ်ရှုးအတၢ်ယံတၢ်လၢ
ဘၣ်တၢ်ထံၣ်လၢယပူၤ.’ တၢ်သးဝံၣ်ဝဲအံၤ အါန့ၢ်အယုၢ်မုၢ်ဝဲတက့ၢ်ဒီး, တၢ်ထုကဖၣ်
လီၤလီၤလီၤလး တယုၢ်တက့ၢ်လီၤ. ကြးမုၢ် ပသးအတၢ်ဆၢန့ၢ်ကိးဂၤ. ‘ မ်နတၢ်ယံ
တၢ်လၢဖျါလၢယပူၤတက့ၢ်.’ ဒ်စီၤဒၤဝဲစံးဝဲ, (စံးထီၣ်ပတြၢၤ၁၇း၁၅) ‘တုၤယပုၤသံနီၣ်
အိၣ်ဒီးနက့ၢ်နဂီၤဒီး, ယကသ့ၣ်မံသးမံလီၤ.’

ဒီဖျိအသးမုၢ်စီဆံ့န့ၣ်, ပဝဲ ပုၤလီၤအံၣ်ပုၤလီၤကွံၣ်ပုၤယိယိဖိ, ပုၤဂံၢ်ဆူၣ်ပုၤ
ဂံၢ်စၢ်, ပုၤဖျဲၣ်ဒီးပုၤလီၤထူး, ခဲလၢာ်ဘၣ်တၢ်ဆီတလဲအံၤဆူ တၢ်လီၤကိာ်ဒီးယုၣ်ရှုးခ

ရံၣ်လီၤ. ပဝဲခဲလၢာ်, ပမ့ၢ်အဘျးအဖျိၣ်ကိာ်လိၣ်တဖၣ်လီၤ. ပဝဲခဲလၢာ် ပကမံသ့ၣ်မံ
သးလၢမုၢ်နံၤပျဲၤဒီးအလၢကဝီၤ,ဖဲပဖူးသံၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်လီၤကိာ်ဒီးအံၤန့ၣ်လီၤ.

မ့တမ့ၢ်ဒ်အံၤဘၣ်ဒီး ကမ့ၢ်ဝဲဒ်လဲၣ်.!

အဆၢဒိၣ်-လွံၢ်
ပုၤအဘျးအဖျိၣ်အဂီၤတဘျၣ်

ပကတီၤသကိးယုၤအဘျးအဖျိၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်လၢ တၢ်မိာ်လံၤမိာ်ပုၤတအိၣ်ဘၣ်
တခါအသိးဘၣ်ဆၣ်, လၢကျဲအဂၤတဘိတဒိပအံၣ်ဒီးတဲဖျါစုၢ် ကိးလၢ အကွၢ်အဂီၤ
မ့ၢ်ဝဲဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ‘တၢ်ဂီၤတဘျၣ်, ကၢကိာ်တၢ်ကတီၤအဖျၢၣ်တကထီ’ မ့မ့ၢ်ဝဲဒီး,
တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အဂီၤ ကမၤအသးဒ်လဲၣ်.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အကွၢ်အဂီၤန့ၣ် ကမ့ၢ်ဝဲဒ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါဒီအ
ဂ့ၤကတၢ် လၢပုၤကွဲးတၢ်အၢၣ်လီၤအသီတကတြၢၢ်တဘျးဂၤ ကွဲးဖျါဝဲ အသိး န့ၣ်
လီၤ. စီၤအတြၢၤဟၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ကဲအီၤ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်စုၢ်တၢ်နာ်အပၢတဂၤလီၤ.
အဝဲဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အကွၢ်အဂီၤဆံ့ဆံ့တဘျၣ်, ဒီးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်မၤတၢ်မ
န့ၣ်လီၤ.

လၢလံာ်ရိမုၢ်ဒီး လံာ်ကလၢတံခဲဘၣ်လၢာ် စီၤဝီလူးကွၢ်ကဒါဆူစီၤအတြၢၤ
ဟၣ် ဒ်အမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢ ယုၤတူၢ်လိာ်အီၤ ဒီဖျိတၢ်စုၢ်တၢ်နာ်အသိလီၤ . လၢလံာ်(ရိ
မုၢ် ၄း၃)န့ၣ်, စီၤဝီလူးကွဲးဝဲဒ်- ‘ တၢ်ကွဲးအသးစံးဝဲဒ်လဲၣ်. စီၤအတြၢၤဟၣ်န့ၣ်ယုၤ

ဒီးတတ်ပတ်ကဲ (အတတ်နတ်) လာတတ်တိတ်လီလါ အဂီလီလါ. တတ်မာဖိတဖန် သူဝဲတတ် ဒီးတတ်တဲတခါယီလါ လိတ်(ကလတံဝုး၆-၇) ‘ ဒ်န့ၣ်အသိး, စီအာတြာဟုၣ်စုၣ်ကွာ နတ်ကွာယွါ ဒီးတတ်ပတ်ကဲလာတတ်တိတ်လီလါအဂီလီလါ. ’ (ဝမိၣ်၅၁၅:၁၆) မးသးဒ်န့ၣ် ဒီး, သ့ၣ်ညါသူဝဲလါ, ပုၣ်လါအဘၣ်ယးဒီးတတ်နတ်တဖန်န့ၣ်, မ့ၣ်စီအာတြာဟုၣ်အဖိ ခွါန့ၣ်တက့ၢ်.

တတ်ကွာကဒါကွာတတ်တဲ

လိတ် (ဝမိၣ်၅-၁၅)တဲပုၣ် ဘၣ်ယးဒီးစီအာတြာဟုၣ်ဒီးအမါ နီၣ်စုၣ်ရါ လါ အဖိအိၣ်တသ့ဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီလါ. ဘၣ်ဆၣ်ယွါအာၣ်လီလါအဝဲသ့ၣ်လါ, ပုၣ်ကလုၣ်လါ ဟီၣ်ဒိၣ်ချါ ကဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်လါအချံအသၣ်န့ၣ်လီလါ. တတ်အိၣ်သးကဲထီၣ်သးတသ့ဘၣ် သနတ်ကွာ, စီအာတြာဟုၣ်နတ်ယွါလီလါ. (ဝမိၣ်၅၁၅:၆) စံးဝဲ ‘ဒီးအဝဲဒ်န့ၣ်ယွါ, ဒီး တတ်ပတ်ကဲအတတ်နတ် လာတတ်တိတ်လီလါအဂီလီလါ.’

တတ်ဆာကတီၢ်ပုၣ်ကွာတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်, ဖိတအိၣ်ဒီးနီတဂါဘၣ်. အန့ၣ်သ တးဒီး စီအာတြာဟုၣ်ဒီးနီၣ်စုၣ်ရါသးဒုဒီထီၣ်ဝဲ, မ့ၣ်ယွါကမာထွဲ ဒ်အတတ်အာၣ်လီလါက စီဒီဒါန့ၣ်လီလါ. အယိသတးဒီး နီၣ်စုၣ်ရါန့ၣ်, ဖိၣ်ထီၣ်တတ်ဂ့ၢ်လါအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲဒီး ဟ့ၣ် ကူၣ်စီအာတြာဟုၣ်လါ ကဒုးအထီၣ်အကုၣ်ပိၣ်မုၣ်နီၣ်ဟါကံၢ်န့ၣ်လီလါ. အဝဲသ့ၣ်က ကွာဒိၣ်ထီၣ်ဖိသၣ်န့ၣ် ဒ်အဖိဒ်ဝဲအသိးလီလါ. (အတတ်ဆိကမိၣ်လါ တတ်ကဒုးအိၣ်မိၣ် ခၢၣ်စး ပာ်ခၢၣ်စးဒ်အံၤန့ၣ်, လီၤကံၢ်ဒီးမုၢ်မဆါတနံၣ်အံၤ လါပုၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲအသိး) နီၣ် ဟါကံၢ် အထီၣ်ဒီးဆံးစၢ်ဝဲ ဖိပိၣ်ခွါတဂါ, လါအဝဲသ့ၣ်ယုၣ်ဝဲအမံၤလါ စီယံးရှမး အဇုလး န့ၣ်လီလါ. ဘၣ်ဆၣ်, ဖဲပိၣ်ခွါဖိဝဲအံၤ ပုၣ်ထီၣ်-၁၃နံၣ်တဘျီ, ကစၢ်ယွါတဲဖျါ လီလါအတတ်အာၣ်လီလါဒီး စီအာတြာဟုၣ် န့ၣ်လီလါ. ကစၢ်ယွါကဟ့ၣ်လီလါအဖိခွါတဂါ

လာနီၣ်စုၣ်ရါန့ၣ်, စီအာတြာဟုၣ်နတ်ဝဲကီဖးဒိၣ်ဒီးလီလါ. အဝဲစံးဘၣ်ယွါ လါအတတ်ဆိ ကမိၣ်န့ၣ်ဂ့ၢ်ဝဲ, ဘၣ်ဆၣ်စီယံးရှမးဇုလးအိၣ်လံအယိ, ဘၣ်မနုၣ်တဆိၣ်ဂ့ၢ်အီ လဲၣ်.

စီအာတြာဟုၣ်ပုၣ်တဂါလါလိတ်စီဆံၣ်ကီးအီလါ, ‘ပုၣ်နတ်တံၤခဲလါအဟံၤ ’ (ရိမုၢ်၄:၁၁) တဂါအံၤဒ်လဲၣ်, ကစၢ်အတတ်အာၣ်လီလါ ဒီဖျါနီၣ်စုၣ်ရါန့ၣ်, ကဘၣ်ဂဲၤ လိတ်နတ်ဝဲန့ၣ် ကဲထီၣ်တတ်ဂံၢ်တတ်ဘါလါပဂီၢ်ဆံးအါလဲၣ်. ဖဲက စၢ်ယွါတဲဖျါကဒီး အတတ်အာၣ်လီလါ လါကဟ့ၣ်လီလါအဖိခွါတဂါ ဒီဖျါနီၣ်စုၣ်ရါန့ၣ်ကဲထီၣ်သးတသ့ဘၣ်, တုၤဒ်လဲၣ် နီၣ်စုၣ်ရါ နံၤထီၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီလါ. လါခံတဘျီနံၣ် တုၤယွါအတတ်အာၣ်လီလါ အီလီလါထီၣ်ပုၣ်ထီၣ်, နီၣ်စုၣ်ရါအိၣ်ဖျါထီၣ်အဖိ, ဒီးယုၣ်ဝဲအမံၤလါ စီအံၤစံး, လါ အဒိပညီမုၢ်ဝဲ ‘တံၤနံၤတံၤအံၤ’ လီလါ.

စီအံၤစံး ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ဒီးအဝဲခွါ စီယံးရှမးဇုလး, အသးကွာဘၣ်စီအံၤ စံး လါပုၣ်ကနုၣ်ယုၣ်အီဒိၣ်မး, လါအမုၢ်ဖိလါတတ်စံးပတ်အီအယိန့ၣ်လီလါ. ဖဲတံၤမာ စီအံၤစံးဖျါအနုၣ်အမူး, အိၣ်ဒီးတတ်အိၣ်တတ်အီဖးဒိၣ်ဒီး, စီယံးရှမးဇုလးဆာထာၣ် လါအယံၤ, ဒီးနံၤဘၣ်ဖျါလဲအဒိပုၢ်ဝဲခွါန့ၣ်လီလါ. တုၤနီၣ်စုၣ်ရါထီၣ်ဘၣ်အသးလါ တ ပတ်ကဲဘၣ်တတ်ဘၣ်ဒီး, အဝဲမာဝဲစီအာတြာဟုၣ်လါ ကဆုၢ်ဖျါကွာအီယုၣ်ဒီးအမိၣ် နီၣ်ဟးကံၢ်န့ၣ်လီလါ. စံးဝဲဒ်လါ စီယံးရှမးဇုလးတဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်သါယုၣ်တတ်ဒီးစီအံၤစံး ဘၣ်န့ၣ်လီလါ.

တံၤ ကီ ဘၣ် စီ အာ ဩ ဟုၣ် အ သး လါ, တံၤ မး သး အံၤ အ ယိ လီလါ. ဘၣ်ဆၣ်, ယွါအာၣ်လီလါအီလါ ကကွာထွဲစီယံးရှမးဇုလးလီလါ. စီအာတြာဟုၣ် ကဘၣ်ဒိကနုၣ်နီၣ်စုၣ်ရါဒီး ကဘၣ်ဟီထီၣ်ကွာကွာပိၣ်မုၣ်ဒီးအဖိခွါလီလါ. ဖျါတြာက လိတ်လါ အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်သါတတ်ဆိၣ်ဂ့ၢ် လါယွါအာၣ်လီလါအီလီလါန့ၣ်တသ့ဘၣ်.

တၢ်ခဲၣ်တၢ်ဂီၤ

ဖဲစီၤပီၤလူၤအဲၣ်ဒီးမၤဖျါထီၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်လၢ အမ့ၢ်တၢ်တီၢ်ဝဲလီၤဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ဒီဖျါယူၤအဘျးအဖျိၣ်ဒီဖျါတၢ်န့ၣ်ဒီးအဝဲဒုးန့ၣ်အပူၤဖးလံာ်ဖိတဖၣ် ဆူစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စံးဝဲဒၣ်လၢစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အပူၤန့ၣ်,အိၣ်ဒီးတၢ်အဒိအတၢ်လၢအတၢ်တဲကဖျါဂ့ၢ်ဝဲတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်အလုၢ်အလၢအသိး, ရၢဘံလၢစီၤပီၤလူၤ အစီၤတဖၣ်ဟံးကဲဝဲလၢ လံာ်စီၤဆံးဆဲးန့ၣ်, အဒိပညီအိၣ်ခဲခါန့ၣ်လီၤ. အဒိၣ်ထံးတခါကိးဝဲလၢဖးရှး (Peshat), မ့ၢ်အဒိပညီလီၤလီၤဒ်လံာ်ဟဲဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ခဲခါတခါကိးဝဲလၢ ရံၣ်မဲး (remez), မ့ၢ်အဒိပညီလီၤဘၢန့ၣ်လီၤ. ရၢဘံတနီၤ ဟံးအါထီၣ်အဒိပညီခဲကလုာ် လၢအမ့ၢ်ဝဲ,ဒၣ်ရဲး(derash). မ့ၢ်အပၣ်ယုာ်တၢ်တဲဖိဒီး အဒိပညီတဟဲလီၤလီၤဒ် လံာ်ဖျါအသိးဘၣ်. ဒီးအဂၤတခါကိးဝဲလၢ, စီးဒ် (sod) အဒိပညီ- တၢ်ခူသ့ၣ် (secret), လၢအဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အဒိအတၢ်အဒိပညီန့ၣ်လီၤ . တၢ်ဆိကမိၣ်ဒ်အံၤတကလုာ် လၢအထီၣ်ဒါလီၢ်အသးအံၤ, အါစုအါဘျီလၢပုၤမ့ၢ်ဆ့ၣ်မ့ၢ်ဂီၤတဖၣ်အဂီၢ်ကဲလၢ တၢ်ခဲၣ်ခူၣ်လီၢ်သးဒီး ကဲထီၣ်ဒါဒီလၢ, တၢ်သးဒုဒီလၢလံာ်စီၤဆံးအတၢ်ကစီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယန့ၣ်လၢ, ပဟံးစၢ်ဆၢဒၣ်ပသးလၢလံာ်စီၤဆံးအဒိပညီလီၤလီၤဘျီဘျီန့ၣ်ကမ့ၢ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤန့ၣ်တဲဒၣ်တၢ်လီၤလီၤလၢတၢ်လၢအအဲၣ်ဒီးတဲဝဲန့ၣ်လီၤ. ပုၤတဘျးဂၤဟးကမ့ၢ်ကွံာ်ကျဲလၢ လံာ်စီၤဆံးအတၢ်တဲလီၤလီၤအဖိဒိၣ်, ဒီဖျါလၢအဝဲသ့ၣ်ယုာ်အဒိပညီလၢ မ့ၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. ပကကွၢ်ဟံးတၢ်အဒိ ‘ဖံသးပုၤဟၢသး’အတၢ်တဲ ဒီးပဒုးကဲထီၣ်တၢ်စံးတဲလီၤ န့ၣ်ဂ့ၢ်တယုာ်လီၤ. ဖံသးပုၤန့ၣ်အထံၣ်ဖိအိၣ်တဒုလီၤ. အဝဲလဲၤဝဲဆူအဟံးတၢ်အိၣ်အလီၢ် လၢကလဲၤဟံးန့ၣ်အထံၣ်လီၤသးကညီဖိတဒုအတၢ်ယံတကျီၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဒီး တၢ်ယံတအိၣ်န့ၣ်အါနီတကျီ

ဘၣ်, အဝဲအတၢ်မ့ၢ်လၢလၢ အသးဟးဂီၤဖဲအထံၣ်ဝဲအ စီၤထီထူၣ်(Cupboard) လၢ အိၣ်တကီၢ်အခါလီၤ. တၢ်ကမၤအသးဒီးပုၤတမံၤပီၤလၢပပူၤ ပသးကဟးဂီၤ ပသးကလီၤတကီၢ်ဖဲပတၢ်ခဲလၢ, လၢကွံာ်ဝဲအခါန့ၣ်လီၤ.

ပဟံးန့ၣ်တၢ်အဒိ, ဘျီဖိတဖျါဒီးပစံးကတီၢ်ကါအဂ့ၢ်တုၤအဖျါလီၤကံကစၢ်တဖျါသ့ဝဲလီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, ကစၢ်ယူၤအကလုာ်အကထီၣ်န့ၣ်, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢဟ့ၣ်ဝဲအန့ၣ်အထိးဘၣ်ဒီး ပဘၣ်ဟးဆဲး တၢ်တဲလုတဲကါအဒိအတၢ်ဘၣ်. လၢတၢ်ဝဲအံၤအဂ့ၢ် ဘၣ်ထွဲတၢ်တဲဖျါထီၣ်လံာ် စီၤဆံးအဒိပညီအဂ့ၢ်န့ၣ်, စီၤပီၤလူၤထုးန့ၣ်ဝဲစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အတၢ်အိၣ်မူအဒိအတၢ်လၢ ပန့ၣ်န့ၣ်အီၤသ့ကစီၣ်န့ၣ်လီၤ.

(ကလၢတံၣ်ဒုး ၂၂-၃၁) “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ကွဲးအသးလၢစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အိၣ်ဒီးအဖိခဲၣ်, တဂၤလၢကုာ်မ့ၢ်, ဒီးတဂၤလၢသဘျီမ့ၢ်လီၤ.” မ့မ့ၢ် ပုၤလၢအဘၣ်ယးဒီးကုာ်မ့ၢ်တဂၤန့ၣ်, အိၣ်ဖျါလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်ဒီးပုၤလၢအဘၣ်ယးဒီးသဘျီမ့ၢ်တဂၤန့ၣ်, အိၣ်ဖျါလၢတၢ်ဖဲဟံးလီၤ. တၢ်န့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်အဒိအတၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤပိာ်မ့ၢ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်လီၤအီၤခဲမံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲတမံၤလၢ အဟဲလၢကစၢ်စံးနီၤလၢအဆံးစၢ်အဖိ လၢကုာ်အလီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်နီၤဟၢကံလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နီၤဟၢကံမ့ၢ်ကစၢ်စံးနီၤလၢကီၢ်န့ၣ်ဒီး ဒ်သိးဒီးယဂူၤလုာ်လၢအအိၣ်ခဲကန့ၣ်အံၤအဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကဲကုာ်ဒီးအဖိတဖၣ်လီၤ. မ့မ့ၢ်ယဂူၤလုာ်လၢထးန့ၣ်, အိၣ်သဘျီဒီးမ့ၢ်ပဝဲဒၣ်ခဲလၢအမိၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ကွဲးအသးပုၤတူၢ်ဖိလၢအတဆံးစၢ်ဘၣ်တဂၤ, သ့ၣ်ဖဲသးညီတက့ၢ်. ပိာ်မ့ၢ်လၢအတဘၣ်ဟးဆဲးဘၣ်န့ၣ်, ထုးထီၣ်နကလုာ်ဒီးကိးပသ့ထီၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပိာ်မ့ၢ်လၢအိၣ်သယုာ်တဂၤ အဖိအါန့ၣ်ပိာ်မ့ၢ်လၢအိၣ်ဒီးအဂၤတဂၤတက့ၢ်လီၤ.

(ရဲၤ၅၄:၁) “မ့မ့ၢ်ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပုၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်န့ၣ် ဒ်စီၤအံၤဖဲအသိးန့ၣ်, ပမ့ၢ်တၢ်စံးဟံးအဖိလီၤ.” ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ဒ်အကတီၢ်ဖဲန့ၣ်အသိး, ပုၤလၢအအိၣ်ဖျါလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်

တကန့် မအာမသီပုလအအိၣ်ဖျၢ်လၢသးတကလီၤ. ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ, တၢ်မအာ
သးဒ်န့ၣ်အသးစ့ၢ်ကီးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး တၢ်ကွဲးအသးစံးဝဲဒ်လဲၣ်, ဟီထီၣ်ကွံာ်ကုာ်မုၢ်
အဖိခါတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကုာ်မုၢ်အဖိခါတဒီးန့ၣ်ယုာ် တၢ်ဟ့ၣ်သါဒီးပုၤသဘျုမုၢ်
အဖိခါဘၣ်. (၁မိၤရူ ၂၁:၉) “မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ပုၤသ့ၣ်ဝဲၣ်သ့ၣ်ဒါ, ပတမ့ၢ်ဘၣ်ကုာ်မုၢ်
အဖိဘၣ်. မ့ၢ်ပုၤသဘျုမုၢ်အဖိလီၤ.”

တၢ်တဲၤန့ၣ်အိၣ်ပညိအိၣ်အမ့ၢ်

စီၤပီလူးစံးဘၣ်ပုၤလၢတၢ်မအာသးတဖၣ်အံၤတမ့ၢ်အိၣ်ပညိထဲဒ်လၢတၢ်စံၣ်
စီၤဇါဘၣ်. မ့ၢ်အလီၣ်ဖျၢ်ထီၣ်စ့ၢ်ကီးပုၤ လၢအဂ့ၢ်ယုာ်န့ၣ်သါဘၣ်ယုာ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဆိၣ်
ဝါ လၢတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ဟၤကၢ်ဒီးအဖိခါ,မ့ၢ်တၢ်အဒိအတဲာ်ဒ်ပုၤယုာ်တၢ်ဟံာ်တီၢ်
လီၤအံၤ လၢယုာ်မဲာ်ညါ, မၤလၢပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သိန့ၣ်လီၤ. ဖဲစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်ဒီး နီၢ်စၢ
ရါအသးဟးဂီၤဒိၣ်မးလၢ တၢ်တထံၣ်ဘၣ်ယုာ်တၢ်အၢၣ်လီၤလၢထီၣ် ပုၤထီၣ်အခါ, အ
ဝဲသ့ၣ်ယုာ်ထီၣ်ဒ်အဝဲသ့ၣ်အကစၢ်အကျဲသတးဒီး, တၢ်ဟဲစိာ်န့ၣ်ဒ်အံၤ တၢ်သ့ၣ်ဘၣ်
ဒိသးဘၣ်ဒိဒီးတၢ်သးအ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢစီၤယံးရှမးဇုလး မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ် အ
တၢ်ကျဲးစးအစၢသတးဒီး, အဝဲယုာ်ကျဲလၢကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ် ခီဖျိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိအ
ကျဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲတကပတဒီ, စီၤအံၤဖဲးမ့ၢ်ဖိလၢတၢ်စံးဟံာ်ဒီးကန့ၣ်ဘၣ်သါတၢ်ဆိၣ်
ဂ့ၢ် ခီဖျိလၢတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အမၤအသးတမံၤပီ လၢမ့ၢ်မဆါတနံၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ . ဒ် စီၤယံးရှမး
ဇုလးနံၣ်ဘၣ်ဖၣ်လဲစီၤအံၤဖဲးအသိး, ပုၤလၢမူလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိအဖိလၢတဖၣ်, နံၣ်
ဘၣ်ဖၣ်လဲ ပုၤလၢအယုထာကျဲလၢ ကမူဝဲလၢတၢ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤပီလူးဟံာ်ဖျိ
ထီၣ်ဝဲလၢ ပုၤယုာ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်, လီၤကံာ်ဒီး ပုၤဒိပုၤဝဲၣ်ခဲၣ်အံၤအတၢ်သဘံၣ်ဘၣ်န့ၣ်

လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, လၢမ့ၢ်နံၣ်အဝဲန့ၣ်အခါ , ပုၤလၢစံးလီၤအ သးလၢအစ့ၢ်တၢ်သိၣ်
တၢ်သိလၢကကဲပုၤတီပုၤလီၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢကဘၣ်တၢ်စ့ၢ်ကွံာ်အံၤ န့ၣ်
လီၤ . ဖဲ ခ.န(၇၀), ပုၤရီမ့ၢ်ဖိတဖၣ်မၤဟးဂီၤကွံာ်ယုာ်ရူလ့ၣ် ဖဲ ‘ တံတူး ’ ကဲစီၤ
ပၤအခါန့ၣ်, တၢ်အဒိအတဲာ်ဝဲအံၤ လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအမၤသံ
ပုၤဟီၣ်မုၢ်ပီၣ်ခါတဖၣ် လၢအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမ့ၢ်လၢတၢ်
ဆုၤဖျိးကွံာ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သဘျု, တၢ်စံးဟံာ်ဒီးယုာ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်
တဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢအဆၢထၢၣ်
ဒီးယုာ် ခီဖျိခရံၣ်တဖၣ်အတၢ်လီၤ.

စီၤပီလူးထီၣ်သတြီၤဝဲပုၤစ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိဖိတဖၣ်အတၢ်အိၣ်မူအကတၢ် လၢ
အပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်အုးသးအုး, မ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အဖိတဖၣ်အခါဆူညါမ့ၢ် တၢ်တီတၢ်
လီၤလီၤလးန့ၣ်လီၤ. အဝဲယုာ်ထီၣ်ဝဲ ဝံယရါယၤအတၢ်ကတီၤဒီးကွဲးဝဲဖဲ,(ကလၢတံ
၄:၂၇)- ‘ပုၤတူၢ်ဖိလၢအတဆံးစၢ်ဘၣ်တကၤဇၢ, သ့ၣ်ဖုံသးညီတက့ၢ်. ပီၣ်မုၢ်လၢတ
ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆါဘၣ်ဇၢ, ထုထီၣ်နကလုာ်ဒီးကိးပသုထီၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပီၣ်မုၢ်
လၢအိၣ်သယုာ်တကၤ, အဖိအါန့ၣ်ပီၣ် မုၢ်လၢအိၣ်ဒီးအဝၤတက့ၢ်လီၤ. (ရါ ၅၄
၁) အဝဲမိၣ်စံးအသးလၢပုၤ န့ၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ် က့ၤအိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်အဘီအမ့ၢ်အ
ပုၤ, လၢအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အယီၣ်န့ၣ်, အနီၢ်ဂံၢ်အါန့ၣ်ပုၤလၢအဂ့ၢ်ကျဲးစးတုၤဆူယုာ်အ
အိၣ်, ခီဖျိလၢတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်စၢ်တလၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲအံၤ, အတၢ်အဒိအတဲာ်အိၣ်ပညိဖျိထီၣ်ဝဲ, ပုၤသ့ၣ်ဝဲၣ်သ့ၣ်ဒါ, ပတမ့ၢ်
ဘၣ်ကုာ်မုၢ်အဖိဘၣ်. မ့ၢ်ပုၤသဘျုမုၢ်အဖိလီၤ. (ကလၢတံ ၄:၃၁- ‘ကယဲာ်ပုၤလၢ

အဘဉ်းဒီးခရ်န့ၣ်, ကန့ၣ်ဘဉ်းသိယျာအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးအတၢ်မၤလၢထီၣ်
ပွဲၤထီၣ်အတၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤစီၤအၤတြၢဟ့ၣ် လၢအစံးဝဲ, ပွၤကလုာ်ခဲလၢာ်လၢဟီၣ်
ခိၣ်ချၢတဖၣ်ကဘဉ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ, ဒီဖျိအချံအသၢ်န့ၣ်လီၤ.’

ပဘဉ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတ့ၢ်လံပုၤ ဒီဖျိစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အချံအသၢ်လၢ အမ့ၢ်ယုၣ်ရှုး
ခရ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သဘျု, တၢ်အာၣ်လီၤဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါလၢယျာန့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤလၢအ
ယုယျာဒီဖျိခရ်တဖၣ်အတၢ်လီၤ. ဒ်ပမ့ၢ်တၢ်စံးပာ်အဖိတဖၣ်ဒီး ဒီးန့ၣ်ဘဉ်ယျာအတၢ်
အံၤအလၢအပွဲၤအယိ, ပမ့ၢ်လၢသးခုလၢပတၢ်လဲၤတၢ်ဒီးခရ်တီၣ်န့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တၢ်သးဝံၣ်တယုာ်ကွဲးဝဲဖျါဖျါ, ‘ယုၣ်ရှုးလိးတူၣ်ခဲလၢာ်, ယအိၣ်ဒီးကမၢ်
လၢအိၣ်ခဲလၢာ်, တၢ်ဒီးဘးအပနီၣ်ဂီၤဆျၢကလၢာ်,အဝဲသ့ကွံာ်အီၤတူၤအဝါဒီးမူခိၣ်
ဖီ’ အသိးန့ၣ်လီၤ. ဝဲပပာ်ဖျါထီၣ်ပသးလၢယျာအလီၤပစိာ်မာ်ညါန့ၣ်, ပကကမၢ်ကမ့ၢ်
မးလၢ ယုၣ်ရှုးခရ်မၤန့ၣ်ခဲတၢ်လၢပဂီၢ်ခဲလၢာ်အယိလီၤ. တုၤပထံၣ်ဘဉ်ယျာအတၢ်
အာၣ်တဖၣ်အစိအကမီၤဒီး ပကတဲထီၣ်ဖျဲးတန့ၢ်နီၣ်တဂၤလၢ ‘ယမၤန့ၢ်တၢ်လၢကဝီၤ
အံၤန့ၣ်မ့ၢ်လၢယတၢ်ကွဲးစးလၢတၢ်သးတီၣ်ဒီးယဟ်ယသးကျၢမုဆျၢအဖီခိၣ်လီၤ’ န့ၣ်
ဘဉ်. အခိၣ်တလီၢ်, ပကဆုးလီၤပခိၣ်ပွဲၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခုဒီးပကစံး, ‘တၢ်ဘျုးဒိၣ်
မးကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရ်န့ၣ်, တၢ်ခဲလၢာ်နမၤန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါလၢနအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤယၤ
သ့လီၤ. ယသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလၢ ဒီဖျိယတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါဒိၣ်ယန့ၣ်, ယအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤလီၤယ
သးတသ့နီၣ်တဘျီဘဉ်. တၢ်ဘျုးဒိၣ်မးကစၢ်န့ၣ်.’

တၢ်သံက့ၢ်အကါဒိၣ်တထံၣ်

စီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်, ဒိၣ်ထဲထဲအံၤညါလီၤ. တၢ်သံက့ၢ်အ
ကါဒိၣ်တထံၣ်ဒီ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်, ကစၢ်ယျာစံးလၢပုၤတဂၤအံၤမ့ၢ်ပုၤတီၣ်ပုၤလီၤလီၤန့ၣ်အခါဝဲ

လဲၣ်. ဝဲအဝဲဒီးတၢ်ကူးတရံးအခါခါ, မ့ၢ်တမ့ၢ် တချုးလၢတဒီးဘဉ်တၢ်ကူးတရံးလဲၣ်.
သရၣ်အဘျုးလၢကလၢတံးဝဲဒၣ်, ‘နမ့ၢ်တဒီးဘဉ်တၢ်ကူးတရံးဒီး နကဲထီၣ်ပုၤတီ
ပုၤလီၤတသ့ဘဉ်.’ အဝဲသ့ၣ်မၤဆူၣ်ဝဲလၢ တၢ်အလုာ်အလၢဝဲအံၤ မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်
လၢတၢ်အုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤအဂီၢ်လီၤ.

မ့ၢ်ကစၢ်ယျာစံးတၢ်လၢစီၤအၤတြၢဟ့ၣ်အတၢ်န့ၣ်လၢအတၢ်တီၣ်တၢ်လီၤအ
ဂီၢ်န့ၣ်အခါဝဲလဲၣ်. မ့ၢ်လၢတချုးအဒီးတၢ်ကူးတရံးခါ, လၢတၢ်ကူးတရံးအလီၤခံ
လဲၣ်. တချုးအဒီးတၢ်ကူးတရံးလီၤ. တမ့ၢ်လၢအဒီးတၢ်ကူးတရံးအလီၤခံဘဉ် . စီၤ
အၤတြၢဟ့ၣ်ဘဉ်တၢ်ပာ်တီၣ်ပာ်လီၤအီၤ တချုးလၢအသ့ၣ်ညါဒီးတၢ်ကူးတရံးအဂ့ၢ်နီၣ်တ
စဲးဘဉ်. တၢ်ပာ်တီၣ်ပာ်လီၤအီၤန့ၣ်, ဖျါလၢ, (၁၆၅-၁၅)အပူၤ , တချုးလၢတၢ်ကူး
တရံးဘဉ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်လၢအလီၤခံ, ခံဆၢဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤအၤတြၢဟ့ၣ်ဘဉ်တၢ်ပာ်
တီၣ်ပာ်လီၤအီၤစးထီၣ်တဘျီယီလၢ အဝဲန့ၢ်ဒီးစ့ၢ်ကစၢ်ယျာန့ၣ်လီၤ .

တၢ်တမံၤယီအံၤ, မ့ၢ်ဝဲတီဝဲလၢနဂီၢ်ဒီးယဂီၢ်လီၤ. စးထီၣ်တကတီၢ်ယီ လၢ
ပနာ်ယုၣ်ရှုးခရ်န့ၣ်, ကစၢ်ယျာကွဲးန့ၣ်ပဝံၣ် လၢလံာ်ပူၤ, ပုၤတီၣ်ပုၤလီၤ ဒီးတၢ်ဝဲ
န့ၣ် တမ့ၢ်လၢပမၤတ့ၢ်မနုၤ, မ့ၢ်တမ့ၢ် ပကမၢ်တၢ်မနုၤအဖီခိၣ်ဘဉ်. မ့ၢ်ဒိၣ်တီတီ
လၢ, နာ်ယုၣ်ရှုးခရ်အယိန့ၣ်လီၤ.

ခရ်ဒ်အမ့ၢ်မူခိၣ်အကစၢ်, ယျာအဖီခါ ဒီးပုၤအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤယၤသတး
ဒီးယကစ့ၢ်အီၤန့ၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တုၤယနာ်လံဒီး, ကစၢ်ယျာစံးဘဉ်ယၤ, ‘ပုၤတီၣ်ပုၤ
လီၤ’. တနံၤန့ၣ်, ယုၣ်ရှုးခရ်ဘဉ်တၢ်သံက့ၢ်အီၤ , ‘ဒ်သိးပကမၤယျာအတၢ်ဒီး ပက
ဘဉ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်’ ဒီးယုၣ်ရှုးစံးဆၢဝဲဒၣ်, ‘ယျာတၢ်မၤန့ၣ်မ့ၢ်အံၤ, မ့ၢ်လၢသုကစ့ၢ်
က့ၤန့ၣ်က့ၤပုၤလၢအဝဲဒၣ်မၤလီၤအီၤတဂၤလီၤ.’ (ယီၤဟ့ၣ် ၆:၂၈-၂၉) နမ့ၢ်အံၤဒီး
မၤယျာအတၢ်မၤန့ၣ်, စ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤယုၣ်ရှုးခရ်တက့ၢ်. အဝဲန့ၣ် မ့ၢ်ယျာအတၢ်မၤ
လီၤ. ယျာလိၣ်ဘဉ်တၢ်အဝဲန့ၣ် လၢနအိၣ်လီၤ.

ဘဉ်ဆဉ် တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်နီၢ်နီၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်

မ့ၢ်တၢ်သးဂဲၤတမံၤ, ဖဲလၢစီၤယၤကီၢ်, ပုၤလၢအကွဲးလံာ်တၢ်သးခုၣ်တစီၣ်တ ဘဉ်တဂၤ ကွဲးထီၣ်ဂဲၤထီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိတနီၤ ဒ်သိးကဟူးဂဲၤဖဲမၤအဂီၢ်, သူဝဲစီၤ အၤတြၢဟဉ်အဒိအတၢ်လၢတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အဂ့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်လၢကလိာ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ် နၢ်လၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်မၤဘဉ်န့ၢ် မ့ၢ်အသံအဂ့ၢ်လီၤ. (ယၤကီၢ် ၂၅၆) ‘တၢ်နၢ်တအိၣ် ဘဉ်ဒီးတၢ်မၤတဖၣ်, မ့ၢ်တၢ်သံစ့ၢ်ကိး ဒ်န့ၢ်အသိးလီၤ.’ စီၤယၤကီၢ်စံးဝဲဒၣ်လၢ စီၤ အၤတြၢဟဉ် အတၢ်န့ၢ်န့ၢ်, ဆၢအိၣ်ဆူကဘဉ်မၤတၢ်တမံၤမံၤသတးဒီး, ယူၤသ့ၣ် ညါဟံာ်ကဲအတၢ်န့ၢ်လီၤ. (ယၤကီၢ် ၂၅၂-၂၃) ‘နထံၣ်လၢတၢ်နၢ်မၤယုာ်ဒီးတၢ်မၤ တဖၣ်, ဒီးတၢ်နၢ်လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢတၢ်မၤတမ့ၢ်ဘဉ်ခါ. ဒီးလံာ်န့ၢ် လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် လၢအစံးဝဲဒၣ်, ဒီး စီၤအၤတြၢဟဉ်န့ၢ်ယူၤ ဒီးတၢ်ဟံာ်ကဲလၢတၢ်တီၢ်လီၤလၢအဂီၢ် (၁မိၤ၅၁၅၆) ‘ဒီးတၢ်ကိးအိၣ်လၢယူၤအတံၤသကိးလီၤ.’(၅၁၅၆).

ပတၢ်မၤတဖၣ်န့ၢ် ဘဉ်ဖိးမံလိာ်အသးဒီးတၢ်လၢပနၢ်အိၣ်လီၤ.

တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်န့ၢ် တမ့ၢ်ထဲပတဲအိၣ်ခါဘဉ်. တၢ်နၢ်န့ၢ်လိာ်ဖျါထီၣ်အသး
လၢပမၤတၢ် မနုၤန့ၢ်လီၤ.

လၢကျဲအဂၤတဘီ, တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အမ့ၢ်အတီၢ်န့ၢ် အါန့ၢ်ဒီးတၢ်ကတိၤအ ဖျါတက့ၢ်လီၤ. တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အမ့ၢ်အတီၢ်န့ၢ်ဆၢဝဲဆူတၢ်မၤတၢ်လၢအကြးအဘဉ် လီၤ. ယမ့ၢ်န့ၢ်သပှၢ်တၢ်တမံၤမံၤဒီး ယတၢ်မၤန့ၢ် ကမ့ၢ်ဒ်ယတၢ်နၢ်အသိး န့ၢ်လီၤ. ယမ့ၢ်ဒိသဒၤယတၢ်နၢ်တခါလၢတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်သန့ၣ်က့, ယတၢ်မၤတ

ဒိ မ့ၢ်တမ့ၢ်ဖိးမံဒီးတၢ်နၢ်လၢယတဲအိၣ် န့ၢ်ဘဉ်ဒီး ယတၢ်နၢ် န့ၢ်တၢ်သံကွၢ်အိၣ် အလီၢ် အိၣ်ဝဲလီၤ.

အဒိ-ယကစံး, ယနၢ်လၢတၢ်ပးဂီၤဖးဒိၣ်တမံၤကဲထီၣ်အသးလၢတၢ်ဟံာ် ဖျါစ့အလီၢ် (Stock Market) ဖဲ မ့ၢ်ဆဉ်န့ၢ်လၢကဟဲအံၤဒီး တၢ်လၢကျိၣ်စ့န့ၢ် အဘျူးတအိၣ်လၢဘဉ်. စ့တးခဲလၢာ်ကဘဉ်တၢ်ကးတံာ်, စ့ဟံာ်ကီၤအလီၢ်တဖၣ်ကး တံာ်ကွၢ်အကြးဒီး ကယဲၣ်န့ၢ်န့ၢ်စ့တဖၣ် လဲၤထူးထီၣ်တန့ၢ်လၢဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်သ နၢ်က့, ယတလဲၤဆူစ့တးတဘျီယီဒီး ထူးထီၣ်ကွၢ်ယစ့တဖၣ်ဘဉ်ဒီး, နတဲယၤသ့ လၢယၤအံၤယတနၢ်နီၢ်ကီၢ်တၢ်လၢယတဲတ့ၢ်တဖၣ်ဘဉ်န့ၢ်လီၤ.

ပတၢ်မၤန့ၢ် ဘဉ်ဖိးမံလိာ်အသးဒီးတၢ်လၢပနၢ်အိၣ်လီၤ. မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘဉ်ဒီး ပ တၢ်နၢ်န့ၢ် တၢ်သံကွၢ်အိၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်လၢစီၤအၤတြၢဟဉ်န့ၢ်သပှၢ် ကတၢ်လၢတၢ်ကကိးန့ၢ်အချံအသၣ်ဒိဖျါစီၤအံၤစဲးသတးဒီး, အဝဲကိးထီၣ်အဖိဆူက စၢ်ဒိဒိၣ်, ဟံာ်လီၤအိၣ်လၢတၢ်လုာ်ဖိဒိၣ်, ယၤထီၣ်အဒိကဆဲးအိၣ်သ့ဝဲကဲဝဲန့ၢ်လီၤ. အ ဝဲကဆဲးသံအဖိခါန့ၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲန့ၢ်ဝဲလၢကစၢ်ယူၤအာၣ်လီၤတ့ၢ်အိၣ် က စၢ်ယူၤကဒူးအိၣ်ထီၣ်အချံအသၣ်ဒိဖျါစီၤအံၤစဲး (အကတီၢ်ဝဲန့ၢ် စီၤအံၤစဲးအဖိတအိၣ် နီတဂၤဒီးဘဉ်)အယိ, အဝဲအသးဆူၣ်လၢက ကဒိကန့ၢ်ယူၤအကလုာ် လၢကလုာ် ထီၣ် အဖိခါစီၤအံၤစဲးန့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ညါဝဲလၢမ့ၢ်လိာ်သပှၢ်ကတၢ်န့ၢ်, ကစၢ်ယူၤ ကဒူးမူထီၣ်က့စီၤအံၤစဲး ဒီးမၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်အတၢ်အာၣ်လီၤန့ၢ်လီၤ. (ဇူၤတြံၣ်၁၁း ၁၉) “ဒီးဆိကမိၣ်လၢယူၤဒူးဂဲၤဆၢထၢၣ်က့အိၣ်လၢတၢ်သံအပူၤသတးဒီး လၢအဝဲန့ၢ် အပူၤ န့ၢ်ဘဉ်က့အိၣ်လၢ တၢ်အဒိအတၢ်လီၤ.” အဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်လၢ ယူၤ အတၢ်အာၣ်လီၤထဲထဲန့ၢ်ညါန့ၢ်လီၤ.

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်, မ့ၢ်ပနၢ်ယူၤအတၢ်စံးဟံာ်တဖၣ်ထဲလဲၣ်. ပူၤကွၢ်တဘျူးန့ၢ် န့ၢ် ယနၢ်ဟူဘဉ်လၢ, တၢ်တဲဝဲဒၣ် ပုၤအိၣ်ဝဲတဂၤ, အဝဲအသိလုၣ်သိလၢာ် ဖဲလၢက

လံးမုာ်လီၤဒီးမူခိၣ်ဖီဆူၣ်ဆူၣ်ကလဲာ်အခါလီၤ. အဝဲကလဲၤယုလီၤသိလၢပှၤအိၣ်ဘူး
အိၣ်တံၢ်ဖဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲအဟံၣ်ဒီးပှၤအိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ်ဖဲန့ၣ်တဂၤအဟံၣ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲ
ထံကျိတဘီဒီး ထံတဖၣ်လီၤသကၤကွံာ်ဝဲခဲလၢာ်လီၤ. အယိ, အဝဲလဲၤပုာ်ဝဲလွံာ်ခီခီၣ်
လၢထံလီၤသကၤအဖီခိၣ်, ဒီးဒိတကျိာ်ကွံာ်ဝဲထံလီၤသကၤတခီခီ, လဲၤဝဲတခီခီ မုာ်ထံ
လီၤသကၤကျၢၤန့ၣ်အါကစီဒီန့ၣ်လီၤ. တယံာ်ဘၣ်အစုခိၣ်ဘျူးဒီး သွံာ်ထီၣ်ဝဲ
လီၤ. တယံာ်ဘၣ်ဒီး အဝဲလဲၤတုၤယီၤဆူထံကျိာ်ဘးဒီအခါ, အဝဲထံၣ်ဝဲကသ့ၣ်တ
ဒုၣ်စံာ်ပတီၤခိဝဲထံကျိအဝဲန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲတနီၤပစံးလၢ, ‘ယန့ၣ်ယုၤအတၢ်အာၣ်လီၤကစီဒီ’, ဘၣ်ဆၣ် ပလဲၤတခီ
ခီဒိတကျိာ်အါတခီခီ, ဒီးသးပူၤတခီ မုာ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်အာၣ်လီၤအံၤ စိာ်ခီပူၤကန့ၣ်
ကစီဒီန့ၣ်လီၤ. ပလဲၤမးတၢ်ကယိကယိန့ၣ်လီၤ. ‘ယသ့ၣ်ညါကစၢ်ယုၤကတ့ၣ်ယၤ,
ကယံာ်တၢ်လၢယလိာ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ’ ပစံးဒ်န့ၣ်လီၤ. “ဘၣ်ဆၣ်, ကမၤလၢပုၤဝဲ
ခါတမၤလၢပုၤဝဲဘၣ်ခါန့ၣ် တလီၤတံာ်ဘၣ်ယၤဘၣ်’. ယကဘၣ်တ့ၣ်စုလံ, ဒီးယဲတ
ခီယတကျိာ်ဒီးဒီးအံၣ် ဒီးသ့ၣ်ညါလၢ မုာ်အဝဲကစိာ်ခီဒီးယၤကစီဒီခါဘၣ်အဖၤလီၤ. ယ
မုာ်လၢဒီးလၢအဝဲကတံးယာ်ကျၢၤဒီးအတၢ်အာၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.” မ့မုာ်ပှၤအဂၤတခီ, ပှၤ
အဂၤတဖၣ်လဲၤသဘျီၣ်လံဆူယုၤအတၢ်စံးပာ်လံန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤလိန့ၣ်တ့ၣ်လံ
လၢ ယုၤန့ၣ်မၤတီၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤထီၣ်ဘိဒ်တၢ် ဖဲတၢ်အိၣ်အသးအထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်
လီၤ. လၢတဘျီန့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ကမုာ်ပှၤတဖၣ်လၢ, လဲၤတခီခီဒိတကျိာ်
ထံလီၤသကၤတခီခီစ့ၢ်ကီး, ဘၣ်ဆၣ်တဘျီ ဘၣ်တဘျီန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ထံၣ်န့ၣ်ဝဲ
လၢ ယုၤန့ၣ်မၤတီၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ . ယံာ်ထီၣ်တဘျီ, အတၢ်န့ၣ်န့ၣ် ကါ
ထီၣ်ကျၢၤထီၣ်သတးဒီး, မၤတၢ်တမံၤလၢလၢန့ၣ် မၤတၢ်ဒ်အတၢ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲအသီးန့ၣ်
လီၤ. မ်ပဝဲခဲလၢာ်, ပမၤတၢ်ဒ်ပန့ၣ်တၢ်အသီးတက့ၢ်. တၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်လီၤ
ဖျါထီၣ်အါလၢ ပတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤအကြၢၤဟၣ်အတၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်လီၤဖျါထီၣ်အါလၢ အတၢ်မၤ
တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲမုာ်ဆုၣ်နီၤဒီး ဝဲၤလီၢ်တၢ်ဒီးယုၤန့ၣ်, ကတမုာ်ဒဒီးပှၤန့ၣ်တၢ်နီၤနီၢ်
တဂၤဘၣ်. ဆိကမိၣ်ကွံာ်, အဝဲမုာ်စံးဝဲ, “ကစၢ်ယုၤဧ, ယလုာ်ထီၣ်စီၤအံၤစံးတသ့
ဘၣ်. နမိၣ်စံးဒ်လဲၣ်. အဝဲမုာ်ယဖီခါ, နအာၣ်လီၤတ့ၢ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢပှၤကလုာ်ခဲ
လၢာ် ကဘၣ်ဆိၣ်ဝဲလၢအယိလီၤ. ကစၢ်ယုၤဧ, အဝဲတခါအံၤယမၤတသ့ဘၣ်.”
ပှၤအိၣ်ဝဲတဘျူးဂၤလၢ ကဆိမိၣ်ဝဲလၢခီဖျါတၢ်တခါခါန့ၣ်, ကဲထီၣ်တၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်
တခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် တၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်တမုာ်ထဲနတဲဇါဘၣ်. တၢ်န့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီး
တၢ်မၤလီၤ. တၢ်မၤန့ၣ် လီၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ စီၤယၤကီာ်ယၤထီၣ်လံာ်စီဆ့တဆၢယီလၢ စီၤဝီလူးယၤ
ထီၣ်ဝဲအသီးလၢအစံးဝဲ တၢ်န့ၣ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မၤန့ၣ်, မုာ်တၢ်န့ၣ်လၢအသံလီၤ. န
စံးလၢနန့ၣ်တၢ်တမံၤမံၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ် နတအိၣ်မူထဲနတၢ်န့ၣ်အခံဘၣ်န့ၣ်, အုၣ်အ
သးလၢနတန့ၣ်တၢ်နီၤကီာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်အမုာ်အတီန့ၣ် လီၣ်ဖျါထီၣ်
အသးလၢတၢ်မၤလၢအဖိးမံလီၢ်အသးဒီး တၢ်န့ၣ်လၢအတဲဟံဝဲန့ၣ်လီၤ. စီၤအကြၢၤ
ဟၣ်န့ၣ်ယုၤလီၤ. ဒီးအတၢ်န့ၣ်န့ၣ် မၤအတၢ်ဒီးဖျါထီၣ်လၢအတၢ်မၤလၢအဖိးမံဒီး
အတၢ်မၤ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ယုၤဟံတၢ်န့ၣ်ဒ်အမုာ်တၢ်
တီတၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤအကြၢၤဟၣ်န့ၣ် တမုာ်အတီအလီၤလၢအတၢ်မၤအယိဘၣ်, အဝဲတီဝဲ
လီၤဝဲမုာ်လၢအတၢ်န့ၣ်အယိလီၤ. တၢ်လၢအမၤဝဲန့ၣ် ဖိးမံလီၢ်အသးဒီးတၢ်လၢအန့ၣ်
ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၤဟံးန့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဝဲန့ၣ်, ဒီးတ့ၣ်န့ၣ်ဝဲတၢ်တီတၢ်လီၤဆူစီၤအကြၢၤဟၣ်
အပူၤ လၢအတၢ်န့ၣ်အယိလီၤ.

နန်းအကျအစားလဲစား

သပှ်တော်နဲ့၊ ပတော်မတဖန် အဂုအလအပွဲတအိန်နီတဂဘဉ်. ကစာ်ယူအဖိတဖန်လအနာ်ကစာ်ယုဉ်ရှူးခရ်နဲ့၊ ပဘဉ်ဆာ်မဲာ်ဒီး နီသးအတော်ဒုးတော်ယာ်လီ. ပနီသးမာ်သီထီဉ်လကစာ်ယုဉ်ရှူးခရ်အပူသနာ်ကု, ပနီခိမူဒံးလကနီခိဟံဉ် လအုဉ်သံကျဉ်သံသ့အပူဒံးလီ. ဒီးယဟံဉ်ဟးဂီအံ, ယုတော်လယအါမးလီ. ယထံဉ်လီယသးလယဘဉ်ဂဲလီဉ်ဒံးလ, ယတမဘဉ်တော်လယဆမတဖန်ဒံးဘဉ်လီ. တဘျီတခိဉ် ယတော်ဟူးတော်ဂဲ, တော်ဖဲတော်မတဖန်နဲ့, ထီဒါဒီးယတော်နာ်ယုဉ်ရှူးခရ်လီ.

ဘဉ်ဆာ် ယအိဉ်မူလတော်အိဉ်သးဒ်အံတသ့ဘဉ်. ယကဘဉ်တော်, ယကလီယံ ဒ်ပုကီးဂလီယံဝဲအသီး, ဘဉ်ဆာ် ယတအိဉ်မံနီဖဲနဲ့ဘဉ်. ယသးတပျဲယအိဉ်မံနီဘဉ်. အဝဲဝံထီဉ်ယဒီးမစာယာ် ဒ်သီးယကဆာ်ထာ်ကဒီးအသီတဘျီလီ. ဖဲယဘဉ်တော်ဒီးလီယံနဲ့, ကစာ်ယူတဂဲထာ်ဒီးထူးသံကွံဉ်ယမံ လလံာ်မူအပူဘဉ်. ဖဲနသိဉ်လိနဖိခွါမုတမာ်နဖိမုဉ်လကဟးလီသးအခါနဲ့, အဝဲသ့ဉ်လီယံအခါတဒုးသးဒိဉ်ထီဉ်နလကနာ်အါ, “ဂဲဆာ်ထာ်ကု, နတဂီတော်တဂဇာ. နလီယံဒ်နဲ့နဲ့, နတမာ်ယဖိလကဘဉ်. ယညိကွံဉ်နလံ” နဲ့ဘဉ်. အခိဉ်တလီဉ် နထာထီဉ်နဖိဒီးစံး, “နတဘဉ်တော်နီတမံဘဉ်, မကဒီးတဘျီ, ခဲအံဟဲဆူပါပါအိဉ်. ဟဲ---ဟဲ--” နဲ့လီ. နဟ့ဉ်ဂံာ်ဟ့ဉ်ဘါနဖိဒီးစံးအါလကမကဒီး ကျဲးစားကဒီးနဲ့လီ.

နမာ်ကစာ်ယူအဖိခွါလီ. အဝဲကျဲးစားမစာနာ် ဒ်သီးနကဟးဒီးအါနဲ့လီ. ဖဲယသ့ဉ်ညါလက ပခိဉ်ဘဉ်တော်လီယံဒီး တထူတကျဉ်ကွံဉ်ပုဘဉ်နဲ့ဒီးပသးမုဉ်ဝဲဒိဉ်မးနဲ့လီ. အဝဲတညိကွံဉ်ပုဘဉ်. အဝဲတစံးဝဲ, “ မာ်လကနလီယံအ

ယီ နတမာ်လကယဖိလကဘဉ်” နဲ့ဘဉ်. အခိဉ်တလီဉ်အဝဲဝံဆာ်ထာ်ကုပု, ဖုလဲးကွံဉ်ဖဉ်ကမူဉ်လီ. ဒီးစံးဝဲ, “နတဘဉ်တော်နီတမံဘဉ်, ကျဲးစားကဒီးတဘျီ-” နဲ့လီ.

ပုတဂလဲာ်လဲာ်လအိဉ်ဖျဉ်လယူနဲ့, မူလတော်ဒီးဘးပူတသ့ဘဉ်. ပတဘဉ်မူတော်ဒီးဘးအတော်အိဉ်မူဘဉ်. ပမာ်မူဒီး, မာ်ပဒုးနဲဉ်ဖျါပသးလက ပတနာ်တော်လကပတဲ အါ နဲ့ဘဉ်. စီအကြါဟဉ်စာ်ကစာ်ယူဒီးအတော်မာ်ဖိဉ်ထွဲအတော်နာ်အခဲနဲ့လီ.

ဒီးတော်ဝဲနဲ့ အဒီပညီတထီဉ်ဝဲလက, တုစီအကြါဟဉ်ဟ့ဉ်လီ အသးလယူအစုပူ ပုဒီးတော်စာ်တော်နာ်လံနဲ့, တကဒံကဒါလကလက အတော်စာ်တော်နာ်နီတဘျီလက ဘဉ် နဲ့ဘဉ်. ယံ ဒံးဝဲလီ. ပ မာ်ကွာ်လက (၁မိ ၅-၁၅၆) အပူနဲ့, အဒီအတော်အိဉ်ဝဲလကစီအကြါဟဉ်အတော်စာ်တော်နာ်ကဒံကဒါဖးဒိဉ်မအသးခဲဘျီနဲ့လီ. လက (၁မိ ၅အဆာဒိဉ်-၁၂ဒီး ၂၀)အပူနဲ့, တဲဖျါထီဉ်ဝဲစီအကြါဟဉ်ကွံဉ်ထီဉ်လီတော်အကျဲဒ်သီးကမပူဖျဲးအသးသမူအဂီလီ. အဝဲတဒီးသန့အသးလယူလကပူဖျဲးအဂီဘဉ်. စီအကြါဟဉ်စာ်ကီး မာ်ပုလကအဒီတကျိဉ်ကွာ်ထံလီသကတဂစာ်ကီးလီ. ဘဉ်ဆာ်တော်ဝဲနဲ့တလုဉ်ဘာကွံဉ်အတော်အိဉ်မူဘဉ်. အဝဲတုာ်ဘဉ်ဝဲတော်လီတုာ်လီကော်ပူဘျီဘျီ, ဒ်ပဝဲသ့ဉ်တဖန်အသီး,ဘဉ်ဆာ်ပတအိဉ်မူလပတော်လီတုာ်လီကော်တဖန်နဲ့အပူဘဉ်. အဝဲအိဉ်မူဝဲလကအတော်နာ်အပူတုဒုဉ်လဲာ်လံာ်စီဆုကီးအါလက တော်နာ်အပာ်တဂလီ. စီအကြါဟဉ်အတော်နာ်နဲ့ ဆုအါဆူကမဖျါထီဉ်အတော်နာ်နဲ့လီ.

အန့ဉ်ဒုဉ်လဲဉ်, ကစာ်ယူတဟ်တီဟ်လီအါလကအတော်မာ်နဲ့ဘဉ်. အတော်တီတော်လီနဲ့ ဘဉ်တော်ဟ်ပနီဉ်အါလက အတော်စာ်တော်နာ်အဖိခိဉ်နဲ့လီ. တော်နဲ့မာ်ဝဲတီဝဲသ့ဉ်တဖန်စာ်ကီးလီ. ပတော်စာ်တော်နာ်နဲ့, ကဘဉ်ဆုပတော်အိဉ်မူလက အစု

တူယထံတိုင်အဟံဂံဖိကားပြားဘဉ်အာတဘျီ၊ ယသးဘဉ်ဒိဒိဒ်မးလော၊ အဝဲလီဆံးလီ၊ စှ၊ ဖျီလီယာလီဝဲထဲလဲဒ်အဖီဒိဒ်န့လီ။ အမါဒီးအဖီမုဒ်တဖုဒ်၊ မးပှအသံအလောတဖုလီ။ အဟံန့အိဒ်ဘဉ်လောဟိဒ်ကရီလော အသံလောအပူလီ။ ပှဝဲအံ၊ ဆါလီကွံဒ်မးအသးသမူလောကိဒ် အကီဘီ တကုမးလဲဒ်။ ဖဲအဝဲဟဲသဂါယ၊ လောတြုဒိဒ်ထံးအခါ၊ အမဲဒ်ဖျါဒ်ပှမဲဒ်ဆူး တဂါအသီးလီ။ အဝဲကတီတံသညးသပှ၊ ကွဲဆုဒ်နီယလောအဒီးပူလီ။ တူယကွံတရံးတံးဝး၊ ယသကီးတဂါ အတံအိဒ်မူအသီတခါအံအပူဒီး၊ ယတံဆိကမိဒ်ဟံထီဒ်၊ “ကစါဧ၊ အဝဲစူးကွံဒ်မးတံအါမးလောကန့ဘဉ်ကွဲတံထဲတဖဲဖိမးလဲဒ်”။

ယသးန့ဘဉ်ဒိ ဒိဒ်မးလီ။ ပှ တဂါ အံယ အဲဒ် အီ ဒိဒ်မးလီ။ ယတံထံလောအတံလီတံကွံတခါအံ၊ မးသ့ဒ်ဖးမးယသးလီ။ တံမးအသးလောသးပူန့၊ ယသးလီ တူဒ်လဲဒ် ယဟံခူသ့ဒ်တသ့လော ယမဲဒ်ဆူး စုကီး တသ့လောဘဉ်ဒီး၊ ယဟိဒ် ယဲ ဒ်လီ။ ယသးပှ လုကွံ ဒီး တံသ့ဒ် အူး သး အူးလီ။ တူပှလော အဲဒ်ဘဉ်ဝဲတဂါ ဟဲကွဲဟံထီဒ်လောဖုကပူတဘျီ၊ ယမးအဂါတဘဉ်လောဒီးယဟိဒ်သိသကုမးလီ။ ယမးတဘဉ်လောဒီးယစံးထီဒ်ယဲ၊ “ ဝံသးစူယ၊ ယဟဲလောယထံတိုင်ဘဉ်န့၊ ဘဉ်ဆုဒ်ခဲအံဒုယတဲတံထီဒ်ဘဉ်။”ယဝဲဆာထာဒ်၊ ဟးထီဒ်ကွံဒ်ဒီး ကွဲဆူယဟံလီ လီကံပှပျာတဂါလီ။ အနီကီတဒီး၊ ယသကီးအမါန့မုလံလော ယကလဲယုကညးအဝဲသ့ဒ်ဒီးမးဘဉ်လီဘဉ်စးကွဲအဝဲသ့ဒ်န့လီ။ ဘဉ်ဆုဒ်၊ တံလောယမးသ့တဒီး၊ လဲဆုဒ်နီဒီးဟိဒ်န့လီ။

လောခံတနံ၊ ပှကီးယလောကွဲတဲစိ (တဲလံဖိ) ဒီးပှတဲယတံကစိဒ်တခါ၊ ယဖူးသံဖျါသံဘဉ်မးယသးလီ။ ယသကီးတဂါန့၊ ယလဲဟးအိဒ်သကီးအီဝဲစုန့ရံဒီး ကွဲကဒါဆူအမါဒီးအဟံဂံဖိဖိအိဒ်န့လီ။

ကစါယူ သူတံလီလးမနုတကလုလောကယါဘျီကွဲတံလီပယာဖးဒုအံ လဲဒ်။ တမုယတံဟံ သးလော ယစိယ ဆ့ ဘဉ်။ မ့မုတဒီး၊ သးမုစိ ဆ့ဒူးအိဒ်ထီဒ်တံဆိဒ်လီသးဒီး တံသးသ့ဒ်ဖးလောယပူ လောအဒူးဖိမဲလီကွဲတံ၊ လောအပှဒီးတံသးခုတဒီးန့လီ။ ယဆိကမိဒ်လောယမးကမုဒ်ဘဉ်တံဖးဒိဒ်လီ။ ဘဉ်ဆုဒ်၊ ယမးလီန့ကွဲတံလောဖဲပယုထာလဲတံလောသးစိဆ့အပူန့၊ ကစါယူသ့ဒ်ခုသးခုလောမးတံလီဘီလီမု လောပတဆိကမိဒ်ဘဉ်အပူန့လီ။

တံလဲတံလောသးစိဆ့အပူန့၊ မုတံကမးကမုဒ်တမဲလီ။ အဒိပညီတမုလောပယူ၊ အိဒ်ဒီးဒိဒ်ကရီကရီလောပဒိဒ်၊ အိဒ်ဒီးမူဒိဒ်ကလူးအတံနံကမု လောပမဲဒ်သ့ဒ်အလီန့ဘဉ်။ ပအိဒ်ဒီးတံသ့ဒ်ညါသးစိဆ့ဒီး ပတဲဘဉ်ပှလော လောဟိဒ်အိဒ်အတံဘဉ်ထွဲတဖုသ့ဒ်ဒ်လီ။ ပှန့တံဖိတနီန့၊ ထီဒါဝဲဟိဒ်အိဒ်အလုအလုတူဒ်လဲဒ်၊ ရုလီကွဲသးဒီးတံသကီးတဖု၊ဘူးတံ တဖုဒီးပှလောဒိဒ်ယာတဖုတသ့လောဘဉ်န့လီ။ တံလဲတံလောသးအပူန့၊ တမုအထူးဖးကွံပှ ဒီး တံအနီကီအိဒ်အသးဘဉ်။ အဝဲဟ့ပှတံခွဲတံယာ လောပကမးတံလောတံအနီကီအပူ၊ တူလီထီဒ်ဘးတဒီးန့လီ။

တံရှလီဘဉ်ထွဲလောညါ

ပှတဂါတဘျီစံးဝဲဒ်၊ “တံအကါဒိဒ်ကတံတံမဲန့၊ ပကဘဉ်ဟံအီ လောတံအကါဒိဒ်အလီလီ” တံအဝဲအံ၊ ဘဉ်ဝဲတီဝဲစုကီးလော နီသးအဘီအမုအပူစုကီးလီ။ ဖဲပလဲတံလောသးအပူန့၊ မုပအိဒ်လောအလီဘဉ်လီ။ ပဘဉ်ဟံသ့ဒ်ဟံသးလော၊ အဝဲအံ တမုတံလီတတီလောကစးထီဒ်တံ အဂီဘဉ်။ ‘တံရှလီသးန့ ဟဲဝဲလောတံဟံသ့ဒ်ဟံသး၊ လုလုအမဲဒ်ညါလီ။’

ဝဲကဘဉ်, ဘဉ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤဒ် ပှၤလၢအမ့ၢ်ပှၤလၢအလဲၤတၢ်လၢ “တၢ်မၤဂ့ၤတၢ်” အပူၤတၢ်လၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လဲၤတၢ်လၢသးပူၤစံးတၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ပျဲသးစီဆုံပၤပတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်လီၤ. ကိးမ့ၢ်နံၤဒဲးန့ၣ်, ပဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်ပှၤအခွဲးလၢ ပကယုထၢ, မ့ၢ်ပကမူလၢသးစီဆုံအတၢ်ပၤအဖီလၢ, မ့ၢ်တမ့ၢ်, ပကမူထွဲပသးတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အတၢ်သးကွံအပူၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီး, ပသးပူၤကဲထီၣ်တၢ်ဒုးဖျါလၢ ပကစံၣ်ညီၣ်တၢ်ဖဲလဲၣ်တခါလၢ ကပၤတၢ်လၢပပူၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ, ကစၢ်ယုၤန့ၣ် တ့ပသးလၢအမၤတၢ်ဒ် ဒိၣ်ဖျါထၢၣ် (စဲးဒိၣ်န့ၣ်) အသိးန့ၣ်ဒီး ကကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤပှၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. စဲးဒိၣ်န့ၣ်တဖျါန့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ် သ့ဒၣ်ထဲလၢတၢ်အရဲၣ်အကျဲ (Programme) လၢတၢ်တ့ၣ်ပၤလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, ပသးန့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအီၤဒ်န့ၣ်အသိးကိးမ့ၢ်နံၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. ပသးပူၤ, တၢ်မ့ၢ်တ့ၣ်ဒၣ်တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အရဲၣ်အကျဲန့ၣ်ဒီး, ပတၢ်အိၣ်မူကလိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အလုၢ်အလၢန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်စးထီၣ်ရဲၣ်ပသးတၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်လၢအဘဉ်ပးဒီးသးန့ၣ်ဒီး, ပတၢ်အိၣ်မူကလိၣ်ဖျါထီၣ်သးဂ့ၢ်အကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်မၤနီၣ်သးအတၢ်ဒုးလၢပတၢ်မၤအပူၤ, ဘဉ်ဆဉ်, ပမ့ၢ်ဟ်ဒိၣ်ဒဲးဒၣ်လၢကမၤမ့ၢ်ဖံးညဉ်အတၢ်သးကွံန့ၣ်ဒီး, ပလီၤဘဉ်လၢစၢၤအပူၤညီကဒၣ်သ့ဝဲဒၣ်လီၤ. တၢ်စီတၢ်ကမီၤလၢကလုာ်ဘၢပနီၣ်လၢအလီၤတၢ်ကွံၣ်လံအပူၤန့ၣ် ကကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအဒိၣ်ကတၢ် လၢပဘဉ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကတုာ်ထီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ပသး လၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အတၢ်စၢၤပှၤအပူၤကသ့လၢကျဲဒ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆၢအဒိၣ်အယီၣ်မ့ၢ်ဝဲ- “ဒုးထီၣ်ဒါတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်တဂ့ၤ. မၤဆူၣ်ထီၣ်နီၣ်သးအဂံၢ်အဘါတက့ၢ်.” ဒုးထီၣ်ဒါတၢ်ခံးတဂ့ၤ,အိးကပီၤထီၣ်မ့ၢ်အူတက့ၢ်.

ပမၤဒ်အံၤကသ့အဂီၢ်, တၢ်လၢပဘဉ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်, မ့ၢ်ပအိၣ်ဒဲးလၢ နီၣ်သးဒီး နီၣ်ခိအန့ၣ်ဆၢၣ်ခံကပၤလၢၤဒါ. ပမ့ၢ်ကလဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်, ပကဘဉ်လုာ်အိၣ်လုာ်အိၣ်ပှၤလၢနီၣ်သးတဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါကိးဂၤလၢ, ပကဘဉ်လုာ်အိၣ်ပနီၣ်ခိဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်သးပှၤနီၣ်လုာ်အိၣ်ယနီၣ်ခိဒီး, ယနီၣ်ခိဒ်ယဲသးဆးလၢကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ယၤလၢအတၢ်လိၣ်တဖၣ်လီၤ.

တဘျီပှၤတဂၤစံးဘဉ်ယၤ, တုၤန့ၣ်တၢ်အိၣ်ပှၤထီၣ်သၢသီတဘျီန့ၣ်, တၢ်တသ့ၣ်ဝံၤနသးလၢဘဉ်. ယကစၢ်ဒၣ်ယဲယထံၣ်န့ၣ်လၢ အဒိၣ်ချၢတကပၤတခီလီၤ. ဒုၣ်တၢ်အိၣ်သၢသီဝံၤအလီၢ်ခံဒီး ယတၢ်ဆိကမိၣ်န့ၣ် အတၢ်မၤအါဒၣ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်အိၣ်အဝံၣ်အဘဲအဂ့ၢ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဒၣ်ယနီၣ်ခိတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ယၤလၢယကဘဉ်မၤပှၤအတၢ်လိၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ မ့ၢ်ပလုာ်အိၣ်ပနီၣ်ခိန့ၣ်လီၤ. ပဟူးပဝဲ, ပအိကသံၣ်ဂံၢ်ဘါတဖၣ်, မ့ၢ်ဒ်သိးပနီၣ်ခိကအိၣ်ဒီးဂံၢ်ဒီးဘါန့ၣ်လီၤ.

ပကဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်ထီၣ်လၢနီၣ်သးတကပၤအဂီၢ်,လိၣ်တၢ်ကူစါလၢအလီၤပလီၢ်သးန့ၣ်လီၤ. ပကဘဉ်အိၣ်တၢ်မူအကိၣ်လၢ အမ့ၢ် ယုၤအကလုာ်ကထါထီၣ်ဘိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၣ်တၢ်ကတီၤ

တၢ်ကဲထီၣ်ညီၣ်န့ၣ်အသးန့ၣ် ပအိၣ်က့ၤပတၢ်ကတီၤ ဒီးပတဲဖျါပသး, “အၢၣ်ဇဲၣ်, ယဘဉ်ဟံးန့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ် လၢဖးယုၤကလုာ်ကထါဇဲၣ်. နၢ်က့, ခဲအံၤဖျါလၢယတၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်ဒဲးဘဉ်.” အဒိပညီအဂၤ တကပၤတခီန့ၣ်, မ့ၢ်ပတၢ်ဒုၣ်အိၣ်လၢသးတကပၤန့ၣ်လီၤ. ပနီၣ်သးတကပၤတခီပတဒုးအိၣ်အဆၢဘဉ်ဆၢဘဉ်ကတီၢ်

ထိဘိဘိဘိ. ပဒုးအိၣ်ပူ ဘျီပူ ဘျီဒီးတမ့ကဒီးလၢအကြးအဘၣ်ဖိမံဘၣ်လိာ်ဘၣ်. ပတမၤလိယူကလုာ်ကထိဘၣ်ဆာဘၣ်ကတီၢ်, ပသုဒၣ်ကျဲလၢ, “အိးထီၣ်ကွၢ်တကဘျးတကဘျးလိးဘၣ်မဲၣ်ခဲလဲၣ်တဆၢ” န့ၣ်လီၤ. ပတမၤလိလံာ်စီဆုံတပယုာ်ဃီဘၣ်ဆာဘၣ်ကတီၢ် လၢကဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. အကတၢ်တဒိ, ကျဲးစးပလုာ်အိၣ်ဒၣ်ပနီၣ်ခိအတၢ်လိၣ်, မ့မ့သးအတၢ်လိၣ်တဒိ ပလဲၤကဟံကွၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢအကတၢ်တဒိ, ပနီၣ်သးအဂံၢ်အဘၢ်စၢ်လီၤဒီး ပနီၣ်ခိဒိၣ်န့ၣ်ကွၢ်သးန့ၣ်လီၤ.

ယမ့အဲၣ်ဒီး နီၣ်သးကွၢ်ဂီၤ တကပၤဂံၢ်ဆူၣ်ဘၢဆူၣ်န့ၣ်, တၢ်အိၣ်တမံၤဒီး ပဘၣ်သ့ၣ်လီၤပသးန့ၣ်လီၤ. ယကသ့ၣ်တၢ်လၢတၢ်ဖိးတၢ်ညၣ်, ဒီးမုာ်လၢလၢကဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤသးအသုအသ့န့ၣ် တသ့ဘၣ်. ယလဲၤတၢ်လၢသးကသ့အဂီၢ်, ယကဘၣ်စးထီၣ်လုာ်အိၣ်သးလီၤ. အဒိပညီ, ယကဘၣ်ဟံလီၤသးတၢ်အပတီၢ်တပတီၢ် လၢယကဘၣ်ဂံၢ်လီၤ အါထီၣ်ဆူယူ အကလုာ်ကထိအပူ န့ၣ်လီၤ. စီၤ ယိး ဘးစံးဝဲ, “ယိးဘးၣ်ၣ်-ယဟံဒိၣ်အထးဒိၣ်အတၢ်ကတီၢ် ဒိၣ်န့ၣ်ဒီးယလိၣ်တၢ်အိၣ်တကွၢ်လီၤ.” အကါဒိၣ်လၢ ပကထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢယူအကလုာ်ကထိန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်လိၣ်အိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုာ်ဂျးခရံၣ်စံးဝဲလၢ, အကလုာ်အကထိန့ၣ်, မ့ၢ်သးဒီးတၢ်မူလီၤ. အယိသတးဒီး တၢ်ဟံပနီၣ်န့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တခါလၢ ယူအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အလိၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်, ဝဲလၢ ပဆၢလဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်လီၤ.

အိၣ်မူယုာ်ဒီးယူ

တၢ်အိၣ်မူလဲၤတၢ်သး, ပုၤဒီးတၢ်သးခူအဂီၢ် တၢ်အလိၣ်ဒိၣ်ကတၢ်အဂၤတမံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဟံဒိၣ်တၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢပတၢ်အိၣ်မူလဲၤတၢ်ဒီးယူလၢတၢ်သ့ၣ်ခူသးခူတၢ်သ့ၣ်ပိာ်သးဝးအပူန့ၣ်, မ့ၢ်ပမၤဆူၣ်ထီၣ် ပနီၣ်သးအဂံၢ်အဘၢ်န့ၣ်လီၤ. အ

န့ၣ်တဘျီ, ပကပလၢာ်ဘၣ်လၢ ယူအိၣ်ဒီးပုၤ လၢပတၢ်ဖိးတၢ်မၤတမံၤလၢလၢ, ဝဲလၢတၢ်အိၣ်သးတကလုာ်ဂုၤတကလုာ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ယုကညးယူလၢ
ကကဲပတံၤသကိးတဘိယုာ်ဃီန့ၣ်လီၤ.

တူပသ့ၣ်ညါလံလၢ ယူအိၣ်ဒီးပုၤလံန့ၣ်ဒီး, ပတၢ်သ့ၣ်ညါကအိးလဲၤထီၣ်အသးလၢ ပကထံၣ်ဘၣ်ဟီၣ်ဒိၣ်လၢ ပတၢ်ထံၣ်ဒိၣ်တုာ်ဒိၣ်ပုၤအပူန့ၣ်လီၤ. ယသးန့ၣ်စံးဘၣ်ယၤလၢ ယတၢ်လိၣ်အိၣ်ကတၢ်တမံၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါ ယူအိၣ်ဒီးပုၤလၢ ကိး ဆၢကတီၢ်ဒဲး န့ၣ်လီၤ. ဝဲ စီၤ ပီၤ လူးကတီၢ်တၢ်ဒီးပုၤ အဲးပံၣ် ချဲရံယုာ်ဖိ (Epicurian)ဒီး, ပုၤကွၢ်ဘၣ်ကွၢ်သ့ၣ်လၢဝုၤအသ့ၣ်အပူ, ဒ်အဖျါလၢလံာ်(မၤတၢ်-၁၇)အပူအသိးန့ၣ်, အဝဲစံးဝဲဒၣ်လၢ, “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပမူဒီးပဝဲ, ဒီးပအိၣ်လၢအပူလီၤ.”

ဝဲပသ့ၣ်ညါလၢ ယူအိၣ်ဒီးပုၤတပယုာ်ဃီန့ၣ်ဒီး, ပတၢ်အိၣ်မူကလဲၤလိာ်အသးဒိၣ်ဒိၣ်မုာ်မုာ်လီၤ. ပတၢ်ထံၣ်ဝဲန့ၣ် မ့ၢ်လီၤမၤကွၢ်ဒီး, ကမ့ၢ်မးဝဲတၢ်ဟးဂီၤ လၢသးတကပၤသပုၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပသးကွၢ်ယူဒီးယံးဒီးပုၤလၢပတၢ်သ့ၣ်ညါအပူန့ၣ်, ပဘၣ်တၢ်ထုးပုၤဒီး ကဲထီၣ်ပုၤသ့ၣ်ပုၤလၢ အလုာ်အိၣ်လုာ်အိၣ်ဒီးမၤဘၣ်နီၣ်ခိလၢအလီၤယံးလံအသးန့ၣ်လီၤ. တူပဒိၣ်ဘၣ်တီၢ်ဒီးလီၤယံးန့ၣ်, ပကနဲၣ်စုနဲၣ်ဒိၣ်ဆူအံၤဆူဘး လၢအလိၣ်ဖျါထီၣ်ပသကဲာ်ပဝးပလုာ်ပလုာ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်အစ့ၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်နီၣ်နီၣ်တဒိန့ၣ်, မ့ၢ်ပလီၤတူၣ်လီၤကံာ်လၢပကဟံယူလၢပမဲၣ်ညါတထံၣ်ဃီန့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်, အဒိပညီမ့ၢ်ဒၣ်, ပယုလၢ ယူကလဲၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတပယုာ်ဃီ လၢတနံၤဘၣ်တနံၤပတၢ်လဲၤအပူန့ၣ်လီၤ.

တူပလဲလံတ်လာသး၊ ဟံယွာလာပမဲာ်ညါတထံာ်ပီလံးဒီး၊ တလိာ်လာ ပျာကကဟဲဟီတရါပျာ လာပကအိာ်မူထီာ်ဘးခရံာ်ဖိပတီာ်ဒ်လဲာ်ဒ်လဲာ်န့ာ်လာ ဘာ်. ပတဲာ်အိာ်မူန့ာ်, ကပျဲဒီးတဲာ်ညါဟူးသးဂဲ၊ ဖဲပဟံယွာဒီးအတဲာ်အဲာ်အိာ်ဘူး ဘူးဒီးပျာ လာပသးအတဲာ်ဆိကမိာ်အပူန့ာ်လီ။

တဲာ်လဲလိာ်တဲာ်သးအ့န့ ဆူတဲာ်ညါခုသးခု

ဖဲပတဲာ်ဆိကမိာ်ဘာ်ထွဲအအံာ်တယာ်အဂ့ာ်ဒ်လဲာ်န့ာ်, ပမ့ာ်ပျဲသးစီဆုံ ဟတဲာ်လာပပူဒီး, တဲာ်လဲလိာ်မာ်အသးန့ာ်လီ။ ပတဲာ်အိာ်ပျါလာနီာ်ခိကမ့ာ်ဒ်အလီာ် လီာ်, ဘာ်ဆဲာ်ပတဲာ်ဟံသးတဒိ, လဲလိာ်ကွံာ်အသးလာ်လာ်ဆုဆု တူဒ်လဲာ်,တဲာ် လာအလီာ်သးအ့န့ညါန့ာ်ဘာ်ပျာတဖာ်အပူ, ပထံာ်န့ာ်တဲာ်ညါခုသးခုန့ာ်လီ။

တဲာ်လာအလီာ်သးဟ့ လီာ်သးဘာ် အာဘာ်ပျာတဖာ်, ပမာ်ဘာ်ကီးဂဲဒဲး လီ။ ပသ့တဲာ်ပဒုာ်ဟးဆူးအကျဲလီ။ အဂ့ာ်ဒ်အံာ်,ပသ့ညါလာပသးဟ့မာ်တဲာ်အံာ် တဖာ်လီ။ ဘာ်ဆဲာ်, ပမ့ာ်တမာ်ဘာ်တဒိ, ပတဲာ်အိာ်သးကဒဲးအထီာ်တဒိန့ာ်လီ။

ယသးဘာ်အာ လဲာ်စိာ်ကွံာ်တဲာ်ကမ့ာ်အာလီ။ ဘာ်ဆဲာ် ယသ့ညါလာယ မ့ာ်တမာ်ဘာ်န့ာ်, တယံာ်ဘာ် တဲာ်ကနာ်ဆဲာ်, နာ်အုာ်လာပဟံာ်ပူလီ။ တဲာ်ကမ့ာ်ဘာ် ယလာ က အိာ်ဒီးက လဲး တ လိာ် လီ။ ဘာ် ဆဲာ်, ယ မ့ာ်တ မာ် မူ ယ ဒါ ဘာ် ဒီး, တယံာ်ဘာ်န့ာ်, တဲာ်နာ်အုာ်နာ်ဖုတဖာ်အတဲာ်နာ်န့ာ်ကယါယုာ်အသးဒီးဒီးကလဲး, တူဒ်လဲာ်လာတဲာ်မိာ်အိာ်သးဒီးကလဲးကဟါမာ်ကွံာ်လီ။

တဲာ်ဖဲတဲာ်မာ် လာ ဟံာ် ပူပီပူကစဲးကရဲာ်န့ာ်, ယယုထာ်တဲာ်မာ်သ့ဒဲးလီ။ ယကကဒူးကဒုာ်လာ ယသးဟ့လဲာ်ဆူကွံာ်တဲာ်ကမ့ာ်တဖာ်သ့ဝဲ, မ့တမ့ာ်တဒိ, ဟံး န့ာ်တဲာ်ဆာ်ကတီာ်ဖဲလဲာ်ဆူတဲာ်ကမ့ာ်အခါဒီး ရဲဒီးယုာ်သ့လီ။ ယကဘူာ်ထီာ်ဘါ

ထီာ်အံာ်လာယသးပူ, ဒီဖျါအံာ်အုာ်တဲာ်သးဝံာ်တဒိဒိဒီး လဲာ်ဆူကွံာ်တဒိဒိန့ာ်လီ။ တူယသးဘူးလီယသးဆူယုာ်အအိာ်ဒီး, ယတဲာ်ဆိကမိာ်လာတဲာ်ကမ့ာ်ဘာ်အာ အဂ့ာ် စူလီာ် ဝဲဒီးအါ တ က့ာ် လာ ယုာ်အဘူးအဖျိာ်တဒိန့ာ်လီ။ ယမ့ာ်ဟံ တီာ် ယတဲာ်ဆိကမိာ်လာသးတကယဒီး, ယကမာ်ဝဲကွံာ် တဲာ်မာ် လာအတမ့ာ်တလာ ဘာ်တဖာ်, တအိာ်ဒီးတဲာ်ညါအ့န့သးအ့န့ဘာ်န့ာ်လီ။

ကွံာ်ပအိာ်ခိးတဲာ်အဒိတက့ာ်. ဖဲနဘာ်လဲာ်ကွံာ်လိာ်တဲာ်အခါဒီး ကျဲအမ့ာ် အူထီာ်ဂီုန့ာ်န့ာ်, တဲာ်သးအ့န့မာ်အသးသ့ဝဲလီ။ အဂ့ာ်ဒ်အံာ်, နကဘာ်ခိးမ့ာ်အူပ နီာ်အလ္လာ်ဆိတလဲတကလုာ်ဝဲတကလုာ်, တချူးလာနလဲာ်ဆူညါသ့ဝဲဒ်န့ာ်လီ။

လာ ယကသ့ညါကီုလူး သးကီုလူးအလီာ်န့ာ်, တဲာ်လာယဒဲးကဲထီာ်ယ လုယလံာ်အိာ်ဝဲတခါ, ယဟံလံာ်စီဆုံဖဲယကမာ်တဘာ်လီ။ တူယတူလာမ့ာ်အူ ဂီုဒီးသ့ညါလာတဲာ်ဆာ်ကတီာ်အိာ်တဖဲဖိန့ာ်, ယ စး ထီာ် ဖး လံာ် စီ ဆုံ တ ကူး လံာ်လီ။ ယသ့ညါနီာ်လီကွံာ်ယသး ဖဲလာပူလီာ်ခဲတဂဲ, မာ်ကီးအသိလုာ်န့ာ်လီ။ ဖဲယအိာ်ကစာ်ယုာ်အကလုာ်ကထီာ်န့ာ်, တဲာ်ဆာ်ကတီာ်လဲာ်ကွံာ်ချးန့ာ်လီ။

တဲာ်လဲာ်တဲာ်လာသးန့ာ် ကဲထီာ်တဲာ်လဲာ် ဒီဖျါ, လာ အလီာ်ညါဟံသးဝးတ ခါ, ဖဲလာပမာ်လိရဲလိာ်သးဒီးယုာ်ယိာ်ယိာ်အခါန့ာ်လီ။ တူညါနီာ်ဒီး တဲာ် လာအဘာ် ယဒီးယုာ် ပလာ်ဘာ် အအိာ်တဲာ်ဆိတဲာ်လာပသးပူ တဘျီ, ပကကမာ်ကမ့ာ်မး လာအတဲာ်မာ်လီလိာ်လီလဲး လာအတဲာ်တူလီတဲာ်အပူန့ာ်လီ။

မတဲာ်လဲာ်လာတဲာ်မိာ်ညါလဲာ်

တဲာ်လဲာ်တဲာ်န့ာ်ဟံဒီးတဲာ်ဟူးတဲာ်ဂဲလီ။ တူပလဲာ်တဲာ်ဒီး, ပအိာ်လာလီာ်တ တီာ်, တူဆူလီာ်အဂဲတတီာ်တီာ်လီ။ ပဟးထီာ်လာတဲာ်လီာ်တတီာ်, ဒီးကတဲာ်လာ

တၢ်လိာ်အဂၢၤတၢ်တီၤလီၤ. ပတၢ်လဲၤကတၢၢ်န့ၣ်, ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ,ပထီၣ်လီၤပဒိၣ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, ပလဲၤတၢ်လၢသးန့ၣ်, ပသုးပနီၣ်သးလၢတၢ်လိာ်တၢ်တီၤဆူအဂၢၤတၢ်တီၤလီၤ. ပအိၣ်လၢနီၣ်သးပတီၢ်တၢ်တီၤ, ဒီးဆူဒိၣ်တၢ်ဒိၣ်ပွဲၤထီၣ်အသိတဆိ, ဖဲလၢပဒိကန့ၣ်သးစီဆုံအတၢ်သိၣ်လိပုၤ, ဒီးမၤထွဲအတၢ်န့ၣ်လီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒၣ်လဲၣ်, တဘျီတဒိၣ်, ပလီၤဘၣ်ဆူတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲပတၢ်ဆိကမိၣ်ဒုခဲကဲထီၣ်အသးလၢပသးတၢ်သ့ၣ်ညါအပူၤတမံၤမံၤဒီး,ပသ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဆိကမိၣ်အံၤတဲတဲလၢယုၤန့ၣ်ကသ့ၣ်လၢကျဲၣ်လဲၣ်. လံာ်စီဆုံစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ကစၢ်ယုၤကွဲးလီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢပသးဘၣ်ဘၣ်အလီၤလီၤ.(ဝံယံးရမံၤပသးဒုဒု-ယကဟ်ယတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအသးကံာ်ပူၤ,ဒီးယကကွဲးအီၤလၢအသးအလီၤ, ဒီးယကကဲထီၣ်အကစၢ်, ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကကဲထီၣ်ယဒုယပုၤလီၤ.

၂ကရံၣ်သုးဒုဒု-သုအိၣ်ဖျါလၢသုမုၢ်ခရံၣ်အလံာ်လၢပမၤအီၤ, အိၣ်ကွဲးအသးလၢကသံၣ်ထံတမ့ၢ်ဘၣ်, မုၢ်လၢယုၤလၢအမူဝဲတဂၢၤန့ၣ်အသး, လၢလၢာ်ဘၣ်ဘၣ်အလီၤတမ့ၢ်ဘၣ်, မုၢ်လၢသးအဖံးအညၣ်ဘၣ်ဘၣ်အလီၤလီၤ. ကစၢ်ယုၤကတုၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တခါလၢယသးပူၤ, ဒီးယသးန့ၣ်ကဆဲးကျိးဒီးယတၢ်သ့ၣ်ညါလီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲအံၤ, တၢ်ညီၣ်ထံၣ်အီၤဒ်အမုၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်တခါ, တၢ်စ့ၢ်တခါ, မ့တမ့ၢ်ဒ်သးတၢ်ထီၣ်ဟူးထီၣ်ဝဲၤသတူၢ်ကလၢာ်တခါအသိးလီၤ. ကစၢ်ယုၤကဟ့ၣ်ပုၤလၢသးဆၢန့ၣ်တၢ်တခါ, ဒ်တၢ်ဆဲးကျိးဒီးအတၢ်ဘၣ်သးကျဲၣ်တဘီၤလၢပတၢ်အိၣ်မူတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်,ယသးအတၢ်ဆၢန့ၣ်လၢယနီၣ်ခိလၢအလီၤတူၢ်လီၤကၢ်တခါအပူၤအိၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ဒီးယသးတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်န့ၣ်, ဆဲးန့ၣ်ဝဲတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအဂံၢ်ဆူၣ်ဝဲတခါလၢယတၢ်ဆိကမိၣ်ကဒုခဲဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ,တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ

ဘၣ်ယၤ, လၢယကစံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢတၢ်ဆၢန့ၣ်အံၤတဲလၢယုၤမၤ,မုၢ်အတဲလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တဘျီန့ၣ်,ယဘၣ်သကၢ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲအဝဲအံၤ, ဖဲလၢယကလဲၤဆၢၣ်မဲၣ်ကတီၢ်တၢ်လၢတၢ်လီၤဘဲၣ်ဗျဲၣ်(Ventura)လၢအအိၣ်လၢခဲလံဖိနယုၣ်(Califonia)န့ၣ်လီၤ. မုၢ်မုၢ်တနံၤဖးဒိၣ်လၢယဂီၢ်, ဒီးယတၢ်ဆိကမိၣ်န့ၣ်တဲန့ၣ်လီၤလၢ, ယကကွၢ်ကဒါကွၢ်ဒီးဟးကွၢ်မုၢ်ဒီးဖဲဖဲဖး (Pacific)အဝီၣ်လဲၣ်ကၢ်ဒိၣ်အတၢ်ယံတၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကီၢ်လဝီဖိတဖၣ်တဲထီၣ်,ဒီးသါန့ၣ်ဝီၣ်လဲၣ်ကလဲၤဆုံခူၣ်ခူၣ်ဖိအံၤမုၢ်သးဘၣ်ယၤတူၤဒၣ်လဲၣ်ယသးဒုဒုထီၣ်လၢယတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤတခါအံၤ မ့ၢ်အတဲဟ်ထီၣ်လၢယသးတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အပူၤကစီဒါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ယဆၢတဲၣ်လၢယကလူၤဘၣ်ယသးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်မၤအသးကဲထီၣ်တဒိန့ၣ်, ယသ့ၣ်ညါလီၤကွၢ်လၢကစၢ်ယုၤန့ၣ်, တီၢ်ကျဲၤတၢ်လၢယဂီၢ်လၢ, ယဘၣ်လဲၤကျဲၤလၢဝီၣ်လဲၣ်န့ၣ်ကျဲၤမုၢ် (Coast highway) န့ၣ်လီၤ. တူၤယဘူးထီၣ်ဒီးတၢ်လီၤတတီၤကီးဝဲလၢမးလံးဘ (Malibu)န့ၣ်ဒီး, ယထံၣ်ပုၤဟးဒိၣ်ဖိခဲၣ်န့ၣ်ဆၢထၢၣ်လၢကျဲၤကပၤန့ၣ်ဒီးယသးန့ၣ်မၤဆူၣ်ယၤလၢယကပတုၣ်ဒီးဒုဒုပုၤခဲၣ်န့ၣ်လၢကါ (သိလ့ၣ်)န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်လဲၤတဒိမုၢ်ဆူကလံၤဖိ, ဒီးဖဲပလဲၤတၢ်အခါ, ယန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢယကဟ့ၣ်နီၤပုၤခဲၣ်န့ၣ်အံၤဘၣ်ထွဲကစၢ်ယုၣ်ဂျူးခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤခဲၣ်န့ၣ်, အိၣ်ဝဲတၢ်လီၤဝုၢ်ဘဲထူရၣ်(Ventura)ဒီးလၢခဲတန့ၣ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်လဲၤထီၣ်ဘါယုၤသရိၣ်လၢယကဘၣ်လဲၤကတီၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တဟါပီအဝဲန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်အၢၣ်လီၤအသးလၢပုၤအါဂၢၤအမဲၣ်ညါလၢကတူၢ်လီၤခရံၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်လဲၤလဲၤပုၤခဲၣ်န့ၣ်ပရူၤလီၤဆဲးကျိးဘၣ်ပသးန့ၣ်လီၤ. တူၤတၢ်လဲၤဒီဖျိတဖၣ်ခဲလၢာ်, ယကွၢ်ကဒါကွၢ်ဒီးဆိကမိၣ်ကဒါကွၢ်အီၤဒီး “လီၤလးမးလီၤ. တၢ်ခဲလၢာ်မုၢ်မးအယံအလၢလီၤ. ကစၢ်ယုၤဒုးန့ၣ်ယကျဲ

လိ။ တာဆိကမိဂ်နုလိလော၊ ယကဘဂ်လဲ၊ ‘ဝိဂ်လဲဂ်နုကျဲမုဂ်’ နုဂ်မုဂ်အဟဲလောအိ၊ နုဂ်လိ။”

မုဂ်နုဂ်သကုဒ်နုဂ်ဒီး၊ အါစုအါဘျီတာကိတာခဲဘဂ်ပုလောပကစံဂ်ညိဂ်တဲာ် တာ်၊ ဖဲလောကစာ်ယုကတိလိတာလောပသးပူနုဂ်လိ။ အါစုအါဘျီ၊ ပဆိကမိဂ်က မဂ်ဘဂ်တာ်လိ။ ပဆိကမိဂ်လော၊ ကစာ်ယုနုဂ်ကဆွာဒ်ဂ်ပုကျဲထဲလောအမုဂ်အ ဟါ နုဂ်လိ။ “ကစာ်ယုမုဂ်တဲာ်ဒီးယသပုဂ်ကတာ်နုဂ်၊ တာ်လိာ်အံ၊ ကဘဂ်ကနိး တရူ၊ တာ်ကစိကကဒုလိ။ ဒီးယဆူဂ်တကံဂ်ကထိဂ်လိ။” ပဆိကမိဂ်ဒ်နုဂ်လိ။

ဘဂ်ဆဂ်၊ ကစာ်ယုကတိတာ်ဒီးယလောကျဲဒ်နုဂ်နီတဘျီဘဂ်။ ဖဲအကတိတာ် ဒီးယနုဂ်၊ အဝဲကတိတာ်ဒီးယသး၊ ဒီးယသးတခိဆဲးကျိးဒီးယသးတာ်သ့ဂ်ညါ၊ လောကျဲမုဂ်ဆုဂ်မုဂ်ဂါတဘိသတးဒီး၊ ကိဒိဂ်မးလောပကသ့ဂ်ညါလောအမုဂ်ယုအကလုာ် နုဂ်လိ။

ယဆာမး လောယကထံဂ်နုဂ်ကျဲညီညီတဘိလော၊ ပကဟဲာ်ထံနု ဖးလော အ မုဂ်ယု၊ တမုဂ်ယုကလုာ်နုဂ်လိ။ ကျဲလောကမာကွာ်၊ ယုကလုာ်မုတမုဂ်အဂီ၊ တာ်မာ ကွာ်အိလောကျဲသထံဂ်မုဂ်အိဂ်ဒီးကဂုမးလိ။ မုဂ်အိဂ်လံဘဂ်တခိဒီးယတထံဂ်နု ခိးအိဘဂ်။ ယဂဲလိာ်ကျဲးစားလောယကသ့ဟဲာ်ဖးသးအတာ်ကလုာ်ဒီးတာ်ဖဲတာ်ညဂ်အ ကလုာ်လိ။ နဲစုဂ်ကီးနကကျဲးစားစုဂ်ကီးလိ။ ယဆာမးလော၊ ယဟ့ဂ်ထိဂ်တာ်အုဂ်ကိ ကျဲတဘိကသ့၊ လောကဟဲာ်ဖးတာ်ကလုာ်နုဂ်၊ မုဂ်ယု၊ တမုဂ်ယုအကလုာ်ဘဂ်နုဂ်လိ။ ဘဂ်ဆဂ်ဒီးတာ်ဝဲနုဂ်ယမာတနုဒီးတလောကွာ်ယတာ်သ့တာ်ဘဂ်နုဂ်လိ။

မုဂ်နုဂ်သကုဒ်နုဂ်ဒီး၊ ကစာ်ယုတဟဲာ်တုာ်ပုလောတာ်သးဒုဒီးအတာ်ကသ့အပူ ဘဂ်။ အဝဲဆွာလိဝဲသးစီဆုံလောကဟဲာ်အိဂ်ဆိးလောပသးပူ၊ တမုဂ်ထဲလောကဟဲာ်စုနုဂ် ကျဲပုလောတာ်အိဂ်သးတခါခါအဖီခိဂ်ဇိတကးဘဂ်။ မုဂ်စုဂ်ကီးလောဆွာပုဆုတာ်နု

ဟာ်တာ်မုဂ်တာ်တိလောတာ်လိဂ်ဖျါထိဂ်အိလောအကလုာ်အကထါအပူနုဂ်လိ။ အဝဲတ ဆွာပုဆုကျဲလောထီဒါဒီးကျဲလောတာ်စံးဟဲာ်တုာ်ဝဲလောလံာ်စီဆုံအပူဘဂ်။

တာ်နုဂ်ဟာ်တာ်အကလုာ်ကထါ

ပုလောတတုာ်လိာ်ခိးခရံဂ်ဘဂ်တနီ၊ ကျဲးစားဖးလံာ်စီဆုံဒီးသ့ဂ်ဟးဂါသးဟး ဂါဝဲဒ်နုဒီးကလဲာ်နုဂ်လိ။ အဝဲသ့ဂ်ထံဂ်ဝဲလောလံာ်စီဆုံအံ၊ ထူးနုဂ်ပုလောအ က ကွဲာ်ကကွဲာ်၊ ဒီးလိာ်ဆိဒ်ဂ်ပုမုဂ်နုဂ်အတာ်ဆဲးတာ်လောသတးဒီး၊ အဝဲသ့ဂ်အံဒီးသ့ဂ် ညါဝဲ၊ မုဂ်လံာ်စီဆုံတဲာ်မနုလဲဂ်နုဂ်လိ။

ပုသ့ဂ်တဖုဂ်အံ၊ ကတာ်ထီ၊ အသးအုဒ်ဒီးလံာ်စီဆုံအခိပညီနုဂ်တပျာ် ကွဲာ်နုဂ်လိ။ တာ်အဝဲအံတမုဂ်တာ်ကမာကမုဂ်ဘဂ်။ အဂုာ်ဒ်အံ၊ လံာ်စီဆုံဒ်ဝဲတဲ ပုလော၊ ပုကညီ နီဒိဖိနုဂ်တနုဂ်ဟာ်သးအဂုာ်အကျိဘဂ်။ တသ့ဂ်ညါဝဲဘဂ်၊ မုဂ် လောအဝဲသ့ဂ်နုဂ် လောသ့ဂ်ဂုာ်သးဝိတကပတအိဂ်ဘဂ်။ (ဝကရံဂ်သူးဒုး၁၄-ဘဂ်ဆဂ် ဒီးပုနီဒိဖိတတုာ်လိာ်ဘဂ်တာ်ဘဂ်ယးဒီးယုအသးဘဂ်။ အဂုာ်ဒ်အံ၊ မုဂ်တာ်ကလိ ကလိလောအမဲဂ်ညါ၊ ဒီးသ့ဂ်ညါဝဲတသ့ဘဂ်။ အဂုာ်ဒ်အံ၊ ပသ့ဂ်ညါအိလောသးနုဂ် အယိလိ။) အဂုာ်တကပတခိ ပုဘဂ်ယးဒီးသးနုဂ်၊ နုဂ်ဟာ်တာ်ခဲလော၊ တာ်လောပု ဂတနုဂ်ဟာ်ဘဂ်နုဂ်လိ။ အဂုာ်ဒ်အံ၊ ပဘဂ်ထဲဒီးယုလောကျဲအဘဂ်၊ ဒီဖျါခရံဒီးသး စီဆုံနုဂ်လိဂ်ဖျါထိဂ်တာ်မုဂ်တာ်တိဆူပသးတဖုဂ်နုဂ်လိ။ ကစာ်ယုအကလုာ်ကထါမူ ထိဂ်ဝဲလောပသးပူဒီးပနုဂ်ဟာ်အိလောသ့ဝဲနုဂ်လိ။

တာ်ဆဲးလိဂ်ဖျါထိဂ်သးစီဆုံအတာ်မာ အဂုာ်အကျိနုဂ်မုဂ်တာ်အခိဂ်ထံးခိဂ်ဘိ အကါခိဂ်ဝဲလိ။ ယဖးဖျါလံာ်စီဆုံဒိတဆာခိဂ်၊ ဒီးယတမာနုဂ်တာ်နီတမံဘဂ်နုဂ်အိဂ်

ဝဲအါစုအါဘျီလီ။ ယ ဖးတုလအဆာဒိဉ်တဆာကတားဒီးယသံကွာ်လီ။ ကွာ်ယသး, “တံလယဖးလံာ်အဝဲအံန့ဉ်, မ့တံမနုလဲဉ်.” တုယီဒ်အံ ပတီတဘျီ, ယညီန့ဉ်ပတုဉ်, ဒီးဘါထုကဖဉ်တံလီ။ “ကစာ်ဧာ,လံာ်စီဆုံတဆာဒိဉ်အံ,အဲဉ်ဒီးစံးယတံအိဉ်ဝဲတမံမံလီ။ ဝံသးစုအိးထီဉ်ယတံနံဟံဒီးပျဲနသးစီဆုံစံးဘဉ်ယလနတံကတီးအံအဂ့တက့ာ်.” အန့ဉ်တဘျီ, တုယဖးကဒါက့လံာ်ဆာဒိဉ်ဝဲအံဒီး,ယကမာကမဉ်ဘဉ်ယသးဖဲ, တံမ့တံတီတဖဉ်ဖျါထီဉ်ဘဉ်အသးလယသးပူန့ဉ်လီ။

ညီန့ဉ်လပဝဲကရနတံအိဉ်ဖျိဉ်ပူ,ဖဲအိဉ်ဘံးနံဂီဒီတံထုကဖဉ်တံဘါအဆာကတီးန့ဉ်, ပညီန့ဉ်ဖးဒီဆာလံာ်စီဆုံလထါစံးထီဉ်ပတြါအပူန့ဉ်လီ။ တုတံဘါဆာကတီးတဘျီ, တံမအသးလ, ယထံဉ်န့ဉ်တံလလံာ်စီဆုံအပူ, လအဒိဉ်ထံးတန့ဉ်ရံဉ်ယတထံဉ်န့ဉ်အါဘဉ်န့ဉ်လီ။ လံာ်စီဆုံအဆာတဖဉ်အကျါတဆာဆာ, ကကတီးတံဒီးယလကျဲလယနတံဟံအပူ, ပျဲဒီးအစီအကမီန့ဉ်လီ။ ယတံလဲဒီဖျီ, လတံဆာယဆူတံမ့တံတီအပူန့ဉ်, အိဉ်ဖျါထီဉ်တြါကလံာ်လယမဲဉ်ညါ, တံလဲတံလသးန့ဉ်အဒီပညီဒ်လဲဉ်န့ဉ်လီ။

ဂုဉ်လဲဆူညါ

လပနီဉ်ခိလအမ့တံလအလီယံတံာ်, ဒီးမုဉ်ကီလံာ်အကစာ်ဒဉ်ဝဲ, အဘဉ်စာန့ဉ်, ပဘဉ်ဆာဉ်မဲဉ်ဒီးတံတံာ်တံာ်သပျာ်ကတံာ်လနီဉ်သးကဒိဉ်ထီဉ်အဂီန့ဉ်လီ။ ဘဉ်ဆဉ်, လံာ်စီဆုံအတံကတီးတစီစံးပုလ, ပကဂုဉ်လဲဆူညါ, အဂ့ဒ်အံ, ကစာ်ယူအတံကီးလထး အဒိဉ်ဖးလအအိဉ်လယယုဉ်ရှူးခရံဉ်အပူန့ဉ်ယုဉ်ရှူးစံးဝဲဒဉ်, (ဖဲလံးပံးဉ်ဒီးယယုဉ်သဘျီဉ်ဆူတံပနီဉ်အအိဉ်, ဒ်သးပကန့ဉ်ဘဉ်

တံဘျူးဘဉ်ယးဒီးယူ အတံကီးထီဉ်ထီလယယုဉ်ရှူးခရံဉ်အပူန့ဉ်လီ။) (လူကဉ်ဝဉ် ၂၄-ဂုဉ်လဲန့ဉ်ဖျါကျဲစာအအံဉ်တက့ာ်. အဂ့ဒ်အံ, ယစံးဘဉ်သု, ပုအါဂကယုလဲန့ဉ်ဒီးလဲန့ဉ်ဝဲတသ့ဘဉ်.) တံကတီး ‘ဂုဉ်’ န့ဉ်ဟံဒီးတံတူဆါသးန့ဉ်လီ။ ကမဉ်တဂု, တံလဲတံလသးန့ဉ်တမ့အညီဘဉ်. လိဉ်ဝဲတံကျဲးစးသပျာ်တံဟ့ဉ်လီ အးလီသး, ဒီးတံဟံစာ်ဆာသး, တကတီဝဲ တကတီန့ဉ်လီ။

အဝဲအံ, မ့တံလပဝဲတဂစုဉ်ဒဉ်ဝဲ, ပဘဉ်ယုထာကီးမုဉ်န့ဉ်လီ။ ဖဲပယုထာလပကလဲတံလသးန့ဉ် အကတံာ်န့ဉ်ယံလဲဝဲဒိဉ်မးန့ဉ်လီ။ ပကမုဉ်လလပတံရုလီဉ်ပသးဒီးယူတပယုဉ်ယီန့ဉ်လီ။ ဒ်တံမဖဲစီယီဟဉ်ထံဉ်ဝဲအသး,(ဝယီဟဉ်ဝဲ) -မ့မ့ပမ့လဲတံလတံကဝီအပူ, ဒ်အဝဲဒဉ်အိဉ်လတံကဝီအပူအသးန့ဉ်ဒီး, ပရုလီဉ်ပသးသကီးသကီး, ဒီးအဖိခါယုဉ်ရှူးခရံဉ်အသ့ဉ်န့ဉ်သ့စီကွံဉ်ပုလပတံဒီးဘးခဲလံာ်လီ။

တံလီသ့ဉ်ပီသးဝဲလတံရုလီဉ်သးဒီးယူအပူတခါန့ဉ်, နဒီးလဲဒီဖျီ,နဒီးဆာန့ဉ်ဘဉ်အါန့ဉ်လီ။ တံယုတံဖိဒီးဖဲထီးဘဉ်ပု, ဒီးတံရုလီဉ်သးဒီးပကစာ်အတံဒီးလထီဉ်ပုထီဉ်, အဝဲတဟံဘဉ်ဒီးပအိဉ်မူဒီးကီန့ဉ်လီ။ တုပထံဉ်လီပသးလပတံရုလီဉ်သးအဆာထီဉ်တံာ်တဘျီလံာ်လဲန့ဉ်, ပသးပူအိဉ်ကလီသတးဒီးပသးယုထီဉ်ပုလပကဘါထုကဖဉ်, ဒီးကစာ်ယူအကလုကထါန့ဉ်လီ။

ဖဲပလဲတံလသးန့ဉ်, ပစးထီဉ်န့ဉ်ဘျူးလတံမုဉ်လသးခုဒိဉ်ဒိဉ်ကလဲဉ်လပတံရုလီဉ်သးဘူးဘူးတံတံာ်အပူန့ဉ်လီ။ ပပလံာ်ဘဉ်လ, တံသးခုအထံထီဉ်ဟံစးထီဉ် ထီဉ်ဟံလပသးပူန့ဉ်လီ။ ဖဲပကွာ်ဆာဉ်မဲဉ်ဒီးပသးသမူအမူအဒါအါ, မ့ဂု, ဘဉ်မမူဒါလအဘဉ်အမ့ဂု, ယယူသံဉ်ကွကလံာ်ကဲဝဲ, မ့လပတံသးခုန့ဉ်အိဉ်လကစာ်အပူအယီန့ဉ်လီ။ ပသးပူတံယုတံမုဉ်အိဉ်, တံနံဟံအဒိဉ်အယီအိဉ်ဖဲအကြား, တံဝံသးစုအိဉ်, တံသ့ဉ်ဂုသးဝါအိဉ်, ဒီးတံဆီဉ်လီသ့ဉ်

ဆိန်လီသးအိန်ဝဲဝဲပလဲတၢ်လၢသးအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤလၢအဘုၤစုၤန့ၣ်, ပတၢ်စိတၢ်ကမၤအိန်လၢပကမၤဘၣ်အိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ထီၣ်, တၢ်ထံၣ်ဖးဒိၣ်ဖးလဲၣ်သးဒီးပထံၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ကူၣ်သ့, လၢကမၤဘၣ်ပနီၣ်ခိလၢအလီၤတူၣ်လီၤကၢ်လၢအမ့ၢ်ဝဲတီဝဲတခါအံၤ, လၢကျဲသ့သ့ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်စီၤဝီၤလူးတဲဖျိၣ်ဝဲအသိး, (ရိမုၤ ၈:၆)- “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အသးအိန်တၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. မ့ၢ်သးအသးအိန်တၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်ဒီးတၢ်ယူၤတၢ်ဖိးလီၤ.” ပလီၤတူၣ်လီၤကၢ်လၢ, တၢ်ကထုးန့ၣ်ပသးဆူတၢ်မူအသိ, လၢအပွဲၤဒီးအလၢကဝီၤလၢယုၤဟ့ၣ်ပုၤကလီၤဒီဖျိအဘျူးထူးတီၤကသ့ဝဲဒ်လဲၣ်. မ့ၢ်တၢ်အိန်မူလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအိၤလၢသး လၢအပွဲၤဒီးတၢ်ညၣ်ခသးခ, တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၤဒီးတၢ်ယူၤတၢ်ဖိးယုၤလီၤဝဲလၢပပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အမ့ၢ်အတီၤလၢပဆၢန့ၣ်သပှၢ်ပှၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ပကပလၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤအဂီၢ်, ပဘၣ်ယုထၢကျဲလဲတၢ်လၢသးန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဟဲဆူယုၤအအိၣ်, ဃုအိၤလၢကသ့ၣ်လီၤတၢ်သးအိၣ်ဘါထုကဖၣ်, သးအိၣ်ဟံးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကလုာ်ကထါအဂီၢ်, ဒီးရှုလိာ်သးဒီးခရံၣ်လၢပသးပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ထုကဖၣ်ယုတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်, လၢကယုဆိအဘီအမ့ၢ်ဒီးအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ, ပကသ့ၣ်ညါတၢ်မၤနၢၤဖးဒိၣ်လၢပတၢ်ဒီးဘးအဖီဒိၣ်ဒ်လဲၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ, ယုၤအသးန့ၣ်ကသ့ပုၤလၢကျဲလၢပနၢ်တဖၢ်, လီၤလိာ်လီၤ လးတဘီန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ဝဲလၢပမၤတသ့, ဟီၣ်သါသကုးကအုကစ့ၢ်အခါဒ်လဲၣ်လီၤ.

အဆၢဒိၣ်-ယု
တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်-
မ့ၢ်တၢ်သံလီၤ, တမ့ၢ်ဖဲဖိကဟ့ၣ်မၤတၢ်လီၤဘၣ်.

မ့ၢ်န့ၣ်ဆိကမိၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကိးတဘျီဘျီလၢ “တၢ်မၤ” ဒီး “တၢ်သံ” အတၢ်လီၤဆီလိာ်သးတဘျီဘျီခါ. “တၢ်မၤ” န့ၣ်ဒုးနဲၣ်ပုၤလၢဖဲဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤတခါလၢအပွဲၤဒီးတၢ်ဆိၣ်သနံး, တၢ်ဆၢကတီၢ်ယုတၢ်, ဒီးတၢ်ဘၣ်ထုးထီၣ်ပနံၣ်တပယုၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, “တၢ်သံ” န့ၣ်ဒုးနဲၣ်ဖျါဝဲ, တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်, တၢ်ဘျီတၢ်ဘျီအကရၢ်, တၢ်လီၤတခါလၢ, မ့ၢ်ဆၣ်နီၤအိၣ်ဘျီဒီးအိၣ်သါအိၣ်ဆိးအိၣ်အိၣ်လၢန့ၣ်ဆၢအတၢ်ယံတၢ်လၢအပူၤ, သ့ၣ်ခသးခဒီးတံၤသကိး, အလီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အကါဒိၣ်လၢပကသ့ၣ်ညါန့ၣ်, ကစၢ်ယုၤတဟဲဆူအဖဲဖိကဟ့ၣ်အလီၤလၢကထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤဟးထီၣ်တဖၣ်ဘၣ်. အဝဲဟဲဆူအတၢ်သံကရၢ်ပုၤလၢကအိၣ်ဘၣ်အသ့အသ့အဝံၣ်အဘဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အတၢ်ကစီၣ်န့ၣ်, ကွဲပုၤလၢ, ပကဟ်တ့ၢ်တၢ်အိၣ်မူလၢအလီၤကံၤဒီးဖဲဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤလၢ တၢ်ဘၣ်အၢ, တၢ်ဆိၣ်သနံးလၢတၢ်မၤတဖၣ်, ဒီးမ့ၢ်တၢ်ဒိပကသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သံလၢယုၤဆၢထံၣ်ဝဲလၢပတၢ်အိၣ်မူအတၢ်သံလီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရှုလိာ်သးအသ့အသ့

ကလၢတံၣ်ဒုး ၂ , ၃-န့ၣ်မ့ၢ်လံာ်စီဆုံအဆၢတဖၣ်လၢပုၤလၢအဆၢအိၣ်မူတၢ်ဘၣ်ယုၤအသးတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. (မ့ၢ်သ့ဒီးန့ၣ်သးလၢတၢ်မၤဘၣ်ပးဒီးတၢ်သီ, မ့ၢ်လၢ

တော်နာဘဉ်ယးဒီးတော်နာဟူလဲဉ်. မှ်သုသးဟးဂီထဲထဲအံၤဧါ. သုမထီဉ်သီလာသး, ဒီးခဲကနံဉ်အံၤ, မှ်သုကမၤဝံၤကွၢ်အံၤလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်န့ဉ်ဧါ.)အဝဲအံၤ, မှ်စီဝီလူးကွဲးဝဲလီၤ. ဟ်သ့ဉ်ဟ်သးလၢအဝဲထီဉ်သ့တြီၤတၢ်ခံမံၤတက့ၢ်.

- သး- လၢအဘဉ်ထွဲဒီးတၢ်နာ
- တၢ်မၤ- လၢအဘဉ်ထွဲဒီးတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်

တူပန့ဉ်လီၤဘဉ်လံဆူတၢ်မၤအကွီၤပူလံဒီး, မှ်ပမၤတၢ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်လီၤ. ဖဲပအိဉ်လၢသးအကွီၤပူန့ဉ်, မှ်ပမၤယုာ်တၢ်ဒီးတၢ်နာန့ဉ်လီၤ. သးဒီးတၢ်နာန့ဉ်, ဘဉ်ထွဲလိာ်အသး, ဒ်တၢ်မၤဘဉ်ထွဲလိာ်သးဒီးတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်န့ဉ်လီၤ.

ပုၤတကၤကစံးဘဉ်ယး, ‘ခွါးဧါ, ပကဘဉ်မၤတၢ်လၢယုာ်အဂီၢ်လီၤ.’ တမ့ၢ်ဘဉ်, ပတဘဉ်မၤဘဉ်. ယနီၢ်တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်လၢကမၤတၢ်တမံၤမံၤလၢကဘဉ်ယုာ်အသးန့ဉ်, တအိဉ်နီတမံၤဘဉ်. အဝဲတကပၤတဒီ, တၢ်နာန့ဉ်, ထီဘိဟ့ဉ်ထီဉ်အတၢ်သ့ဉ်လီၤ.

နမ့ၢ်မၤတၢ်ဒီး, မှ်နဒီးသန့နသးလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်,နမ့ၢ်လဲၤတၢ်လၢတၢ်နာ, ယုာ်ဒီးယုာ်ရှုးခရံန့ဉ်, သးန့ဉ်ကဟ့ဉ်ထီဉ်အတၢ်သ့ဉ်လၢနတၢ်အိဉ်မူအပူၤန့ဉ်လီၤ. တၢ်သ့ဉ်န့ဉ်ဆိကမိဉ်လၢနကဘဉ်မၤအယိ, ဒီးနဒုးသဉ်ထီဉ်အိဉ်န့ဉ်ဘဉ်. တၢ်သ့ဉ်န့ဉ်မှ်တၢ်ရှုလိာ်သးဒီးယုာ်သတးဒီးကဲထီဉ်သ့ဉ်ထီဉ်ဒုဉ်အတၢ်န့ဉ်လီၤ.

ကွၢ်သ့ဉ်သ့ဉ်လီၤအဲဉ်လီၤကွံလီၤဖဲလၢအထူဉ်ခံတက့ၢ်. သ့ဉ်သ့ဉ်န့ဉ်အကစၢ်ဂုဉ်ကျဲးစးတနံၤဘဉ်တနံၤအယိ, ပုၤထီဉ်မံထီဉ်န့ဉ်ဘဉ်. ထဲဒုဉ်အဝဲကဘဉ်လီၤဖဲလၢသ့ဉ်ခံဧါလီၤ. တၢ်ပုၤထီဉ်မံထီဉ်န့ဉ်ကဲထီဉ်သးလၢအတၢ်ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးဒီးအထူဉ်န့ဉ်လီၤ. အဝဲမှ်ဖဲထီ လီၤဖဲလၢအထူဉ်ခံဒီးအိဉ်လၢထူဉ်မိာ်ပုၤအပူၤဒီး, ကဟ့ဉ်ထီဉ်အသ့ဉ်လၢအဝံဉ်အဆၢန့ဉ်လီၤ.

အဝဲအံၤမှ်တၢ်တမံၤယီလၢပတၢ်လဲၤဒီဖျိဘဉ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. ပမှ်အိဉ်နီၢ်နီၢ်လၢခရံအပူၤ, လၢအမှ်တၢ်နာန့ဉ်ဒီး, ကသဉ်ထီဉ်အသ့ဉ်ဒီဖျိပတၢ်ရှုလိာ်ဘဉ်ထွဲသးအယိန့ဉ်လီၤ. ပတၢ်အိဉ်မူအပူၤ မှ်တသ့ဉ်ထီဉ်ဘဉ်ဒီး, ယတၢ်ရှုလိာ်သးန့ဉ်မှ်တၢ်သးဒုဒီအလီၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သမံသမိးအံၤအလီၢ်အိဉ်ဝဲန့ဉ်လီၤ.

အယိသတးဒီးစီဝီလူးစံးဘဉ်ပုၤ, “၂ကရံဉ်သူး ၁၃း၅ -သုဝဲဒုဉ်အံၤ,သုအိဉ်လၢတၢ်နာအပူၤ, သုတအိဉ်ဘဉ်လဲဉ်န့ဉ်, သံကွၢ်သံဒီးလီၤသုသးတက့ၢ်. ပစီကွၢ်လီၤသုသးတက့ၢ်. မှ်သုတသ့ဉ်ညါလီၤဘဉ်သုသး, လၢသုမ့တမ့ၢ်ဘဉ်ပုၤလၢအဘဉ်တၢ်ညိကွံာ်အံၤဘဉ်ဒီး, ယုာ်ရှုးခရံအိဉ်လၢသုပူၤန့ဉ်ဘဉ်ဧါ. ယုာ်ရှုးခရံစံးဘဉ်ပုၤလၢ, ထွံဉ်မံကူသိးသိဖိအကူအသိး, အဒီအတံာ်အိဉ်ဝဲလီၤ. နကဖျါလီၤကံဒီးပုၤခရံဖိ, ဖံးမၤဒ်သိးပုၤခရံဖိ, ကလုာ်ကတိၤတၢ်ဒ်ပုၤခရံဖိအသိး, ဘဉ်ဆဉ်ဖံဧါ, နမဲတဖၣ်ဒိဉ်နီၢ်မးလဲဉ်န့ဉ်ကအိဉ်ဝဲလီၤ. အချၢတဒီနတၢ်အိဉ်ဖျါတဖၣ်လီၤကံမးဒီးသိဖိနီၢ်နီၢ်ဘဉ်ဆဉ်, လၢအကိပုၤတဒီမှ်ထွံဉ်မံန့ဉ်လီၤ.

အယိသတးဒီး, မတၢ်မှ်မတၢ်န့ဉ်ပကသ့ဉ်ညါအိဉ်ဒ်လဲဉ်. ယုာ်ရှုးခရံစံးဘဉ်ပုၤ, “မးသဲဂူး၂၀-မၤသးဒ်န့ဉ်ဒီး, သုကသ့ဉ်ညါအိဉ်လၢအတၢ်သ့ဉ်လီၤ.”

ပဘဉ်တၢ်မၤပုၤလၢပကကွၢ်ထံလီၤကွၢ်ပသး မှ်ပသ့ဉ်ထီဉ်တၢ်သ့ဉ်မနုၤတကလုာ်လဲဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်သ့ဉ်မှ်တဂ့ၢ်ဘဉ်ဒီး, ပတၢ်ရှုလိာ်သးဒီးခရံန့ဉ်လဲၤကမၢ်အသးတမံမံလံ, အဒီပညိတၢ်လဲၤကမၢ်သးဒီးပတၢ်နာတမံမံလံန့ဉ်လီၤ. တၢ်ရှုလိာ်သးဒီးခရံပုၤဒီးတၢ်နာန့ဉ်,ကဟဲစိာ်တၢ်သ့ဉ်လီၤ. တလီၤတူဉ်လီၤကံာ်ဘဉ်.

ပတ်ကမ္ဘာဖူးဒိန်

ပတ်ကမ္ဘာဖူးဒိန်ကတော့တမံနဲ့၊ ပသးစာဆာဒိန်လပမတမန၊ ဒီးတမ့ပမ့တမနနဲ့ဘဉ်။ ကစာယူတဒိအသးအိန်ဒဉ်လ၊ ပမ့တမနအဖီဒိန်၊ အါန့ဒိးပမတမနတက့န့လီ။ အဝဲကွာယုတသဉ်၊ဘဉ်ဆဉ်ပဝဲတဒိပဟ့ဒုးနဲဒ်အါလတမနန့လီ။

မ့တသးအုးတမံလီ။ နံနဲဒါလါဒါတဖဉ်အပူ ပနာဟ့တုတ်ကတိဒ် “နကြားမတတဖဉ်အံလယူအဂီ၊ နကြားမတတဖဉ်န့လယူအဂီလီ။” ပဘဉ်သဆဉ်ထီဉ်ပခံထီဘိလ၊ ပကမတလအဘိအမုအဂီလီ။ အယိသးဒီး၊ ပစးထီဉ်မတတမံလယူအဂီ၊ မ့လတအိန်ဖိဉ်သရဉ်၊ မ့တမ့ကမံးတံာ်၊ မပမအယိန့လီ။

ဘဉ်သ့ဉ်သ့ဉ်ပကကွဲပုတမ့တဖဉ်ဆူတဘိယူသရိဉ်အပူ၊ ဖဲလကစာယူတဟ့ဉ်ပုမ့ဒါလကကွဲပုဂဘဉ်န့လီ။ ယသ့ဉ်ညါဘဉ်ပုတနီ၊ လဟးအိန်သကီးဘဉ်ပုတမ့လအဟံဉ်အယိအယိ၊ အဝဲသ့ဉ်အကလဟးဘဉ်အသးန့လီ။ ဖဲအဝဲသ့ဉ်တုတြါဒိဉ်ထံးဒီးဒိတကိဉ်တန့၊ အဝဲသ့ဉ်ဘိထုကဖဉ်လအသးပူသပုဉ်၊ “ကစာ၊ တဟါအံမအဝဲသ့ဉ်အိဉ်လဟံဉ်တဂုမီ။” တလဲအိဉ်သကီးပုန့၊ တမ့တညီန့လအဝဲသ့ဉ်အဂီဘဉ်။ မ့တဂုကျဲးစးဆူတံာ်၊ မ့တဖံးတံာ်ညဉ်အတမသးဒီးတယံဘဉ်န့၊ အဝဲသ့ဉ်သ့ဉ်တမုသးတမုဘဉ်ကထီဉ်သးလီ။ အဝဲသ့ဉ်သးဟ့လကလဲဝဲ၊ သတးဒီးထွဲထီဉ်အိဉ်ယာဝဲဒဉ်န့လီ။ အယိ၊ ကမံးတံာ်ပုဟလီဆုဉ်နီကီးအဝဲသ့ဉ်ဒီးစံးဘဉ်အါ၊ “ပုကွံဉ်မုခဲနံဟါတံာ်အိဉ်သကီးအဟါန့၊ ပတထီဉ်ဘဉ်န့ဘဉ်။ ပအဲဒိးလမုခဲနံဟါလအကတဲ

န့နကအိဉ်ဖဲန့လီ။” အဝဲသ့ဉ်စံးဆာလတကဒူးကဒုဉ်လထးဒိဉ်,“OK ”,ဒီးလအသးပူတဒိလီစာဝဲလီ။

အဝဲအံ၊ မ့တဆိဉ်န့နဆူတထီဉ်အုးထီဉ်ယါအပူလတမ့ယူတတလီဝဲဘဉ်န့လီ။ နဘဉ်တဆိဉ်န့နဆူတအိဉ်သးတမုဒ်န့ဆာအသးဘဉ်သတးဒီး၊ နဘဉ်လံာ်လူဉ်ဒဉ်နသးလနမယူအတမအပူန့လီ။ ဘဉ်ဆဉ်၊ ယူတအဲဒိးလ၊ နကဟ့ဒ်အါတတမံလဲလဲလနကအုကစါဘဉ်။ ကစာယူ တုာ်ဝဲ “ခရံဉ်ဖိကအုကစါတံာ်” တကဲဘဉ်။ မ့တမတရီတပါအါန့လီ။ ကစာယူသးဟ့ဒဉ်လံာ်ပုတကအုကစါဖဲလပုမ အတမအခါန့လီ။ ဒုးကဲထီဉ်ယလပုပုဂု၊ပုတဆုဉ်ဘဉ်လီ။ မ့မတမအမလဲဉ်။

တံာ်အိဉ်ဝဲတမံမလနတအဲဒိးမအါန့ဧါ။ မအါတဂု၊ သုတလဲဒီးမတမအဂုအဝါတမံမံ၊ ဝံဒီးကဒူးကဒုဉ်ကအုကစါန့တဂု။ နတမတနီတမံ ဘဉ်န့ဉ်ဂုဒိဉ်ဒဉ်တက့လီ။

ပျဲတံာ်ကီးပုလအမဝဲမုတဖဉ်အဂီတက့။ ပုလအသ့ဉ်ခသးခလကတီတံာ်ဒီးပုတမ့န့အိဉ်လီ။ အဝဲသ့ဉ်အိဉ်လဟံဉ်န့တံာ်ကဉ်အသ့ဉ်အသး၊ ဒီးအဝဲသ့ဉ်အိဉ်ဒီးတံာ်ဆာကတီလကတီတံာ်ဒီးပုလအတထီဉ်ဘူဝဲနီတဘျီဘဉ်န့လီ။ အဝဲသ့ဉ်အန့ဆာလီ။ တံာ်ဝဲအံမုဒဉ်တမုဆုဉ်မုဂီလအဝဲသ့ဉ်အဂီ၊ ဒီးတံာ်ဝဲအံမုဒဉ်နီဉ်ဝံခဲန့လီ။ ဖဲတံာ်အိဉ်သးဘဉ်ဂုဘဉ်ဝဲန့၊ မ့တမအိဉ်ဘဉ်လတဟ့ဉ်ထီဉ်တသဉ်အကျီပူန့လီ။ မ့မ့ဘဉ်တမဆူမနန့၊ မ့တမအိဉ်ဘဉ်လတမအကျီပူန့လီ။ ကစာယူန့ထီဘိကံာ်ထီဉ်ပုန့ဒီးတံာ်လအလိဉ်တမံလဲလဲ၊ ဖဲလအဝဲကီးပုလပကမတလီ။ ဒီးတံာ်ဝဲန့ကမုဒဉ်တံာ်ဒ်ပမညီန့အသးန့လီ။

ပျာအိအိအိအိ၊ ပလားဘတ်ဝဲလားအကဲဘတ်ခရံဖိလားလတ်တဆိတဖန်လီ။ အတုဒ်အံ၊ အဝဲသုဂ်တဖန်တလားပျာဂမာသုန့အဝဲသုဂ်မာတသုဘတ်အယိန့ လီ။ အဝဲသုဂ်ယုဂဲဆူပျာလားအနတ်တဂမာအအိဂ်လားအစံးဘတ်အဝဲသုဂ်, “ပျာ ကွံဂ်တန့န့ယအုဂ်ဘတ်ယသးဆူပျာယံဂ, ဒီးအဝဲသုဂ်ခဲလားတူလီခရံလီ။” အန့ဂ်တဘျီအဝဲသုဂ်ဆိကမိဂ်လီကွာအသး, “ယအံယတဂိဂ်တသိဂ်လား, တဂ် အုဂ်သးဆူပျာဂမာဘတ်. ယတအုဂ်ယသးဆူပျာနီတဂမာဘတ်. ယအံယတဂိဂ်တဘတ်.” တဂ်ဆိဂ်အံဆူအဝဲကဆိကမိဂ်လီကွာအသးလားအတဂ်မဂ်အိဂ်, မှာလား အဝဲတဟးတဲဘတ်ပျာဂမာအတဂ်, ဒီးသံကွာပျာအဂ, လားမှာအဝဲသုဂ်, သုဂ်ညါနီသး အတဂ်သိဂ်တဂ်သိလွံထံဂ်ကစီဒီန့လီ။

ဘတ်မနုပျာတနီန့မာတဂ်သးခုကစိဂ်တမာကဲထီဂ်ဒိဂ်န့ပျာဂမာတကွာ လဲဂ်. မှာလားတမာန့မာအသးဒ်တမာလားအမာညါနီဝဲအသိဒါ. မှာကစာယုဟ့ဂ် သါအံဒီးဂီကံအံလားတမာအဂီလီ။ ပျာလားနီဒိအလီခဲလားန့ဂ်တမာကီဂ်ပျာ ဘတ်. ဘတ်ဆုဂ်ဒီးကီဂ်ပျာန့ဂ်တဂ်သုဂ်ညါ (ဒိဂ်န့ဂ်) မှာတအိဂ်လားအလီခဲဘတ်ဒီး, မာ တဂ်တသုဘတ်. ဒိဂ်မှာတအိဂ်လားကဆူအံဒီးဖဲအဲဒိဒီးလဲဝဲန့ဂ်,လဲတဂ်တသုဘတ်. ပမာတဂ်သးခုကစိဂ်မှာတသုထဲသိပျာဂမာအသိးဘတ်သန့ကပတကြားသးဟးဂီ ဘတ်. ပနီဒိကွာဂီခဲလားမာတဂ်ဒ်နီတဂမာအသိး, ဒီးယုစုကံးမှာပျာတဂမာလား အဟ့ဂ်လီနီဒိကွာဂီတခါစုဂ်အမူအဒါဒုဂ်ဝဲန့လီ။

ကစာယုအဲဒိဒီးလားကမာတလားအဝဲဟ့ဂ်လားဟ့ဂ်ကဝီန့န့လီ။ ပျာခ ရံဖိအတဂ်အိဂ်မူအသုအသုန့ဂ်, ဖိထီဂ်သုဂ်ထီဂ်ဒုဂ်အတဂ်ဖဲလားန့အိဂ်လားက စာယုဂ်ရှုးခရံအပျာ, ဒီဖျီလားန့အံအယိလီ။ ယုဂ်ရှုးခရံစံးဝဲဒုဂ်, “ယါဟ့ဂ် ၁၅၈-လားသုဂ်ထီဂ်အါမးအယိန့ဂ်, ယဟ်အလားကဝီအိဂ်ဖျီထီဂ်, ဒီးသုကကဲ ထီဂ်ယပျာယဘိဂ်လီ။” ကစာယုအဲဒိဒီးဝဲလားကသုဂ်ထီဂ်အါအါကလဲလားအဂီ

လီ။ ဒီးတားသုဂ်န့ဂ်, သုဂ်ထီဂ်ဒုဂ်ဖဲလားန့အိဂ်န့ဆိးလားယုဂ်ရှုးခရံအပျာလီ။ အဝဲ န့ဂ်, မှာတဂ်န့အတဂ်အိဂ်သးန့ဂ်လီ။

တံး

လံးမးသဲ, အကစိဂ်ဟ့ဂ်ပျာလား, မှာတနီန့ဂ်ပျာကဟဲဆူယုဂ်ရှုးခရံအအိဂ် အါအါဂီဂီ, ဒီးကစံးဘတ်တဲဘတ်အံလား, မာတမနုမနုတဖန်လားအဂီန့ လီ။ ဒီးကစာန့ကစံးဆာအံ, “မးသဲဂုး၂၃-ယတသုဂ်ညါဘတ်န့နီတဘျီဘတ်.” ကစာန့ဂ်တကွာတံး

သုဂ်နီဂ်ထီဂ်ဖဲလားယုစံးဘတ်ဖဲအကြားဟ့ဂ်, “၁မိဂျူ၂ :၂-ဟံးန့ဖိခွါ တဂမာယိ, စါအံစံးလားန့အံအံ, ဒီးလဲဆူကီမိရံယုဒီးလုထီဂ်အံဖဲန့လားတဂ် လုမှာအူလားကစာတဖျာဂ်အလီ, လားကစာအကျါလားကစံးဘတ်န့န့တကွာ. ကစာယုမာတဂ်ခါအံဖျါလီဆိတစံး, တကပတဒီ,အကြားဟ့ဂ်အဖိခွါအဂ အိဂ်ဒီးတဂ, စါယံးရှုမာဇုလးဒီးအသးပျာန့စါအံစံးအစုကတဂ်(၁၄)န့န့ လီ။ ကစာယုမိဂ်စံးအသးဒ်လဲဂ်, ဖဲအစံးဝဲ “ခဲအံဟံးန့န့ဖိခွါ,န့ဖိခွါထဲတဂမာ ယိ,..”န့လီ။

တံးဆာတဒီမှာဝဲ, စါယံးရှုမာဇုလးမှာဒုဂ်တံး အ ဝဲတမှာဖိလားတံးဟ်အံဘတ်. ယံးရှုမာဇုလး မှာဒုဂ်တံး အယိလီ။ ယုတဟ်ပနီဂ်စါယံးရှုမာဇုလးဘတ်. မှာလားအမှာတံး အယိလီ။ အဝဲသုဂ်ညါဟ်ပနီဂ်ထဲဒုဂ်သးအတဂ်ဖဲတမာ, စါအံစံးလားအမှာတဂ် န့အဖိခွါန့လီ။ လားတဂ်န့အယိ, အဝဲစံးဘတ်ဖဲအကြားဟ့ဂ်, “ဟံးန့န့ဖိခွါ,န့ ဖိခွါထဲတဂမာဇုတကွာ.”

ကစာယူတတ်ပနီဒီးတဟ့ၣ်လၢကဝါတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အတၢ်မၤနီတဘျီ
ဘၣ်. အဂတကတပတဒီ,ဘၣ်အသးလၢသးအတၢ်သၣ်န့ၣ်ကကဲထီၣ်ပတၢ်အိၣ်မူအ
ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ယံၤဟ့ၣ်တဆံယံၤ, တဲဘၣ်ပုၤလၢပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်သၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကျဲဒ်
လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲစံးဝဲဒၣ်,“ယံၤဟ့ၣ်၁၅:၄-အိၣ်သ့ဝဲ,ဆိးသ့ဝဲလၢယပူၤ, ဒီးယက
အိၣ်ယကဆိးလၢသ့ပူၤလီၤ. ဒ်ဒုမ့ၢ်တအိၣ်တဆိးဘၣ်လၢစဝဲမ့ၢ်အလီၤဘၣ်ဒီး, သၣ်
ဒၣ်တၢ်တသ့ဘၣ်အသိးန့ၣ်, သ့ဝဲသ့ၣ်အံၤ,သ့မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်လၢယပူၤဘၣ်ဒီး,သ့သၣ်
ထီၣ်တသ့ဘၣ်ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.” ကစာယုၣ်ရှုးခရံၣ်တတဲယိာ်ယာဝဲလၢပမၤတၢ်မနုၤ
မနုၤအယိဘၣ်. မ့မ့ၢ်တဒီပမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢအဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်လၢပတၢ်
အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်ပတၢ်ရဲလိာ်သးဒီးအိၣ်အသ့အသၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်တသၣ်ထီၣ်ဘၣ်
ဒီး, ပတၢ်ရဲလိာ်သးဒီးယုၤန့ၣ်တမ့ၢ်အမ့ၢ်အတီဒီးဘၣ်ဒီး, “အဝဲဒ်အံၤ, သ့ကသ့ၣ်
ညါအိၣ်ဒီဖျိအတၢ်သၣ်လီၤ.” အန့ၣ်သတးဒီးပက့ၤကွၢ်ထံသမံသမိးက့ၤပတၢ်ရဲလိာ်
ဘၣ်ထွဲလိာ်သးန့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအယိးကဒါဘီ

ကစာယူမၤတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးလၢနတၢ်အိၣ်မူအပူၤဒီဖျိသးစိဆ့န့ၣ်လီၤ. ဝဲ
နမ့ၢ်ဒီးပုၤတၢ်ဒီးဘးဖိအခါဒၣ်လဲၣ်ယုၤအဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲနကိးထီၣ်အိၣ် လၢတၢ်န့ၣ်န့ၣ်,
အဝဲမၤလီၤမၤဘၣ်က့ၤတၢ်ကမူကမၣ်လၢနမၤတ့ၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ်လီၤ. ကစာယူထူး
ကွံာ်နလၢာ်သ့ၣ်ဘၣ်စိစိလီၤ. အဝဲထူးစိကွံာ်တၢ်လၢအပူၤကွံာ်တဖၣ်, ဒ်လၢအပူၤကွံာ်
တၢ်တကဲထီၣ်အသးနီတမံၤဘၣ်အသိးလီၤ. အဝဲအံၤ “တၢ်ဟ်တီဟ်လီၤ” အဒီပညီ
န့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်တကတီၢ်ယီလၢနတူၢ်လိာ်ခရံၣ်လၢတၢ်န့ၣ်, တချူးလၢနဟ့ၣ်တၢ်ဆံဆဲၣ်
ပူၤနီတဘျီဒီးဘၣ်, တချူးလၢနမၤတၢ်နီတမံၤဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်, ကစာယူတံးကွံာ်နတၢ်သံၣ်
သ့မိာ်ကျၢ်ထီဒါန့ၣ်ခဲလၢာ်တဖၣ်, ဒီးထူးစိကွံာ်ဝဲခဲလၢာ်လီၤ. မ့ၢ်လၢနန့ၣ် ယုၣ်ရှုးခရံၣ်
ဒ်ပုၤအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤန့ၣ်တဂၤအသိးသတးဒီး, ကစာယူမၤတီမၤလီၤက့ၤ နတၢ်အိၣ်မူ
လၢအပူၤကွံာ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢနန့ၣ်အိၣ်သတးဒီး, ကစာယူကွဲးတ့ၢ်န့ၣ်လၢနစရီ
အပူၤ, ကစာယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်လီၤ. နတၢ်ရဲလိာ်နသးဒီးအိၣ်န့ၣ်စးထီၣ်
လၢတၢ်န့ၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ

အဝဲအံၤ,မ့ၢ်တၢ်ဒိၣ်ထံးယိယိဖိဘၣ်ဆၣ်, လၢကျဲတဘီဘီန့ၣ်, ပသးပူၤနီၣ်
ကွံာ်အိၣ်တလီၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီတဒိၣ်ပုၤစုၣ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်တဖၣ်ဒုၣ်ခွဲၣ်ပုၤစုၣ်က့ၤ
န့ၣ်က့ၤတၢ်အဂတဖၣ်, မ့တမ့ၢ်ယုတုာ်တၢ်ကမၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကစံး, “နသ့ၣ်ညါ
အဝဲမၤမနုၤမနုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲန့ၣ်အိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကိးလီၤအသးလၢပုၤခရံၣ်ဖိ,ဘၣ်
ဆၣ်မၤတၢ်အဝဲအံၤ, တၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်မူတထီၣ်ဘးအပတီၢ်ဘၣ်, နကွၢ်
အဝဲလဲၤဆူဝီၣ်လဲၣ်န့ၣ် ဒၣ်လဲၣ်လီၤ. တၢ်ဝဲန့ၣ်ကမၣ်ဖးဒိၣ်လီၤ.”

ကွၢ်ပုၤစုၣ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ် ဒ်န့ၣ်တဖၣ်မၤတၢ်မနုၤတက့ၢ်. အဝဲသ့ၣ်ဟ်လီၤအ
သးဒ်စံၣ်ညီၣ်ကွၢ်အသိးလီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကဲထီၣ်ပုၤကွၢ်တၢ်သၣ်လီၤ လၢအယိးကဒါဘီ
တဖၣ်လီၤ. အဝဲစံၣ်ညီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ အဂတဂၤအတီပတီၢ်လီၤ. စီပီလူးတဲဘၣ်
ယးတၢ်ဝဲအဝဲအံၤ, ဒီးကွဲးဝဲ,“ရီမ့ၢ်၁၄:၄-ပုၤလၢအစံၣ်ညီၣ်ပုၤဂၤအခ့အပုၤနဲဒၣ်အံၤ,
နမ့ၢ်မတၢ်တဂၤလဲၣ်. အဝဲဒၣ်န့ၣ်, ဆၢထၢၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လီၤယံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်လၢအကစာတ
ဂၤဒၣ်ဝဲအမဲၣ်ညါလီၤ.”

 တာမာဘၣ်ယူအသးန့ၣ်ညီန့ၣ်တာမာဘၣ်ပုကညီ
 အသးတက့ၣ်လီၤ. လိၣ်ဒၣ်ပကစူၣ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ်, ဒီးတၢ်န့ၣ်အိၣ်
 န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ထွဲတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်ပုတဂၤလၢအမၤတၢ်ဒီး, ယကစံၣ်ညီၣ်တၢ် နမၤတၢ်ဒ်လဲၣ် အဂ့ၢ်
 လီၤ. ယကစံးသ့ၣ်သ့ၣ်, “နၢအံၤ,နကဲပုမၤတၢ်ဖိယၢအုလုတဂၤလီၤ. ဘၣ်မနုၤယ
 ဘၣ်ဟံးဒီးနၢလဲၣ်.” နမ့ၢ်မၤတၢ်တမံၤမံၤလၢတဘၣ်ယသးဘၣ်ဒီးယကမ့ၢ်ပုလၢအထဲ
 နၢတၢ်တဂၤလီၤ.” ကွၢ်လၢအံၤ, နမၤယုထီလီၤဒီးတဖၣ်န့ၣ်ယတအဲၣ်ဘၣ်. နဟံး
 တၢ်ထံလၢအလီၤအါကဲၣ်ဆိး, ဒီးနဟံးကွၢ်အိၣ်အခါဘၣ်စီၣ်ဒီးလီၤ. ယတသးလီၤဒီး
 လၢပုဟံးထီၣ်အိၣ်လၢစိထီၣ်အပူၤန့ၣ်စ့ၣ်စီၣ်ဘၣ်. တၢ်ဝဲန့ၣ်တၢ်ဆါယၢဂုထီၣ်.ခဲ
 အံၤမၤယုကွၢ်အိၣ်ယုယုတဘျီယီ ”.

အဂၤတကပၤတဒီယကစံး, “နၢအံၤနကဲပုမၤတၢ်ဖိတဂၤလီၤ. နမၤ
 တၢ်တဖၣ်ဂုမး,ယမၤန့ၢ်ပုမၤတၢ်ဖိဒ်နၢတဂၤ, မ့ၢ်သးဘၣ်ယၢဒိၣ်မး” လၢခဲခါလၢာ်
 န့ၣ်ယကဲပုစံၣ်ညီၣ်တၢ်နတၢ်မၤလီၤ. ယတကဲပုတၢ်ချာတဂၤဘၣ်.

တၢ်အမ့ၢ်အတီတဒီန့ၣ်, ယတကဲနကစၢ်ဘၣ်. ဒီးယကနဲၣ်နၢလၢနဘၣ်မၤ
 တၢ်ဒ်အံၤဒ်န့ၣ်တသ့ဘၣ်. နကဘၣ်ဆၢထၢၣ်ဒ်နဲနကစၢ်အမဲၣ်ညါလီၤ. ယစံၣ်
 ညီၣ်နတၢ်မၤတသ့ဘၣ်. ယကစံးလၢ, “နၢအံၤနမၤတၢ်ကုၤလၢလီၤ.” န့ၣ်တသ့ဘၣ်.
 ယစံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢနမၤယူၤအတၢ်တသ့ဘၣ်. ပုလၢနမၤအတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ယူၤ, ဒီးလၢန
 ကစၢ်အမဲၣ်ညါန့ၣ်နကဆၢထၢၣ်ကသ့, မ့ၢ်တမ့ၢ်နကလီၤတၢ်” လီၤ. စိၤပီလူးဆဲး
 တဲဝဲ,“ရိမုၤ၁၄၄-အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,အကစၢ်ဒုးဆၢထၢၣ်အိၣ်သ့လီၤ.”

ဘၣ်ကီၢ်လၢပုၤဂၤတထံၣ်တၢ်လၢနမၤဘၣ်န့ၣ်တဂ့ၢ်. ယထံၣ်လၢယမၤ
 ဘၣ်ယူၤအသးန့ၣ်, ညီန့ၣ်ယမၤဘၣ်ပုကညီအသးတက့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ကလီၤကလီ
 လၢနကကျဲးစးမၤဘၣ်ပုကိးဂၤဒဲးအသးလီၤ. နကျဲးစးမၤဒၣ်လဲၣ်, ပုယုနုၤတၢ်ကမၣ်
 တအိၣ်ဒၣ်တၢ်တဂၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နမ့ၢ်ပုလၢအမၤဘၣ်ပုကညီအသး
 လီၤ. နကမၤဘၣ်ပုကညီကိးဂၤဒဲးအသးန့ၣ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်တသ့ဝဲဘၣ်.

ပတဘၣ်မၤဘၣ်ပုကညီကိးဂၤဒဲးအသးဘၣ်န့ၣ်ဂ့ၢ်ထဲလဲၣ်. ထဲတၢ်လၢပဘၣ်
 မၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်ယူၤအသးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဘၣ်အသးအဂီၢ်ပဘၣ်မၤတၢ်မနုၤ
 လဲၣ်. ထဲစူၣ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်အိၣ်တက့ၢ်. ပတမၤဘၣ်ယူၤအသးလၢကယဲၣ်ပတၢ်မၤ
 တဖၣ်ဘၣ်. ဒီးပမၤတၢ်လၢတၢ်ကနိးကရဲၣ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ပမၤဘၣ်ယူၤအသး
 ဝဲလၢပစူၣ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ်, ဒီးပန့ၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ယးဒီး
 တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်သးဘၣ်ယၢ

တၢ်စူၣ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်ယူၤအသး, ဒီးတၢ်စူၣ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ရုလိာ်
 သးန့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ရုလိာ်သးန့ၣ်သၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ. ယကဆ့ၣ်နီၤဒီးကစီၣ်ကဆ့ၣ်, ကတီ
 ကလီၤ, ကနံၤကမ့ၢ်ဒီးအဲၣ်ပုဂုၤပုဂုၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်. ယလီၤဘျးလၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတ
 ဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်. ကဂုၤမး လၢပစံးမ့ၢ်သ့ဝဲဒၣ်,
 “နသ့ၣ်ညါဒါ. ယမၤတၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒ်ယအဲၣ်ဒီးမၤအသိးလီၤ. နီၢ်နီၢ်တဒီယ
 မၤဒၣ်တၢ်လၢယမၤမ့ၢ်တဖၣ်လီၤ.” တၢ်ဝဲအံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤဘၣ်. တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ကွၢ်
 မဲၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်လၢယမ့ၢ်လၢန့ၣ်လီၤ.

လၢညါန့ၣ်, ယမၤတၢ်လၢတၢ်ဘါတခါ, ယလဲၤဆူခဝုၣ်ရှၢၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ယကထံၣ်
 ဘၣ်ယသကိးတဖၣ်လီၤ. ပကလဲၤသကိးဆူဟါတၢ်အိၣ်,စးထီၣ်ကတီၤတၢ်ဘၣ်ယးဒီး

လိင်စီဆုံဘဝထွဲကစာယူအိမ်ထိပ်ယသးအဂ္ဂါလီ။ “လာအံ၊စမ်းဧ၊နထဲဒုန်နဂ္ဂါ” အဝဲသုန်ကစံးဒီးလဲလိင်ကတိတ်ဂ္ဂါအဂ။ အန့ဒီးယကစံးဆ၊ “နထဲလီ၊နဂ္ဂါလီ၊န့ဒ်နမိန်စံးသးဒ်လဲဒ်။ အဝဲအံယတံအိန်မူလီ။ တံဂ္ဂါအဂလလာကြားတဲန့ဒ် တအိန်ဘဝ။ တံဂ္ဂါလီ၊သုန်ပိံသးဝးဒိန်န့အံလလာကကတိတ်သကိးန့ဒ်တအိန်နီ တခါဘဝ။”

ဖဲနမတံလာနအဲဒ်ဒီးမန့ဒ်၊ တမုတ်မတံဘဝ၊ နတအိန်လကျးတဖျာအ ပူဘဝ။ မုန်တမတံလာစဲးဖီကဟန်တံမလီတခါဘဝ။ နတံဟူးတံဂဲလဲလိင်န့ဒ် မုန်တံဂုလိန်သးတဖျာအသုအသုလီ။

ဖဲယူအတံအဲဒ်မပဲဒ်နသးန့ဒ်၊ တံထဲတမံလာနအဲဒ်ဒီးမန့ဒ်၊ မုတ်တဲ အဂ္ဂါန့ဒ်လီ။ အကလုာ်ကထိ၊ အတံဂုတံဝါ၊ အတံအဲဒ်တံကွံန့ဒ်လီ။ နတဟး ဝုာ်ဒီးလူယုတံဂ္ဂါတံကျိမုတ်သး၊ မုာ်လာနမတံလာအမုတ်သးမတံဘဝန့ဒ်ဘဝ။ နတမုာ်လဲဒ်ဖဲလဲနတံမအပူဘဝ။ (ကစာကဟန်လဲကတိတ်လဲလဲအသုထီဒ် သုထီဒ်လဲလဲနတံမအဒ်လဲ)။ နမန့ဒ်မုာ်ဒ်လဲလဲနအဲဒ်ဒီးမ၊ ဒီးမုတ်မမုာ်ဆုန်မုာ်ဂီ လာနဂီ၊ ဒီးမုာ်လဲလဲကစာယူတုန့ဒ်လဲလဲနသးပူလဲလဲနကမအယီလီ။ တံကမအသး တုလဲလဲနမတံဘဝ၊ ကဲလဲလဲနသးန့ဒ်လီ။

“၂ကရံသုး၅း၁၄-အဂ္ဂါဒ်အံ၊ ခရံအတံအဲဒ်တံကွံထီဒ်ဂဲပု” ဒ်စီပီ လူးစံးဝဲဒ်လီ။ အဝဲစံးကဒီးဝဲ，“၁ကရံသုး၉း၁၆-မုာ်မးယမုာ်တစံဒ်တဲတဲလီဘဝ တံသးခဲကစီဒ်ဘဝဒီး၊ယကဘဝအဖျာလီ။

ယနံလဲပဝဲကိးဂ၊ ပလဲဒ်ဖျာဘဝဒ်ဝဲယံးရမံယအသီး၊ အဝဲဘဝတံကွံ န့ဒ်အီဆုတံခဲးယိတ်အတံပူ၊ မုာ်လဲလဲကတိတ်ယူအကလုာ်ကထိဆုပူအံစဲးစဲးလဲလဲ အစီပတဖျာအယီလီ။ ဖဲအဝဲဆုန်နီလဲလဲကတိတ်ခဲးကျိန့ဒ်၊ အဝဲစံးဝဲဒ်၊ “ဘဝလဲ

ယလဲပူလဲ။ ကစာယူဧ၊ အအံယလိပ်ပတံအိန်ဘဝး။ မာယကတိတ်လဲလဲနဂ္ဂါနီ တဘျီလဲလဲတဂု၊ ယတမတံဘဝ၊ ဟံလဲလဲနတံကတိတ်လဲလဲသးတဂု။ ဘဝလဲ၊ ယ အိန်ဘဝးလီ။ နတနံဟံဘဝဧ။ ဝဲလဲ။ ယတကတိတ်လဲလဲတံလဲလဲနမံနီတဘျီ ဘဝ။ နမယဒ်အံ၊ နမတံကွံန့ဒ်ယဆုတံပူယိတ်လဲလဲအခဲးအပူ၊ နတကွံ ထွဲယဘဝ။ ဘဝဆုန်၊ တလိန်ဘဝ၊ ဝဲလဲ” (ဝဲယံးရမံယ၂ဝး၉-ဒီးယစံး၊ ယတ ကတိတ်လဲလဲဘဝလဲလဲအဂ္ဂါအကျိဘဝ၊ ဒီးယတကတိတ်လဲလဲဘဝတံလဲလဲအမံဘဝ။ ဘဝ ဆုန်ဒီးအတံကတိတ်လဲလဲလဲလဲယသးကံပူဒ်မုာ်အူအိန်တံကဲတံယံအသးလဲလဲယ ယံပူအသီးန့ဒ်၊ ဒီးယအိန်ဘဝကလဲလဲန့ဒ်တံဘဝးယသး၊ ယအိန်တဲတဲဘဝ)။

ဝဲယံးရမံယကအုကစာလီ။ အသးဒိန်ထီဒ်လီ။ မုာ်န့ဒ်သကွံဒ်န့ဒ်ဒီး၊ တ စီပီပီယံလီကွဲအသးလီ။ “ဘဝဆုန်ဒီးအတံကတိတ်လဲလဲလဲလဲယသးကံပူဒ် မုာ်အူအိန်တံကဲတံယံအသးလဲလဲယယံပူအသီးန့ဒ်၊ ယအိန်ယိတ်ကလဲလဲန့ဒ်တံ ဘဝးယသး၊ ယအိန်တဲတဲဘဝ။” အဝဲမတံအဂတသ့ဘဝ။ ကဘဝတဲတံ လီ။ အဝဲတလိန်မဆုန်လီ အသးဒ်တံလဲလဲကဘဝမတံဘဝ။ အနီကီတ ဒီ၊ အဝဲကျဲးစးဆုန်လဲလဲကကတိတ်လဲလဲ။ သတးဒီးအဝဲကတိတ် ဒ်တံ၊တံကတိတ် လီ။ ဘဝမနုအယီလဲလဲ၊ ကဲဒ်မုာ်ဆုန်မုာ်ဂီတံမအသီးလီ။ အဝဲအံ၊မုာ်အတံဂု လိင်သးအသုအသုန့ဒ်လီ။

တံကဒူးကဒုန်န့ဒ်တမုာ်သးအတံသုဘဝ

ကစာယူန့ဒ်တမုာ်အတံခိန်ရိန်မဲဝဲစဲးဖီကဟန်တံမလီတဖျာဘဝ။ အဝဲ သုန်ဝဲတံသုတံသုထီဒ်တဖျာလီ။ အဝဲအသးတအိန်န့ဒ်လဲလဲနတံမတဖျာဘဝ။

အဝဲဆာန့်အိၣ်လၢနတၢ်သၣ်တဖၣ်လၢ. အဝဲတအဲၣ်ဒီးလၢနကဒီးသန့နသးလၢ တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်ဘၣ်. အဝဲကိးန့ၣ်လၢနကသန့နသးလၢအသးစီဆၣ်န့ၣ်လၢ.

ဖဲနစးထီၣ်လၢသးတကပၤအခါ, စီပီလူးဒုးသ့ၣ်နီၣ်န့ၣ်လၢ, ပလၢထီၣ်ပွဲၤ ထီၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်တသ့ဘၣ်. (ကလၢတံၣ်ဒုးဒုး-သုမၤထီၣ်သီလၢသးဒီး,ခဲကနံၣ် အံၤ, မ့ၢ်သုကမၤဝံၤက့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်န့ၣ်ဧါ.) ပဟ်ဖျိၣ်အါထီၣ်တၢ်မၤဆူ တၢ်စ့ၣ်တၢ်န့ၣ်အပူၤတသ့ဒီးပမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပတၢ်ရူၤလိာ်သးတသ့ဘၣ်. ပှၤအါဂၤကျဲးစးဝဲ တၢ်ဝဲန့ၣ်ဒုၣ်လဲာ်လၢ.

အါစုအါဘျီ,ပှၤစးထီၣ်စ့ၣ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်ယုၤ, အဲၣ်ယုၤ, မၤယုၤအတၢ်, ဒီးန့ၣ်ဘၣ် ဆၢကတီၢ်အပံၤအလၢလၢ. သးအတၢ်ညၣ်ခုသးခုန့ၣ်မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လၢ. အန့ၣ် တဘျီ, ဒီပုၤဝဲၤဟံၤထီၣ်တနီၤ, ဒီးပာ်လီၤတၢ်မၤအယၢအစ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဖီခိၣ် လၢ. “ဒီးပုၤဝဲၤဧါ, နမ့ၢ်ပှၤခရံၣ်ဖိနီၣ်နီၣ်န့ၣ်, နလိၣ်မၤတၢ်ဝဲအံၤ, နလဲၤမၤတၢ်ဝဲန့ၣ် ဘၣ်လဲၣ်. ယပှၤဧါ, သုတရၢအံၤသုကိးလၢသုသးလၢပှၤခရံၣ်ဖိခဲလဲၣ်. နတမၤဒုၣ် လဲာ်တၢ်ဝဲအံၤဘၣ်မန့ၣ်လဲၣ်.” အဝဲသ့ၣ်စးထီၣ် ပာ်လီၤတၢ်မၤအယၢ အစ့ၣ်တဖၣ်, တုၤဒုၣ်လဲာ် တၢ်ကဲပှၤခရံၣ်ဖိန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကီၢ်ခဲန့ၣ်လၢ. တကဲလၢတၢ်ညီၣ်န့ၣ်လၢ, တဟ့ၣ်တၢ်ညၣ်ဖဲသးညီၣ်လၢ, အခိၣ်တလိာ်ကဲထီၣ်က့ၢ်လၢတန့ၣ်ဘၣ်တန့ၣ်အမ့ၢ်ဒါ, တၢ်ဖံးတၢ်မၤန့ၣ်လၢ.

ပကမၤလိၣ်န့ၣ်တၢ်အခါဖဲလဲၣ်. ပမၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်တီၢ်လၢလၢယုၤဟ့ၣ်ပှၤန့ၣ် တသ့ဘၣ်. တၢ်ဖံးတၢ်မၤတမံၤလၢလၢဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတၢ်ရူၤလိာ်မ့ၢ်လိာ်န့ၣ် ကဲထီၣ်က့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂူၢ်ဒီးပတၢ်ညၣ်ခုသးခုလၢပန့ၢ်ဘၣ်လၢပတၢ်ရူၤလိာ်ပသးဒီးယုၤ န့ၣ်ဟါမၤကွံာ်ဝဲလၢ. သတူၢ်ကလၢ, ကဲထီၣ်က့ၢ်လၢမ့ၢ်ဒါ, တၢ်လီၤဘၣ်မၤ, ကဲထီၣ် တၢ်မၤအယၢအစ့ၣ်တခါန့ၣ်လၢ. တယံာ်တမိာ်ဘၣ်ဒီး, ပစးထီၣ်ကဒူးကဒုၣ်ကအုက စ့ၣ်လၢ. ယုၤအတၢ်ညၣ်ခုသးခုန့ၣ်ဟးသဒုၣ်ကွံာ်ပှၤလၢပတၢ်လဲၤအပူၤလၢ. ပတမ့ၢ်

လၢလၢလၢတၢ်သဘျီအပူၤဘၣ်. မ့ၢ်တခါ, ပဘၣ်ဂုၢ်မၤသပှၤပှၤလၢနီၣ်ယိးဘိအ တၢ်စၢ်အဖီလၢန့ၣ်လၢ. ပဆိကမိၣ်ထီၣ်, တန့ၣ်အံၤဒုယကဘၣ်ယုၤဘိထုကဖၣ် လၢ. မ့ၢ်တမ့ၢ်ဒုယကတုၤလၢတၢ်ကီၢ်ခဲနီၣ်နီၣ်အပူၤလၢ. အိ, တၢ်ဘျီဒီးယသးတၢ်ဒု- ယတအဲၣ်ဒီးဟးထီၣ်လၢလီၤမံၤပူၤလၢဘၣ်. သန့က့, ယကဘၣ်ဟးထီၣ်လၢလီၤမံ လၢ. အိ, တၢ်ချံၣ်တၢ်ဒု.”

ယန့ၣ်သပှၤကတၢ်လၢကစၢ်ယုၤကစံး, “ကးတံာ်နကီာ်ပူၤ, က့ၢ်မံ, မၤ တံာ်တၢ်ယၤလၢနသးအိၣ်န့ၣ်တကလုာ်တဂ့ၢ်. မတၢ်ကိးန့ၣ်န့ၣ်တဂၤလဲာ်.”

နကဆိကမိၣ်လၢပှၤလၢအကန့ၣ်တၢ်မၤလိဝဲအံၤန့ၣ်, ကမ့ၢ်ပှၤမၤတၢ်သး ခုကစီၣ်တၢ်မၤတဖၣ်လၢ. ဘၣ်ဆၣ်, ပှၤအိၣ်ဒီးဝဲအါဂၤလၢအကမၤပန့ၣ်လၢ, အဝဲ သ့ၣ်မၤတၢ်မၤလၢသး,ခိဖျိတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်တၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လၢ. အဝဲကတဲဝဲလၢကမၤ တၢ်ဒ်အဝဲသ့ၣ်မၤအဂီၢ်, လိၣ်တၢ်ဟံၤစီဆၣ်သးသပှၤပှၤ, ကဘၣ်စူးကွံာ်ညီကွံာ်တၢ်မန့ၣ် မန့ၣ်တဖၣ်, ဒ်သိးကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စီတၢ်ကမိၢ်ဒ်အံၤတကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လၢ. အဝဲသ့ၣ် ကတဲဝဲလၢ, မ့ၢ်အဟ့ၣ်လၢအးလၢအသး, အတၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်, ဒီးအတၢ်ဟံၤစီ ဆၣ်သးတဖၣ်, ဒီးကတဲမးဝဲဒ်သိးလၢ, အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအံၤတဖၣ်အယိ, န့ၣ်ဘၣ်နီၣ်သး ဂံၢ်ဘါပတီၢ်ထီၣ်ဘးဝဲလၢအဘၣ်ညၣ်ဘၣ်သးယုၤသတးဒီး, ယုၤဟ့ၣ်လၢအိၣ်အါလၢအစီ အကမိၢ်န့ၣ်လၢ. အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲလၢ,ပှၤလၢအိၣ်ဒီးစိကမိၢ်ဝဲအံၤန့ၣ်,ကစၢ်ယုၤန့ၣ်တ သ့နီၣ်တဂၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်မၤန့ၣ်ဝဲတခါန့ၣ်လၢ. ညီၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်စံးကတီၢ်တၢ် ဒ်အံၤ, “ယလဲၤန့ၣ်ဆူဒီးတဖျၢၣ်အပူၤ, ကးတံာ်တြၢဒီးယစံး, ‘ကစၢ်ဧါ, ယတန့ၢ်ဘၣ် တၢ်စီကမိၢ်အံၤန့ၣ်ဘၣ်ဒီးယတဟးထီၣ်ဘၣ်.’ ဒီးယအိၣ်ဖဲန့ၣ်, ဒုၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးဘိထု ကဖၣ်တုၤလၢယမၤန့ၢ်အိၣ်န့ၣ်လၢ.” အဝဲသ့ၣ်စံးကတီၢ်မးတၢ်ဒ်, အဝဲသ့ၣ်အတၢ်တီ တၢ်လီၤအယိ, ယုၤကွံာ်မဲာ်အိၣ်န့ၣ်လၢ. ဘၣ်ဆၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒုၣ်တၢ်မၤတ

ခါဇီန့ၣ်လီၤ. ဒီးယူၤန့ၣ်တမၤလၢကဝီၤတသ့ၣ်ညါပံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်အတၢ်မၤနီၣ်တဘျီဘၣ်.

စီၤပီၤလူၤစံးဝဲဒၣ်, “ကလၢတံၣ်ဒုးၣ်, ၅-မ့ၢ်သ့ဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ပွဲၤအံၤကလီၤကလီၤခါ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ပုၤလၢအဒုးဒီးန့ၣ်သ့လၢသးန့ၣ်, ဒီးမၤတၢ်လီၤလးလၢသ့ကျါတဂၤန့ၣ်, မ့ၢ်အမၤဝဲလၢတၢ်မၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, မ့ၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်န့ၣ်ဟူလဲၣ်. ပုၤမၤယူၤတၢ်နီၣ်နီၣ်တဂၤန့ၣ်, ဟ့ၣ်တၢ်လၢကဝီၤခဲလၢန့ၣ်ယူၤလီၤ.

ယ့ၣ်ရှုးစံးဝဲဒၣ်, “မးသဲၣ်ဒုးၣ်-ဒ်န့ၣ်အသိး, သ့တၢ်ကဝီၤန့ၣ်, ဒုးကဝီၤထီၣ်အီၤလၢပုၤကညီအမဲၣ်ညါ, ဒ်သိးအကထံၣ်ဘၣ်သ့မၤတၢ်ဂ့ၤ, ဒီးကစံးထီၣ်ပတြၢၤသ့ပၢ်အိၣ်လၢမူခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.”

ပဘၣ်တၢ်ကွဲမ့ၢ်ပုၤခဲလၢနီၣ်

ကစၢ်ယူၤအတၢ်မၤန့ၣ်, တၢ်တမၤန့ၣ်အီၤလၢပတၢ်တီၢ်လီၤအယိဘၣ်. တၢ်မၤန့ၣ်အီၤလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ခိဖျိတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲန့ၣ်, အခီပညီထီၣ်ဝဲလၢ, ပဝဲတဂၤဂ့ၤတဂၤဂ့ၤမၤအီၤသ့န့ၣ်လီၤ. တလိၣ်လၢနကဘၣ်မ့ၢ်ပုၤဒီးဖျါအသးလီၤဆီ, လၢတၢ်မၤတခါခါအဂီၢ်ဘၣ်.

ပျဲနသးသမူလီၤကံၢ်ဒီးတၢ်သၣ်လီၤ, ဝဲ
ယူၤလဲၤဒီးမ့ၢ်လၢသးခုလၢတၢ်သၣ်
လၢနဟ့ၣ်ထီၣ်ခိဖျိနအိၣ်လၢခရံၣ်အပူၤတက့ၢ်.

စီၤယၢကီၢ်စံးဝဲလၢစီၤအ့ၢ်လံၤယၢမ့ၢ်ပုၤကညီဒ်ပဝဲသ့ၣ်အသိးလီၤ. (ယၢကီၢ်

၅း၁၇-ဒီးစီၤအ့ၢ်လံၤယၢမ့ၢ်ပုၤကညီဒ်ပဝဲအသိး) အဝဲအသးဟးဂီၤ, အသးအ့ၢ်န့ၣ်, အသးဒိၣ်ထီၣ်, ဒီးအတၢ်ဖျိးထီၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲဘါထုကဖၣ်, ဒီးမူခိၣ်တစူဘၣ်လၢသၢန့ၣ်အတီၢ်ပူၤလီၤ. စီၤအ့ၢ်လံၤယၢတမ့ၢ်ဝဲလၢအစီၤအဆ့ၣ်ဒိၣ်လီၤဆီဘၣ်. အဝဲမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအလီၤကံၢ်တီၢ်ဒီးပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်-အိၣ်ဒီးတၢ်သးတူၢ်ဘၣ်ဒ်ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အသိး, သးဟးဂီၤဒ်ပဝဲသ့ၣ်အသိးလီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်သက့ဒ်န့ၣ်ဒီး, ယူၤဒိကန့ၣ်အီၤမ့ၢ်လၢအတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အယိလီၤ.

တၢ်စိကမိၤဒ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်သ့လီၤ. ထဲတၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယူၤဒီးတၢ်စ့ၢ်အီၤန့ၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢနစးထီၣ်လၢသးသတးဒီး, နဘၣ်လဲၤတၢ်ဆူညါ, လၢသးလီၤ. မ့ၢ်လၢနစးထီၣ်လၢတၢ်န့ၣ်သတးဒီး, နကဘၣ်န့ၣ်တၢ်ဆူညါလီၤ. လီၤပအာ်ကွံာ်လၢတၢ်မၤအပူၤတဂ့ၤ, ပျဲနခရံၣ်ဖိအတၢ်လဲၤခိဖျိန့ၣ်ဘျဲန့ၣ်တဂ့ၤ. ကဲထီၣ်စဲးဖိကဟ့ၣ်တၢ်မၤလီၤ, အပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤတဂ့ၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်တခီ, ပျဲနသးသမူကဲလၢတၢ်သၣ်လီၤ, ဝဲလၢယူၤကမ့ၢ်လၢသးခုလၢတၢ်သၣ်လၢနသၣ်ထီၣ်အီၤ, ခိဖျိနအိၣ်ဆိးလၢခရံၣ်ပူၤလၢတၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

**အဆာဒိဉ်-နံ
တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်
နၢ်တၢ်လၢတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤတဖၣ်အဂီၢ်**

တၢ်ကမၣ်တနီၤန့ၣ်တဟးထီၣ်ကွံာ်ဘၣ်. ဆိကမိဉ်ကွၢ်, တၢ်ကမၣ်လၢအဒုး တလံာ်ကွံာ်ကလၢတံတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်လၢအပူၤကွံာ်အနံၣ် ၂၀၀၀ တက့ၢ်. တၢ်ဝဲန့ၣ်အ ဂံၢ်အဘါဆူၣ်တုၤမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤလီၤ. စီၤပီၤလူးတဲပလီၢ်ပုၤဒုဉ်လဲၣ်လီၤ. မ့ၢ်မဆါတ နံၤအံၤ,သရၣ်အိဉ်အါဒိအါဂၤလၢ, အသိဉ်လိဝဲလၢသးစီဆုံန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်အါဒီဖျိတၢ် သိဉ်တၢ်သီန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်သးအုးအလီၢ်ဒိဉ်မး, အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, မ့ၢ်လၢအဒိဉ်ကတၢ်တ ဖျၢဉ်လၢတၢ်ဘၣ်တီၢ်အလီၢ်, လၢပကပလၢဘၣ်ယုၤအတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤဒီးအတၢ်စီတၢ်ကမီၤ အလၢအပွဲၤအဂီၢ် မ့ၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ် တၢ်သိဉ်တၢ်သီတဖၣ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ် အပူၤ အယိန့ၣ်, ပဂ့ၤမၤကဆိကွံာ်ပတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်လီၤ. ပဘၣ်သုးကွံာ်တၢ်တကဆိဘၣ် တဖၣ်ခဲလၢာ်ခဲဆ့, ဒ်သိးပကကြးဒီးတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိဉ်လိဒ်အံၤတဖၣ်, တၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်အါလၢတၢ်သ့ၣ်ဘျးသးဘျးသန့က့, ကမၣ်ဝဲလၢတၢ်သ့ၣ်ဘျးသးဘျးလီၤ. တၢ်သိဉ်က့ၤသီက့ၤဒ်အံၤ, အဂ့ၢ်ဒိဉ်သ့ၣ်န့ၣ်, ပဘၣ်မၤတီၤမၤလီၤပသးဒီဖျိပတၢ်ဟ်သးဒီးပတၢ်ကျဲးစး, အန့ၣ်မး, ကစၢ်ယုၤကထိး ဘၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်တၢ်သိဉ်လိတခါပီၤလၢအဆၢကမၣ်တ့ၢ်ယၤတဘျးနံၣ် တဘျးလီၤ, လၢယကန့ၢ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၤအတၢ်ဂ့ၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးတီဘၣ်ဆၣ်သးတံာ်တံာ်

ဒ်ဖိသၣ်တဂၤဒိဉ်ထီၣ်ဘၣ်လၢ ‘ဘျးယဲာ်ဆံတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်’ (Pentecostal Church)အသိး, ယသးအဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်ကတီၤ ‘သးစီဆုံအတၢ်ဒီးဘျး’ အဒိပ

ညီသပုၤပုၤလီၤ. ယလဲၤထီၣ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်တဘျးဘျီ, တဘျီဘျီယလဲၤပိာ်ယပါအခံ ဆူမ့ၢ်ဘျးနံၤဟါ, ပိာ်ခါသးပုၤအတၢ်ထုကဖၣ်တၢ်ဘါလီၤ. ဝဲန့ၣ်ယဃုတၢ်လၢယုၤဒ် သိး, အဝဲကမၤပွဲၤယတၢ်အိဉ်မူဒီးအစီအကမီၤန့ၣ်လီၤ.

ယအဲၣ်ယုၤသပုၤပုၤ, ဒီးယအဲၣ်ဒီးကယဲာ်ယုၤအတၢ်စီတၢ်ကမီၤလၢယန့ၢ်ဘၣ် သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်အိဉ်နိးယကျဲတမံၤလီၤ. တဘျးနံၣ်တဘျးလီၤ, ယဆိ ကမိဉ်လၢ, မ့ၢ်ယတၢ်ဒီးဘးခူသ့ၣ်တခါခါတြီယကျဲန့ၣ်လီၤ. ဒီးမ့ၢ်ဝဲစဲယဲၤလီၤ. ဘၣ် ဆၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ဒီးဘးလၢယဆိကမိဉ်န့ၣ်နီတစဲးဘၣ်. ယတၢ်ဂ့ၢ်ကီန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်သး ကတၢ, တၢ်သ့ၣ်လီသးကွံာ်, တၢ်အိဉ်တၢ်ဆူၣ်အလုာ်အလၢာ်ဘၣ်. ယတၢ်ဂ့ၢ်ကီမ့ၢ်ဝဲ,တၢ် ဟ်တီဟ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, နကဆိကမိဉ်လၢကမ့ၢ်တၢ်လီၤဆီမးလၢ, ပုၤတဂၤသးစၢ်စၢ်, ဂဲၤလီာ်ဒီးတၢ်သးထီၣ်ထီလီၤ. ဒီးယမၤသးစဲယဲၤဒ်န့ၣ်လီၤ. ယရူးလံာ်စီဆုံအဆၢတဖၣ် လီၤ. ယရူးလံာ်စီဆုံပူၤ, လံာ်တဖၣ်အမံၤဘၣ်ခဲလၢာ်, ယပဒးအမံၤဘၣ်ခဲလၢာ်လီၤ.

ယတဲထီၣ်လံာ်စီဆုံဒိတဆၢသ့လီၤ. ယတလဲၤကွၢ်တၢ်ဂီၤမူနီတဘျီဘၣ်. ယ တအိဉ်မိဉ်ထူဝါနီတထူဘၣ်. ယတလဲၤဆူတၢ်ဂဲၤကလံာ်နီတဘျီဘၣ်. တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်လၢယ လဲၤထီၣ်ဘါယုၤတဖျၢဉ်, စံးဘၣ်ယလၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ဒီးဘး လီၤ. အယိသတးဒီးလၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးဝီအဂီၢ်ယဟးဆွဲးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်လီၤ. ယ ထံၣ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်သရၣ်အဖိခါထၢထီၣ်အိဉ်မိဉ်ထူဝါကူးလၢာ်တဘျးဘျီ, ဘၣ်ဆၣ်ယတ မၤဘၣ်. ယကိးအဂၤလၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အပူၤ, မ့ၢ်ဘျးနံၤကိးနံၤဒီးလဲၤဝဲဆူတၢ်သ့ၣ်ဖွဲးသး ညီ,ဘၣ်ဆၣ်ယတလဲၤနီတဘၣ်. ယကဘၣ်အိဉ်စီအိဉ်ဆုံလီၤ.

ထဲန့ၣ်ဒုဉ်လဲာ်, တၢ်မနုၤကမၣ်ဖးဒိဉ်လဲာ်. ကစၢ်ယုၤဆိဉ်ဂ့ၤယသကိးတ ဖၣ်, ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်အိဉ်မိဉ်ထူဒုဉ်လဲာ်လီၤ. ကစၢ်ဧာ, နသ့ၣ်ညါယစီဆုံန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တ

ကွာလီ၊ ယဆိကမိဂ်လီယသး၊ ယတမာတၢ်အာတၢ်သီတဖၣ်န့ၣ်နီတဘျီဘၣ်. ဘၣ်
မနုၤနဆိဂ်ဂုၤအဝဲသ့ၣ်ဒီးတဆိဂ်ဂုၤယဘၣ်လဲၣ်. ယဘၣ်ဂဲၤလိာ်သပှ်ပှ်လီၤ.

ဖဲယနဟူလၢပှၤဂၤ အုၣ်အသးလၢသါအိၣ်ခိးသးမုၢ်စီဆုံဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်
ဒီး, ယတၢ်အိၣ်သးနးဒိၣ်ထီၣ်တက့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ခိးယုၤန့ၣ်ဒီး,တၢ်ဒုးန့ၣ်အိၤ
လၢမိၣ်ထူဝါအဘိၣ်လၢအထၢၣ်ပူၤအဂ့ၢ်, ဒီးတုၤအထူးထီၣ်မိၣ်ထူဘိၣ်, ဟ်လီၤအိၤ
လၢပျဲၣ်စီခိၣ်တဘျီယီ, ကစၢ်ယုၤမၤပျဲၣ်သါဝဲသ့ၣ်ဒီးသးစီဆုံအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယကျဲးစးဒ်သိးယကန့ၢ်ဘၣ်ယုၤအတၢ်ဆိဂ်ဂုၤ
ဘၣ်ဆၣ်,ယတၢ်ဂုၤတတုၤထီၣ်ဘးဘၣ်. ယတထံၣ်
န့ၢ်လၢ, ဘၣ်ယုၤန့ၢ်လၢယုၤဒီဖျိဒ်တၢ်နၢ်ယိယိဖိဇိန့ၣ်ဘၣ်.

ယတၢ်ဂုၢ်ကီၤန့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမ့ၢ်မိၣ်ထူတအိၣ်နီတဘိၣ်လၢယဟ်လီၤ
လၢပျဲၣ်စီခိၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ဒီတန့ၣ်န့ၣ်ယဂံၢ်ထီၣ်ကွၢ်ယတၢ်ဒဲးဘးတခါ
ဘၣ်တခါ, ဆိကမိဂ်ထီၣ်, ကစၢ်ယုၤဇၢ, အအံၤတန့ၣ်ယသးဒိၣ်ဘၣ်ယဝဲၣ်ခါလီၤ. က
စၢ်ဇၢ, ဝံသးစူၤပျဲၣ်ဘၣ်ယလၢယသးဒိၣ်ထီၣ်ဘၣ်အယိတက့ၢ်. အန့ၣ်တဘျီ,ယအိၣ်
ခိးကစၢ်ယုၤလၢကမၤပျဲၣ်ယဒီးသးန့ၣ်လီၤ. တမၤဝဲဘၣ်.

ယနဟူအဘျီတဖၣ်အဘျီလၢပှၤစံးဝဲ, ‘နသ့ၣ်ညါဇါ, ကစၢ်ယုၤတမၤပျဲၣ်လီ
ဒီလၢအဘၣ်အဘၣ်. အဝဲမ့ၢ်သးစီဆုံသတးဒီးနကဘၣ်မ့ၢ်လီဒီလၢအစီအဆုံ
တဘျီလီၤ. အန့ၣ်သတးဒီးယကျဲးစးအဂုၤကတၢ်ဒ်သိးယကစီဆုံလီၤ. ယ
တံၣ်လီၤကျဲၤလီၤကယံၢ်တၢ်တမံၤလၢလၢယဆိကမိဂ်ဘၣ်တဖၣ် (တၢ်အိၣ်ဝဲတနီ
လၢယတတဲနီတဘျီဘၣ်န့ၣ်ယတဲခဲလၢာ်.)

ယကွဲးတချဲထီၣ်ယတၢ်သ့ၣ်ညါအသ့ၣ်လးတဘျီဝံၤတဘျီ, ယအးလီၤယသး
ဝံၤအးလီၤကွဲးယသးလၢကစၢ်ယုၤအစူပူၤလီၤ. ကယံၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢယထံၣ်န့ၢ်က
ဒါအဆံးကတၢ်ဒ်လဲၣ်, ဒီးလုၢ်ထီၣ်ကွၢ်တၢ်လၢယအဲၣ်ဒီးဟ်လုၢ်ပှ်ပှ်တဖၣ်ဒ်
လဲၣ်လီၤ. ယကျဲးစးကလိကလီဒ်သိးယကစီဆုံ, တီဝဲလီၤဝဲတုၤလၢကစၢ်ယုၤ
မၤပျဲၣ်ယသးသ့ပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယသးတံၣ်တၢ်ဒီးဟၤယသးခဲလၢာ်လၢတၢ်လဲၣ်တၢ်
ဒီးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်ယသးလၢာ်ဒီးစံး, “ဂုၤလံ, ယကလဲၤကဲမံးရှၢၣ်နရံၣ်လၢတရူး
ကီၢ်, မၤပျဲၣ်ယဒီးနသးစီဆုံတက့ၢ်.” အဝဲတမၤပျဲၣ်ဘၣ်. ယအၢၣ်လီၤကစၢ်ယုၤလၢယ
ကလဲၤဆူတရူးကီၢ်, အၢၤပှၤဇၢ, အမဲရကၤကလံၤထံးဒီးဆူကီၢ်အ့ဒယၢ်လီၤ. အဝဲတ
မၤပျဲၣ်ဒီးဘၣ်.

ဒီတကတီၢ်န့ၣ်ယကျဲးစးဒ်သိးယကန့ၢ်တၢ်မၤပျဲၣ်ယသးလၢသးစီဆုံ, ဒီဖျိယ
တၢ်မၤတဖၣ်ဒီးကဲထီၣ်ပှၤတီပှၤလီၤလၢယတၢ်လုၢ်ထီၣ်ယနီၣ်ထီၣ်လၢယဟ်လီၤဟ်တ
ဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယကျဲးစးမၤန့ၢ်သးစီဆုံဒီဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သီလီၤ. ယကျဲးစးလၢကျဲၤလၢယ
သ့ၣ်ညါ, ဒီးဆၢန့ၢ်လၢကစၢ်ယုၤကမၤပျဲၣ်, ဒီးကန့ၢ်ဘၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ယ
လံာ်လုၢ်လၢယသ့ၣ်ကီၢ်အ့သးကီၢ်အ့လၢလီၢ်မံပူၤလၢအမဲာ်ညါပှၤန့ၣ်ယတသ့ၣ်နီၣ်
လၢဘၣ်. ထဲဒ်ဆိကမိဂ်ထီၣ်လၢဘၣ်မနုၤကစၢ်တဆိဂ်ဂုၤယနီတဘျီလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယနဟ်လၢ, တချူးယုၤဆိဂ်ဂုၤယကသ့အဂီၢ်, ယတၢ်တီတၢ်လီၤကဘၣ်ထီၣ်
ဘးအပတီၢ်တပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယနဟ်လၢ, ယမ့ၢ်တုၤထီၣ်ဘးတဘျီန့ၣ်, သးစီဆုံကမၤ
ပျဲၣ်ယဒီးသးစီဆုံန့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒ်လဲၣ်, တုၤယထံၣ်ဘၣ်တၢ်လၢအမၤအသးဝး
ရံးယဒီးယသ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤလီၤ. ပှၤဟးလၢကျဲၤမုၢ်ခိၣ်တဂၤတုၤလိာ်ကစၢ်ယုၤရှုးခရံၣ်ဒ်
ပှၤအုၣ်ကွၢ်ဒိၣ်ကွၢ်အိၤသ့လၢကျဲၣ်လဲၣ်. ပှၤတဖၣ်န့ၣ်နၢလၢသံး, နၢလၢမိၣ်ပလုာ်, ဒီး
န့ၢ်တၢ်ဒီးဘျာသးလၢသးစီဆုံသ့ဒ်လဲၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, န့ၢ်ဘၣ်ဝဲသပှ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တစ်ခဲအံ့တတီတံ့၊ ယဲတဒိယလဲတဒီးယူ၊ မတဒိတကတီလီ။ အဝဲသ့တဖၣ်ဒီးန့ၣ်တဆိၣ်ဂုဒီးယဲတဒိယတန့ၣ်ဘၣ်၊ ဘၣ်မန့ၣ်လဲၣ်။ ယနၣ်ဟံၣ်ကစၢ်ယူတသ့ဘၣ်။ ယကထိၣ်ဘၣ်လိၣ်တၢ်သိၣ်လိလၢယနၢ်ဟူဒီး၊ တၢ်လၢယထံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တသ့ဘၣ်။

ယ မှာ နၢ်ဟံၣ်တၢ်ကစၢ်ယူ အဘျးအဖျိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်၊ တလိၣ်ယဘၣ်ဒီးတၢ်ယံၣ်ယံၣ်ထဲအံၤလၢယကန့ၣ်ဘၣ်သးစီဆ့အတၢ်ဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမိယဘၣ်။ ဖဲယစးထီၣ်ဖးကစၢ်ယူကလုာ်ကထါ၊ ဒီးနၢ်ဟံၣ်အီတဘျီ၊ ယဖးတုၤစီပီလူးအတၢ်ကွဲး၊ ဖဲအဝဲသံကွဲးဝဲဒၣ်၊ “ကလၢတံၣ်ဂုးၣ်-မ့ၢ်သုဒီးန့ၣ်သးလၢတၢ်မၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ မ့ၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်န့ၣ်ဟူလဲၣ်။”ယသ့ၣ်ညါတဘျီယီလၢတၢ်သံကွဲးအံၤပွဲၤဒီးတၢ်ကူၣ်သ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်စးဆၢတဒီ၊ အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်သးစီဆ့၊ မ့ၢ်လၢအနၢ်ဟူဘၣ်တၢ်စ့ၣ်တၢ်န့ၣ်အယိန့ၣ်လီၤ။

ယသးပွဲၤဒီးတၢ်ကမၤမၤလီၤ။ တၢ်တသိၣ်လိယၤ၊ တၢ်ဒ်အံၤနီတဘျီဘၣ်။ ယကျဲးစးဒၣ်လၢယကျိၣ်ယကျိၣ်ဒၣ်ယဲဒ်သီးယကစီကဆ့၊ မ့တမ့ၢ်ကတီကလီၤ၊ ဘၣ်ဆၣ်ယကတုၤတုၤအပတီၢ်လၢယကဒီးန့ၣ်သးစီဆ့န့ၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်။ ယတထံၣ်န့ၣ်လၢယကဘၣ်ယုန့ၣ်အီလၢတၢ်န့ၣ်ယိယိဇါန့ၣ်ဘၣ်။ ယနၣ်လၢကစၢ်ယူလိၣ်ဘၣ်ယတၢ်မၤစၢလီၤ။

စးထီၣ်လၢမ့ၢ်တန့ၣ်န့ၣ်၊ ယဟံၣ်တၢ်ကွဲးတၢ်ကျဲးစးလၢယတၢ်ဟံၣ်တီဟံၣ်လီၤယသးခဲလၢဒီးစးယိယိ၊ “ကစၢ်ဇၢ၊ ယကတုၤလိၣ်နတၢ်ဟ့ၣ်လၢအမ့ၢ်သးစီဆ့န့ၣ်လီၤ။”ဒီးယန့ၣ်ဘၣ်ယဲတကတီဟံၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ။ ယဆိကမိၣ်လီၤယသး၊ “တၢ်တကျိးလၢယလီၤ။ ယမ့ၢ်သ့ၣ်ညါဒီးယကဒီးန့ၣ်တၢ်အံၤတဘျးန့ၣ်လဲၣ်လီၤ။ ထဲဒၣ်တၢ်မ့ၢ်သိၣ်လိယၤန့ၣ်လီၤ။”

အိ၊ ဒီဖျိတၢ်သိၣ်လိလၢပဘၣ်ဟံၣ်ဒိကန့ၣ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီသတးဒီးယရှုလၢန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။ ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်သးမ့ၢ်စီဆ့အတၢ်ဟဲအိၣ်ဆိးလၢပပူ၊ အတၢ်မၤပွဲၤပသးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမိပူဒီဖျိပတၢ်န့ၣ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်လၢအမ့ၢ်ပကစၢ်၊ ပုၤအုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤပုၤ၊ ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်လၢပစ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်ဘၣ်။ လၢတၢ်န့ၣ်အယိ၊ ယတဲဝဲတဲက့ၤ၊ တၢ်ကစီၣ်လၢအိၣ်ဒီးအစီအကမိအံၤ၊ လၢပဘၣ်ဟံၣ်ဒိၣ်ယူအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်၊ အတၢ်အဲၣ်၊ အတၢ်သးကညါ၊ ဒီးအတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါလၢပဝဲပုၤမၤတၢ်ဖိတထီၣ်ဘးအဖီဒိၣ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဆိၣ်ဂုၤလၢဟံးန့ၣ်တၢ်အဂီၢ်

တုၤယနၢ်ဟံၣ်လံယူအကလုာ်ကထါတဘျီန့ၣ်၊ ယထံၣ်လၢတမ့ၢ်ယတၢ်တီတၢ်လီၤ၊ မ့တမ့ၢ်ယတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတုၤထီၣ်ဘးတၢ်စီတၢ်ဆ့အပတီၢ်အယိ၊ ယကဲထီၣ်ပုၤလၢအကြးဒီးကစၢ်ယူအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤန့ၣ်ဘၣ်။ ကစၢ်ယူဆိၣ်ဂုၤယဖဲယနၢ်အီၤယိဖိလၢအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအဂီၢ်လီၤ။ ယအိၣ်မူဒီးယံၣ်၊ ယသ့ၣ်ညါလၢယဒီးတကြးဒီးကစၢ်ယူအတၢ်ထိးဘၣ်ယၤန့ၣ်လီၤ။ အဝဲအဲၣ်ဒီးဆိၣ်ဂုၤယၤန့ၣ်၊ တမ့ၢ်လၢယဂုၤယဝါ၊ ယစီယဆ့အယိဘၣ်။ အဝဲဆိၣ်ဂုၤယၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အဝဲအန့ဆၢၣ်လီၤ။ အဝဲမ့ၢ်သးဘၣ်အီၤလၢအကဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါအဖိအလံၤတဖၣ်လီၤ။

မ့ၢ်န့ၣ်ညါတၢ်တမံၤလၢအကြီယာ်ယူအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤလၢနတၢ်အိၣ်မူအပူဇါ။ တၢ်ဝဲန့ၣ်၊ တမ့ၢ်လၢနတတီလၢနတၢ်ဘျီထီၣ်ဘါထီၣ်အီၤလၢန့ၣ်အဝဲအံၤအပူဘၣ်။ တမ့ၢ်စ့ၣ်ကီးလၢနလီၤ တူၣ်လီၤ ကံၤလၢနတၢ်အိၣ်မူပူ၊ တၢ်လီၤတတီၤန့ၣ်ဘၣ်။ ပုၤကီးဂၤဒဲးလီၤတူၣ်လီၤကံၤလီၤ။ တၢ်လၢအကြီယာ်ယူအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤန့ၣ်၊ မ့ၢ်ဒၣ်နကစၢ်ဒၣ်နဲး၊ နဂုၢ်လိၣ်လၢနကနၢ်အီၤ၊ လၢအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤနၢ်တဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ။

တွာ်တၢ်နးနးကလဲာ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နတၢ်စ့ၢ်ကီၤလၢအိၣ်ထီၣ်ယံာ်လံ, ဒီးနသးဒိၣ်ထီၣ်
ချ, မ့တမ့ၢ်မဲာ်ချဲဟးကွၢ်တၢ်ဆူအံၤဆူန့ၤလီၤ. နကဆိကမိၣ်လၢ, ယညါစၢ်ကဲာ်ဆိးဒီး
ကစၢ်ယူၤကဆိၣ်ဂ့ၤယၢၤဒ်လဲၣ်. ယူၤဆိၣ်ဂ့ၤယၢၤကသ့ၣ်လဲၣ်. ယအာယသီတဘၢဘး
အံၤ, ယမ့ၢ်တၢ်ဒ်အံၤဒ်န့ၤအယိ, ကစၢ်ယူၤကဆိၣ်ဂ့ၤယၢၤဒ်လဲၣ်. နတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤန့ၣ်, မ့ၢ်န
ယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢနမၤတၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. နလီၤဘျၢလၢနတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအစံး
ဝဲ, “ယမ့ၢ်ဂ့ၢ်ထဲန့ၣ်မး, ယမ့ၢ်လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်ထဲန့ၣ်မး, ယူၤဆိၣ်ဂ့ၤကသ့န့ၣ်လီၤ.”

“ ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အံၤဆူကမၢ်တၢ်ဒိၣ်မးလီၤ. ”

တၢ်လၢပဘၣ်သ့ၣ်လၢပဒိၣ်ပူၤန့ၣ်, ယူၤန့ၣ်အဲၣ်ဒီးမၤပျဲပျဲလၢပတၢ်အိၣ်မူ
အပူၤပျဲဒီးသးစီဆုံ, တကတီၢ်ဖဲပစံး, “ကစၢ်ဧၤ, ယအဲၣ်ဒီးတၢ်စီတၢ်ကမီၤဝဲအံၤ, ဒီးယ
ယုကညးနလၢနကမၤပျဲယၢၤန့ၣ်လီၤ”.

ဘၣ်ဆၣ်, ယကဘၣ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ဝဲအံၤန့ၣ်, နီၢ်သးတၢ်ဒုး
ဝီၤဖးထီၣ်လီၤ. ဖဲနယုယူၤလၢ, ကမၤပျဲန့ၣ်အခါန့ၣ်, မ့ၢ်ကီၤလံာ်ကကွၢ်သ့ၣ်န့ၣ်တၢ်
လံာ်တၢ်လီ, တၢ်ပာ်ဒုၣ်ပာ်ကမၢ်ဆူန့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ပူၤန့ၣ်အကလုာ်ကလုာ်လီၤ. ကထူးက
ပၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲကမၤဝဲဒ်သီးနကဆိကမိၣ်လီၤနသးလၢနတၢ်ကမူၤကမၢ်အိၣ်, ဒီးန
တကကီၣ်တၢ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစံးဘၣ်နလၢ, “နမၤတၢ်မန့ၣ်လဲၣ်. နယုယူၤ
လၢတၢ်ဝဲန့ၣ်န့ၣ်, “နကြၢးမဲာ်ဆူးလီၤကွၢ်နသး. နခွဲးနယာ်တအိၣ်ဘၣ်. ကွၢ်ကွၢ်,နမ့ၢ်
မတၤလဲၣ်. ကွၢ်တၢ်လၢနမၤတၢ်တဖၣ်, ကစၢ်ယူၤမၤပျဲန့ၣ်လၢသးစီဆုံကသ့ဝဲဒ်လဲၣ်.”

တၢ်လၢတလီၤန့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ကီၤလံာ်ကသ့ဝဲပျဲခဲၣ်ဖိတဖၣ်လၢကရၤလီၤတၢ်
လံာ်တၢ်လီတဖၣ်အံၤလီၤ. ပၤတဂၤလၢလၢအဟံာ်တီၢ်ပာ်လီၤအသးန့ၣ်, ကဟံာ်ဒုၣ်
ပာ်ကမၢ်န့ၣ်သပျဲတၢ်လီၤ. “ အဝဲအံၤ, နတၢ်ကမၢ်ဒုၣ်န့ၣ်-နသ့ၣ်ညါဧၤ.” “နတၢ်နာ်
မ့ၢ်အိၣ်ကွၢ်တစံး, နမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တစံးလၢနီၣ်သးတကပၤ,” နီၢ်သးတၢ်ပဲာ်တီၢ်န့ၣ်တၢ်
တစံးဖိတစံးဖိအံၤဒုၣ်လဲာ်, ပၤအါဒိအါဂၤယၢ်ကဟံာ်ကွၢ်လၢတၢ်ခဲလၢာ်ဒီးစံး, “ဘၣ်

လံ,ကစၢ်ဧၤ” န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယူၤအဲၣ်ဒီးလၢနကပလၢာ်ဘၣ်အတၢ်အဲၣ်,
အတၢ်ထီးဘၣ်အစီအကမီၤဒီးအတၢ်ဒီးပျဲန့ၣ်လီၤ.

လီၤသးအူးဒိၣ်မး, ယသ့ၣ်ညါလၢယတကြၢးဒီးယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဘၣ်. ဘၣ်
ဆၣ်, ကစၢ်ယူၤတဆိၣ်ဂ့ၤယၢၤဘၣ်. မ့ၢ်လၢယကြၢးဒုၣ်ဒီးအဝဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤဆိၣ်
ဂ့ၤယၢၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒုၣ်အတၢ်အဲၣ်ယၢၤဒီးအဘျူးအဖျိၣ်ဒီဖျိယုၣ်ဂျူးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ,
မ့ၢ်ယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဟဲအသးလီၤ. တမ့ၢ်လၢယတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါ, တမ့ၢ်လၢယတၢ်တီတၢ်
လီၤ, ဒီးတမ့ၢ်လၢယလၢယပျဲအယိဘၣ်. တၢ်ဆိကမိၣ်အံၤ, ပပျဲန့ၣ်ဖျိအိၣ်ပဒိၣ်ယံအ
ပူၤမ့ၢ်သ့ဒီး, ပကဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤ, ဒီးပဆိကမိၣ်တဘၣ်ဘၣ်.

တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတဖၣ်အိၣ်ပာ်ဖဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤအဲၣ်ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ
နဘၣ်မၤန့ၣ်, ထဲဒုၣ်နာ်လၢအဝဲကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, ဖဲလၢ နသ့ၣ်ညါလီၤနသး, လၢ န တ
ကြၢးန့ၣ်ဘၣ်အခါဒုၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်ဟဲဝဲတမ့ၢ်လၢနတၢ်မၤတဖၣ်အယိ
ဘၣ်. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဟဲန့ၣ်မ့ၢ်လၢနတၢ်နာ်အယိ-လၢနနာ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးစူၢ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ်လၢက
ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

ပၤအါဒိအါဂၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢခရံၣ်ဖိအတၢ်ဟဲဒီဖျိန့ၣ်, မ့ၢ်ဒုၣ်လီၤတူာ်
လီၤကံာ်လၢကတူာ်လီၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအံၤန့ၣ်လီၤ. “ယူၤဆိၣ်ဂ့ၤအိၣ်မ့ၢ်လၢမန့ၣ်အယိ
လဲၣ်န့ၣ်ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်. အဝဲအိၣ်မိာ်ထူဝါန့ၣ်” ပၤစံးဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. “ယဲယတမၤ
ဘၣ်, ကွၢ်အဝဲဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်. ဘၣ်မန့ၣ်အယိကစၢ်ယူၤဆိၣ်ဂ့ၤပၤအိၣ်မိာ်ထူဖိ

လဲၣ်။” ဘၣ်ဆၣ်, ကစၢ်ယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်တဒီးသန့သးလာတၢ်အိၣ်မိၣ်ထူၤအဖီခိၣ် ဘၣ်. ကစၢ်ယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဒၣ်လၢ, ပတၢ်စ့ၣ်တၢ်န့ၣ်ယူၤလၢကဆိၣ် ဂ့ၤပုၤ, မ့ၢ်လၢပမ့ၢ်အဖီအလံၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယူၤအဲၣ်ဒီးဆိၣ်ဂ့ၤအပူၤဂီၢ်မ့ၢ်မဆါအံၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယူၤအမဲၣ်ဟး ဂ့ၤဝီၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒီးဘၣ်ညါ, ဒ်သိးအကဟံၣ်ဆူၣ်ထီၣ်အသးလၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးအ သးဒီးဖျၢၣ်ဒီးအိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (၂ကွဲးနီၣ်တၢ်၁၆:၉) ယၣ်နသးဆူၤယူၤအအိၣ် တက့ၢ်. နၢ်အကလုာ်ကထါတက့ၢ်. ဒီးနၢ်လၢအဝဲကမၤတၢ်ဒ်အအာၣ်လီၤဟံၣ်ဝဲအသိး တက့ၢ်. စံး, “ကစၢ်ဧ, ဆိၣ်ဂ့ၤယၤတက့ၢ်.” ဒီးနကန့ၢ်ဘၣ်လီၤ.

ယသ့ၣ်ညါလၢကစၢ်ယူၤအဘျးအဖျိၣ်လၢအဟဲကလီၤအံၤ, ကလီၤကံၣ်တုာ်မး ဒ်အဟဲမၤတရီၣ်ပပုၤ,ဟံၣ်တုာ်ပုၤတဒီးန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်ဖဲယစံး, “အိၣ်, ကစၢ်ဧ,ဟံ တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤသပုၤတၢ်လၢ ယဖီခိၣ်တက့ၢ် . ယသးလီၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလီၤလးတနၢ်အံၤ လီၤ. ယသးန့ၣ်ဂ့ၢ်လီၤယၤလီၤ.” နယုကစၢ်ယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, နဟံၣ်အိၣ်ပညိဒ် လဲၣ်. တဟါညါအံၤနဆိကမိၣ်တၢ်ဒ်န့ၣ်န့ၣ်, နယုယူၤလၢကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်သ့ၣ်လၢကျဲဒ် လဲၣ်.

တၢ်ကီၢ်ဘၣ်ပုၤ, လၢပကစူးကွံာ်ပတၢ်ဆိကမိၣ်, လၢပကကီၢ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ကစီဒီးန့ၣ်လီၤ. ထဲနၢ်တၢ်ယိယိဒီးမ့ၢ်လၢယူၤကဆိၣ်ဂ့ၤပုၤ, ဖဲလၢပလီၤတူၣ်လီၤ ကံၣ်ဒီးတကၢ်ကီၢ်ဘၣ်အခါန့ၣ်, တၢ်ကီၢ်ဒိၣ်မးလၢပဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တုၤပလဲတ လၢကွံာ်တၢ်နိးတၢ်ဘျးဝဲန့ၣ်တဘျီ, ဒီးတုၤယီၤပတီၢ်ဆူ, ပမ့ၢ်လၢယူၤကဆိၣ်ဂ့ၤပုၤန့ၣ် မ့ၢ်လၢအဝဲဒၣ်စံးဟံၣ်ဝဲလၢကဆိၣ်ဂ့ၤပုၤတဘျီန့ၣ်, ပပတုၣ်ကွံာ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢကဟဲ ဘၣ်ပုၤတသ့ၣ်လၢဘၣ်.

စီၤအၢၤကြၢၤဟၣ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ

ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤမန့ၤတဖၣ်လဲၣ်. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတမံၤယီၤလၢကစၢ်ယူၤအာၣ်လီၤဟံ တၢ်အၢၤကြၢၤဟၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်စ့ၣ်ကီး, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပမ့ၢ်စီၤအၢၤကြၢၤဟၣ်အဖီမ့ၢ်ဖိၣ်ခါတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ကန့ၣ်ကွၢ်တၢ်အာၣ်လီၤလၢတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤသၢမံ-

- ၁) စီၤအၢၤကြၢၤဟၣ်ဧ, ပံၤတၢ်တဂ့ၤ. ယမ့ၢ်ကတီၢ်တဘျီလၢနဂီၢ်ဒီးနဘျးနလဲ ဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်လီၤ. (၁မိၤ၅၁၅:၁)
- ၂) ဒီးယကဒုးသၣ်ထီၣ်နၢ်အါအါကလဲာ်. (၁မိၤ၅၅ ၁၇ : ၆)
- ၃) ဒီးယကဒုးအိၣ်ဂၢ်ဆိးကျၢၤယတၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤဒီးနၢ်, ဒီးနချံနသၣ်လၢန လီၤခံလၢအစီၤအယၣ်အကျါ, ဒ်သိးအကကဲထီၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအထူ အယိာ်, လၢယကကဲထီၣ်နကစၢ်,ဒီးနချံနသၣ်လၢနလီၤခံအကစၢ်အဂ့ၢ်လီၤ. (၁မိၤ၅၅ ၁၇ : ၇)

တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဒီးအါန့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်နတၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤက စၢ်ယူၤထံၣ်ဖျိနၢ်လၢခရံာ်အပူၤ, ဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံာ် အတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်အိၣ်လၢ နပူၤအယိၣ်လီၤ. ထဲတၢ်ဝဲန့ၣ်တမံၤဧၤအဖီခိၣ်အယိ, ယူၤဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, လီၤတံာ်လီၤဆဲးဒီး လၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အကစီၣ်န့ၣ်တဲယိာ်ယၢဒၣ်လၢ, နတကြၢၤတဘၣ်ဘၣ်သနာ် က့, ကစၢ်ယူၤန့ၣ်အဲၣ်ဒီးဝဲလၢနကသ့ၣ်ညါပလၢာ်ဘၣ်အတၢ်အဲၣ်, အတၢ်ထိးဘၣ်, အတၢ်စိတၢ်ကမီ, ဒီးအတၢ်ဖျုၤန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယူၤဟ့ၣ်ပုၤတဂၤဘၣ်တဂၤအတၢ် စူၢ်တၢ်နၢ်အနီၣ်ယိၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဝဲလီၤအိၣ်တက့ၢ်. သူအိၣ်တက့ၢ်, ဒီးကဒိၣ်ထီၣ်ဂ့ၤ ထီၣ်ဝဲလီၤ. ထဲနၢ်အိၣ်, နၢ်န့ၣ်အိၣ်, ဒီးမ့ၢ်လၢလၢအကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တဘဉ်သး ပှး နီဉ်နီ တဘျီလၢ၊ ကစၢ်ယှုအသးစီဆုံအတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤ ဆိဉ် ဝါလၢပတၢ်အိဉ်မူအပူၤန့ၣ်၊ တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၤ၊ မ့ၢ်လၢပတၢ်စီတၢ်ဆုံတုၤထီဉ်ဘး အပတီၢ်အယိၤ၊ ပကြးဒီးအတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤအယိၤန့ၣ်ဘဉ်. ဟဲတုၤအိဉ်ပှး၊ ဖဲလၢပထံဉ် အတၢ်ကဝီၤဒီး၊ ပနၢ်ကစၢ်ယှုဒီးတီၢ်န့ၢ်အကလုာ်ကထါအယိၤတက့ၢ်. ပတၢ်တီတၢ် လီၤအတၢ်မၤန့ၣ်တဘဉ်ယးဒီးတၢ်ဝဲအံၤနီတစဲးဘဉ်.

ကစၢ်ယှုအကျဲအကပူၤန့ၣ်တဆီတလဲနီတစဲးဘဉ်. စီအကြၢဟ့ၣ်အတၢ် ဆိဉ်ဂ့ၤဆိဉ်ဝါဟဲတုၤပအိဉ်န့ၣ်၊ မ့ၢ်လၢပနၢ်ကစၢ်ယှုဂျးခရံၣ်အယိၤလီၤ. ပဝဲပမူပဒါ တကပၤန့ၣ်၊ မ့ၢ်ဒၣ်ပကနၢ်အိၤလၢကဆိဉ်ဂ့ၤဒၣ်ပှးန့ၣ်လီၤ.

ဒီး၊ ဟဲဒီးဆိကမိဉ်ထံကွၢ်တက့ၢ်. တၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤဆိဉ်ဝါအိဉ်လၢအပူၤလီၤ.

အဆၢဒိဉ်-ယိး
တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်
တၢ်ဒုးတၢ်ယၤစးထီဉ်

ဖဲပူၤကွံာ်တယံာ်ဒီးဘဉ်န့ၣ်၊ ယဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ပရၢတဘျီလၢပှးသးစၢ်တဂၤ အအိဉ်လၢအစံးဘဉ်ယၤလၢ၊ သါဘဉ်ဂဲၤလိာ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်သပှၢ်အဂ့ၢ်လီၤ. အ ဝဲတဲဖျါထီဉ်အကျဲလၢ၊ အလီၤသးဟးဂီၤဒီဖျိ၊ ယဉ်ဝံၤယဉ်က့ၤ၊ ဘျးကလီၤကံာ်တ့ၢ်မး ဒီးစီပီလုးအတၢ်ကိးပသုထီဉ်ဒ်အဖျါလၢ-လံာ်ရီမုၤဂ့ၤ ၂၄- “ပှးအဖျိဉ်ယၤအံၤဇၢ၊ မ့ၢ် မတၤကထုးထီဉ်ကွံာ်ယၤလၢတၢ်သံအံၤအကစၢ်မိာ်ပှၢ်တဂၤလဲဉ်.”

ယကတဲတၢ်အဒိအတၢ်ဒ်အဝဲဒီဖျိအသိးန့ၣ်ညီကဒၣ်လၢယဂီၢ်လီၤ. ပဝဲကိး ဂၤဒဲး၊ ပဘဉ်လဲၤဒီဖျိဆၢကတီၢ်အကီၢ်အဝဲလၢပတၢ်လဲၤတၢ်ဒီးယှုန့ၣ်လီၤ. ပဆၢန့ၢ် တၢ်အိဉ်မူလၢအဘဉ်ယှုအသးသနၢ်က့ၤ၊ တၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်အစီအကစီန့ၣ်ဒိဉ်ကံာ်ဆိး လၢပဂီၢ်သတးဒီးပလီၤတၢ်ပဝဲဒၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အတၢ်စံာ်စီတဲစီဒီတကတီၢ်န့ၣ်၊ ပှးကညီယုကျဲ လၢကမၤန့ၢ်ကွံာ်တၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်န့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်အိဉ်ဝဲတကတီၢ်၊ ဖဲလၢပှးခရံၣ်ဖိ တဖၣ်နၢ်ဝဲလၢ၊ ကျဲထဲတဘျီလၢတၢ်မၤန့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်၊ မ့ၢ်ကကးတံာ်အခံလၢတၢ်ဘျီ တၢ်ဘါအလီၢ်၊ ဒးတဒးအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဂ့ၢ်လိာ်ဆဲးကျိးဒီးတၢ်ခဲလၢာ်၊ ကယံာ်ပှးခဲ လၢာ်လၢကမၤလီၤပံၤအိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်၊ ပကွၢ်က့ၤတၢ်ကွဲးနီဉ်လၢအဟံ တ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်၊ အူဉ်အသးလၢ၊ တၢ်အိဉ်ဒုးယၢ်အသးထဲတဂၤဇီၤအကျဲအံၤန့ၣ်၊ တ ကဲထီဉ်ဘဉ်.

ကျွန်ုပ်တို့ (Jerome) လာအမှန်သိသရော်ဖူးဒိပ်, မံဟူသပ်ဖျါလာတံ အိပ်ဖျိပ်လာပျာအစီတလ, အိပ်ဒူးယာ်အသးလာဒားဖိတဖျာ်, ထဲသီးဒုန်ကဖိတဖျာ်အပူ, တဘျူးနံပ်တဘျူးလါလီ. အတံဆဲးကျီးဒီးတံချာန့ပ်, မှာဒုန်ဒီဖျိပဲတြီဖိတဘျာ်, လာကတူလိတ်တံအိပ်အဂီန့ပ်လီ. အဝဲကးတံအခဲဒီးတံခဲလက်ခဲဆု, ဒီးပူကီးဂ, ဒ်သီးကဟ့ပ်လီအသးလက်လက်ဆုဆုလာကမလိကစာယူကလုကထါ, ဟ်သးစာဆာဆုယူ, ဒီးဘါထုကဖုတ်တံလီ. ဘာ်ဆပ်, နီကစာအတံကွဲးနီပ်, ဟ်ဖျါဝဲလ, တံအိပ်မူယံးကနာ်ဒီးဂီပ ဝုန်ဖူးတီပ်န့ပ်လီ. တမာစာအီလာတံဆိကမိပ်လီပျံလီဖူး, တံဆိကမိပ်ကလာတဖု်အတံဟဲဒူးအီဖဲလာအဆုန်နီလာဒားဆံးဆံးဖိပူတံခဲကျါဘာ်.

တံမာစာပူန့ပ်တတူအိပ်ပျာဘာ်, တူလီလာပသုညါက့လာတံအစာန့ပ်အိပ်ယံးန့ပ်ပဖိပ်တူတက့န့ပ်လီ. တံယုထီပ်ကီးတံဆုယူအအိပ်န့ပ်တံထု်ဖျူးအကျဲတဘိဇီန့ပ်လီ.

တံဖဲးတံညာ်မှာ်ဒုန်ဒါလာအဂံအဘါဆုန်နီနီလီ. ပျာခရံဖိတနီ, လာအတံလဲတံဒီးယူအပူ, ဒူးတံဒီးတံဖဲးတံညာ်, အိပ်လာအယာ်တကပူန့ပ်လီ. အဝဲသုန်လီကံဒီးပျာအိပ်စရုလးဖိလာအဟးဂီကွံင်လာပျာမှာ်ကနာ, ဒီးတတူဆုကစာယူအတံအိပ်ဘျူးအလီန့ပ်ဘာ်.

ဘာ်မနုပူန့ပ်တံဖိဒ်အံတဖု်,တမု်လာသးခုဘာ်လာယူအတံမာနာအပူဘာ်လဲ. အဝဲန့ပ်မှာ်ယိယိဖိလီ. အဝဲသုန်ကျဲးစားလက်ဂံလက်ဘါ, ဒ်သီးကအိပ်မူဘာ်လာတံအိပ်မူလီကံဒီးယူ, လာအကစာဒုန်ဝဲအဂံအဘါန့ပ်လီ. လာအ တံ

အိပ်မူအပူကကျဲးစားယာ်သးဆုယူအအိပ်အလီန့ပ်, အဝဲသုန်ယုကျဲးလာအသီ, အရဲအကျဲအသီ, လာကတီကလီအဂီန့ပ်လီ.

ပကထု်ဖျူးထီပ်လာ, ‘ပနီခိလာတံသံအံ’ အပူအဂီ, ပမှာ်ကျဲးစားလာ်သးယုကျဲးအသီမှာ်ဂု, အရဲအကျဲလာအသီမှာ်ဂု, သနာ်က့, ပကယာ်ဒုန်တံန့ပ်လီ. ဆာကတီတတူယီလာ, ပသုညါလီပသးလာ, တံစဲးဆာန့ပ်အိပ်လာပတံဂံတံဘါအချာဘာ်ဒီး, ပတံမာစာန့ပ်တဟဲဘာ်. တံကီးထီပ်ဆုယူလာပတံဂံစာဘါစာအပူန့ပ်, မှာ်ပတံထု်ဖျူးအတံခူသုန်န့ပ်လီ.

တံမာဂုထီပ်က့ပသးအဂီ,အရဲအကျဲအသီတအိပ်ဘာ်

အါဒုန်တံတမှာ်ပတံစိတံကမီတ အိပ်ဘာ်န့ပ်, ကီဒိပ်မးလာပကအာ်လီတူလိတ်အီန့ပ်လီ. ပအဲဒီးဆိကမိပ်ဒိပ်လီပသးလာပမှာ်ပျာဂံဆုန်ဘါဆုန်, သုဘာ်လာပကဟံးထီပ်ဖိထီပ်ပကစာတံဂံတံကျဲတဖု်န့ပ်လီ. ပကျဲးစားစးထီပ်မာဂုထီပ်က့ပသးလာကျဲအသီန့ပ်အိပ်ပျာဘျီလဲလဲ. ပနာ်လာပမှာ်ဟံစာဆာပသးလာတံဝဲန့ပ်ဒီးပတယာ်ကဖုံလီစ့ပိပ်, မ့တမှာ်ပက့ပဂီကဘာ်ဂီက့, မ့တမှာ်မာဟါမာ်ကွံင်ပလုာ်လာအမာကီမာဂီပူကသုညါကဒုန်န့ပ်မာ. တံနီနီတဒီ, ပမှာ်ဆိကမိပ်ဒုန်လာ, ပဆိတလဲပတံအိပ်မူလာပတံစိတံကမီဒုန်ပဝဲသုန့ပ်, ပကယာ်ဒုန်တံန့ပ်လီ.

တံနီးတံဘျူးအဒိပ်ကတံလာခရံဖိအတံအိပ်မူအတံဒိပ်ထီပ်အဂီန့ပ်, မှာ်ပတံဆိကမိပ်လာ, ပအိပ်မူတံအိပ်မူဘာ်ယူအသးကဲထီပ်သုဒုန်လာပတံကျဲးစားဒုန်ပတံန့ပ်လီ. ပမှာ်ဆိကမိပ်လာပမာတံဝဲအံသုန့ပ်, ပကကျဲးစားဟံးအမးန့ပ်လီ. “ကွာ်မိပ်, ပတံကွံင်ပလုာ်လာအအါအသီတဖု်န့ပ်, တမှာ်တံကီကံဆိး

ဘဉ်. ယသ့ဉ် ညါလၢယမၤ သ့လီၤ.” တၢ်ဝဲန့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်လၢကပီၤ ဆူယ့ၤ ဘဉ်. မ့ၢ်ဒၣ်ပကွဲးပတၢ်မၤနၢၤအတၢ်တဲတယုၢ်ဒ်ပကဲ ခွါ/မ့ၢ် ဝဲဒိတဂၤန့ၣ်လီၤ. ပစးထီၣ်တဲဘဉ်ပုၤဂၤလၢ, မ့ၢ်ဟံးအဒိဒ်အဝဲမၤကဲထီၣ်အသိးန့ၣ်, ပုၤဂၤန့ၣ်က့မၤကဲထီၣ် သ့လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီး, ယ့ၤန့ၣ်ယံၤထီၣ်ယံၤထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်ထံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. န တၢ်န့ၣ်လီၤနသးအံၤန့ၣ်တၢ်သးအးအကလံၤမ့ၢ်, မ့တမ့ၢ်တၢ်သးဟးဂီၤကဟဲဒီး, ပ တံၣ်ဒိတဖျၢၣ်တၢ်လီၤဂီၢ်အသိၣ်ကပဲၤပန့ၣ်ပူၤဝးဝးန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယ့ၤကဟ့ၣ်အခွဲးလၢပုၤကမၤစၢၤလီၤအသး, ကမၤဂ့ၤလီၤက့ၤအသးအ ခဲၣ်အကျဲၤတဖျၢၣ်တုၤလီၤလၢပမၤကွၢ်အံၤခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. ကဟ့ၣ်ပုၤအခွဲးလၢပကကျဲး စးလၢပတၢ်ကျဲးစးတုၤလီၤလၢအကတၢ်ပကအာ်လီၤပသး, ဝီၢ်ယၢ်လီၤပသးအနီၢ် ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. “ယမၤတသ့ဘဉ်, ယတီၤယလီၤလၢယဂံၢ်ယဘါဒၣ်ယဲတသ့ဘဉ်.အိၣ်,ယ မ့ၢ်မးပုၤတလီၤဏံာ်တၢ်တဂၤလီၤ.” တၢ်အာ်လီၤသးလၢသ့ဉ်ကံၢ်သးလဲအံၤကီၢ်ဒိၣ်မးလၢ ပဂီၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မၤဆူၣ်ပုၤလၢပကအာ်လီၤပတၢ်တသ့တဘဉ်, ပတၢ်လီၤတူၣ် လီၤကံၢ်ဒီးပတၢ်ဂံၢ်ဘါစၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပသးဟ့ၣ်လၢပကတုၤဆူတၢ်ကတၢ်ဝဲအံၤ, မ့ၢ်လၢအဝဲစူးကွံာ်ပတၢ်သးထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲဒၣ်တုၤအကတီၢ်လၢပအာ်လီၤလၢပစိကမီၤတအိၣ်ဘဉ်, သန့ၣ်က့, ပထံၣ် န့ၣ်တၢ်မုၢ်လၢလီၤ. ဖဲပယၣ်ပသးဆူယ့ၤအတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်တဘျီန့ၣ်, ကစၢ်ယ့ၤန့ၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ, တၢ်လၢပမၤဒၣ်ပတၢ်တသ့ဘဉ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. တုၤလီၤလၢပထံၣ်ပစုက တၢ်ဒိၣ်ကတၢ်, တၢ်မၤစၢၤတအိၣ်, တၢ်မုၢ်လၢတအိၣ်လၢအကတီၢ်တဘျီမး, ပစး ထီၣ်သ့ဉ်ခသးခလၢကစၢ်ယ့ၤဂျးခရံၣ်အတၢ်မၤနၢၤအမ့ၢ်အတီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးတၢ်ယၢစးထီၣ်

တၢ်ဒုးတၢ်ယၢအိၣ်ဝဲနီၢ်ကီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ဉ်လၢပကသးခဘဉ်အဂီၢ် လီၤ. လၢနီၢ်သးတကပၤ, တၢ်မ့ၢ်တမၤမူမၤဝဲပုၤလၢယ့ၤဘဉ်ဒီး, တၢ်ဘဉ်ဂံၢ်ဂ့ၢ်တအိၣ် စ့ၢ်ကီးဘဉ်. ယသးမ့ၢ်သံဒီးလၢတၢ်ကမူၤကမ့ၢ်ဒီးတၢ်ဒဲးတုၤဒဲးဘးတဖျၢၣ်အပူၤန့ၣ်, တမ့ၢ်ယကဝဲလီၢ်ဒုးတၢ်ဒီးတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤအအာအသီတဖျၢၣ်ဘဉ်. ယကဘျၢလီၤယ သးဒီးမူထွဲတၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်အခံန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်လီၤပသးလၢ, ပဂ့ၢ်ဒုးတၢ်ဒုးတခါအံၤ န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အုၣ်အသးအကၢ်အကျၢၤတခါလၢ, ပမ့ၢ်ယ့ၤအဖိနီၢ်နီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပအိၣ်လၢတၢ်ဒုးပူၤလီၤ. တၢ်ဒုးဆူၣ်နးနးကလဲာ်မၤအသး, လၢပသးပူၤအိၣ် ဝဲန့ၣ်မတၤမးဂ့ၢ်လီၢ်တသ့ဘဉ်. လၢ (ကလၢတံၣ် ၅ :၁၇) အပူၤန့ၣ်, စီၤဝီလူးစံးဘဉ် ပုၤ, “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,တၢ်ညဉ်အသးကွံာ်တၢ်န့ၣ်ထီဒါသးန့ၣ်, ဒီးသးအသးကွံာ်တၢ်န့ၣ်ထီ ဒါတၢ်ညဉ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်တဖျၢၣ်န့ၣ်ထီဒါလီၢ်အသးအယိဒီး, တၢ်လၢသုတဆၢမၤဘဉ် န့ၣ်,သ့မၤလီၤ.

စီၤပုးတရူးသ့ဉ်ညါတၢ်ထီဒါတဖျၢၣ်အံၤလၢလၢပုၤပုၤလီၤ. တဘျီ, ပုၤမၤညဉ် ဒိၣ်ဒိၣ်ဘီၣ်ဘီၣ်တဂၤအံၤ, ဟံကဖၢလၢအသးလၢယ့ၣ်ဂျးခရံၣ်အမဲာ်ညါဒီးစံးဝဲလၢ, ပုၤဂၤတဖျၢၣ်မ့ၢ်ယုၢ်သဒၣ်သန့ၣ်က့, သါတယုၢ်ဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်, တချးမုၢ်နၢၤလၢာ်ဒီး ဘဉ်န့ၣ်, အဝဲသမၤကစၢ်သၢဘျီလီၤ. ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်စံးတၢ်န့ၣ်ဘဉ်ဝဲထီဘီ, လၢအစံး ဝဲ,သးတမံၤန့ၣ်အသးအိၣ်ဒၣ်တၢ်, မ့မ့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်န့ၣ်အဂံၢ်ဘါစၢ်ဝဲလီၤ.

ဒ်စီၤပုၤတရူးအသိး, တချးလၢတၢ်ဖျိၣ်ယံးပုၤဘဉ်အခါ, ပစံးဆၢလၢတၢ်သး ဆူၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးမၤတၢ်လၢအဘဉ်, ဘဉ်ဆဉ်, ပထံၣ်လီၤက့ၤပသးလၢပ မၤတၢ်န့ၣ်ကမၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်စီၤဝီလူးကွဲးဝဲ, “ရိမုၢ် ၅ :၂၀-၂၃-မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ယ ထံၣ်န့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတမံၤအံၤ, တုၤယဆၢမၤတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဒီး တၢ်အာအိၣ်ဒီးယၢ

လီ၊ အစုအဝေး အဖွဲ့၊ ဖဲ ခုတ် ပွဲ လှေ ညှိခွဲ၊ ယ မှတ် လှေ လှေ ယူ၊ အတတ် သိပ်တတ် သိ လီ၊ ဘတ်ဆုတ်၊ ယ ထံတတ် သိပ် တတ် သိ အ ဂ၊ အိတ် လှေ ယ ဂီ တ ဖတ် အ ပူ၊ လှေ အ ခုး လိတ် ယ လိတ် အ သး ဒီး ယ သး အ တတ် သိပ် တတ် သိ၊ ဒီး ဒုး ကဲ ကုတ် ယ လှေ တတ် ခဲး ဘး အ တတ် သိပ် တတ် သိ အိတ် လှေ ယ ဂီ တ ဖတ် အ ပူ လီ၊

ပ သုတ် ညှိ ယူ၊ အတတ် မ၊ နှာ တ သု ဘတ် တု လီ လှေ၊ ပ သုတ် ညှိ တတ် ဒုး တတ် ယ လှေ တတ် အိတ် ဒီး ဒိတ် စိ နှုတ် အိတ် ဝဲ တ ပ ယူ ယ လှေ အ ပူ၊ လှေ အ မှတ် ဖဲ တတ် ညှိ ဒီး သး စိ ဆုံ အ တတ် ဒုး နှုတ် လီ၊ ပ နိတ် တတ် ဖဲ တတ် ညှိ နှုတ် တ သံ ခဲး ဘတ်၊ ပ စး ထိတ် မှတ် လှေ လှေ သး အ တတ် ဘျူး တတ် ဖိတ် ဖဲ လှေ ပ အး လီ၊ ပ တတ် အိတ် မူ လှေ ခ နိတ် အ ပူ သ နတ် ကွဲ၊ တတ် ဒုး တတ် ယ နှုတ် တ ဝဲ ဝဲ ခဲး ဘတ်၊ တ ချူး လှေ ပ စုတ် ကွဲ နှုတ် ကွဲ တတ် ခဲး ဘတ် နှုတ်၊ ပ မှတ် လှေ လှေ တတ် ဖဲ တတ် ညှိ အံ လှေ ဘာ ဒီး ဒိတ် စိ လှေ ပ တတ် အိတ် မူ အ ပူ ဒီး၊ တု လီ လှေ ပ နိတ် ခိ ဘတ် တတ် ပွဲ ကွဲ အံ သ နတ် ကွဲ၊ တ ဆိတ် တတ် ဒုး တတ် ယ လှေ က ဆွဲ ကွဲ ပ ယူ ဆူ အ တတ် စိ တတ် က မီ အ ဖီ လတ် နှုတ်၊ တ က တတ် ခဲး ဘတ်၊

မှတ်ပတ်မိတ်နှုတ်သးလီတဖတ်ကမတ်ခါ

ပ တိတ် ဖဲ အံ နှုတ်၊ ပ တ ဘတ် ဆိတ် က မိတ် က မတ် လှေ ပ နိတ် ခိ အ တတ် သး လီ၊ ဒီး ပ ထး ခိတ် အ တတ် ဝဲ တ ဖတ် နှုတ် အ ဝဲ သိတ် နှုတ် ဘတ်၊ ပ နိတ် ခိ အ တတ် ဆာ နှုတ် နှုတ် မှတ် ယူ တု လီ ဝဲ၊ ဒီး လိတ် ဝဲ သ ပွတ် တတ် လှေ တတ် မူ အ ကီ လီ၊

ပ နိတ် တတ် ဖဲ တတ် ညှိ အ တတ် ဆာ နှုတ် အ ခိတ် က တတ် နှုတ် မှတ် ဝဲ က လံ လီ၊ ပ က သါ နှုတ် တ က မတ် တ နိတ် တ မံ ဘတ်၊ ဘတ် တတ် က သါ တတ် နှုတ် ဆာ နှုတ် သး ဒီး၊ နှုတ် တတ် မှတ် ဆိတ် လဲ သူ အံ ဆူ တတ် ဩ နှုတ် က သါ ကိး က (Cocaine) နှုတ် သုတ် လီ၊ ပ မှတ် မ ဘတ် နှုတ် တ

ခိ က ထိတ် လှေ၊ တတ် လှေ က စိတ် ယူ တုတ် လီ ပ ယူ နှုတ် ဆာ နှုတ် တတ် ဘတ် တု တ ခါ အံ ဆူ တတ် တ မှတ် နှုတ် ဆာ နှုတ် အ သး ဘတ် နှုတ် လီ၊ ဒီး လိတ် စိ ဆုံ ကိး ဝဲ လှေ၊ “တတ် ခဲး ဘး” လီ၊

ပ တတ် ဆာ နှုတ် က လံ အ လီ ခဲ အ ကါ ဒိတ် က တတ် က ဒီး အ ဂ တ ခါ နှုတ် မှတ် ပ နိတ် ခိ အ တတ် သး သူ ထံ နှုတ် လီ၊ တတ် သး သူ ထံ နှုတ် တ မှတ် တတ် က မတ် နိတ် တ မံ ဘတ်၊ ဘတ် ဆုတ်၊ ပ ဆုတ် နိတ် လှေ သး အ ကျူး အ ပူ ပ က အိတ် သး၊ လှေ က မ ဟါ မ ဝဲ သး သူ ထံ အ ကီ၊ တု လီ လှေ ပ ထံ တတ် ဘျူး ဘျူး တ သု လှေ တ ဘျူး နှုတ် က မတ် ဝဲ လီ၊ ပ ဟံး နှုတ် သူ ပ နိတ် ခိ အ တတ် ဆာ နှုတ် သး လီ လှေ အ မှတ် ဆာ နှုတ် အ တတ် သး လီ ဆာ နှုတ်၊ ဆူ ပ တတ် ပ ညှိတ် အ ဂ လှေ အ တတ် မှတ် က စိတ် ယူ တိတ် ဟ် ဝဲ အ သး နှုတ် ဘတ် လီ၊ တတ် သး ဆာ နှုတ် အ ဆုတ် က တတ် အ ဂ တ မံ နှုတ် မှတ် တတ် သတ် ဝဲ နှုတ် လီ၊ ပ အိတ် တတ် နှုတ် တ မှတ် တတ် ထိတ် ဒါ ယူ ဘတ်၊ တု လီ လှေ ပ အိတ် တတ် တု အ ဟဲ ကွဲ ဘတ် ဒိ ကွဲ ပ တတ် အိတ် ဆုတ် အိတ် ချ နှုတ် လီ၊ ညှိ နှုတ် ပ မ က မတ် ပ နိတ် ခိ လိတ် တတ် အိတ် ဆူ တတ် အိတ် ဆုတ် ဆုတ်၊ ဒီး ဒိတ် တတ် ဘိတ် တ လှေ ကဲ တတ် ဘတ် ဒိ ဆါ ကွဲ တတ် အ သး၊ တတ် ယဲ တ လှေ မှတ် တတ် မံ ယိတ် နှုတ် လီ၊ အ ဝဲ သုတ် ဘတ် ဒုး ကွဲ ဝဲ လိတ် ရံ (Calorie)၊ ဒီး ဘတ် ဝဲ လီ ဆုတ် ကွဲ နှုတ် လီ၊ အ ဝဲ အံ စုတ် ကိး “တတ် ခဲး ဘး” လီ၊

ကွဲ (Sex) အ တတ် ဆာ နှုတ် စုတ် ကိး၊ မှတ် က စိတ် ယူ တု လီ ဝဲ၊ တ မှတ် ထဲ လှေ ချ စာ အ ကီ နီ ဘတ်၊ မှတ် စုတ် ကိး တတ် လိတ် ဖျါ ထိတ် နိတ် ဒိ မိ ဂ အ တတ် အိတ် လိတ် ကွဲ လိတ် သး အ တတ် ယံ တတ် လှေ နှုတ် လီ၊ ဘတ် ဆုတ်၊ ပ မှတ် ဟံး နှုတ် တတ် သး ဆာ နှုတ် ဆူ တတ် မှတ် ဖဲ မှတ် ညှိ ဒီး တတ် အ ခိတ် သုတ် နှုတ် တ မှတ် လှေ တတ် အိတ် တတ် ကွဲ ဘတ်၊ ဒီး ကဲ ထိတ် ကွဲ လှေ တတ် က မတ် နှုတ် လီ၊

ခိ ဖျါ တတ် ဝဲ တ နှုတ် ကွဲ တတ် ယံ တတ် လှေ လှေ က စိတ် ယူ တု လီ ဝဲ၊ ဒိတ် သး ဆာ နှုတ် တ ဖတ် အံ၊ ဆူ တတ် အိတ် လီ သး ဒီး၊ ကဲ ထိတ် တတ် ထိတ် ဝဲ ဒါ ကွဲ သး နှုတ် လီ၊ နိတ် ခိ အ တတ် သး လီ အ တတ် ဝဲ တတ် ဆာ တ ဖတ် အံ က စိတ် ယူ တု လီ ဝဲ၊ ဒီး ယူ တတ် ဟ် ဝဲ လှေ တတ် တ ဖတ် အံ က ဒိတ် စိ ဟ် ဘတ် ကွဲ ပ ယူ ဘတ်၊ ပ တတ် အိတ် မူ အ ပူ တတ် သုတ် တ ဖတ် အံ လိတ် ဝဲ၊ ဘတ် ဆုတ် တ တု လီ ဝဲ လှေ က ဒိတ် စိ လှေ ပ တတ် အိတ် မူ အ ပူ ဘတ်၊

ယှဉ်ရှုစားဝဲဒၣ်, ကယံပတၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ထဲပကအိၣ်ပကအိ, ပကကူကးဒီး ပဝဲဒီးပုၤသူခိၣ်ဖိတလီၤဆီဘၣ်. (မးသဲ ၆ ၵ ၃၁-၃၂ မးသးဒ်န့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်ပကအိၣ်ဘၣ်ပကအိဘၣ်, မ့ၢ်ပကကူဘၣ်သီးဘၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်, သုတစံးဒီးဘၣ်ယိၣ်တၢ်တဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢၣ်, ပုၤကလုာ်တဖၣ်ယုဝဲလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခဲလၢၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲန့ၣ်, သုၣ်အိၣ်လၢမ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလီၤ.) ပုၤတဂၤကအိၣ်ဝဲလၢကသ့ၣ်ညါဝဲထဲလၢယုၤန့ၣ်မၤတၢ်တသ့အါန့ၢ်ပနီၣ်ခိအတၢ်မၤန့ၢ်ဆီၣ်ခံဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ပဝဲပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်သ့ၣ်ညါလၢ, တၢ်အိၣ်မူန့ၣ်အါန့ၢ်တၢ်အိၣ်, ဒီးနီၣ်ခိန့ၣ်အါန့ၢ်တၢ်ကူတၢ်သီးတက့ၢ်လီၤ. ပနီၣ်ခိတၢ်ဖိတၢ်ညါအတၢ်ဆၢန့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်, လၢအလီၢ်အကျဲဒၣ်ဝဲန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတီဝဲ, ဘၣ်ဆၣ်ယုၤတတိၣ်ဟံဝဲလၢကက့ၤပုၤဘၣ်. သတးဒီးပနီၣ်ခိလၢအလီၢ်တၢ်အံၤအတၢ်ဆၢန့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်ယုၤကျဲလၢကပၤဘၣ်ပတၢ်အိၣ်မူတဖၣ်လီၤ. ဖဲအံၤန့ၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤစးထီၣ်အသးလီၤ.

ကစၢ်ယုၤအတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ

ဖဲအံၤတၢ်သံကွၢ်ဟံၣ်ထီၣ်ဝဲ, တၢ်ဖိတၢ်ညါန့ၣ်ပကဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်. ကစၢ်ယုၤကတဲာ်ကတီၤဟံတၢ်လၢ, တၢ်ဖိတၢ်ညါအဂီၢ်လီၤ. အဝဲကိးဝဲလၢ, “ထူၣ်စုညါ”လီၤ. တဘၣ်ကျဲးစးပုၤက့ၤတၢ်ဖိတၢ်ညါ, တဘၣ်ကျဲးစးဘိၣ်ဘံထီၣ်အိၣ်လၢသးအတၢ်ကံးညါဘၣ်. ဒီးတဘၣ်ကျဲးစးဘိၣ်သီအိၣ်ဘၣ်. တၢ်ကဘၣ်ပုၤထီၣ်ကွံာ်အိၣ်လီၤ. စီပီလူးစံးဝဲဒၣ်, “ ရိမ့ၤ ၆ ၵ ၆- တၢ်အံၤပသ့ၣ်ညါလၢ, ပပုၤလီၢ်လံၤ (ပန့ၢ်ဆၢၣ်လၢတၢ်ဖိတၢ်ညါခိၣ်စိ) န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ပုၤထီၣ်ယုၤဒီးအိၣ်လၢထူၣ်စုညါအလီၤ, ဒ်သီးတၢ်ဒုးဘးအနီၣ်ခိ (ပလုပလၢလၢတဂ့ၤဒီးအဲၣ်ဒီးပတၢ်) ကဟးဂီၤ, ဒ်သီးပသ့တကဲလၢတၢ်ဒုးဘးအကုၢ်အပုၤတဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.”

ကသံၣ်ခိၣ်လၢလံာ်စီဆ့ၣ်ဟံလီၤဝဲလၢက
မၤဘၣ်က့ၤနီၣ်ခိဒီးနီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ဝဲဂ့ၣ်
န့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ဒိကန့ၣ်, တၢ်ကီၤသ့ၣ်ကီၤ
သးဘၣ်. မ့ၢ်သးစီဆ့ၣ်အတၢ်စီတၢ်ကမီၤလီၤ.

ပမူပဒါန့ၣ်မ့ၢ်လၢပကသ့ၣ်ညါတီၢ်န့ၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ယနီၣ်ခိတၢ်ဖိတၢ်ညါအမိၣ်န့ၣ်သးလီၤတၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အကါခိၣ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤဘၣ်ဒီး, တလိၣ်လၢပန့ၢ်ဆၢၣ်လီၢ်လံၤန့ၣ်တလိၣ်သံယုၣ်ဒီးခရံၣ်ဘၣ်. ဖဲပဘၣ်သကၢ်ဒီးပနီၣ်ခိတၢ်ဖိတၢ်ညါတကျိၤကျိၤလၢအခိၣ်စိပပုၤတဘျီလၢလၢန့ၣ်, ပဘၣ်အာၣ်လီၤလၢတၢ်ဖိတၢ်ညါဒီးသးအတၢ်ဒုးန့ၣ်အိၣ်ဒီးလၢပပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဟဲစီတၢ်လၢအဂံၢ်စၢ်ဘါစၢ်တခါန့ၣ်ဆူထူၣ်စုညါဒီးပုၤထီၣ်ကွံာ်အိၣ်လီၤ.

အန့ၢ်ဒၣ်လဲၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်ထံးတပတီၢ်ဒီးလီၤ. လံာ်စီဆ့ၣ်ဟံဖျါန့ၣ်ပုၤလၢ, တၢ်မၤဘၣ်က့ၤတၢ်ညါဒီးသးအတၢ်ဘၣ်ဝဲဂ့ၣ်န့ၣ်, တမ့ၢ်နီၣ်ကစၢ်သိၣ်ယိၣ်လီၤသးဒီးတမ့ၢ်တၢ်ကီၤသ့ၣ်ကီၤသးဘၣ်. တၢ်စီတၢ်ကမီၤလၢအန့ၢ်ကွံာ်တၢ်ဖိတၢ်ညါန့ၣ်, ဟဲသ့ဒၣ်ကျဲလၢ, တၢ်အိၣ်မူလၢသးပၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမူဒီတဆၢကတီၢ် အပူၤ, တၢ်ဘၣ်ဝဲဂ့ၣ်မ့ၢ်လၢအိၣ်ပပူၤသန့ၣ်က့, ကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလၢသးကန့ၢ်တၢ်အဂီၢ်လီၤ. ဖဲပပျဲယုၤအသးဟံးန့ၢ်ပပုၤလၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤယံးယံးန့ၣ်, ပမၤန့ၢ်ကွံာ်ပန့ၢ်ဆၢၣ်လၢအလီၢ်တၢ်ကွံာ်ဝဲအံၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကျဲးစးတမံၤလၢလၢကမၤစီမၤဆ့ၣ်လီၤပသးလၢပနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ပဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖိတၢ်ညါအတၢ်ကျဲးစးလီၤ. ဖဲစီပီလူးတုၤယီၤအပတီၢ်လၢစုခိၣ်ကတၢ်တဘျီန့ၣ်, အဝဲကိးပသ့ထီၣ်, “ယမ့ၢ်ပုၤတလီၤကံာ်တၢ်မးတဂၤလဲၣ်” အဝဲတယုဝဲ

လာ, “မ္ဗာယကယုနန္ဒာကျသီတဘိလာယမဂ္ဂုနန္ဒာအလီဒ်လဲဉ်. ယကျးစားဆူဏ်ထီဉ် ဒ်သီးယကနာဘဉ်တၢ်သုဉ်မံသးမံလာကျဒ်လဲဉ်.” စီပီလူးလဲပိာ်တၢ်ကျအဝဲန့ဉ်လာ အဘျူးတအိဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီ. အဝဲသ့ဉ်ညါလီကွဲဝဲလာ,တၢ်အိဉ်မူဘဉ်ယုသးကျန့ဉ် တအိဉ်ဝဲလာအပူဘဉ်. အဝဲထံဉ်ဝဲလာလိဉ်ဘဉ်ပုမထူဉ်ဖျးတၢ်တဂလီ. အယိ သတးဒီးအဝဲကီးထီဉ်ဝဲ, ‘မတကမထူဉ်ဖျးယတဂလဲဉ်.’

တုယုဉ်ရှူးခရံဉ်ထီဉ်ဝဲပသးတဘျီန့ဉ်, အဝဲဟ့ဉ်ပုတၢ်သးဆာန့ဉ်အသီတ ဖဉ်စုာ်ကီးလီ. ယသးအိဉ်, မုာ်လၢပက ရုဘဉ် ဒီးယုဘူးဘူးတံာ်တံာ်, သ့ဉ်ညါ အီယိဒ်ဒိဉ်ထီဉ်, ဒီးသ့ဉ်ညါနာ်အကလုာ်ကထါန့ဉ်, ဒီးအံဉ်ဒီးရှုဘူးဒီးပုအဂတ ဖဉ်လာအမူအဝဲလၢခရံဉ်ပူန့ဉ်လီ. ပတသးအိဉ်, အိဉ်မူထွဲတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အခံ လာဘဉ်, အဝဲဒ်အံဉ်ပသ့ဉ်ညါလာတၢ်တဖဉ်န့ဉ်, အကတၢ်မုာ်ဝဲတၢ်သ့ဉ်အုန့ဉ်သးအု န့ဒီးတၢ်သံန့ဉ်လီ. ပအိဉ်မူလာတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အဂီန့ဉ်, ထီဘိမာန့ဉ်ဆီဉ်ခံပုလၢက မာန့ဉ်တၢ်အါထီဉ်တပယုဉ်ယိ, တၢ်တမံလၢပဖိဉ်တတု, တၢ်တမံလၢလၢအက တၢ်ကဟဲစိဉ်န့ဉ်တၢ်သ့ဉ်မံသးမုာ်လီ.စီပီလီထီန့ဉ်လီ. တၢ်စံးဟ်ကလာထီဉ်ပုထီဉ် န့ဉ်,တပုဉ်ကွံာ်ထီဘိန့ဉ်လီ.

ပမုာ်မူလာသးအပူဒီး, ပထံဉ်န့ဉ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုဉ်, တၢ်ယုတၢ်ဖိးလၢဟီဉ်ဒိဉ်နာ် ဟဲဝဲတသ့ဘဉ်တခါန့ဉ်လီ. တၢ်ကျးစားလၢအကတၢ်တအိဉ်, တၢ်သးအိဉ်သယု လီဟီန့ဉ်, ဟါမာ်ကွံာ်ဒီးပထံဉ်န့ဉ်တၢ်မုာ်လၢဒီးတၢ်အိဉ်မူလာအခီပညီအိဉ်တခါန့ဉ် လီ. တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်န့ဉ်တလွဲန့ဉ်လၢပုဒ်လၢညါအသီးဘဉ်. ဒီးတၢ်ဒုးတၢ်ယလၢပ ပူန့ဉ်ပနာတၢ်လံန့ဉ်လီ.

တၢ်လီာ်ကွဲလာအိဉ်ဒီးသးအတၢ်ပညီဉ်

ပအံဉ်မုာ်ဂုတအံဉ်မုာ်ဂု, ပအာဉ်လီတူာ်လီာ်မုာ်ဂု,တအာဉ်လီတူာ်လီာ်မုာ်ဂု, တၢ်သိဉ်တၢ်သီလာအလွဲပုန့ဉ်အိဉ်ဝဲလာပပူတခါ. အဝဲဒ်အံဉ်, ဖဲပကမတၢ်ဂုတ ဘျီလၢလၢန့ဉ်, တၢ်အာန့ဉ်အိဉ်ဖဲန့ဉ်စုာ်ကီးန့ဉ်လီ. စီပီလူးတဲဖျါထီဉ်ဝဲ, တၢ်ဘဉ် ဝဲဉ်လၢပပူဒီးစံးဝဲဒဉ်, “ရီမုာ် ၇:၁၅-၁၇ အဝဲဒ်အံဉ်, တၢ်လာယမာန့ဉ်, ယတ သ့ဉ်ညါဘဉ်. အဝဲဒ်အံဉ်, တၢ်လာယဆာန့ဉ်ယတမာဘဉ်. မမုာ်တၢ်လာယသးဟ့ န့ဉ်, ယမာလီ. ဘဉ်ဆဉ်ဒီး, ယမုာ်မာတၢ်လာယတဆာဘဉ်န့ဉ်ဒီး, ယအာဉ်လီ အီ လီလာတၢ်သိဉ်တၢ်သီမုာ်တၢ်ဂုတၢ်ဝါလီ. ဒီးခဲကနံဉ်အံဉ်, တမုာ်လာဘဉ်ယလၢအ မာတၢ်န့ဉ်ဘဉ်. မုာ်တၢ်ဒီးဘးလၢအအိဉ်ဝဲဆိးဝဲလာယပူလီ.

ဆိကမိဉ်ထီဉ်တၢ်မလိာ်ဖျါဖျါ, လီလီအကျါတထံဉ်န့ဉ်ပမာဘဉ်အီဒ်လဲဉ် တက့ာ်. ယုဉ်ရှူး စံးဝဲ, “ယီဟဉ် ၁၃ : ၃၄- ယဟ့ဉ် သု လၢတၢ်မလိာ် အသီ တ ထံဉ်ဒ်သီးသုကအံဉ်လီာ်ကွဲလီာ်သုသးသကီးသကီး,” စီပီယီဟဉ်တဲဘဉ်ကဒီးပု လၢအလီခံတစဲးန့ဉ်, “၁ယီဟဉ် ၄:၂၀ ပုမုာ်စံးယအံဉ်ယု, ဒီးမုာ်သးဟ့အီပုဝဲာ် ဒီး, မုာ်ပုကတီတၢ်ကဘျးကဘျဉ်လီ.” ပအံဉ်ပုလၢပယာလၢပထံဉ်အီသ့ဉ်တဖဉ် မုာ် တ သ့ ဒီး, ပ အံဉ် ယု လၢ ပ ထံဉ် အီ တ သ့ ဘဉ် န့ဉ်, က သ့ ဝဲ လၢ ကျ ဒ် လဲဉ်.

ပတၢ်ဝဲကီတုပု, အဝဲဒ်အံဉ်လံာ်စီဆံဉ်တြီတၢ်သးဟ့ပုလၢလီ. တဘျီတ ဒိဉ်ပမာကပုဉ်လီအီဒီးပစံး, ‘ယတသးဟ့အီဘဉ်. ယသးဟ့တၢ်တကြးတဘဉ် လၢအဝဲမာဝဲတဖဉ်လီ.’ ပမုာ်တဲတီတီတခီ, ပဘဉ်အာဉ်လီလၢ, ပကနီဖးနီတဂ ဒီးအတၢ်မာန့ဉ်ကီသပုာ်တၢ်လီ. လၢအကျါန့ဉ်ယာစုာ်ကီး, ယဟ်လီတၢ်အဆာဒ်န့ဉ် လီတံာ်လီဆဲးအဂီကီဘဉ်ယဒိဉ်မးလီ. ယထံဉ်လီယသးလၢ, ယသးဟ့ထဲပု

အာဖိတဂအတၢ်မၤန့ၣ်, တကးဘၣ်. ယသးဟ့ၣ်ယုၣ်အကစၢ်လီၤ. ပမ့ၢ်န့ၣ်ဟ့ၣ်လၢတၢ် တဂ့ၢ်တဘၣ်ဘၣ်တမံၤမံၤကဲထီၣ်လၢအိၤန့ၣ်, အဒိ 'ပှၤတဂၤဒီးထီၣ်အကါသီသံၣ်ဘဲ တဒိၣ်, ဘၣ်ဘျၢၣ်လိာ်အသးဒီးကါလၢအဂၤတဆိတဘျီန့ၣ်, ယထံၣ်လီၤယသးလၢ, ယသးခုၣ်သ့ၣ်လၢယသးပူၤန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါ, လံာ်စီဆံၣ်တဲယလၢ, ယတၢ်ဟံးသး န့ၣ်ကဘၣ်လီၤဆိ, ဘၣ်ဆၣ်တီတီ, တၢ်တမၤအသးဒီးယၢဒ်န့ၣ်ဘၣ်.

တဘျီတဒိၣ်, မၤသးဒ်ပလီၢ်ကွဲလၢပသးပူၤ, လၢပဆိကမိၣ်မ့ၢ်လီၤပသး လၢ, ပဒိကန့ၣ်ယုၤကလုာ်ကထါနီၣ်နီၣ်ဒီးအဲၣ်ပှၤလၢအတလီၤအဲၣ်တဖၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ကျဲး စးသပှၢ်ပှၢ်သၢပှၢ်, ပဆိကမိၣ်မ့ၢ်လီၤပသးလၢ, ပအဲၣ်တၢ်နီၣ်နီၣ်, ဒီးပပျၢ်တၢ်ကစီဒိ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ပှၤတဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဟဲဖျါထီၣ်ဖဲတၢ်ကပိာ်ကပတဘျီ, ပသးပူၤအနီၣ် ကီၢ်ဖျါဆံၣ်ထီၣ်ဝဲဒီး, လၢပှၤလၢပချာယံ, ဒီးတဲဘၣ်ကယဲာ်ပှၤလၢအအိၣ်လၢအးဘျီပူၤ တဖၣ်, 'ဒိပုာ်ဝဲၤဒါ, ယဆိကမိၣ်တဂီၤအံၤ, နတၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်လၢနကသ့တၢ်မၤ နၢမူထီၣ်သးဘၣ်ဒါသၢၣ်.' အန့ၣ်တဘျီ, တၢ်တၢ်တမံၤန့ၣ်ပကဆိကမိၣ်ထီၣ်တၢ်. 'န ပျၢ်ဒါ, ပှၤကိးဂၤဒဲးယာ် အသးဒီးကွဲာ်ဖျါယၤလီၤ. နတလီၤတဲာ်သံဘၣ်မနုၤလဲၣ်.' ပ အဲၣ်ဒီးပှၤတဂၤအံၤသပှၢ်တၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်တဟ့ၣ်ပှၤအခွဲးဘၣ်.

ဒိစီပီလူးအသိး, ပထံၣ်န့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒိၣ်ခဲတခါမၤတၢ်လၢပပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲပဆၢမၤတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်, တၢ်အာအိၣ်ဘူးဒီးပှၤလီၤ. အကတၢ်တဒိပသးအ့ၣ်န့ၣ်လီၤပ သးရှုၤဝံၤရှုၤက့ၢ်န့ၣ်ဘျဲလံ, ဒီးပသးပဲၤလုာ်ဘၢကွဲာ်ဒီးတၢ်သးဟးဂီၤန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ် ညါလၢပရှုၤလၢနီၣ်သးသတးဒီးပကိးပသ့ထီၣ်ယုၣ်ဒီးစီပီလူး, 'ပှၤတဂီၢ်တသီၣ် ဘၣ်ယၤအံၤဒါ, မ့ၢ်မတၢ်မၤထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ကွဲာ်ယၤလၢတၢ်သံမိာ်ပှၤအပူၤအံၤလဲၣ်.'

ကဟံကဖၢသးအဂ့ၢ်တအိၣ်

ဖဲလၢပအာၣ်လီၤ, လၢပမၤထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ကွဲာ်ပသးလၢတၢ်ဒဲးဘးအတၢ်သိၣ် တၢ်သီ, ဒီးတၢ်သံတသ့ဘၣ်မး, ဩကအိၣ်အိးထီၣ်အသးလၢယုၤအစိကမိၤလီၤလး လၢကမၤတၢ်လၢပပူၤ, ဒီးလၢပဂီၢ်ကသ့ဝဲဒၣ်, ကယဲာ်တၢ်လၢပကစၢ်ဒၣ်ပဝဲတသ့ဘၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တုၤကစၢ်ယုၤအစိအကမိၤ, ဘၣ်ဘျဲးကွဲာ်ပှၤအပူၤဆူအချာတဘျီန့ၣ်, ပမၤသ့ဒၣ်တမံၤ, ထဲဒၣ်စံးဘျဲးစံးဖျါကစၢ်ယုၤန့ၣ်လီၤ. ပကစံးဘၣ်ပှၤဂၤဒ်အံၤတသ့ ဘၣ်, 'ယညီန့ၣ်လီၤဘျၢလၢတၢ်ဒဲးဘးအပူၤဘၣ်ဆၣ်, တနံၤန့ၣ်ယစံၣ်ညီၣ်တဲာ်လၢတၢ် တဖၣ်အံၤကစၢ်ယုၤရှုးတအဲၣ်ဝဲဘၣ်. အယိ, ယဟံဖျါထီၣ်ကယဲာ်ယသးအစိအက မိၤဒီးမၤဆူၣ်လီၤယသးလၢ, တၢ်တဖၣ်အံၤယတမၤလၢနီတဘျီဘၣ်. 'ပကဟံကဖၢ ပသးအဂီၢ်တၢ်လီၤတအိၣ်လၢပတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါ, ပပၤပသးထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်တသ့ ဘၣ်. ဒ်လံာ်စီဆံၣ်ဝဲဒၣ်, 'ကလၤတံ ၆ : ၁၄ မ့မ့ၢ်ယဲဒၣ်အံၤ, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ ပ က စၢ် ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အထူၣ်စုညါဘၣ်ဒီး, မ်ယသ့တဟံယသးကဖၢလၢ, လၢတၢ်နီတ မံၤတဂ့ၢ်.'

မ့ၢ်နဘၣ်သကၢ်ဒီးပှၤလၢအဖျါဒိၣ်ဖျါသ့ၣ်လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးဝီ, အါန့ၢ်ဒီးအမ့ၢ်တၢ် နီၣ်ကီၢ်တဖၣ်တဘျီဘျီဒါ. တၢ်ဒ်အံၤတကလုာ်လၢအတမ့ၢ်, အမ့ၢ်အတီဘၣ်အံၤ, ဟဲ ဝဲဖဲပှၤတဂၤဂၤစံးကတီၤ, အတၢ်ဂဲၤလီၢ်လၢနီၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤတဂၤဂၤ, မ့ၢ်အာၣ် လီၤဝဲလၢ, သါအိၣ်ဒီး တၢ်ဒုးတၢ်ယၤဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်န့ၣ်ဒီးပှၤနီၣ်သးဖိအံၤဟံတီဟံ လီၤအသး, ယစီဆံၣ်န့ၣ်န့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ်ဖျါလၢအမဲာ်သၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲတတဲလၢတၢ် ကတီၤအဖျါနီတဖျါဘၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဟံဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, တၢ်ဒုးလီၢ်သးဒီးတၢ်ဖဲးတၢ် ညၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်လီၤပျဲဒိၣ်မးလၢပှၤစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်တၢ်တဂၤအဂီၢ်လီၤ. 'ဘၣ်မနုၤလဲၣ်, နမ့ၢ်ထုကဖၣ်အါထီၣ်, သူအါထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကလုာ်ကထါ, ဒီးဟံသ့ၣ်ဟံ

သးလာနီသးတကယ (ဒ်ပဝဲသ့) အသိးဒီး, တာ်ကီတာ်ခဲတာ်ဖဲတာ်ညာ်န့ၣ်, တအိၣ်ဝဲနီတမံၤဘၣ်.

တာ်ဟံသးဒ်ပုၤလာပုၤပုၤလာသးတကယန့ၣ်, ညီန့ၣ်မၤသးဘၣ်ဆၣ်, တာ်ဝဲန့ၣ်တလီၤလီၤအသးဒီး, လံာ်စီဆ့အတာ်သိၣ်လီၤသီလီၤဘၣ်. ယတနာ်လာပကလဲၤဒီဖျိဘၣ်တာ်ဆာကတီၢ် (ဖဲလာပအိၣ်လာဟီၣ်ခိၣ်အခါန့ၣ်) လာပတအိၣ်ဒီးတာ်ဂ့ၢ်ကီဒီးတာ်ဖဲတာ်ညာ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်. ယတာ်လဲၤဒီဖျိအပူၤ, ယဖဲယညာ်ဒၣ်ယဲန့ၣ်, မၤကီမၤခဲယၤဒ်အလီၤလီၤလာညါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲကစၢ်ယူၤလီၣ်ဖျါထီၣ်ယဖဲယညာ်တတီၤလာအဲၣ်ဒီးလဲလီၢ်ဝဲလာယပူၤ, အဒိ, ထီဘိယစးထီၣ်လာတာ်ပညိၣ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လီၤ. ယထံၣ်ယတာ်ဒဲးဘးတဖၣ်လၢ်အာလၢ်ဃးဒီးယဆိၣ်လီၤယသးလာ, ယကတကဲထီၣ်လာဒ်န့ၣ်နီတဘျီလာဘၣ်. သတးဒီး, ယဟံလီၤတာ်ဘျီတဘျးခါ, ဒီးဟံလီၤကျဲတဘျးခါလာ, ကမၤဘၣ်တာ်ဂ့ၢ်ကီအံၤန့ၣ်လီၤ. ယယုပုၤတာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်, ဒီးလာကဆၢၣ်မဲာ်ဒီးတာ်အိၣ်သးဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တယံာ်ဘၣ်န့ၣ်ယထံၣ်လာယတာ်ရဲၣ်ကျဲလီၤအဂ့ၢ်ကတၢ်တဖၣ်လီၤပျီကွံာ်ဝဲလီၤ. ယသးဘၣ်တံာ်တံာ်တုၤဒၣ်ယဲယကိးထီၣ်, ‘ကစၢ်မၤ, မၤစၢ်လၢ်ယၤတက့ၢ်.’ လီၤလီၤလီၤလးမး-အဝဲမၤစၢ်ယၤလီၤ. အသးန့ၣ်စးထီၣ်ဆီတလဲယတာ်အိၣ်မူလီၤလီၤလးမးလီၤ.

ဖဲယသးပုၤလုာ်ကွံာ်ဒီးတာ်စံးဘျးစံးဖျိန့ၣ်, ယထံၣ်လာကစၢ်ယူၤအတာ်ဆီတလဲယၤန့ၣ်လီၤလးဘၣ်ယၤလာအမ့ၢ်ဒၣ်တာ်ယိယိ, ဒီးဂ့ၢ်ဒိၣ်န့ၣ်ဒီးယတာ်ကျဲးစးလာတာ်ဆုာ်ကမၣ်အီၤတဖၣ်တက့ၢ်လီၤ. ယထံၣ်လီၤယသးလာယဂံၤဂုၤမးယခိၣ်ဒီးစံး, ‘မ့ၢ်ဆံးယံာ်မးယနာ်ကဟံာ်ဘျးတာ်ဖျိအိၣ်ညါလဲၣ်.’ လာကျဲပူၤတတီၤတီၤန့ၣ်, ယဒုးန့ၣ်ကစၢ်ယူၤလာယမၤတာ်ကာလုာ်ကာပူၤသ့ကစီဒီး, ယတမ့ၢ်ပုၤလာဘၣ်စူးကွံာ်တလၢဘၣ်န့ၣ်ယကဆီကမိၣ်ထီၣ်ကသ့လာကျဲဒ်လဲၣ်.

ကစၢ်ယူၤတတီၢ်ဟံလာတာ်ဖဲတာ်ညာ်ကယပုၤဘၣ်. ဒီးအဝဲဟ့ၣ်ဝဲပုၤတာ်အဝဲဒီးအလီၤဒီးတာ်စီတာ်ကမီၤလာပကန့ၢ်တာ်အဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ပမ့ၢ်ဟံလီၤဒၣ်ပသးလာ, ပကတဲလီၢ်ဒၣ်ပတာ်န့ၣ်ဒီး, ပတာ်ကျဲးစးအဂ့ၢ်ကတၢ်ဒၣ်လဲၣ် ကတၢ်ဝဲလီၤ. တာ်ကျဲးစးလီၤကီဒီးယူၤလာအဟဲလီၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ်လာပဂံၢ်ပဘါဒၣ်ပဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တာ်ဖဲတာ်ညာ်အတာ်မၤ, ဒီးလီၤသးဘၣ်အာလာယူၤအမဲာ်ညါ, ဒ်သိးသိးဒၣ်တာ်လာပတကျဲးစးမၤအီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတာ်မၤန့ၢ်န့ၣ်ဟဲဒၣ်ထဲလာကစၢ်ယူၤအတာ်မၤစၢ်မၤ, လာအမ့ၢ်တာ်လာပမၤသ့အချာန့ၣ်ဒီး, အကတၢ်မ့ၢ်တာ်လာကတီၤဒီးစံးပတြာထီၣ်ယူၤန့ၣ်လီၤ.

ထုတခါလာပကဘၣ်ဟးဆဲး

ဆာကတီၢ်ဖဲလီၤကီလာပအိၣ်ဘူးဘူးဒီးယူၤအခါန့ၣ်, ပသးကီၢ်ကွံာ်လာတာ်မိၣ်စံးဘၣ်ပသး, ‘မ့ၢ်တာ်ဒု-ယတမူလာလာတာ်ဖဲတာ်ညာ်နီတဘျီဘၣ်. တာ်အိၣ်မူဝဲန့ၣ်, တာ်ပညိၣ်တအိၣ်, မၤသးဒ်နသးအိၣ်ထဲအတကီ’ လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ခဲမဆ့ၣ်တုၤတဘျီ, ပသးပုၤနီၣ်ကွံာ်ပတာ်ဟံလီၤသးအဂ့ၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ်လီၤ. ဖဲပက့ၢ်တံာ်န့ၣ်ပသးဆူလီၤမံပူၤ, ဖဲလာဒိတနံၤသးဘၣ်တံာ်တံာ်တဘျီ, တာ်ဖျါဘၣ်ပုၤလာပကျဲးစးအဂ့ၢ်ကတၢ်သနာ်က့, ပလဲၤကယကွံာ်ပတီၢ်ပကစၢ်ဒၣ်ဝဲအကျဲမၤဒၣ်ပတာ်ဒီးတာ်ဖဲတာ်ညာ်ဟဘၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ပသးတာ်ဖဲတာ်ညာ်ပျါန့ၣ်ပတဲာ်အသီတဘျီကဒီး, ဒီးပကထံၣ်လီၤပသးလာ, ပမၤတာ်လာပတမၤလာနီတဘျီဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဆာကတီၢ်ဝဲအံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဆာကတီၢ်ဖဲညီန့ၣ်ပမၤကမၣ်ဖးဒိၣ်တာ်န့ၣ်လီၤ. ပဟံဒုၣ်ဟံကမၣ်လီၤက့ၢ်ပသး, ပဆိၣ်ယိၣ်လီၤက့ၢ်ပသးဒီး, ဟံလီၤသးလာဆူညါကကျဲးစးဆူၣ်ထီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအံၤန့ၣ်ထံၣ်နတာ်ဂ့ၢ်ကီၤ. တုၤပအာၣ်လီၤအီၤလီၤပသးဒ်အံၤတဘျီယီန့ၣ်, မၤသးဒ်ပနာ်န့ၣ်ပသးတာ်ဖဲတာ်ညာ်န့ၣ်လီၤ. ပစံးလာပတာ်ကျဲးစး

ဒဂုံပတ်နဲ့၊ ကဒူးဆူထိုင်ပသးအင်္ဂါအဘိ၊ သတးဒီးပကွာကဒါကွာဆူတင်ဖဲတင်
ညှိအဘိအမုာ်အပူန့ၣ်လီၤ. ပစံးတင်ဒီပူတရူးစံးဝဲအသိး, ‘ယတသမာနာနီတ
ဘျီဘၣ်.’

ဖဲပထံၣ်လီၤကွာပသးလၢ, ပဘၣ်ဒူးတင်ဒူးတခါပီဝံကွာဝံကွာ, ဒီးပသး
ဘၣ်တံၣ်တံၣ်အဒိၣ်အမုာ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဝဲအံၤတကြးဒူးကမာကမၣ်ကွာန့ၣ်
ဘၣ်. အဂုာ်ဒ်အံၤ, ပဝဲဒၣ်ကိးဂပကဘၣ်လဲၤဒီဖျီယီသ့ၣ်တဖၣ်, တုၤလၢပတုၤလၢပ
ထံၣ်လီၤပသးလၢပူၤကတၢ်ဝဲ, ဒီးထံၣ်လီၤကွာသးလၢ, ပမူလၢပကစၢ်အကျဲဒၣ်ဝဲန့ၣ်
ဘၣ်ယူၤအသးတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ, ပကကိးထီၣ်တဆူယူၤလၢတၢ်စုက
တၢ်ဒိၣ်ကတၢ်, ဒီးကစၢ်ယူၤတဒီကမၤထီၣ်တထူၣ်ဖျဲးလၢတၢ်အံၤတၢ်ကွံအပူၤလီၤ.
ယအံၤဒီးဆိကမိၣ်လၢ, ကျဲကဘၣ်အိၣ်တဘိလၢပတဘၣ်တုၤတၢ်အံၤဒး, ခဲအံၤခဲ
အံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ယတထံၣ်ဒီးဘၣ်, ယကဘၣ်ယုထံၣ်န့ၣ်အံၤဒီးလီၤ.

အပူဆူအချာ (ဘၣ်ဘျးထီၣ်ကွံ)

လၢအဘျးအဖျိၣ်အပူန့ၣ်, ကစၢ်ယူၤမၤဝဲဒ်သိးပအိၣ်ဒီးတၢ်မၤနၢၤတပယူၣ်
ယီကသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. အန့ၣ်ဒၣ်လဲၣ်, လၢမူဒိၣ်ဘိမုာ်လၢအံၤတကပၤန့ၣ်, တၢ်ဒူး
တၢ်ယၤတကတၢ်ဝဲနီတဘျီဘၣ်. ကိးမုာ်န့ၣ်, တၢ်အိၣ်ဝဲလၢပဝဲတဂၤစုၣ်စုၣ်လၢပကဘၣ်
ယုထာန့ၣ်လီၤ. မုာ်ပကမူလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညှိအတၢ်သးကွံအပူၤဒါ. မ့တမုာ်ဘၣ်ဒီး မုာ်
ပကဟ့ၣ်လီၤပသးဆူကစၢ်ယူၤအတၢ်စိတၢ်ကဒီလၢအဆီတလဲတၢ်သ့န့ၣ်ဒါ.

မုာ်တၢ်ယံလၢဒိၣ်မးဖဲလၢပတုၤလၢပစုကတၢ်ဒိၣ်ကတၢ်, ဒီးထံၣ်ဘၣ်ယူၤအ
တၢ်ဆီတလဲကွံၣ်ပူၤဒီဖျိအဘျးအဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထဲတမံၤဇီၤလၢပဟ်ကဖၢပသးန့ၣ်,
မုာ်ဝဲကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်မၤဝဲတၢ်မၤလၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့တမုာ်ဘၣ်လၢထူၣ်စုညါဘၣ်ဒီး,

ပကလီၤမၤလၢတၢ်မုာ်လၢလၢကွံၣ်အပူၤလီၤထူလီၤယီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, မုာ်
လၢယူၤအတၢ်အံၤအဒိၣ်အမုာ်လၢပဖီဒိၣ်သတးဒီး, ပဝဲဒၣ်ပူၤလၢအဟးဖျိးတွာ်တဖၣ်
န့ၣ်, ဘၣ်တၢ်အုၣ်ကွာဒိၣ်ကွာဒီးဒီးဘျးအသးဆူခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ခဲအံၤပရူလီၢ်ပသးလီၤလီၤလီၤလးဒီးယူၤသ့, ပတမုာ်လၢပူၤလၢအမူဒၣ်ဝဲ
ဘၣ်. မ့မုာ်တဒီ, ခရံၣ်မူဝဲလၢပပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မူလၢပမူဒီခဲအံၤန့ၣ်, ပမူလၢတၢ်စုၣ်
တၢ်နၣ်ကစၢ်ယူၤအဖီခွါအပူၤ, ပူၤလၢအအံၤပူၤဒီးဟ့ၣ်လီၤကွံၣ်အသးလၢပဂီၢ်တဂၤန့ၣ်
လီၤ. မုာ်လၢကစၢ်ယူၤအဘျးအဖျိၣ်အယီ, ပဝဲတဂၤစုၣ်စုၣ်, ပကတၢ်တုၤအသီလၢခ
ရံၣ် အပူၤကိးဂ ခဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်လံၤလဲၤပူၤကွံၣ်ဒီးတၢ်ခဲလၢကဲလၢအသီလံန့ၣ်
လီၤ.

တုၤပကဲထီၣ်ကစၢ်ယူၤအဖီသ့ၣ်တဖၣ်လံဒီး, ပနီၢ်သးတကပၤမူထီၣ်ဝဲထီၣ်
ဝဲဒၣ်လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ, ပသ့ၣ်ညါထီၣ်လၢ, တၢ်အိၣ်မူန့ၣ်အါန့ၣ်တၢ်ဒီကန့ၣ်မၤထွဲတၢ်
ဖဲတၢ်ညှိအံၤန့ၣ်လီၤ. ပနၢ်ပာ်ထီၣ်လၢ, တၢ်သၣ်ဝဲလၢအညါပူၤလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညှိ
မၤလၢပူၤအံၤတသ့နီတဘျီဘၣ်န့ၣ်, ဘျးအိၣ်ကွာဝဲဖဲပတၢ်ရူလီၢ်သးအတၢ်အံၤတၢ်
ကွံအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါယူၤဒီးအါထီၣ်, ပပလၢဘၣ်အတၢ်ယုတၢ်ဖဲဒီးအါ, တၢ်
သ့ၣ်ခသးခဲဒီးအါ, ဒီးပထံၣ်န့ၣ်လၢတၢ်မံသ့ၣ်မုာ်သးလၢပဘၣ်သကၢ်လၢသးန့ၣ်, တ
လၢကွံၣ်တၢ်ဖဲတၢ်ညှိအတၢ်ထံၣ်တကွံၣ်. ဒီးအကတၢ်ကတၢ်တအိၣ်ဘၣ်.

တုၤပပျၢ်ကွံၣ်ပကစၢ်အတၢ်ကျဲးစးဒီး, ပျဲသးမၤတၢ်တဘျီန့ၣ်မုာ်အပံအလၢ
ဆံးဒိၣ်လဲၣ်. အဂုာ်ဒ်အံၤ, အတၢ်မၤနၢၤန့ၣ်ဟဲထီၣ်လၢပပူၤဒီးဆူတၢ်ချာဒီးတမုာ်လၢအ
ချာဆူအညါပူၤဘၣ်. အဝဲအံၤမုာ်တၢ်မၤနၢၤလၢအအိၣ်စံၣ်အိၣ်ကျဲးန့ၣ်လီၤ.

အဆာဒိဉ်-ခုံ
ယူအဘျူးအဖိဉ်
ထူဉ်ဖျူးနီဉ်နီ

လာဟိဉ်ဒိဉ်ချာအံ၊ ပှ လာအထူဉ်ဖျူး သဘျူနီဉ်နီထဲသိးပှ လာအစူဉ်ကွာ နှဉ် ကွာယှဉ်ရှူးခရံဉ်တအိဉ်ဘဉ်. ဒ်စီပီလူးစံးဝဲလာ ‘ကလာတံၵ်း ၵ မးသးဒ်န့ဉ်ဒီး, အိဉ်ကံဆိးကျာလာတံထူဉ်ဖျူး အပူလးခရံဉ်မးထူဉ်ဖျူးပှ န့ဉ်တကွာ. ဒီးသုတဘဉ် တံဖိဉ်ဃာ်ကဒီးသုလာကုာ်အနီဉ်ယိးဘိအဖီလံာ်တဂ့.’

တံထူဉ်ဖျူးအဒိပညိမုာ်တံသဘျူလာသ့ဉ်လာသး- တံသဘျူလာကယုထာ တံနီဉ်နီလာပတံအိဉ်မူအပူန့ဉ်လီ. ဖဲပှန့ဉ်ကွာတံဖိတဖဉ်ထူဉ်ဖျူးနီဉ်နီအခါန့ဉ်, တံထူဉ်ဖျူးမုာ်တံကတိ တဖျဉ်လာပကသုတဲ ဖျါထီဉ်ပှ တံဒီးဘးဖီန့ဉ်တဘဉ်ဝဲ ဘဉ်. ပှတံဒီးဘးဖီန့ဉ်, ယုထာတံအမုာ်အတီအိဉ်ထဲတထံဉ်ဇိ- မုာ်ကဟ်လီအ တံနီဉ်လာယှဉ်ရှူးခရံဉ်အပူဇါန့ဉ်လီ. အဝဲဘဉ်တံစာဃာ်အီလာတံဖိးတံညဉ်အ ပူ, တုဒဉ်လဲာ်အဝဲပတုာ်ကွံာ်တံလာအမာဝဲန့ဉ်တသ့ဘဉ်.

မုာ်မဆါတနံအံ, မးတံအာတံသိဒီးတသ့ဉ်ညါဝဲလာဘဉ်မနုာ်ဘဉ်မာဝဲ လဲဉ်န့ဉ်ဘဉ်. အဝဲသ့ဉ်စံး, ‘ယသးဟ့အီလီ, ယတအဲဉ်ဒီးမးဘဉ်. ဘဉ်မနုာ်ယ မးအီလဲဉ်န့ဉ်ယနီတဟ်ဘဉ်. ယသးဟ့ လီယသးလာယမးတံဝဲန့ဉ်လီ. ဘဉ် ဆဉ်, ယ မးဒဉ်တံဝဲန့ဉ်လီ.’ အဝဲသ့ဉ်ဘဉ်တံစာဃာ်ဒီးဘဉ်တံဖိဉ်ဃာ်အီလာ တံစိကမီတခါ-မုာ်ကီလံာ်အစိကမီန့ဉ်လီ.

တချူးပဟဲယီဆူခရံဉ်အအိဉ်ဒီးဘဉ်န့ဉ်, ပဝဲခဲလာဉ်ပမုာ်တံသးကဲထီဉ်အ ဖိအလံာ်တဖဉ်ဒီးပတံအိဉ်မူန့ဉ်, လာဉ်ဂီကွံာ်လာတံမးလာပှပဖိးပညဉ်အတံသး

ကွံတဖဉ်ဒီးတံကုာ်တံဆိကမိဉ်တဖဉ်လီ. (အူးဖူးစူးၵ်း ၵ ၵ - လာအဝဲသ့ဉ်အကျါ လာထံးလာမကီာ်ပဝဲဒဉ်ခဲလာဉ်အံ, ပအိဉ်ပဆိးလာပဖိးပညဉ်အသးကွံတံအပူ, ဒီး ပမးတံဖဲဒဉ်ပဖိးပညဉ်အသးဒီး, ဒ်ပသးကုာ်တံဖးတံအသိး, ဒီးပအိဉ်ဖျဉ်လာပှ ဂုာ်ဘဉ်တံသးဒိဉ်ထီဉ်ဒ်ပှ လာအသိးန့ဉ်လီ.) တံအိဉ်ထဲတမံဇါန့ဉ်, မုာ်ပကယု ထာကဲမတဲအကုာ်လဲဉ်န့ဉ်လီ. ပတမုာ်ပှထူဉ်ဖျူးဖီဘဉ်. အဂုာ်ဒ်အံ, ပကယဉ်ကွံာ် ပသးလာတံဒီးဘးန့ဉ်ပစိပကမီတအိဉ်ဘဉ်. ပကလဲလီာ်တံတလီကံယူတခါဆူ အဂုာ်တခါဘဉ်ဆဉ်, ပကအိဉ်မူပှတီပှလီတသ့ဘဉ်. တံအိဉ်မူလာတံအိဉ်သး လီပျံအံအပူန့ဉ်တံထူဉ်ဖျူးတံသဘျူတအိဉ်ဘဉ်.

ပကအိဉ်ထူဉ်ဖျူးသဘျူအဂီ, ပတဘဉ်သုပ
တံသဘျူအံ လာတံတခါခါ လာကဆုာ်ကဒါ
ကုာ်ပှဆူတံစာဃာ်န့ဉ်ဘဉ်.

မုာ်မးတံလီဆီလီာ်သးဒိဉ်မး, ဒီးတံထူဉ်ဖျူးလာကစာ်ယှဉ်ရှူးခရံဉ်အပူန့ဉ် လီ. ဒ်ပမုာ်ပှ လာဒီးန့ဉ်ဘဉ်ယူ အတံအဲဉ်ဒီးအတံပျာ်ပှ အသိး, ပဘဉ်တံဟ့ဉ် လီပှတံထူဉ်ဖျူးထီဉ်ကွံာ်လာတံဖိးတံညဉ်အတံဒိဉ်ဖိန့ဉ်လီ. ပတအိဉ်မူလာဘဉ် ဒ်ကုာ်လာပနီကစာ်တံဖိးတံညဉ် အသးကွံတံအဖီလံာ်လာဘဉ်. ပဘဉ်တံဟ့ဉ် လီပှတံစိတံကမီလာ, ပကယဉ်ကွံာ်ပသးလာတံဒီးဘးဒီးမးယူအတံ, ဒီးဘူဉ် ထီဉ်ဘါထီဉ်ယူန့ဉ်လီ. ပဘဉ်တံမးထူဉ်ဖျူးကွံာ်ပှလာတံခဲးတံနုာ်အထးသ့, လာ အဖိဉ်တံမာကဲကုာ်ပှန့ဉ်လီ. ဒီဖျိပစူဒီးပနာ်ကစာ်ယှဉ်ရှူးခရံဉ်အယိ, ပထူဉ်ဖျူးထီဉ် ကွံာ်လာတံအိဉ်မူလာတံသိဉ်တံသိအဖီလံာ်, ဒ်သိးယူကသုတုာ်လီာ်ပှလာအဖီ

လက်လီ။ ဒ်ပမ္မာယူအဖိအလံအသီး, ပလုဂ်ကွာ်ဘဉ်တံထုဂ်ဖျဲးဒီးတံသဘျာလပ တထံဂ်သုဂ်ညါနီတဘျီဘဉ်န့ဂ်လီ။

ပမ္မာယူသဘျာလပခရံဂ်အပူ, ဒီးပတံသဘျာအံဒိဂ်ဝဲလံဝဲတုဒုဂ်လဲဂ်စီဝီ လူးတဲထီဂ်ဝဲ, ‘ဝကရံဂ်သူးဝဝး ၂၃-တံခဲလံဂ်ဖိးသဲစးလယဂီဂ်လီ။ (တံခဲလံဂ်မ္မာ အတီအလီလယဂီဂ်လီ။) တံသိဂ်တံသီလအတကီဂ်လံဂ်န့ဂ်ဝဲအံ, လဟီဂ်ခိဂ်ချာ တအိဂ်ဘဉ်. ပုတဂလလအ စံးဝဲ, ‘တံခဲလံဂ်ဖိးသဲစးလယဂီဂ်လီ.’ သ့ဝဲတဂ န့ဂ်, မ္မာယူလအသဘျာကတံလပုအိဂ်မူတုဂ်အကျါန့ဂ်လီ။

ဘဉ်ဆဉ် စီဝီလူးစံးစုဂ်ကီးဝဲ, ဝဲလဟတံခဲလံဂ်ဖိးသဲစးလပဂီဂ်သန့က့, ‘တံခဲလံဂ်တမထီဂ်မထီတံဘဉ် (ဝကရံဂ်သူး ဝဝး ၂၃). အဒီပညီ, တံသဘျာ လပဂီဂ်လပကမုဂ်လ ဒီးလအတမဟးဂီပတံသဘျာဘဉ်ဆဉ်, တံတဖုဂ်န့ဂ်က ထီဂ်တံတံတံလပတံလဲတံဒီးယူသ့ဝဲန့ဂ်လီ။ ပကြးဟးဆူးတံတခါလံလံ, လအကထူးကပကွံဂ်ပုလပတံဟ့ဂ်လီပသးဆူယူအစူပုလံလံဆုတဖုဂ်န့ဂ် လီ။ ပမ္မာအံဒိဒီးဆဲးအိဂ်သဘျာန့ဂ်, ပကဘဉ်ပလီပသးလ, ပသုတသုပတံသဘျာ အလီတခါခါလ, ကက့ဆုကဒါက့ပု, ဆူတံစာပာ်အဖိလံတဖုဂ်န့ဂ်လီ။

တံသဘျာလပတံသဘျာအိတသ့ဘဉ်

အါစုအါဘျီ, ပုနဟံကမုဂ်ဝဲခရံဂ်ဖိအတံသဘျာဒီးဆိကမိဂ်ဝဲတံသဘျာ လပခရံဂ်ပူန့ဂ်, မတံဒီးဘးသဘျာသ့စုဂ်ကီးန့ဂ်လီ။ အဝဲသုဂ်သ့ဝဲအတံသဘျာအ ခွဲးအယာ်အံ, လဟတံဖိးတံညဉ်အဂီဂ်န့ဂ်လီ။ အဝဲအံ, ခိဂ်ခဲလံဂ်သးဒီးခရံဂ်ဖိတံ သဘျာလပလံစီဆံသိဂ်လီပုန့ဂ်လီ။ ပတံသဘျာန့ဂ်တမုဂ်တံမတံဒီးဘးသဘျာန့ဂ် ဘဉ်. တဟ့ဂ်စုဂ်ကီးအခွဲးလကမတံဒီးဘးနီတဘျီဘဉ်.

တံသဘျာလပတံကီးန့ဂ်ပုလပယုဂ်ဂျူးခရံဂ်အပူန့ဂ်, အခိဂ်ထံးကတံမုဂ် တံထုဂ်ဖျဲးထီဂ်ကွံလဟတံဖိးတံညဉ် ဒီးတံဖိးတံညဉ်အတံဒိဂ်စိတံလပဖီခိဂ်န့ဂ် လီ။ လရိမု-၆, အပူန့ဂ်,စီဝီလူးစံးဝဲဒုဂ်လ, တံသဘျာလပခရံဂ်အပူန့ဂ်, မ္မာ တံသဘျာလပကမယူအတံ ဒီးကဘျာထီဂ်ဘါထီဂ်ယူအဂီဂ်န့ဂ်လီ။ ပသဘျာန့ဂ်, တမုဂ်ကအိဂ်မူလ အပုဒီးတံဒီးဘး, တံမုဂ်ဖိးမုဂ်ညဉ်, ဒ်တဘျီပအိဂ်မူအသီးန့ဂ် ဘဉ်.

လအုဒုဂ်တသ့ဂ်အလီ, စီအဒုဂ်တံဟ့ဂ်အိတံသဘျာအိဂ်မုဂ်လီ။ အဝဲအိဂ်တံလပသ့ဂ်တထံးလံလံ, လပတံသ့ဂ်လီပုခဲလံ, ထဒုဂ်သ့ဂ်တထံး လပမုဂ်သ့ဂ်တံညဉ်တံဂုဒီးတံအန့ဂ်လီ။ ကစံယူသ့ဂ်ညါလပအိဂ်ထံး လံလံလပစီအဒုဂ်န့ဂ်ကတဒိကန့ဂ်အတံမလီဂ်ဘဉ်, ကအိဂ်သ့ဂ်လပတံတြီဝဲ, ဒီးတံဝဲန့ဂ်ဟဲစိဂ်န့ဂ်တံဒီးဘးဒီးတံညဉ်အုးသးအုးဆူဟီဂ်ခိဂ်ချာန့ဂ်လီ။ အန့ဂ် ဒုဂ်လံ, ကစံယူတတြီနီဒိစီအဒုဂ်လပကအိဂ်သ့ဂ်သ့ဂ်န့ဂ်ဘဉ်. စီအဒုဂ်သု ကမုဂ်အတံသဘျာဒီးပတံတံဟးဂုဂ်ဟးဂီလပအဟဲဟီထွဲ, ဒီဖျီအတံယုထာအ ယီ, တုမုမဆါတနံအံန့ဂ်လီ။ တံဒီးဘးဟဲန့ဂ်လီဆူဟီဂ်ခိဂ်ချာ, ဒီဖျီပုတဂ သုကမုဂ်အတံသဘျာန့ဂ်လီ။

ဒ်န့ဂ်အသီး, ပသုကမုဂ်တံသဘျာဒီးယုထာကမုဂ်တံသ့စုဂ်ကီးလီ။ အကါ ဒိဂ်လပဂီဂ်လပကဟံးပတံ သဘျာအံ ဒီးသုအိ လကဟဲက့စိဂ်ဒါက့ပုလပ ကုဂ်အလီန့ဂ်လီ။ ပနဟံလပပုခဲလံစံးဝဲဒ်အံ, ‘ယကဲပုခရံဂ်ဖိတဂ, ယသဘျာ လီ။ သတးဒီး, ယအဲဒိဒီးမသးမံတံဖိးတံညဉ်အတံသးက့, အဂုဒ်အံ, ယအိဂ် ဒီးတံသဘျာလပကမ န့ဂ်လီ။’ ပတကြးသုပတံသဘျာအံ, ဒ်အမုဂ်တံခွဲး တံယာ်လဟတံဖိးတံညဉ်အဂီဂ်နီတဘျီဘဉ်. (ဇုာတြီ ၁၂ : ၁-)စံးဘဉ်ပု, ‘-မံဝဲ ဒုဂ်စုဂ်ကီးဟံလီကွံဂ်ကယံတံအယာတမံလံလံ, ဒီးတံဒီးဘးလပမအီညီ, ဒီး

တံပွားသင်္ကြာအိုင်လှပမည်ညါနဲ့၊ မ်ပယွာ်လာတံသးစူတကွာ်၊ ဒီးပုလုအဒုးကဲ ထိုင်ဒီးမလထိုင်ပွဲထိုင်ပတံနံ၊ ယုဂ်ရှူးတဂုနဲ့၊ မ်ပကွာ်ယီတံဆူအအိုင်တ ကွာ်.’

သဘူလာကမတံ

ဖျါဝဲတြာ်ကလံလှပတဘုသုပတံသဘူလာခရံအပူဒ်လဲနဲ့လီ၊ တံသံကွာ်နီတဒီနဲ့၊ မှ်ပကဘုသုအံဒ်လဲနဲ့လီ၊ ပကသုပတံသဘူအံ လာအဟ့ဂ်လဟ့ဂ်ကဝိကစံ၊ ဒ်သီးကစံယုကမမစာပုလှပကဒိပထိုင်လှအတံ ဘျူးတံဖျိုင်အပူဒ်လဲနဲ့၊ စီပီလူးအတံစံးဆာအိုင်ဝဲလှ၊ ကလတံ ၅ : ၁၃ -လှ အစံးဝဲဒုပဘုသုပတံသဘူအံလာကမမစာလီဝဲသးတဂုဒီးတဂုလာတံအိုင်တံ ကွံအပူနဲ့လီ၊ ‘အဂုဒ်အံ၊ ပုသုဂ်ဝဲသုဂ်စာ၊ တံကီးကုသုဆူတံထိုင်ဖျူးအပူ လီ၊ ထဲတံအံ၊ သုတမသုတံထိုင်ဖျူးနဲ့ လှတံဒုးအိုင်ထိုင်ပဖံးပညံအလီတ ဝု၊ မှ်လှလာတံအိုင်တံကွံနဲ့မစာ လီဝဲသးတကွာ်.’ လံစီဆုံထီတံစံးဘုပု လှ၊ ကစံယုဟ်လှဟ်ပုတံမတံလာတံဆိုင်လီသးဒိမးနဲ့လီ၊

လံစီဆုံဒုးသုဂ်နီထိုင်ပု ဝဲကွာ်ဝဲကွာ်လာပမှ်အိုင်ဒီးကဲပုဒိလှမူဒိ ဘီမုပုနဲ့၊ ပကဘုမတံလီ၊ ကစံယုဂ်ရှူးခရံကတီလီတံဆူအပုတံမဖိ လှ၊ ပကီးလာတံဟ့ဂ်လီမူဒိဖးဒိနဲ့ဖျါဖျါလီ၊ အဝဲစံးဝဲဒု၊ ‘မးသဲ ၂၈ : ၁၈ - တံဟ့ဂ်လီလံယလာကယံတံစီကမီလှမူဒိ၊ ဒီးလာဟီဒိခါလီ’ နဆိက မိဂ်ကွာ်၊ တံစီကမီလဲနဲ့ကဒိထဲလဲအဂုတကွာ်၊ ကယံတံစီကမီလှမူဒိ နဲ့တံဟ့ဂ်လီအီလီ၊ တံစီကမီတခါယီလာအခွဲကဲထိုင်ဆုတဖု၊ ဒီးဖိဂ် ကျာ်ကယံအဲထီ (atom) လှအဘုသးဒီးယုဂ်ရှူးခရံတဖုနဲ့လီ၊

အတံစီကမီလဲနဲ့မာဝဲဒ်လဲနဲ့၊ တရုဆုးဆုးဒုလှဒိခဲလှခါ၊ အူတ ရဲးကယံဆုကရံတဖုခါ၊ တမုဒ်နဲ့ဘု၊ ကစံယုဂ်ရှူးခရံဘုဂ်လီကွံအယု ဖးထီ၊ ကံတံထိုင်အသးဒ်တံခုတံပုတဂု၊ ဒီးသုစီအပျံအဘိ တံမဖိ တဖု အဒိလီ၊ အဝဲသုစီကွံတံဘုအာလာဒိနကဆူးကတုဝဲတဘျီ၊ အဝဲသံကွာ် အပုတဖု၊ ‘ယမတံမနုလဲနဲ့သုသုညါခါ၊ ယဟ့ဂ်သုတံအဒိအတံတခါ လီ၊ ယလာယမှ်သုကစံ မသုတံသတးဒီးသုဝဲစွာ်ကီးသုကြားမစာတဂုဒီးတဂု နဲ့လီ၊ (ယီဟ့ဂ်၁၃:၁၂-၁၄- မသးဒ်နဲ့ဒီး၊ တုအသုကွံအဒိဝဲဒီး၊ ဟံးကု အယုဒီးဆုဂ်နီသနုကဒီးဝဲ၊ ဒီးစံးဘုအီ၊ ယမသုလာမနုလဲနဲ့သုနုဟ် စွာ်ကီးခါ၊ သုကီးယလာသရု၊ ဒီးကစံလီ၊ ဒီးသုကတီ တံနဲ့မှ်အဘု လီ၊ မသးဒ်နဲ့ဒီး၊ သုသရုဒီးသုကစံယအံ၊ ယမှ်သုကွံသုဒိဒီး၊ သုဝဲဒု အံ၊ သုဂုသုကွံလီသုဒိသကီးသကီးလီ.’

ခဲအံသုဝဲ၊ သုစံးမှ်သု၊ ‘ကယံတံစီကမီလှမူဒိနဲ့၊ မှ်ယတံလီ.’ နဲ့ဒီး၊ တံစီကမီထဲထဲအံနဲ့၊ သုကမမနုလဲနဲ့၊ ယုဂ်ရှူးဟံးနီနီထွါတ ဘုဒီးထံသဘုတဘု၊ ဒီးထွါကွံဝဲအပျံအဘိအဒိလှအဘုအာနဲ့လီ၊ တံစီကမီလှမူဒိခဲလှနဲ့ မှ်အတံ ဒီးတံစီကမီလဲနဲ့အဝဲမမနုလဲနဲ့၊ အဝဲသုကွံဝဲအပျံအဘိတဖုအဒိလီ၊

ပဝဲဒုအကျါ၊ ပုလာအသးအိုင်မတံနဲ့အိုင်ဒုစုဂုလီ၊ အဒိတ လီ၊ ပအိုင်ဒီးဟ့ဂ်တံကလုဒီး၊ အိုင်ဒီးလာပုကမပတံလီ၊ ‘လဲ၊ ဟံးနုယတံ ဝဲနဲ့’ ‘ဟ့ဂ်လီယတံတခါနဲ့’ ‘ယအိုင်ဒီးလာနကလဲတံလီ.’ ပအိုင်ဒီးလာပက ဟ့ဂ်တံကလုဒီးပသးအနုဖဲလာပုတမထွဲပတံကလုဘုအခါနဲ့၊ တံမအသး ဒ်လဲနဲ့၊ ပသးဘုဒိ၊ ပသုဒိဒိသးဖျီးလီ၊ မှ်လာဘုပုလာပကဲဘုပုလာအဟ တံ ဘုဆု၊ ကစံယုအတံဆိုင်ဂုအဒိအဒါနဲ့တအိုင်ဖဲနဲ့ဘု၊ ပတဘု

တၢ်မၤထူၣ်ဖျးလၢပကဒိၣ်စိလၢပုၤဂၤအဖီဒိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်တဒိ, ကဘၣ်မၤစၢၤလိာ်သး တၢ်ဘၣ်တၢ်တဒိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဝဲအံၤ, လိာ်ဝဲယျၢၤအသးမၤတၢ်လၢပပူၤလီၤန့ၣ်,သံကွၢ်အလီၢ် တအိၣ်ဘၣ်. ယဖံးယညၣ်န့ၣ်သပျံၤတၢ်ထီၣ်ဒါဝဲတၢ်ဆိကမိၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤစၢၤ လိာ်သးတၢ်ဒီးတၢ်လၢတၢ်အိၣ်တၢ်ကွံအပူၤန့ၣ်လီၤ. အါစုအါဘျီ ပစံးဆၢတၢ်ယု တၢ်မၤစၢၤယိယိဖိတခါဒၣ်လဲၣ်, ‘နမ့ၢ်သးလီထံတခွးဒီးနလဲၤဟံးန့ၣ်ဒၣ်နဲသၢၣ်. မဟီ တနံၤမတၢ်ကဲနကုၢ်တၢ်လဲၣ်.’ ယဖံးယညၣ်သးလီဝဲလၢတၢ်ကလုာ်အိၣ်လုာ်အိၣ်အီၤ လီၤ. ဘၣ်ဆၢတၢ်မၤထူၣ်ဖျးထီၣ်ကွံၣ်ယၤလၢတၢ်စၢၤကဲကုၢ်လၢတၢ်ဖိးတၢ်ညၣ်, ဒီး ခဲအံၤ, ယမၤစၢၤကွၢ်ပုၤအၤသ့လံ. တၢ်မၤစၢၤဘၣ်ပုၤလၢတၢ်အိၣ်တၢ်ကွံန့ၣ်လီၤသး ခုထဲလဲၣ်. ကယံၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီခဲလၢာ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်ကွၢ်အီၤလၢတၢ်ကတိၤတ ကျိၤဇီၤ, ‘မးသဲၣ် ၂၃ ၵ ၃၉ -အဲၣ်ပုၤလၢနယၢၤ, ဒ်နအဲၣ်လီၤနသးဒၣ်နဲအသးတက့ၢ်.’

သဘျုလၢကအဲၣ်ကကွံတၢ်

လၢခရံၣ်အမဲာ်ညါအနံၣ်ခံကယၤန့ၣ်, “ ဘူးဒး ” စံးဝဲဒၣ်, ‘တၢ်လၢနတ အဲၣ်ဒီးပုၤဂၤမၤနၤန့ၣ်, မၤအီၤစ့ၢ်ကီးဒ်န့ၣ်တဂ့ၢ်’. ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢ, အဝဲတဲဝဲလၢ အခိၣ်ခံတကယၤတက့ၢ်. နမ့ၢ်တအဲၣ်ဒီးလၢ ‘ပုၤတၢ်ဂၤတနးနနီၤစ့ၢ်ဘၣ်ဒီး, တနး အနီၤစ့ၢ်တဂ့ၢ်.’ အဝဲအံၤတၢ်တဲလၢအခိၣ်ခံတကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်ထူၣ်န့ၣ်, တမ့ၢ်ထဲတၢ်ဟးဆွဲးတၢ်ကမူၤကမၣ်
ဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်ယုန့ၣ်ကျဲသပျံၤပုၤလၢ, ကဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ကွံလီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤပုၤအိၣ်ဝဲဒၣ်အါဂၤလၢအဟံးကမၣ်ဝဲဘူးဒး အတၢ်ဟ့ၣ် ကူၣ်အံၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်သိၣ်ထူၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ, တီဝဲလီၤဝဲလၢ, အတ မၤတၢ်အံၤတၢ်န့ၣ်အယိလီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကစံး, ‘ယတမၤဆါပုၤနီၤတဂၤဘၣ်. ယတမၤ သံပုၤနီၤတဂၤဘၣ်. ယတဟးမံလၢအံၤလၢန့ၣ်ဘၣ်.’ အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဆိကမိၣ်န့ၣ် ဝဲဘူးက့ၢ်ထဲ ‘တ’ သတးဒီးကဲထီၣ်ဝဲဒ် ‘တလိာ်သုတဂ့ၢ်လၢလၢ တၢ်နီၤတမံၤ’ ဘၣ်န့ၣ် လီၤ.

ပကွၢ်ကွၢ်ယုၣ်ရှုးသိၣ်က့ၢ်သီက့ၢ်တၢ်လၢအဂ့ၢ်တကယၤတက့ၢ်. ‘ဒ်သုဆၢလၢ ပုၤကညီကမၤသုအသးန့ၣ်, မၤအီၤဒ်န့ၣ်သီးတက့ၢ်. (လူၤကၣ်ၤ၆း၃၁). ဒ်သုဆၢလၢ ပုၤကမၤယတၢ်အသးန့ၣ်, ယကြးမၤစၢၤအီၤလီၤ. ဒ်သုဆၢလၢပုၤကအဲၣ်ယၤအသး န့ၣ်, ယကြးအဲၣ်တၢ်လီၤ. ဒ်သုဆၢန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အသးန့ၣ်, ယကြးဟ့ၣ်တၢ်လီၤ.

တၢ်အဲၣ်ပုၤလၢပယၢၤဒ်ပအဲၣ်လီၤပသးအသးန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မၤဆိတၢ်လၢပုၤဂၤ အဂီၢ်, လၢတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်ဒီးလၢတၢ်သ့ၣ်ခုသးခုအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်ထူၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဒၣ်ထဲဟးဆွဲးတၢ်ကမူၤကမၣ်ဇီၤဘၣ်. မ့ၢ်တဒိ,ကယုကျဲသပျံၤပုၤလၢကလိာ်ဖျါ ထီၣ်ပတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံန့ၣ်လီၤ.

ယုၣ်ရှုးစံးဝဲဒၣ်လၢပမၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ဒီဖျိပအဲၣ်ယျၢၤလၢ ညါ, ဝံမးအဲၣ်ပုၤအဂၤ, ဒီးမၤအီၤဒ်ပဆၢလၢအမၤပုၤအသးန့ၣ်လီၤ. ပဆၢလၢပုၤက ကတိၤဂ့ၢ်ပုၤအယိ, ပကြးကတိၤဂ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢညါလီၤ. ပဆၢလၢပုၤဂၤကကွၢ်က ဟံၣ်ပတၢ်သရူးကမၣ်သတးဒီး, ပကြးဟံၣ်ဖျိၣ်ပတၢ်သ့ၣ်ညါဆၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ဆူအဝဲ သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

ပျာထိုင်ဘိယျာဖိလောအသးရားစာ

ဘဉ်မနုပဲလောပျာတဂကတိပဝဂ်ပကျိတဂတဘဉ်ဘဉ်န့ဒီး, ပထူးလီကွံအိတဘျးသ့န့လဲဉ်. ပတဲဆာအိစာထံဉ်, ဒီးပတဲဒုဉ်ခွဲဉ်တဖဉ်န့, လောပျာက နဉ်တမုဉ်ဘဉ်လီ. “ယ အံယ အဲဉ်ဒီးတဲတဲတီတီလီ. ယ အဲဉ်ဒီးတဲ နလောအဂ်တဲ” ပစံဒ်န့လီ. တုအဝဲသ့ဉ်နဟူပတဲစံးတဲကတိတဘျီ, မသးဒ်တဲဆဲးခွဲးထီဉ်လောကဘဉ်တဲအသီတဝီ, ဒီးတဲတဲအလီသးန့အကတဲကတဲတသ့လောဘဉ်န့လီ.

အဂတကပတဒီ, ယမုထံဉ်လောပျာတဂကဘဉ်အသးလောယသပုဉ်ကတဲဒီးကတိယဝဂ်ပကျိလောအဂ့န့, ယစံး, “အဝဲမုဖဲယဲစံဉ်ညီဉ်ကွီအသ့ကတဲတဂလောအဖးပုသကဲပဝးသ့န့လီ. အဝဲမုပုသ့ပုဘဉ်, ပုမုပုနီတဂလီ. နသ့ဉ်ညါဧါ.”

ဖဲပျာတဂကပတ်အသးသပုလောအဲဉ်ဒီးမဟးဂီပုအဂတဂအခါန့, တဲညီန့မအသးဒီးယလောပျာတဂန့, ယကတဲခွဲန့အိန့လီ. တုအဝဲတဂကွံအတဲကမုကမုဉ်တဘျီ, ယကစံး, “တဲတခါန့လီထူးန့သးဒါဒီလဲဉ်. ယတယးကွဲဒုနတသ့ဉ်ညါပုန့ဘဉ်. အဝဲမုယဖိတံဉ်မိဉ်. နသ့ဉ်ညါဧါ.” တဲမိဉ်ထံဉ်ယသးလောအဝဲကမဆာဒ်လဲဉ်န့လီ.

စီပီလူးဟ့ဉ်ပလီပု, “(ကလတံဉ် ၁၅)- ဒီးသ့မုအုဉ်လီသုသးဒီးအိဉ်လီသုသးဒီး, ပလီသုသးလောသုသုတမဟးဂီလီသုသးတဂ့န့တက့.” ပမုထံဉ်လီပသးလောအဲဉ်ဒီးအုဉ်ပု, အဲဉ်ဒီးအိဉ်လီသးတဂဒီးတဂဒီး -လောတဲကတိ, ကျိလီသး, မဟးဂီတဲ, တဲကတိအကတိသီပုလောဒုဉ်လဲဉ်န့, မုပလဲတဲလောအထီဒါတဲအဲဉ်တဲကွံအတဲသီဉ်တဲသီန့လီ. တဲလောအလီသးအူးန့,

လောတဲဂုလီဘဉ်ထွဲလီသး, တဲဂုလီသးလောအိဉ်လီသးန့ဟဲကဲထီဉ်အသးန့လီ. ပထံဉ်လီက့ပသးလော, ပလီဘဉ်လောတဲဟးဂီဟးဂီ, တဲအတဲတဲသီအတဲကွီအစပုန့လီ. တဲသးကါ, တဲသ့ဉ်ခဉ်သးခဉ်, ဒီးတဲပုလီသးအိဉ်ထီဉ်ဝဲ, ဒီးတဲယံဘဉ်န့, တဲအိဉ်ဖိဉ်အိဉ်လီက့အသးလီ. ပဘဉ်တဲအိဉ်ကွံပျာတဂဒီးတဂန့လီ.

တဘျီယဖးဘဉ်, လောကီအဲကလံးအပု, ပုအိဉ်ဝဲတဂလောအဘုဉ်ဝဲဆီသးအတဲကလုလောတဲကဖူးတဲလီသးအဂီလီ. အဆီဖိတဖဉ်န့, တဲဖူးအိတနာဘဉ်သတးဒီး, ပုန့ဉ်ပတ်ကဖာအသးလောအတဲဂုကျဲးစားမတဲန့, ကဲထီဉ်လီထီဉ်န့အိအယီန့လီ. ကိးမုဂီ, အဝဲဟးထီဉ်ဆူတဲချာဒီး, သ့ဉ်မဲသးမုလောအဆီတဖဉ်အဂီလီ.

တနဲအဝဲလဲဝဲဒ်သီးကလဲကွဲသမံသမိအဆီဖိတဖဉ်, ဒီးအဝဲထံဉ်ဝဲလောအဆီဂပုပုဒီးဆီဆူဉ်တဖဉ်, တဲသ့ဉ်တဲစီဒီးအဆီတဖဉ်အစိဉ်အိဉ်တဘုဉ်တဘုဉ်လီ. အဆီတဖဉ်သံအိဉ်ပုဘုဉ်ပုဘုဉ်, ညဉ်ဘုဉ်ညဉ်ဖျလီ. အဝဲကိးပုလောအဒီးငါဝဲတဂဒီးသံကွဲဝဲ, မုတဲမနုကဲထီဉ်အသးလဲဉ်န့လီ. “မုမတဲအပျာတဂ, တုန့ဆီဖိဖူးတဲတဖဉ်လောတဂယီလဲဉ်.” အပျဲစံးဆာအိလော, တဲဆီဉ်လီသးအပု, “ယတုန့လီသရဉ်ဧါ”, ဆီကစံးအိ “ဘဉ်မနုနမု ပုဟးဂီဖိအတဲမဒ်အံလဲဉ်.” ပျဲစံးဆာကဒါက့အိ, “ယဆီကမိဉ်လောတုခဲအံတဘျီဒု, ကဒဲကဒဲကသ့ဉ်ညါလီအသးလော, အမုဆီလောအဖူးတဲအိဉ်တကပယီလဲလီ”. ဘဉ်ဆဉ်ဒီး, ဆီတဖဉ်အံ, အိဉ်တုဒုဉ်လဲဉ်တသ့ဉ်ညါအဒုဉ်အဒါနီနီဘဉ်.

ပဝဲစုကိး, ပအိဉ်လောတဲအိဉ်ဖိဉ်တဖျဉ်ယီဒီးတဘျီတခိဉ်ပမတဲ ပတဲသးဆးတအိဉ်စုကိးဘဉ်. ပသးပုနီဉ်လောပဒုဉ်ပဒါနီနီမုမတဲလဲဉ်န့လီ. ပဒုဉ်ပဒါတမုပုဘျာထံဖိ, မုတမုပုဖျဲထံဖိတဒုဉ်ဘဉ်. ပဒုဉ်ပဒါနီနီမုမုဝဲ, တဲခဲးတဲနု

အတတ်စိတ်ကမိလောအမာကဲကုပျာဆူတတ်ဒဲးဘးအတတ်လီန့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်
ဟးဖးဒီးသးလောအထီဒါလိာ်သးတဖၣ်, ဒီးစးထီၣ်မၤသကိးလောကစၢ်ယူၤအဘီအမုၢ်
အတတ်ဂုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်အုၣ်လိာ်ဒီးအိၣ်လိာ်ပသးကဒဲကဒဲဒီး, ပကဘၣ်တၢ်အိၣ်
ကွံာ်ပုၤလောတဂၤဒီးတဂၤန့ၣ်လီၤ. လာခံကတၢ်, ပကထံၣ်ဘၣ်လောတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်
ပွီၤယုၤ, လီၤမုၢ်လီၤဖးဆူအက့အခီ, ဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကွံာ်ပုၤဒီးကစံးဝဲ, “ ကွၢ် ကွၢ်, ပုၤ
ခရံၣ်ဖိမ့ၢ်တၢ်အဝဲန့ၣ်လောနဂီၢ်လီၤ.”

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတတ်စံၣ်စါတဲစါအပူၤဆာကတီၢ်လၢာ်ဂီၤဒၣ်လောအုၣ်လိာ်အိၣ်
လိာ်အသးတဖၣ်, မ့ၢ်တၢ်လီၤသးအုးဝဲဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. အါစုအါဘျီ, ပဟ်ပနီၣ်ဒီးဆီၣ်
လီၤပုၤအဂၤတဖၣ်တတိတကြားဘၣ်သတးဒီး, ကစၢ်ယူၤအဘီအမုၢ်ကဒိၣ်ထီၣ်လဲာ်
ထီၣ်အစီၢ်, ကဲထီၣ်လောတၢ်လီၤဆံးလီၤစ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲပုၤထူၣ်ဖျဲးမုၢ်မုၢ်ခါတဖၣ်, ပလီၤလဲၤတၢ်လောတၢ်အံၣ်တၢ်ကွံာ်, တၢ်ပျၢ်ပုၤ
ဂၤ, ဒီးလောတၢ်မၤစၢၤပုၤဂၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ကွၢ်ထီၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယူၤ, လောအတၢ်သး
ကညီၤဒီးအတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိလောအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဝဲအံၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ယုထာလီၤဆီဘၣ်.
ပကယုန့ၣ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ, လောကယုၤသကြီၤထီၣ်ဒါတၢ်လောကမၤဟးဂီၤတၢ်, ဒီးဟ်စၢ်
ဆာပသးလောတၢ်ဂုၤဒီးတၢ်လောအလီၤစံးထီၣ်ပတြၢၤလောပုၤဂၤအပူၤ, ပုၤလောအသးတ
လီၤပလိာ်ဒၣ်လဲာ်တဖၣ်ဒၣ်လဲာ်လီၤ.

တၢ်သဘျုအမုၢ်အဒါ

တၢ်သဘျုန့ၣ်ဟဲယုာ်ဒီးမုၢ်ဒါဖးဒိၣ်ထီၣ်ဘိဒၣ်တၢ်လီၤ. တၢ်သဘျုအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်
တၢ်ဒီးသးဒီးလီၤထူလီၤထီၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ကတီၢ်ပလိာ်သးထီၣ်, ဒ်သိးပကဟၤယာ်
ပတၢ်သဘျုလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၣ်, လီၤမၢ်ကွံာ်သ့ညီကဒၣ်လီၤ.

သုတဒီးတၢ်ဆာကမၢ်န့ၣ်လော, နတၢ်သဘျုန့ၣ်လော ကမၤလောပုၤနဖံးန့ၣ်အ
သးကွံာ်တဂုၤ. မ့ၢ်ပသဘျုလောခရံၣ်အပူၤလောပကယုထာတၢ်လီၤ. ဒီးသံကွၢ်လီၤစ့ၤ
ကီးနသး, ဘၣ်ထွဲနတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်, တချူးလောကစၢ်ယူၤဆီၣ်ယူၤဆီၣ်ယီၣ်နသး
သမူဆူလရံၣ်အပူၤတက့ၢ်. မ့ၢ်တၢ်အံၣ်ထူးယာလီၤန့ၣ်ခါ. မ့ၢ်အမၤတံာ်တၢ်န့ၣ်လောနက
လဲၤတၢ်ဆူတၢ်ပညိၣ်န့ၣ်ခါ.

ယတၢ်ပညိၣ်ဒီးယတၢ်ဆာန့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးကျၢၤလောခရံၣ်အပူၤ, လော
ထီၣ်ပုၤထီၣ်လောအပူၤလီၤ. စါပီလူးစံးဝဲဒၣ်, “ဝကရံၣ်သူး ဇးၣ်ၣ်- မ့ၢ်သုတသ့ၣ်ညါ
ဘၣ်လော, ပုၤလောအယုၤသကြီၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်, ယုၢ်ခဲလၢာ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်
တမ့ၢ်ထဲတဂၤန့ၣ်ဘၣ်ခါ. ဒ်သိးသုကန့ၣ်တၢ်ဒီး, ယုၢ်ဒ်န့ၣ်အသိးတက့ၢ်.”ယဟ်ယ
သးလော, “ ဖဲးလံးပံးၣ်ၣ်- ယယုၤသဘျီၣ်ဆူတၢ်ပနီၣ်အအိၣ်, ဒ်သိးယတန့ၣ်ဘၣ်
တၢ်ဘျူး ဘၣ်သးဒီးယုၤအတၢ်ကိးထီၣ်ထီၣ် လောယုၢ်ရှူးခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဇုၤတြဲ
၁၂:၁, ၂-မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး,- မ်ပဝဲဒၣ်စ့ၢ်ကီးဟ်လီၤကွံာ်ကယံာ်တၢ်အယာတမံၤလၢာ်ဒီး
တၢ်ဒဲးဘးလောပမၤအီၤညီ, ဒီးတၢ်ယုၤသကြီၤအိၣ်လောပမံာ်ညါန့ၣ်, မ်ပယုၤလောတၢ်သး
စူၤတက့ၢ်.

ယတသးလီၤတၢ်လောကမၤလီၤထူးယာနီတမံၤဘၣ်. ယတအဲၣ်ဒီးလောတၢ်မနုၤ
မးကတြီၤယတၢ်လဲၤကျဲဆူညါဘၣ်. “ဘၣ်ဆၣ်, ခုၤဒီး, တၢ်တကမၢ်ဒီး ‘က’ န့ၣ်နီတ
မံၤဘၣ်. ပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤတၢ်ဝဲန့ၣ်မၤဝဲသ့လီၤ”. မၤဝဲသ့န့ၣ်မ့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ကဲထီၣ်
စ့ၢ်ကီးတၢ်တြီၤမၤတံာ်တၢ်အတၢ်လဲၤထီၣ်ဆူတၢ်ပညိၣ်သ့စ့ၢ်ကီးလီၤ. “ဝကရံၣ်သူး
၆:၁၂- တၢ်ခဲလၢာ်တီဝဲလီၤဝဲလောယဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်ခဲလၢာ်တမၤအါထီၣ်တၢ်ဘျူး
ဘၣ်.” တၢ်လောအဖိးသဲ စးတနီၤန့ၣ်, ထူးလီၤပွီၤယုၤ, ဒီးမၤဘၣ်ဒိယတၢ်ရုလိာ်သး
ဒီးကစၢ်ယုၢ်ရှူးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. “တၢ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်တီမ့ၢ်လီၤလောယဂီၢ်, ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယတ
အိၣ်လောအစိအကမိအဖိလၢာ်နီတမံၤဘၣ်. (-:၁၂).”

ယမ္မာဒေဝဒိဒါဒိသဘူဒိဒိ၊ ယကဘဉ်ပလီယသးလၢ၊ ယသုတသုယတၢ် သဘူအံၤလၢကလူၤန့ၢ်တၢ်တမံၤလၢလၢအကဆၢယၤ ဆူအစိအကမိၤအဖီလၢ် ဘဉ်. တုၤယလီၤဘဉ်လံၤလၢအစိအကမိၤအပူၤတဘျီန့ၢ်, ယတမ့ၢ်လၢပုၤသဘူ လၢဘဉ်. ယမ့ၢ်သုယတၢ်သဘူလၢတၢ်မၤတမံၤမံၤလၢကဖီၣ်ပံးယၤ, တပျၢ်ယၤဘဉ် ဒီး, ယတမ့ၢ်ပုၤသဘူလၢဘဉ်. ယမ့ၢ်ပုၤဟးဂီၤဖိလၢသုယတၢ်သဘူ, ဒီးဆၢလီၤက့ၤယ သးဆူတၢ်စာယၢ်အလီၢ်န့ၢ်လီၤ. အန့ၢ်တဘျီ, မူက့ၤအလီၢ်တအိၣ်လၢဘဉ်.

မံၤယူၤအမံၤဘဉ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤတက့ၢ်. ပဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပုၤတၢ်သဘူ လၢခရံၣ်အပူၤလီၤ. ပၤယူၤအမံၤဘဉ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤတက့ၢ်. အဝုၣ်ဒ်အံၤ, ဟ့ၣ်လီၤ စ့ၢ်ကီးပုၤလၢကမၤစၢပုၤ, လၢပကပၤယၢ်ပတၢ်သဘူအံၤလီၤ. တၢ်ထူၣ်ဖျဲးအမ့ၢ်အ တီအဒိပညီအလၢအပွဲၤန့ၢ်ပပာ်ဖျါလၢတၢ်ကတိၤအဖျၢၣ်ဒၣ်လဲၣ်တသ့ဘဉ်.

မံၤကစၢ်ယူၤမၤစၢပုၤဒ်သိးပကသ့အဲၣ်တၢ်, သးအိၣ်မၤတၢ်, ဒီးယုထံၣ်န့ၢ်ပုၤ တဂၤဘဉ်တဂၤအတၢ်သးလီၤတက့ၢ်. ထဲန့ၢ်မး, ပကတမ့ၢ်လၢလၢတၢ်သးခုလၢတၢ် ထီၣ်သတြီၤအီၤတသ့ဘဉ်, ဒီးတၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဒၣ်ထဲလၢတၢ်ထူၣ်ဖျဲးဟဲလၢကစၢ်ယူၤ အဘျဲးအဖျိၣ်အယိၣ်န့ၢ်လီၤ.

အဆၢဒိၣ်-တဆံ
ယူၤအဘျဲးအဖျိၣ်-
မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တသးခုဖျိးကွံာ်ဘဉ်ဧါ.

ပုၤအိၣ်ဝဲအါဂၤလၢဘဉ်ယိၣ်တၢ်လၢအသုတအိၣ်အသ့ၣ်တအိၣ်, လၢက စၢ်ယူၤအဘျဲးအဖျိၣ်န့ၢ်ကဆၢပုၤဆူတၢ်အိၣ်မူလၢအပွဲၤဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် ဘဉ်ယိၣ်ဝဲလၢ, ပုၤစ့ၢ်က့ၤန့ၢ်က့ၤတၢ်ဖိတဖၣ်, ကစၢ်ယူၤတဆၢအီၤလၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤ အဖီဒိၣ်ဘဉ်. မ့ၢ်တခီလၢတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အဖီဒိၣ်န့ၢ်, ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကသးခုဖျိးကွံာ်န့ၢ် လီၤ. “ဉာ်းစံၤ, အိၣ်ဒီးတစီၢ်”. အဝဲသ့ၣ်ကစံးဝဲလီၤ. “န့ၢ်အိၣ်ထီၣ်တြၢၤဒ်အံၤသတးဒီး ပုၤတဖၣ်ကမၤတၢ်တမံၤလၢလၢ မ့ၢ်တမ့ၢ်လၢအလီၤဖံးသကုၣ်ဒိသကုၣ်, ဝံၤဒီးကဖျါဘျီ က့ၤဝဲဒီးကစံးဝဲ, ‘အဘျဲးအဖျိၣ်ကျၢ်ဘၢကွံာ်ကယၢ်တၢ်လၢယမၤတဖၣ်လီၤ.’

တၢ်တြီၤဒ်အံၤန့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်အသီဘဉ်. စီၤဝီလူးစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤကစၢ်ယူၤအဘျဲး အဖျိၣ်ဆူပုၤတခီဘီမ့ၢ်တဘျီ, ပုၤယူၤဒုဖိတဖၣ်ထီၣ်ဒါတဘျီယိၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ် ဝဲလၢ, တၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သဘူ ထဲထဲအံၤ န့ၢ်, ပုၤတခီဘီမ့ၢ်ဖိတဖၣ်, ကပျၢ်သု ယု ထီၣ်ဘဉ်အသးလီၤ. စီၤပုးတရူးစ့ၢ်ကီး, ထံၣ်ဝဲတၢ်ဘဉ်ယိၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကပံးကမၣ် စီၤဝီလူးအတၢ်တဲၤသတးဒီး, အဝဲကွဲးဝဲလၢလံာ်ပုးတရူးအပူၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, “၂ပုးတရူး ၃း၁၅-၁၆- ဒ်ဒီးပုၤဝဲၣ်သးဘီ စီၤဝီလူးကွဲးန့ၢ်စ့ၢ်ကီးသုဒ်တၢ်ကူၣ်သ့ကူၣ်ဘဉ်လၢတၢ် ဟ့ၣ်လီၤအီၤအသိးန့ၢ်လီၤ. ဒ်အကတိၤတၢ်လၢအလံာ်ကွဲးဝဲလဲၣ်လၢအကတိၤတၢ် လၢအပူၤလၢတၢ်တဖၣ်အံၤအဝုၣ်စ့ၢ်ကီးအသိးလီၤ. လၢအဝဲန့ၢ်အပူၤတၢ်တနီၤနီၤပနၢ် ပာ်ကီ, ဒီးပုၤတသ့ဘဉ်လံာ်လီၤဒီးပုၤတဂၢ်တကျၢၤဘဉ်တဖၣ်န့ၢ်, ဘိးကဒါဝဲ, ဒ်တၢ် ကွဲးအသးအဂၤတဖၣ်အသိးစ့ၢ်ကီးလၢအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ဟးဂီၤအဂီၢ်လီၤ.

ထီဘိပျာအိပ်ဝဲဒၣ်တနီၤလၢပံးန့ၣ်ကစၢ်ယျာအကလုာ်ကထါ တရံးကွံာ်အခါ ပညိဆူအဂၤ-ဆူအတၢ်ဟးဂီၤဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ပံးန့ၣ်စီၤဝီလူးအတၢ်သိၣ်က့ၤ သီက့ၤ ဒ်သိးကကတိပူၤဖျးအသးလၢအတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်သးခုက စိၣ်န့ၣ် တၢ်န့ၣ်ပၢ်အိၤတီတီလၢကျဲဒ်န့ၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်.

နသံလံ

လၢလံာ်ရိမ့ၤ(၅)အပူၤ, စီၤဝီလူးပာ်လီၤပတၢ်ရဲလိာ်ဒီးယျာအကၢ်အကျာ်ဒီဖျိ အဘျးအဖျိၣ်, လၢပျဲဒီးအလၢကတိန့ၣ်လီၤ. လၢအဆၢဖိ (၂၀) န့ၣ်, စံးဝဲဒၣ်, ‘ဖဲ တၢ်ဒဲးဘးအါထီၣ်န့ၣ်, တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အါန့ၣ်အန့ၣ်တက့ၢ်လၢအဖိခိၣ်လီၤ.’ အဆၢဒိၣ် ဆူညါတခါအဆၢဖိအခိၣ်ထံးတဆၢန့ၣ်အဝဲဆိကမိၣ်ထီၣ်လၢပျဲစံးဒ်အံၤကအိၣ်, ‘မ့ မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ပကလဲၤမၤတၢ်ဒဲးဘးအါအါ ဒ်သိးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ကအိၣ်အါအါဒၣ် ဝဲ ယျာအဘျးအဖျိၣ်လၢအအါန့ၣ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်မး, ပကဟ့ၣ်အခွဲးလၢကဘၣ်ဒၣ်ပျဲအါအါ တက့ၢ်. “ စီၤဝီလူးတဲဆၢဝဲတုၤလီၤဂ့ၢ်မး, (ရိမ့ၤ ၆:၂)- မ်အသုတမၤအသးဒ်န့ၣ်တ ဂ့ၢ်, ပျဲအသံသဒၣ်ကွံာ်တၢ်ဒဲးဘး, ပဝဲဒၣ်အံၤမ့ၢ်ပကမူဒိးလၢအပူၤဒ်လဲၣ်” အတၢ်စံး ဆၢဟံးဒီး နီၣ်ပံာ်ခံတဘိလၢခရံၣ်ဖိလဲၤတၢ်ဒီးအတၢ်လဲၤဒီဖျိန့ၣ်လီၤ.

စံးဒၣ်ကလိာ်, တၢ်ဖီၣ်န့ၣ်ယၤဖဲယတမ့ၢ်စုတးတဖျါလီၤ. တၢ်ဆျာယၤဆူ ကွီၢ်ဘျီဒီးဆူသိာ်ပူၤလီၤ. တဘျးနွံၣ်ဒီးစံးညိၣ်ကွီၢ်ဟဲဒီးတၢ်စံးညိၣ်, “ ပထံၣ်န့ၣ် လၢအတၢ်ကမၢ်အိၣ်လီၤ.” အန့ၣ်တဘျီပျဲစံးညိၣ်ကွီၢ်, ကဟံပနီၣ်ဝဲမ့ၢ်တနံၤလၢ တၢ်ကစံးညိၣ်ယၤလီၤ. ယသုကျိဒီးခးဖုးသံဖျါဂီၤစုတးပျဲမၤတၢ်ဖိလီၤ. မ့ၢ်နံၤတုၤ သီဒီး,တၢ်ဆျာယၤဆူစံးညိၣ်ကွီၢ်မဲာ်ညါလၢကဒီးဘၣ်တၢ်စံးညိၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီမၤအတၢ်မၤလီၤ. အဝဲဖီၣ်န့ၣ်ဝဲပျဲမၤကမၢ်တၢ်ဒီးစံးညိၣ်ဝဲ လီၤ. ယလဲၤန့ၣ်ဆူကွီၢ်ဘျီဒိၣ်ပူၤဒီးအဝဲစံးဘၣ်ယၤ, “ ကွီၢ်ဘျီထံၣ်လၢနတၢ်ကမၢ် အိၣ်, သတးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်စံးညိၣ်လၢနကဘၣ်လီၤပာ်, အိၣ်လၢပာ်ပူၤယံာ်န့ၣ် လီၤ.” တၢ်ကစိၣ်ဝဲန့ၣ်, အဝဲယဂီၢ်သတးဒီး, ဘၣ်ဒိယသ့ၣ်ယသးဒီးသံသတုၢ်က လာ်လီၤ.

မ့ၢ်ကွီၢ်ဘျီကဟံယစိၣ်လၢပာ်ပူၤယံာ်န့ၣ်ဧါ. တမ့ၢ်ဘၣ်, ယတၢ်သံန့ၣ်မၤ ထူၣ်ဖျးကွံာ်ယၤတဘျီပာ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီ အတၢ်စံးညိၣ်လီၤ. တၢ်စံးညိၣ်န့ၣ်အ စိအကမိၣ်တအိၣ်လၢယဖိခိၣ်လၢဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယမ့ၢ်ပျဲသံတုၢ်တဂၤအယိလီၤ.

ဖဲအံၤ, စီၤဝီလူးကတိၤတၢ်ဘၣ်ယးပဂ့ၢ်မ့ၢ်လၢပတၢ်စုာ်တၢ်န့ၣ်ယုၣ်ဂျးခရံၣ် သတးဒီး, ပဘၣ်တၢ်ဟံတီဟံလီၤပျဲလၢယျာအမဲာ်ညါ, ဒီးခဲအံၤမူလၢအဘျးအဖျိၣ် အလၢအကတိၤန့ၣ်လီၤ. ပတမူလၢလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အပူၤဘၣ်. ပနီၣ်ကစၢ်န့ၣ်သံလံ ဝဲလံ, တၢ်သိၣ်တၢ်သီစံးညိၣ်သံလံပူၤလံ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤလၢထီၣ်ပျဲ ထီၣ်အါ ဖဲလၢပဒီးတၢ်ပျဲထီဒီးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. ယၤ, ပျဲလီၤလံအံၤသံလံ, မ့မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး ပမူဒိးလၢတၢ်ဒဲးဘးအပူၤကသ့ဒ်လဲၣ်. ပတၢ်အိၣ်မူလီၤလံန့ၣ်သံလံဝဲဒၣ်လံန့ၣ်လီၤ.

(ကလၢတံ ၂ : ၂၀) စီၤဝီလူးစံးဝဲဒၣ်, “ယဒီးသံယုာ်လံယသးလၢထူၣ်စုညါ အလီၤဒီးခရံၣ်န့ၣ်လံ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယမူလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တမ့ၢ်လၢဘၣ်ယၤဘၣ်. မ့ၢ် ခရံၣ်မူလၢယပူၤလီၤ.” ယတမူလၢတၢ်မူလီၤလံ, ပျဲဒီးတၢ်သးကွံာ်န့ၣ်ဘၣ်. ပထူၣ်ဖျး ထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီလံ. တၢ်ဒဲးဘးအက့ၢ်အဂီၤ, ပျဲတၢ်ဒဲးဘးဖိန့ၣ်ဘၣ်တၢ် ပျဲထီယုာ်ဒီးခရံၣ်လံ. ခဲအံၤ, ယဝီၤယျာအခံဒီဖျိပစုာ်က့ၤန့ၣ်က့ၤယုာ်ဂျးခရံၣ် န့ၣ် လီၤ.

နမ့်သံလံဒီး မုဒ်နသံအသီး

တၢ်နၢ်လၢဟဲစီၣ်န့ၣ်ယၢ၊ ဆၢထၢၣ်တီၢ်ဆၢထၢၣ်လီၤလၢယုၤအမဲၣ်ညါန့ၣ်၊ မ့ၢ်တၢ်နၢ်တကလုာ်လၢအလီၣ်ဖျါထီၣ်အသးလၢယုၤအတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်မုၢ်ဒီးလၢတၢ်အတၢ်သီဒီးတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အတၢ်အုၣ်သံကျၢၣ်သံအပူၤ, ဘိၣ်ဘိၣ်ဘၢယတၢ်တဂ့ၢ်တဝါလၢယုၤအဘျးအဖျိၣ်န့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်ယလီၤလီၤဒၣ်ယသးန့ၣ်လီၤ. ယတမ့ၢ်ဒီးယုၤအဖိနီၣ်နီၣ်တကတၢ်. (ယၤကီၢ် ၂ : ၂၆) စံးဝဲဒၣ်, “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်နီၣ်ဒိတအိၣ်ဘၣ်ဒီးသးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သံအသီးန့ၣ်, တၢ်နၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်မၤတဖၣ်မ့ၢ်တၢ်သံစ့ၢ်ကီးဒ်န့ၣ်အသီးလီၤ.”

ပုၤတကလၢအအိၣ်ဖျါလၢယုၤအသးန့ၣ်, ကလီၣ်ဖျါထီၣ်အိၣ်လၢအတၢ်အိၣ်မူအပူၤလီၤ. ယုၣ်ရှုးစံးဝဲဒၣ်, “ဒီးတၢ်လၢယမၤလီၤသ့န့ၣ်, သုတမၤဘၣ်ဒီး, ဘၣ်မန့ၢ်လၢသုကီးယၤကစၢ်ဧၤ, ကစၢ်ဧၤလဲၣ်. ကယံၤပုၤလၢအဟဲဆူယအိၣ်ဒီးန့ၢ်ဟူယကလုာ်ကထိဒီးမၤဝဲတကလုာ်လၢန့ၣ်, မၤအသးဒ်တၢ်မန့ၢ်မန့ၢ်အသီးန့ၣ်, ယကဒုးန့ၣ်သုလီၤ. မၤသးဒ်ပုၤမၤဟံၣ်ဒီးခူၣ်လီၤဝဲထီၣ်ဒီးဟံၣ်လီၤအခိၣ်ထံးလၢလၢဂိၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ. ဒီးထံထီၣ်ဒီးထံဘၣ်အဟံၣ်န့ၣ်ဒီး, မၤဟူးဝးအိၣ်တသ့ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အခိၣ်ထံးသ့ၣ်အသးလၢလၢဂိၣ်လီၤ. ဒီးပုၤလၢအန့ၢ်ဟူဒီးတမၤဘၣ်ဝဲန့ၣ်, မၤအသးဒ်ပုၤလၢအမၤဟံၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးအခိၣ်ထံးတအိၣ်ဘၣ်အသီးလီၤ. ဒီးထံဆူဘၣ်အိၣ်, ဒီးလီၤပျီၣ်ကွံာ်ဝဲတကီၢ်ခါ, ဒီးဟံၣ်အလီၤပျီၣ်ကွံာ်န့ၣ်နးမးလီၤ. (လူၤကၣ်၆:၄၆-၄၉)”

တၢ်မၤဖိစီၣ်ယီၤဟၣ်ကွဲးဝဲ, “ဝယီၤဟၣ်၂ : ၃, ၄- ဒီးပမ့ၢ်တၢ်န့ၢ်အတၢ်မၤလီၤဒီး, လၢအဝဲန့ၣ်အယီၤ, ပသ့ၣ်ညါလၢပသ့ၣ်ညါလံအိၣ်လီၤ. ပုၤလၢအစံး, ယသ့ၣ်ညါလံအိၣ်န့ၣ်ဒီးတတီၢ်န့ၣ်ဘၣ်အတၢ်မၤလီၤန့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤလၢအကတီၢ်တၢ်ကဘျးကဘျးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်တအိၣ်ဘၣ်လၢအပူၤဘၣ်.” ဒီးလၢတၢ်ပရၢဝဲန့ၣ်အပူၤ, အဝဲတဲအါထီၣ်

ဝဲခံဘျီလၢ, ပုၤလၢအအိၣ်ဖျါလၢယုၤန့ၣ်မၤတၢ်ဒီးဘးတသ့ဘၣ်. “ဝယီၤဟၣ်၅ : ၁၈-ပသ့ၣ်ညါပုၤအိၣ်ဖျါလၢယုၤန့ၣ်, တမၤဘၣ်တၢ်ဒီးဘးနီတကတၢ်.” မၤတံာ်တၢ်ယုၤအဘျးအဖျိၣ်တဂ့ၢ်. စ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ ဒီးနၢ်လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်နကစၢ်ဒီးပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤန့ၣ်, ဒီးလဲၤတၢ်လၢတၢ်ရုၤလီၤသးသီအပူၤတက့ၢ်.

အိၣ်ယုၤတက့ၢ် ဒီးကွၢ်ဖဲနကမၤ

ဖဲအံၤန့ၣ်ပုၤတနီၤကသံကွၢ်ဝဲ, “ပတၢ်မၤဂ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်တအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဘၣ်ဒီးတၢ်မန့ၢ်တြီပုၤလၢပကအိၣ်မိၣ်, အိၣ်သံးအိၣ်ကဲာ်ဝဲကလံာ်ပာ်ကတုၤ, ဒီးမၤယံာ်သးလၢသံးအကျးလဲၣ်.” တၢ်တဖၣ်အံၤ, ယမၤတသ့ဘၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်ယသးတအိၣ်မၤတခီလီၤ. တၢ်အဲၣ်ခရံၣ်န့ၣ်ထူးယာ်ယၤလၢယကမူတၢ်ဘၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. တုၤယလုၣ်ကွၢ်လံအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်အတၢ်ဂ့ၢ်တဝါတဘျီန့ၣ်, ယတအဲၣ်ဒီးဟးယံာ်ဒီးအိၣ်လၢဘၣ်. ယအဲၣ်ဒီးသးဘျးယသးဆူယုၣ်ရှုးခရံၣ်အအိၣ်ဒီးဘျးဒိၣ်ထီၣ်တက့ၢ် မ့ၢ်လၢယအဲၣ်အိၣ်ဒီးအဝဲအဲၣ်ယၤအယီလီၤ. ယတအဲၣ်ဒီးမၤတၢ်နီတမံၤလၢကမၤဟးဂီၤအလၢကပီၤန့ၣ်ဘၣ်.

တၢ်လီၤဆီတမံၤန့ၣ်, ယအိၣ်မူလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အဖီလၢန့ၣ်, လီၤဝဲဘျာဝဲဒိၣ်န့ၣ်ဒီးယမူတုၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢတက့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢအခါန့ၣ်, ယဘၣ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ဘိၣ်ဒ်သီးယကထီၣ်ဘးအဂီၢ်လီၤ. ထီၣ်ဘိၣ်ယဘၣ်ကွၢ်ထံက့ၤမ့ၢ်ယတၢ်မၤန့ၣ်, ဘၣ်ဧါတဘၣ်ဧါန့ၣ်လီၤ. ယဘၣ်ကွၢ်ယုၤတၢ်လီၤတူၣ်လီၤကံာ်ထီၣ်ဘိၣ်လီၤ. ယကဘၣ်မၤလီၤမၤဘၣ်က့ၤကယံာ်တၢ်လၢယမၤယဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယအိၣ်မူလၢယတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အကတၢ်, ဒီးကအါတဖဲဒၣ်လဲာ်လီၤ.

 ကစာယူတအေဒ်ဒီးစာယာ်ပုဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ်.
 အဝဲအေဒ်ဒီးထူးန့ၤဆူအအိၣ်လၢအတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤလီၤ. အဝဲအံၤ,
 မ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်ပးယူၤအဘျးအဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရူၤလိာ် သးဒီးယူၤလၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤန့ၣ်, လီၤဆီဒီးအဝဲန့ၣ်ဒိၣ်မးလီၤ.
 ယတဘၣ်ဂ့ၢ်လိာ်လၢလၢ, 'ဘၣ်တဘၣ်' အဂ့ၢ်လၢဘၣ်. ယထံၣ်လီၤယသးလၢယ
 သံ ကွၢ်တၢ်ဒ်, "တၢ်ဝဲအံၤ, ဘၣ်ယပာ်အသးကစီဒီဒါ. ယအေဒ်အံၤ, ယအေဒ်ဒီးမၤမ့ၢ်
 အသးလီၤ. အဝဲအေဒ်ယတုၤဒၣ်လဲာ်, ယတအေဒ်ဒီးမၤဆါအံၤဘၣ်. ယမ့ၢ်မၤတၢ်အံၤ
 န့ၣ်, မ့ၢ်ကဘၣ်ယပာ်အသးကစီဒီဒါ." တဘျီတခီၣ်န့ၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီတတဲတၢ်နီ
 တမံၤဒၣ်လဲာ်, ယသးန့ၣ်စံးဘၣ်ယလၢ, ယမ့ၢ်မၤတၢ်လၢယဆီကမိၣ်တခါအံၤန့ၣ်က
 စာယူၤကသးအုးဝဲလီၤ.

ကစာယူၤယုတၢ်လၢပဝဲတဂၤဘၣ်တဂၤအပူၤ, လၢတၢ်ရူၤလိာ်သးလၢတၢ်အေဒ်
 တၢ်ကွံၤအဂ့ၢ်လီၤ. အဝဲတအေဒ်ဒီးစာယာ်န့ၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ်. အဝဲအေဒ်ဒီးထူး
 ယီၤဘျးန့ၤဆူအအိၣ်လၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤလီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ယူၤအဘျးအဖျိၣ်ဒီးက
 စာယူၤတုၤန့ၣ်ဝဲတၢ်တီတၢ်လီၤ လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအလီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတနီၤတနာ်ဟံၣ်
 လၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤ န့ၣ်မ့ၢ်တခါဇိၤလၢအထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂဲၤသး လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါအဂီၢ်န့ၣ်
 ဘၣ်. တၢ်ပျံၤတၢ်ဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်လၢအဆီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်မူဘၣ်. ပမ့ၢ်
 ကဲဒၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဒီဖျိလၢ ပဘၣ်ယိၣ်လၢပကဲပုၤအဖိဒီး ယတၢ်ဝဲန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအ
 နီၢ်အသးဘၣ်. တၢ်လၢအကြိဝဲပုၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီလၢတၢ်ကပိာ်ထွဲ
 ထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး ပကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်လၢတၢ်အတၢ်သီလၢတၢ်ကြိယာ်အီၤတဒု

န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါအမ့ၢ်အတီဘၣ်. တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဝါအမ့ၢ်အတီ
 န့ၣ်. ဟဲထီၣ်ဒၣ်လၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤလီၤ. ပတၢ်ယုထာပသကဲာ်ပဝးန့ၣ်, မ့ၢ်သန့ၤထီၣ်
 အသးသပျံၤပုၤလၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤ, ဒီးတၢ်အေဒ်အိၣ်ဖးဒီးတၢ်တမံၤလၢလၢကမၤသး
 အုးကစာယူၤန့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်ပထံၣ်န့ၣ်လံတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤအတၢ်ထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂဲၤအမ့ၢ်အတီ
 လံန့ၣ်လီၤ.

သးအတၢ်သၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤအက့ၢ်အဂီၢ်
 လီၤဆီကတၢ်တခါန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝါန့ၣ်လီၤ. ဝဲပဟ်ပသးလၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤန့ၣ်,
 ပပလၢာ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ဖျဲသးညီန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤပတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်, ပသ့ၣ်
 ညါတၢ်ယုတၢ်မ့ၢ်လီၤ. တၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤန့ၣ်ထီၣ်ဘီလိာ်ဖျါထီၣ်, တၢ်ဝဲသးစူဒီးတၢ်ကီ
 သ့ၣ်ကီၤသးလီၤ. တၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤအပနီၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်စူသးစူဒီးတၢ်မၤဂ့ၢ်တၢ်န့ၣ်
 လီၤ. ဝဲသးဟ့ၣ်ထီၣ် အတၢ်သၣ်လၢပပူၤန့ၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အတၢ်ဝဲယတဖၣ်,
 ဟါမၤကွံၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်အီၤလၢတၢ်အေဒ်
 တၢ်ကွံၤန့ၣ်လီၤ.

အယိသတးဒီးပထံၣ်န့ၣ်တၢ်လီၤလိာ်လီၤလးတခါ, တၢ်အိၣ်မူအတီအလီ
 န့ၣ် တမ့ၢ်လၢတၢ်ဝဲယလၢပဂီၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်တခါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်သ့ၣ်ခုသးခုလီၤ. အ
 ဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပတၢ်ရူၤလိာ်ပသးဒီးခရံၣ်လၢတၢ်အေဒ်တၢ်ကွံၤအိၣ်ဝဲအယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ကီၤလၢအမၤယာ်မၤနီၢ်အသး

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ပသ့ၣ်ညါဒီးပလၢာ်ဘၣ်ကစာယူၤ အဘျးအဖျိၣ်သ့ဝဲလီၤ. ပ
 အိၣ်မူပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခု, တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီဖျိတၢ်ဟ်တီဟ်လီၤပုၤလၢတၢ်စ့ၢ်က့ၤန့ၣ်
 က့ၤယုၣ်ရှုးခရံၣ်, ဒီးန့ၣ်န့ၣ်လီၤသးသပျံၤတၢ်လၢဆၢထၢာ်တီဝဲလီၤဝဲလၢယူၤအမဲာ်ညါ

န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤသးအံၤ, ဟဲကဲထီၣ်အသးဒီးဖျိလၢပသ့ၣ်ညါလၢပဘၣ်တၢ် ပျၢထီၣ်ပျၢဒီးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်မူလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်ဒိၣ်စိန့ၣ်သံလံ, ဒီးခဲ အံၤယအိၣ်မူတၢ်အိၣ်မူအသီလၢယ့ၣ်ရှုးခရံၣ်အသး ဒိၣ်စိန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်တ့အ သီ, ဒီးမ့ၢ်ယ့ၣ်ရှုးခရံၣ်အက့ၢ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ.“၂ကရံၣ်သူး ၅ : ၁၇- မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ပျၢတၢ်ဂၤမ့ၢ်အိၣ်လၢခရံၣ်အပူၤဒီး, မ့ၢ်အမ့ၢ်တၢ်တ့အသီလီၤ. တၢ်လီၤလံၤတဖၣ်ပူၤ ကွံၣ်ဝဲ, ကွၢ်ကွၢ်တၢ်ခဲလၢကဲလၢအသီလံ”. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ လီၤလီၤလီၤလးန့ၣ်လီၤ.

သန့ၣ်က့ယတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအိၣ်ဒီးဝဲလီၤ. ယအိၣ်ဒီးလၢနီၣ်ခိဝဲအံၤအပူၤလီၤ. ဒီးယ မ့ၢ်အိၣ်ဒီးလၢနီၣ်ခိဝဲအံၤအပူၤဒီး, ယနီၣ်ခိအသးကွံၣ်တၢ်န့ၣ်ဆိၣ်သနံးဒၣ်တၢ်ယၢဒီး န့ၣ် လီၤ. သတးဒီး, တၢ်ဒုးတၢ်ယၢန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢယပူၤန့ၣ်လီၤ. ယဖံးယညၣ်ထုးထီၣ် အတၢ်စုကဝဲဒီးခးတၢ်လီၤ. ယဖံးယညၣ်, ယနီၣ်လီၤလံၤန့ၣ်သံလံ, ဘၣ်ဆၣ်တၢ်မၤ အသးဒ်သီးယဘၣ်ယိးဟံၤအစိၣ်လၢယလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲအံၤ, အကါဒိၣ်ဝဲလၢပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လံာ်စိဆ့အတၢ်တဲလီၤဆီ တၢ်အ ဆာသလီၤန့ၣ်လီၤ. ယသးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤအီၤလံ. ဘၣ်ဆၣ်,ယနီၣ်ခိန့ၣ် တန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤ ဒီးတၢ်ဝဲအံၤကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂုၢ်ဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤပီ လူးစံးဝဲလၢ, “ရိမုၤ ၈ : ၂၂, ၂၃- အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပသ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဘၣ်တ့ခဲလၢကဲ အုကစ့ၤဒီးဆိးကဲးယုာ်တုၤခဲကန့ၣ်အံၤလီၤ. ဒီးထဲန့ၣ်ဇီၤတမ့ၢ်ဘၣ်, မ့မ့ၢ်ပျၢအိၣ်ဒီးသး န့ၣ်အတၢ်သၣ်ဆိတဖၣ်, ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပကစၢ်ဒၣ်ပဝဲဒၣ်လဲာ်, ပကအုကစ့ၤစ့ၤကိးလၢ ပသးကံာ်ပူၤဒီးကွၢ်လၢဖိအလီၤ (ဒ်ပစံးတၢ်အသီး) ပနီၣ်ခိအတၢ်ထူၣ်ဖျဲးအကျဲန့ၣ် လီၤ.” ယနီၣ်တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အတၢ်ဂံၢ်စၢ်ဘိၣ်အယိ, ယကအုကစ့ၤအိၣ်ဒီးမဲာ်ထံလီၤ န့ၣ်အိၣ်ပွဲၤဘျီလံလဲာ်.

ကစၢ်ယ့ၣ်ရှုးခရံၣ်ဘိထုကဖၣ်လၢက့ၤသစ့ၤမနုၤဝံၤအလီၤခံ, အဝဲဟဲက့ၤဆူ အပျဲၣ်အဘိၣ်တဖၣ်အအိၣ်ဒီးထံၣ်လၢမံသပူၤဘၣ်အသးလီၤ. အဝဲစံးဘၣ်စီၤပုး တရူး,လူၤကၣ် ၁၄ : ၃၇, ၃၈- ‘စီၤရံၣ်မိၣ်ဇၢ,နမံသပူၤဇၢ. နဆိးသီတန့ၣ်ရံၣ်ဇီၤတ ကဲဘၣ်ဇၢ. ဒ်သီးသုသုတလဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်လုပစီအပူၤတဂ့ၤဒီး, ဆိးသီဒီးဘိထုကဖၣ် တၢ်တက့ၢ်. သးတမံၤ အသးအိၣ်မး, မ့မ့ၢ်တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်တမံၤ အဂံၢ်စၢ်ဘိၣ် စၢ် လီၤ.” တၢ်ကတိၤမ့ၢ်ဝဲတီဝဲဒိၣ်န့ၣ်အအံၤ, တၢ်တကတိၤအီၤနီတဘျီဘၣ်. ယကအုက စ့ၤဒီးယစံး, “ကစၢ်ဇၢ, မၤချထီၣ်မ့ၢ်နံၤတနံၤလၢနကမၤထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ကွံၣ်ယၢလၢယနီၣ် အုၣ်သံကျၣ်သံအံၤတက့ၢ်.” ယအံၤဒီးလၢယကမၤဟါမၤကွံၣ်တၢ်သံစိၣ်လီၤလံၤအံၤ လီၤ.

လၢယဂံၢ်စၢ်အမုၢ်တနံၤန့ၣ်,သးန့ၣ်
မၤဆူၣ်ထီၣ်ယတၢ်န့ၣ်ဒီးယစိယကမီၤ
ဒီးယသးန့ၣ်ဆူၤယဆူကစၢ်အအိၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တနံၤန့ၣ်, ပဝဲခဲလၢကဲတၢ်ကမၤထူၣ်ဖျဲးကွံၣ်ပျၢလၢ, ပနီၣ်ဘၣ်တ့အသးလၢ အသံသ့အံၤလီၤ. လံာ်စိဆ့စံးဘၣ်ပျၢ, “၁ကရံၣ်သူး ၁၅ : ၅၃, ၅၇- အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ တၢ်အုၣ်သံအံၤ, ဘၣ်သီးထီၣ်တၢ်တအုၣ်သံဘၣ်, ဒီးတၢ်သံသ့အံၤ, ဘၣ်သီးထီၣ်တၢ် သံတသ့ဘၣ်လီၤ. ဒီးတုၤတၢ်အုၣ်သံအံၤ, သီးထီၣ်တၢ်တအုၣ်သံဘၣ်, ဒီးတၢ်သံသ့ အံၤသီးထီၣ်တၢ်သံတသ့ဘၣ်ဒီး တၢ်ကတိၤကွဲးအသးကလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲ, တၢ်သံ လီၤဘျၢလံလၢတၢ်မၤန့ၢ်မၤယုာ်အီၤအပူၤလံ. တၢ်သံဇၢနစုကဝဲအိၣ်ဖဲလဲာ်. ပျၢပူၤ ဇၢ, နတၢ်မၤန့ၢ်မၤယုာ်အိၣ်ဖဲလဲာ်. တၢ်သံအစုကဝဲမ့ၢ်တၢ်ဒီးဘး, ဒီးတၢ်ဒီးဘးအစိ

အကမိမ့်တော်သိပ်တော်သိလီ။ ဘဉ်ဆဉ်ဒီးမိတ်စံးထီၣ်ပတြာယူအဘျူးအဖျိၣ်လၢ အဒူးမၤနၢမၤယဉ်ပုၤလၢပကစၢ်ယဉ်ရှူးခရံၣ်အယိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်။”

161

တကတီၢ်ယိၣ်န့ၣ်, တၢ်တလီၤမၤကွံၣ်ခဲလၢာ်ဘဉ်. ဖဲယဝံၢ်ယဘါစၢ်အဖၤမ့ၢ် န့ၣ်, သးဒူးဆူၣ်ထီၣ်တၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်စိကမိၤသတးဒီး, ယတၢ်ဆိကမိၣ်ယဉ်အသး ဆူယူအအိၣ်လီၤ. ယယုအတၢ်မၤစၢ်ဒီးအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလီၤ. ယပလၢာ်ဘဉ်အတၢ် မၤနၢလီၤ. ယထီၣ်န့ၣ်လၢယကဘဉ်ဒီးသန့ထီၣ်ယသးလၢကစၢ်ယဉ်ရှူးခရံၣ်အဂံၢ် အဘါဒီးအစိအကမိၤကိးမ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်, ဒ်သိးယကမူတၢ်အိၣ်မူလၢအဝဲဘဉ်အသးန့ၣ် လီၤ. တၢ်လီၤလၢယကပၢ်ယသးလၢတၢ်ဘၢၣ်စၢၤတသ့နီတတီၤဘဉ်, တ ကီၢ်ခါယိ လၢယစးထီၣ်မၤတၢ်န့ၣ် တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်ဒီးဂုၢ်န့ၣ်ဆူၣ်ကွံၣ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤ လီၤ. ယကဘဉ်ဆိၣ်လီၤကွံၣ်ယသးကွံၣ်တၢ်တဖၣ်, မ့တမ့ၢ်ဘဉ်ဒီးအဝဲကပၢ်ဘဉ်ယၤန့ၣ် လီၤ. စီပီလူးကွဲးတၢ်, “ ဝကရံၣ်သူ ၉ : ၂၇- မ့ၢ်ယမၤနၢမၤယဉ်ယနီၣ်ဒိ, ဒီးယမၤ အကဲကုၢ်ဒ်သိး ယစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်လၢပုၤဂၤဝံၢ်ဒီး, ယသုတကဲလၢပုၤဘဉ်တၢ်ညိ ကွံၣ်အိၣ် ယကစၢ်ဒ်ယဲတဂ့ၢ်လီၤ.”

ယမ့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်ချူးယၤ, ဒီးထံၣ်လီၤကွၢ်ယသးလၢ ယလီၤဘဉ်ကဒီးလၢ တၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အဖိလၢာ်န့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်အဒိပညိထီၣ်ဝဲလၢ, ယတမ့ၢ်လၢပုၤတဂၤလၢအ ဘဉ်တၢ်အုၣ်က့ၢ်ဒိၣ်က့ၢ်အိၣ်ဘဉ်န့ၣ်ဒါ. မ့ၢ်ယကဘဉ်မၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၢ်ဒိၣ်က့ၢ်အသိ တဘျီကဒီးဒါ. တမ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဘဉ်. ယစုၣ်ယနၢ်ဒီးကစၢ်ယဉ်ရှူးခရံၣ်, ယအဲၣ်ဒီးက စၢ်ယူဒီးယတၢ်န့ၣ်န့ၣ် တ့ၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်လီၤလၢယပူဒီးလီၤ. ယတၢ်စုၣ်တၢ်န့ၣ်ဒီးယ တၢ်အိၣ်မူအသိလၢခရံၣ်အပူၤသတးဒီး, ယဆဲးအိၣ်မူလၢတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်ဒိၣ်စိဝဲန့ၣ်တ သုလၢဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

ယလီၤ တၢ်ဆူတၢ်ပူၤတစိၢ်တလီၤသန့က့, ယအိၣ်ဖဲန့ၣ်တသ့ဘဉ်. က စၢ်ယူတအဲၣ် ဒီးတပျဲယၤလၢယကအိၣ်ဖဲန့ၣ်ဘဉ်. အဝဲတဟ့ၣ်ယၤအခွဲးလၢယက

ယါယုၣ်ယသးဒီးတၢ်တနီၤလၢယအဲၣ်ဒီးမၤ, ဒီးမ့ၢ်တၢ်လၢပုၤကိးဂၤမၤဝဲန့ၣ်ဘဉ်. အဝဲသ့ၣ်ကမၤဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်, ဒီးအိၣ်မူဝဲကသ့သ့ၣ်သ့ၣ်.ဘဉ်ဆဉ်,ယၤန့ၣ်ယတမၤ 162

ဘဉ်. ကစၢ်ယူကထံၣ်လီၤလၢယတမၤယုၣ်ဘဉ်. ယမ့ၢ်ကျဲးစးပိၢ်ဟီၣ်ဒိၣ်အကျဲးဒီး မၤ ‘စၢ်ဘျာကျဲ’ လၢပုၤအါဂၤလဲၤဝဲန့ၣ်ဒီး, ယကယဉ်ကွံၣ်ဒါ, ယကသးဟ့အိၣ်ဒါ, မ့ တမ့ၢ်တၢ်ကဖိၣ်ချူးန့ၣ်ယၤဒါ, တခါခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢအဝဲအဲၣ်ပုၤဒီးပမ့ၢ်အဖိအလံၤ သတးဒီး, ပလဲယုၣ်ဒီးတၢ်ဒဲးဘးဒ်ပုၤဟီၣ်ဒိၣ်ဖိမၤဝဲန့ၣ်တသ့ဘဉ်.

မ့ၢ်နီၣ်ထီၣ် တအိၣ်လၢနီတစဲးဘဉ်ဒါ

ပုၤတနီၤကဆိကမိၣ်ဒီးဒ်တၢ်လၢ, ပအိၣ်လံၤလၢတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဖိလၢာ်လံ သတးဒီး, ပကွၢ်ကပၢ်ကွံၣ်ကစၢ်ယူအနီၣ်ထီၣ်ဘဉ်ပုၤတဂၤအသကဲၣ်ပဝးန့ၣ်သ့ ဒါ. တသ့ဝဲနီတစဲးဘဉ်. လၢပတၢ်ရူလီၢ်သးသီအပူၤအံၤ, ပန့ၢ်ဘဉ်ယူအစိအက မိၤဒီးသးစိဆ့အိၣ်ဆိးဝဲလၢပပူၤလီၤ. လၢခရံၣ်အပူၤ, ပမ့ၢ်တၢ်တ့အသိ, လၢအဆၢ အိၣ် မူပူလီၢ်ဖိးလီၢ်ဒီးယူအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်ဒီးအတၢ်စိတၢ်ဆ့န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျိသးစိဆ့ စိကမိၤအံၤ, ပတဘဉ်ဂုၢ်မၤလၢာ်သးတၢ်လၢအဘဉ်အတီတဖၣ်ဘဉ်. စီယိဟ့ၣ်မိၣ် စံးအသးလၢအတၢ်ကွဲး, ဝယိဟ့ၣ် ၅ : ၃-“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်အဲၣ်ယူမ့ၢ်အအံၤ,လၢ ပတၢ်န့ၢ်အတၢ်မၤလီၢ်, ဒီးအတၢ်မၤလီၢ်န့ၣ်တကီတခဲဘဉ်လီၤ.” ကစၢ်ယူအတၢ်အိၣ် တၢ်ဆိးလၢပပူၤန့ၣ်, ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤပုၤလၢပကယုထၢတၢ်အဘဉ်. ဒီးဟးဆွဲးတၢ်အၢ တၢ်သီန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးညီန့ၢ်တၢ်တဲတဖၣ်န့ၣ်, ဘဉ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဖးဘဉ်ယူလဲးတၢ်တဲ န့ၣ်လီၤ. လၢအဝဲအတၢ်ဟးယုဆ့ၣ်သ့ၣ်ညါထံသ့ၣ်ညါကီၢ်အပူၤ, အဝဲန့ၢ်ဟ့ၣ်ဘဉ်ကိး တဖျၢၣ်လၢတၢ်နီၤဝဲၣ်မ့ၢ်လဲၤပုၤသးတဖၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ. ဒီးတၢ်နီၤမ့ၢ်တဖၣ်အံၤ, သးဝံၣ်

တၢ်မ့ၢ်တၢ်ဒုၣ်လဲၣ်, ပှၤကဘိၣ်ဖိလဲၤဒိဘၣ်တၢ်လီၤအံၤတဖၣ်, ယၣ်တၢ်ရံၣ်အကဘိၣ်သဖွဲ
ဆူထံကၢၢ်န့ၤ, ဒီးအကဘိၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဘျၢၣ်ဝဲဒီးလၢၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤတၢ်လၢလၢလၢ

163

အနၢ်ဟူဘၣ်, တၢ်ပိၣ်မ့ၢ်တဖၣ်အံၤအတၢ်သးဝံၣ်တဖၣ်, အမူန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်. တၢ်
သးဝံၣ်အသိၣ်န့ၣ်မၤသးဒ်အတၢ်ဝဲပှၤဒုၣ်ယူလဲၤစးန့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၣ်ဒီးကဲထီၣ်ပှၤအ
ဆိကတၢ်တၢ်လၢလၢ, နၢ်ဟူတၢ်သးဝံၣ် ဒီးအိၣ်မူန့ၣ်လီၤ.

အတၢ်ပညိၣ်ကန့ၢ်အဂီၢ်, အဝဲဝဲတံၣ်ဝဲအကဘိၣ်ဖိတဖၣ်အနၢ်ပှၤလၢယံၤ, ဒီး
အဝဲတၢ်ဒိမၤအပျဲၣ်တဖၣ်စာယၢ်အိၣ်ဒီးကဘိၣ်ယၢ်အထူၣ်ကျၢၤကျၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအလဲၤဒိ
ဝဲ ကိးတၢ်နီၤမ့ၢ်န့ၣ်ဒီး, တၢ်သးဝံၣ်လၢလဲၣ်န့ၣ်တၢ်န့ၣ်စးထီၣ်ဝဲလီၤ. ယူလဲၤစးစးထီၣ်ယူ
ဖျဲးအသးဒီးပျဲၣ်, ဝဲပျဲၣ်ဝဲဆွဲး, ဒ်သိးကထူၣ်ဖျဲးဒီးဝီၤယီၤထံဆူကိးခိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲ
ဆိၣ်ဝဲအပှၤကဘိၣ်ဖိတဖၣ်လၢကတၢ်ရံၣ်အကဘိၣ်ခိၣ်ဆူကိးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, အပျဲၣ်
တဖၣ်အနၢ်တံၣ်တၢ်လၢလၢယံၤအယီၤတနၢ်ဟူအဝဲကိးယါတၢ်ဘၣ်. ယူလဲၤစးကျဲးစးထူၣ်
ဖျဲးလၢတၢ်စာယၢ်တၢ်လီၤလၢကဘိၣ်လဲၤတလၢကွံၣ်တၢ်ဒုၣ်စၢၤ, တၢ်ပှၤဖျဲးအလီၢ်န့ၣ်
လီၤ. ယူလဲၤစးနၢ်ဟူဝဲတၢ်သးဝံၣ်ဘၣ်ဆၣ်မူဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲန့ၣ်အလီၢ်ခံ, တၢ်
သးဝံၣ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်မၤပျဲၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤဟ့ၣ်လ့ၣ်ဖိ, တဲစ့ၢ်ကိးဝဲလၢကဘိၣ်အဂၤတဘျၢၣ်လဲၤဒိဝဲကိးန့ၣ်ဒီးမူဝဲဒုၣ်န့ၣ်
လီၤ. ဖဲပှၤကဘိၣ်ဖိတဖၣ်တၢ်ထူးန့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်သးဝံၣ်မ့ၢ်လၢအသံခူသံပှၤအခါ, ပှၤဒု
တၢ်သ့အိၣ်လၢကဘိၣ်ပှၤအမံၤလၢ ‘အိၣ်ဖဲယး’ အိၣ်တၢ်, ဒီးအဝဲထူးထီၣ်အတၢ်ဒီးစး
ထီၣ်ဒုဝဲဒုၣ်လီၤ. ဒီးအတၢ်ဒုတၢ်အယုၢ်န့ၣ်သိၣ်မ့ၢ်န့ၢ် တၢ်နီၤမ့ၢ်တဖၣ်အတၢ်သးဝံၣ်
စၢ်တလၢၢ်အယီၤ, အပှၤတဖၣ်တၢ်ရံၣ်ကွံၣ်အကဘိၣ်အိၣ်လၢအကလဲၤဘျၢၣ်လၢဆူအ
ဂၤတကယၤဒီးပှၤဖျဲးကွံၣ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်သးဝံၣ်အမ့ၢ်အသိၣ်အံၤ, ဟ့ၣ်အိၣ်တၢ်မူန့ၣ်
လီၤ.

တၢ်ပဘၣ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးတၢ်လ့ပစီန့ၣ်, ပထီၣ်ပသးဒီးယူလဲၤစး မ့ၢ်တမ့ၢ်အိၣ်ဖဲယး
သ့ဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤတနီၤအဂီၢ်, ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်နီၤမ့ၢ်အတၢ်သးဝံၣ်န့ၣ်ကထူးန့ၢ်အိၣ်တၢ်
ဒုၣ်လဲၣ်တြီဆာတန့ၢ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကထီၣ်လီၤအသးလၢဘၣ်တၢ်စာယၢ်အိၣ် လၢ
164

တၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ဘၣ်ဆၣ်, ဝဲပျဲၣ်ထီၣ်ဒါတၢ်သိၣ်တၢ်သီဖဲလၢတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်လ့ၣ်န့ၢ်အိၣ်
အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လၢထဲတမံၤဇီၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီထူးယၢ်
အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တမံၤယီၤလၢ, ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပှၤအတၢ်သ့ၣ်ခူသးခူန့ၣ်,
ဂ့ၤန့ၢ်တလၢကွံၣ်ဝဲတၢ်တမံၤလၢလၢဟီၣ်ခိၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်
ဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲသ့တဖၣ်စၢ်တလၢၢ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ပှၤအိၣ်ဝဲတနီၤလၢအနၢ်ဟူဝဲတၢ်သးဝံၣ်အသိၣ်တယုၢ်- တၢ်သးဝံၣ်
ဖဲလၢမူခိၣ်အသိၣ်လၢအသးပှၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်ဝဲလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အ
တၢ်အံၣ်တၢ်ကွံၣ်န့ၣ်ဆူၣ် ဒီးမ့ၢ်သ့ၣ်မ့ၢ်သးဝဲတၢ်ဒုၣ်လဲၣ်, ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ထူးကပၤအိၣ်
သနၢ်က့, ဟံၣ်တၢ်ကွံၣ်ဝဲလၢတၢ်သ့ၣ်ခူသးခူ, ဒ်သိးတၢ်ထူးအိၣ်ဆူကစၢ်အအိၣ်ကသ့
အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တလိၣ်တၢ်စာယၢ်တံၢ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်တဘၣ်ဂုၣ်ထူၣ်
ဖျဲးအသးလၢပျဲၣ်တၢ်စာယၢ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လဲၤတၢ်ဒီးယုၤန့ၣ် ပှၤဒီး
အလၢအကပီၤ, ယုၣ်ဒီးတၢ်ရုလိၣ်သးဒီးယုၤဘူးဘူးတံၢ်တံၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မ့ၢ်တၢ်တမံၤယီၤလၢခရံၣ်အပှၤအတၢ်သ့ၣ်ခူသးခူန့ၣ်, တလၢကွံၣ်ဝဲ, တၢ်
တမံၤလၢလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်ဟ့ၣ်ဝဲသ့တဖၣ်စၢ်တလၢၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒဲး
ဘးအတၢ်ကွဲၣ်လ့ၣ်န့ၢ်အစိအကမီၤဟါမၢ်ကွံၣ်ဝဲဒုၣ်လီၤ. ပှၤလၢအထီၣ်န့ၢ်တၢ်လၢထီၣ်
ပှၤထီၣ်ဒ်အံၤတကလုၢ်အဂီၢ်, တလိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ကပိၣ်တၢ်

သီအခံလာစံးဝဲ, 'ခဲအံးနတဘၣ်ဘျၢၣ်လၢပှၤလၢနယၢဘၣ်,' အလီၢ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ် အသးတအိၣ်လၢဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံး, အဝဲသ့ၣ်အသးန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ထိးဘၣ်အီၤ လၢယျၢအတၢ်အံၣ်တၢ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အံၣ်ဒီးထံၣ်ဘၣ်လၢ, ပှၤလၢအယၢတဖၣ်

165

ဒီးန့ၣ်တၢ်အံၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲအပူၤကွံာ်တန့ၣ်, ယထံၣ်ဘၣ်တၢ်အံၣ်အဒိအတၢ်တခါလီၤ. ဖဲယနီၤယသိ လ့ၣ်လၢကွဲၤကတိာ်တဘီ ဆူကရနံတၢ်ဘၢယျၢသရိၣ်အခါန့ၣ်, သိလ့ၣ်တခိၣ်ဟဲပ တုၣ်ဖးလၢယမဲာ်ညါဒီး, ဘူးဘၣ်ယမၤသံကွံာ်ဘၣ်ယနီၣ်ပတုၣ်န့ၣ်လီၤ. သိလ့ၣ်ဝဲန့ၣ် ပှၤမ့ၣ်ပှၤသးပှၤ အခိၣ်သ့ၣ်လံတဂၤနီၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. အဝဲတထံၣ်ယၢဘၣ်ဒီး, ပှၤအဂ့ၢ် အဂၤတဖၣ်လၢအဘူးကဘျၢၣ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်လီၤ. ပှၤနီၣ်သိလ့ၣ်အဂၤတဖၣ်, မ့ၢ်တဟ် သ့ၣ်ဟ်သးဘၣ်ဒီး သိလ့ၣ်ကဘျၢၣ်လီၢ်သးလီၤပျံၤလီၤဖးကကဲထီၣ်အသးတခါလီၤ. အဝဲနီၣ်သိလ့ၣ်လၢတၢ်သးတဆး, တုၤဒၣ်လဲာ်ယဘၢထုကဖၣ်ဘၣ်လၢယသးပှၤ, 'က စၢ်ဧၤ, မၤစၢၤဘၣ်ပှၤမ့ၣ်ပှၤတဂၤအံၣ်ဒ်သိးကက့ၢ်တုၤဟံၣ်ပှၤပှၤဖျဲးဖျဲးတက့ၢ်' ပှၤလၢအ သ့ၣ်ညါတဖၣ်ကအံၣ်အသးလၢယတၢ်ဟ်ယသးဒီးဘၣ်ယိာ်တန့ၣ် မ့ၢ်မးတၢ်လီၤလး န့ၣ်လီၤ. ယတၢ်ရုၤလီၢ်ယသးဒီးယျၢအံၣ်, ဆီတလဲကွံာ်မးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၣ်တပယုာ်ယီ

မ့ၢ်လၢယုာ်ရှုးခရံၣ်သတးဒီး, ပပလၢာ်ဘၣ်တၢ်တမံးယီ ဒီးယျၢအမ့ၢ်အတီ သ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယျၢန့ၣ်တစီၢ်အိၣ်ဘူးဒီးပှၤဝံးဒီးတစီၢ်န့ၣ်ယံးဒီးပှၤတမ့ၢ်ဘၣ်. ပမ့ၢ်လီၤတူၣ်လီၤကၢ်ဒၣ်လဲာ်, ပဂံၢ်စၢ်ဘၢစၢ်လၢအါကပၤဒၣ်လဲာ်, ပတၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ် တီဝဲလီၤဝဲလၢယျၢအမဲာ်ညါန့ၣ်, တလဲလီၢ်ကွံာ်အသးဘၣ်. ပတၢ်ရုၤလီၢ်သးဒီးယျၢ န့ၣ်လဲၤဝဲဂၢ်ဂၢ်ကျၢကျၢ, မ့ၢ်လၢပတၢ်ရုၤလီၢ်န့ၣ်တဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢပတၢ်မၤအ

ဖီခိၣ်ဘၣ်အယီလီၤ. ပတၢ်ရုၤလီၢ်န့ၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ, ယုာ်ရှုးခရံၣ်မၤန့ၢ်ခဲး တၢ်လၢပဂီၢ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဟံးထီၣ်ပတၢ်ဒဲးဘးလၢအဝဲအကစၢ်အဖီခိၣ်, ဒီး သံဝဲလၢပလီၢ်, ဒ်သိးပတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အနီၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ်ပကဟ် 166

တ့ၢ်ပတၢ်ဆီကမိၣ်လၢအမ့ၢ်, ယျၢန့ၣ်အံၣ်ဒၣ်ပှၤဖဲပတုၤအခါဒီးညိကွံာ်ပှၤဖဲပတုၤ ဘၣ်အခါ, န့ၣ်တက့ၢ်.

ယကိးယလံးမ့ၣ်လၢကွဲၤတဲစိ, ခဲအံၣ်ခဲအံၣ်လီၤ. လၢဂီၤခိန့ၣ်, ယအံၣ်ဒီးက တီၤတၢ်ဒီးအီၤဒီး, သံကွံာ်မ့ၢ်တၢ်အိၣ်အသးမၤသးဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီဖဲယ ကတီၤတၢ်ဒီးအီၤန့ၣ်အဝဲစံးဘၣ်ယၤ, " ဖုဧၤ, တနံၤအံၣ်ယကဗူးတၢ်အါမးလီၤ." ဖဲ အဝဲစံးဘၣ်ယၤ ဒ်န့ၣ်သတးဒီးယအံၣ်အီၤစ့ၤလီၤဧါ. အဝဲသ့ၣ်ညါလီၤအသးလၢ အတၢ်တဘၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲန့ၣ်တမၤစ့ၤလီၤယတၢ်အံၣ်အီၤနီတစးဘၣ်. တမ့ၢ်စ့ၢ် ကိးလၢယအံၣ်အီၤဒိၣ်တက့ၢ်ဖဲအမၤလီၤအံၣ်အသးအခါန့ၣ်ဘၣ်. ယအံၣ်ဒၣ်တၢ်အီၤ လီၤ. ယအံၣ်အကဗူးကဒ့ၣ်တၢ်, ယအံၣ်အီၤလၢအလီၤအံၣ်အယီလီၤ.

ကစၢ်ယျၢကွံာ်လီၤပှၤဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. ဖဲပကဗူးကဒ့ၣ်သးအုန့ၤအခါ, တၢ် ဆီကမိၣ်ပာ်ထီၣ်လၢ, တနံၤအံၣ်ယျၢတအံၣ်ယၤဘၣ်. ယကစၢ်ဒၣ်လဲာ် ယတအံၣ်လီၤ ယသးဘၣ်. ပတၢ်ဆီကမိၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ, ဖဲပလီၤတူၣ်လီၤကၢ်အခါ, ယျၢတအံၣ် ပှၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တမ့ၢ်ဝဲဒ်န့ၣ်ဘၣ်. ပအိၣ်လၢယျၢအမဲာ်ညါ မ့ၢ်ဒီးသန့ၤထီၣ်အ သးလၢပတၢ်မၤအဖီခိၣ်န့ၣ်, ကစၢ်ယုာ်ရှုးခရံၣ်သံဝဲအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်.

ဖဲယုာ်ရှုးခရံၣ်ဂံၢ်ပတၢ်နၢ်ဒ်တၢ်တီၤတၢ်လီၤအခါန့ၣ်, အဝဲဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ရုၤလီၢ် မ့ၢ်လီၢ်ဒီးအီၤအပံအလၢ, အဂၢ်အကျၢန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်သးခုန့ၣ်, မၤသးဒ်, " ဟဲ လၢအံၣ်, ဆ့ၣ်နီၤ. ယကမၤစၢၤနၢၤ, ယကဟ့ၣ်နၢၤတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၢ" တကလုာ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယျၢအံၣ်နၢၤလီၤ. နအိၣ်ဘူးလၢအသးတုၤဒၣ်လဲာ်, အဝဲယုထၢနၢၤဒီးကိး နၢၤဆူအတၢ်လီၤထူလီၤယိာ်အပူၤလီၤ. တၢ်ဝဲအံၣ်သတးဒီး, ကစၢ်ယျၢအဘျးအ

ဖွဲ့စည်းပေးပြီးနောက်၊ တစ်ဖက်တစ်ဖက်အဖြစ်အပေါ်၊ လာအက တက်အောင်အောင်၊ ဖဲပအိုင်လာပူအိုင်ကွာအိုင်ကွာတက်တက်အပူနဲ့လီ။

167

အဆာအိုင်-တဆံတာ
တက်ဘူးတက်ဖိုင်
တလက် ဒီးမုတ်ပိတ်ဖိုင်

တက်လီကလီလီ၊ ထိဘိပူအိုင်ဝဲတဖုဆာထိုင်အိုင်ကတီဟ်သးလီ၊ ကလဲ ဆူစံင်ပျီလာပူကူးဝဲဒီးထာဖိုင်ကွာတက်လီတက်လီဆိုင်တဖုနဲ့လီ။

လာပဲကရုနံတက်ဘိယူသရိုင်တက်ဟ်ပတိုင်သီလှိုင်အလီနဲ့၊ ပဖိုင်နဲ့ပူ ဟးရုလီလံကဘျဲးတဖုလီအပူတက်ကွဲးဘဉ်သးတက်သီတက်သီလီတီလီဆီနီ စါတဖုနဲ့လီ။ လာဆာကတီအဂတဖု၊ ပထိုင်ဘဉ်ပူဆာထိုင်လာကျဲက ပါ ကျဲးစားဟ့လီတက်သီကွာသီကွာတက် လံကဘျဲးဆူပူဟဲနီဘိယူတဖုအစု ပူနဲ့လီ။ ထိဘိပသံကွာတက်၊ “ဘဉ်အနုနကဘဉ်လဲ ဆူတက်အိုင်ဖိုင်တဖုဒီးဟ့ နီလီနလံတဖုလဲနဲ့” ပမုတ်အိုင်ဒီးပတင်ရိုင်တက်ကျဲလီဆီ၊ ဒီးဟ်သးလာကနီ ဟ့လီလံကဘျဲးနဲ့၊ ပကမာပဖိပလံတဖုလဲဆူပိုင်လဲနဲ့၊ မုတမုတ်ဆါတက် ပူအလီတဖု၊ ဒီးကတမာအလဲဆူတက်အိုင်ဖိုင်အဂတဖုဘဉ်။ ဘဉ်မနုနကဘဉ် လဲဆူတက်အိုင်ဖိုင်တဖု၊ ဒီးအိုင်ဒီးဆူးနဲ့ကွာပူတဖုလီအဆီလီလံအသးတဖု လဲနဲ့။

နတက်ကစီအကါဒိုင်မုတ်အိုင်တခါခါလီ၊ နနလီပူဂတဖုကြားနဲ့ဝဲ ဒီးနဟ်စုဂ်ဒီး၊ နကကျဲးစားဆီတလဲကွာပူအလီနဲ့၊ ဘဉ်မနုနတဟ့ပူအ

ခွဲးအယာ်လာပကထိုင်ဘဉ်တက်မုတ်တီလဲလီကွာနတက်အိုင်မုတ်အိုင်မုတ်လီကင်ခရိုင်လာ ကျဲဒ်လဲအဂ်လီ။ ဒူးနဲပူလာ တက်မုတ်တီနဲ့ လီပျီထိုင်အသးလာနတက်အိုင်

မူ
168

ဒဉ်နဲအပူတကွာ။ တူပထိုင်ဘဉ်နတက်ဟ့လီနသး၊ ဒီးနတက်လဲတက်ဘူးဘူးတံ တံဒီးယူနဲ့လဲဒီး၊ ပကသံကွာဒဉ်တနု၊ မုတ်မာအသးဒ်လဲနဲ့။ တက်လာပလိုင်ဘဉ် အိုင်မးလာနပူမးလဲနဲ့။

မုတ်တက်သးအူးဒိုင်မးလီ။ ပူကညီတဖုအသးတမံနီတဘျီလာကမာတက်နဲ့ လီ။ အဝဲသ့ဆီကမိုင်ဝဲဒဉ်လာ၊ နဲ့ဘဉ်တက်ကီးလာထးဒီဝဲဒီး ဖျီညဉ်ကွာခရိုင်အ နီခိဆူတက်ကွဲးအသီတခါနဲ့လီ။ လာတက်နဲ့အယီ၊ လံတက်အိုင်လီအီလီအ သီတကကြုပူဝဲဒီးတက်ဟ့ပလီဘဉ်သး၊ ဝဲဘဉ်သရိုင်ဘဉ်တဖုအသီကွာသီ ကွာတက်လာကျဲကွာတရံး ကနုမုတ်တဘိနဲ့လီ။

နသ့ညါလီတက်သ့

တက်ဘဉ်တက်ဘိခဲလက်အလုအလုတဖုနဲ့ကမိုင်မဟးဂီသး ကစာခရိုင် အတက်သးခကစီလီ။ ညီနအဝဲသ့ဟ်ဒိုင်ဝဲတမာ ဒီးတက်တီဝဲလီဝဲဒီဖျီလာတက်မာ နဲ့လီ။ နမုတ်သံကွာပူတဂလီလာတက်ဘိကရုဒ်အံတခါခါလာမုတ်အိုင်ဖိုင်ထိုင်ခဲ စုတစုလဲဒီး၊ အဝဲသ့အါတကွာစံးဆာဝဲ၊ “ဒီပုဂ်ဂါ၊ တချူးနသံဒီးနတသ့ညါ ဘဉ်ဝဲဘဉ်။ အဂ်ဒ်အံ၊ နတက်မာအကတက်တခါ၊ ကမုတ်မာမနုလဲနဲ့၊ န တသ့ညါအီဘဉ်။” ဂုလံ၊ တာဝဲနဲ့တမုတ်ဆာကတီလာနကယုထိုင်နဲ့ဘဉ်ဒါ။

ကစာယူ သးလီဝဲလာပကသ့ညါလီတံပတင်အိုင်ကွာအိုင်ကွာ အဂ်လီ။ ပမုတ်သနုပ သးလာကစာယုဂျူးခရိုင်ဒီးအတက်မာ အဖီဒိုင်ဒီးနနဲ့ဘဉ်သ့ဝဲလီ။ ပတင်အိုင်ကွာအိုင်ကွာနဲ့မုတ်ဒီးသနုထိုင်အသးလာတက်ဖဲတက်မာအဖီဒိုင်ဒီး၊

လံာ်စီဆုံသိုၣ်လိပုလော၊ တၢ်အုၣ်ကွၢ်
ခိၣ်ကွၢ်အကျဲန့ၣ်မ့ၢ်အအံၣ်ဝဲလီၤ.

169

တၢ်လီၤတံာ်လီၤဆဲးန့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢပဖီၣ်တုၤအချၢန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်အုၣ်ကွၢ်
ခိၣ်ကွၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတၢ်ဘျီတၢ်ဘျီအတၢ်လုၢ်လၢတခါခါ, မ့တ
မ့ၢ်တၢ်မၤအကျဲတခါခါဒီး, ပတၢ်သ့ၣ်ညါပမ့ၢ်န့ၣ်ခဲကတၢ်တုၤလီၤလၢပသံဘၣ်န့ၣ်
လီၤ. အန့ၣ်တဘျီ, ကစၢ်ခဲကဲာ်ဆိးလံ. ဘၣ်ဆၣ်, ပတၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိၣ်ကွၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒီး
သန့ထီၣ်အသး လၢတၢ်စ့ၣ်တၢ်န့ၣ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်ဒီးအတၢ်မၤန့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်ဝဲတၢ်လီၤတံာ်
လီၤဆဲးလီၤ.

န့ၣ်သ့ၣ်ညါလၢ, ယန့ၣ်န့ၣ်ဒၣ်ယတၢ်မၤလီၤ. ယတန့ၣ်န့ၣ်လၢယတၢ်တီတၢ်လီၤ
အဖီခိၣ်ကဲာ်ဆိးဘၣ်. မ့မ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်မၤဒီးအတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်ယန့ၣ်န့ၣ်လၢပုၤ
သ့ဝဲလီၤ. ပုၤကွဲးထီၣ်သးဝံၣ်တဂၤကွဲးဝဲဒၣ်, “ယတၢ်မ့ၢ်လၢအခိၣ်ထံးအံၤ, မ့ၢ်ပုၤအတီ
အလီၤအသ့ၣ်, တၢ်ဂုၤတၢ်ဂၤယန့ၣ်တဘျီ, ထဲယသန့ထီၣ်လၢယုၣ်ဂျၢး”. စီပီလူး
ကွဲးဘၣ်ထွဲတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, “ကလၢတံာ် ဝးစ ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်သးခုအကစီၣ်
လၢယစံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤသုအမဲာ်ညါ, ပဝဲဒၣ်အံၤမ့ၢ်ဂုၤ, ကလူးလၢမ့ၢ်ခိၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, မ့ၢ်စံၣ်တဲာ်
တဲာ်လီၤသုလၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဂုၤအဂၤဒီး, မ်အဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အာတက့ၢ်.” စီပီလူး
အတၢ်ကတီၤအံၤမ့ၢ်အဆူၣ်လီၤ. အဝဲသ့ဝဲတၢ်ကတီၤလၢဟ့းလ့ၣ်အကျိၣ် “အဲန့ၣ်သံ
မံ” (anathema) အဒိပညီ, “ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အာတုၤလၢလၢရၢအခဲဒး” န့ၣ်လီၤ.

စံးဒၣ်ကလိာ်, တနၢ်အံၤမ့ၢ်ခိၣ်ကလူးဆူၣ်နီၤလၢန့ၣ်လီၤမံခိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ. နဲတ
ခီ, အိၣ်တသ့ဆိးတဘၣ်လၢ, နဖုးသံနီၣ်ဒီးထံၣ်တၢ်ဘၣ်တုၤကပြါကပြါတဂၤ ဆူၣ်
နီၤလၢန့ၣ်လီၤမံခိၣ်ထံး, အနီၣ်ထီဝဲန့ၣ်ခိၣ်ယီၤ(န့ၣ်ပုၣ်) လီၤ. အဝဲမ့ၢ်စံးဘၣ်န့ၣ်, “ပျဲတၢ်
တဂုၤ, ယဟဲဒ်သိးယကတဲန့ၣ်န့ၣ်တၢ်သးခုအကစီၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပုၤလၢလီၤဆိန့ၣ်ပုၤဂၤ,

ကစၢ်ယုၣ်ယုထၢန့ၣ်လၢတၢ်မၤလီၤဆိတခါလီၤ. အဝဲကအုၣ်ကွၢ်ခိၣ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ.” နက
စံးဒ်လဲၣ်. တၢ်လီၤတံာ်ဒုအိၣ်ဝဲတခါ, မ့ၢ်ခိၣ်ကလူးအံၤတမ့ၢ်အဟဲလၢယုၣ်ဘၣ်. မ်အ
ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အာတက့ၢ်.

170

မ့ၢ်မဆိတန့ၣ်အံၤ, ပုၤကအိၣ်တဘျီဂၤလၢကစံးဝဲ, “ စီပုးတရူးဇာ, နသး
အံၣ်ကဲာ်ဆိးလီၤ. နအဲၣ်ဒီးစံးယၤလၢယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်မ့ၢ်ကျဲထဲတဘီဇီတမ့ၢ်ဘၣ်ဇါ. စီ
ပုးတရူးဇာ, တၢ်န့ၣ်အံၣ်ကဲာ်ဆိး, ယဝီၣ်တသ့ဘၣ်.” ဂုၤလံ. မ်န့ၣ်ဘၣ်ဆိၣ်အာတ
က့ၢ်. “နတၢ်ကတီၤတဖၣ်ဆူၣ်မးလီၤ.” အဝဲသ့ၣ်ကစံး, “တၢ်ဝဲန့ၣ်အံၣ်ကဲာ်ဆိး, က
စၢ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်န့ၣ်အသးလဲၣ်န့ၣ်အဝဲန့ၣ်တက့ၢ်လီၤ.” ဘၣ်ဆၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်
အကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဝဲဒၣ်, “ယီၤဟၣ်ဝၣ်ဒ်-ယုၣ်ဂျၢးစံးဘၣ်အီၤ, ယမ့ၢ်ကျဲ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်
တီ, ဒီးတၢ်မူလီၤ. မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ယဒီး, ပုၤတဟဲဘၣ်ဆူၣ်အအိၣ်နီတဂၤဘၣ်.” မ့ၢ်
ကဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်လၢအစံးဝဲ, “မးသဲ ဂုးဝၣ်, ဝၣ်- လဲၣ်န့ၣ်လၢကျဲစၢ်အအံၣ်န့ၣ်
တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကျဲစၢ်မ့ၢ်အလဲၣ်, ဒီးကျဲမ့ၢ်အခိၣ်လၢအဆူၣ်ဆူၣ်တၢ်ဟးဂုၤဟး
ဂီၤန့ၣ်, ဒီးပုၤလၢအလဲၣ်န့ၣ်လၢအီၤတဖၣ်အိၣ်အါဂၤလီၤ. မ့မ့ၢ်ကျဲစၢ်မ့ၢ်အအံၣ်ဒီးကျဲ
မ့ၢ်အဆဲးလၢအဆူၣ်ဆူၣ်မူန့ၣ်, ဒီးပုၤလၢအထံၣ်န့ၣ်အီၤတဖၣ်အိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ.” စီ
ပီလူးအတၢ်ဘၣ်တပယုၣ်ယီၤလီၤ. တန့ၣ်အံၤဒၣ်လဲၣ်, နန့ၣ်ဟူစီပီလူးယုကညးပုၤက
လၢတံာ်ဖိအသိၣ်သ့ဒီးဒၣ်လဲၣ်လီၤ. “ခဲကနံၣ်အံၤ, ယစံးကဒီးယဲ, တၢ်သးခုကစီၣ်လၢ
သ့ဒီးန့ၣ်အီၤအမဲာ်ညါ, ယကစၢ်ဒၣ်ယမ့ၢ်ဂုၤ, မ့ၢ်ခိၣ်ကလူးလၢမ့ၢ်ခိၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, မ့ၢ်စံၣ်တဲာ်
တဲာ်လီၤသုလၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဂုၤအဂၤ- ပုၤတဂၤလၢလၢအမၤဝဲဒ်သိးနကဒီးသ
န့ၣ်လီၤနသးဒၣ်နဲ, လၢနတၢ်မၤဒၣ်နဲအယီ, လၢနတၢ်ဂုၤတၢ်ဝါဒၣ်နဲအယီ, လၢနတၢ်
တီတၢ်လီၤဒၣ်နဲအယီ, လၢနကစၢ်ဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအယီ, လၢနဒီးဘၣ်တၢ်ကူးတရံး
အယီ, လၢနမၤထွဲတၢ်အလုၢ်အလၢ်တမံ မံ အယီ, လၢနဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်သးဒီးပုၤ
တကရူၢ်အယီ, လၢနဟ့ၣ်တၢ်အါအယီ, န့ၣ်ဒီး- မ်အဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အာတက့ၢ်.

ဘၣ်မနုၤစီၤဝီၤလူၤအခိၣ်ကီၤထဲထဲန့ၣ်ညါလဲၣ်. မ့ၢ်လၢကစၢ်ယူၤတူၢ်လိာ်ပုၤဒ်
ပမ့ၢ်တၢ်- မ့ၢ်လၢပဟ်လီၤပတၢ်န့ၣ်လၢအဖိၣ်ခါပကစၢ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်အပူၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.
မ့ၢ်လၢပစ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်အိၣ်အယိၣ်လီၤ. အဝဲသ့စီၣ်ကွၢ်ပတၢ်ဒီးဘးခဲလၢာ်, ဒီးတူၢ်လိာ်လံပုၤ

171

လီၤ. ကစၢ်ယူၤအဲၣ်ဒီး မၤထီၣ်က့ၤအ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွၢ် လၢအထူးဝဲတီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. တ
မ့ၢ်လၢပကြၢးပဘၣ်အယိၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်ဒ်လၢအဝဲအဲၣ်ပုၤအယိၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဘျး
တၢ်ဖျိၣ်လၢယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်အပူၤ, အတၢ်သးခုကစီၣ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢစီၤဝီၤလူၤ
တူၢ်သံအသးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်လီၤလး

မ့ၢ်နတဆိကမိၣ်ထီၣ်တဘျီဘျီလၢ, ဘၣ်မနုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအစံးဝဲ,
တၢ်မၤအဝဲၤ မ့ၢ်တၢ်အခိၣ်ထံးဒိၣ်ဘိလၢတၢ်ရဲလိာ်သးဒီးယူၤအဝဲၤန့ၣ်, ကဲထီၣ်ဒိၣ်တ
ယၢ်လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤလဲၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ခါ. ယအၢၣ်လီၤယဲလီၤ.

စီၤဝီၤလူၤစ့ၢ်ကီးဆိကမိၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်, သးဒုဒိအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဝဲၤဒ်
အံၤ, အဝဲစံးဘၣ်ပုၤကလၢတံဖိ, “ ကလၢတံ ဝဲၤ- ယကမၤကမၤလၢသုလီၤဖးဒီး
ပုၤလၢအကီးက့ၤသုလၢခရံၣ်အဘျးအဖျိၣ်အပူၤ, ဒီးအိၣ်က့ၤလၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဂၤ
အပူၤ, ချဲထဲအံၤအယိၣ်လီၤ.” မ့ၢ်တၢ်လီၤကမၤကမၤမၤလၢပုၤကဟးသဒ်, ကစၢ်ခ
ရံၣ်အဘျးအဖျိၣ်ဒီးလဲၤဆူတၢ်သးခုကစီၣ်အဂၤတခါ, လီၤဆီဒ်တၢ်ဖဲ “ တၢ်သးခ
ကစီၣ်အံၤ ” တမ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ်နီတစဲးဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တဘျီလၢလၢဖဲပုၤတဂၤစံးဝဲ, “ ပကစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤကစၢ်ယုၣ်ဂျၢးခရံၣ်မ့ၢ်တၢ်
အဝဲၤ, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ် တၢ်အါ န့ၣ်အန့ၣ် တက့ၢ်လီၤ. ” ကန့ၣ်- တကတီၢ်ယီလၢန
စံးဘၣ်ယၢလၢယကဘၣ်တီဘၣ်လီၤ, ဒီးယဘၣ်ဒုးနဲၣ်ယသးလၢကစၢ်ယူၤမဲာ်ညါဒိ

ဖျိ, ယတၢ်စီတၢ်ဆံ့န့ၣ်, တမ့ၢ်န့ၣ်ဆူယူၤအအိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်နဆိၣ်ယံၤယးဒီးယူၤ
တခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ယတတီတလီၤဘၣ်, ယတစီတဆံ့ဘၣ်, ဒီးယတီယလီၤယစီယဆံ့တ

172

သ့နီဘျီဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်, တမ့ၢ်နတဲယၢတၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်. စီၤစ့ၢ်ဒီးတၢ်
သးခုကစီၣ်စၢ်တလၢာ်လီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်တဲထီၣ်, တၢ်သံအဝဲၤတခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤလၢလၢအဲၣ်ဒီးဟးဖးကွၢ်ဒီးတၢ်ရဲလိာ်သးလၢတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွၢ်, ဒီး
သ့ၣ်ထီၣ်က့ၤအတၢ်ရဲလိာ်သးဒီးယူၤဒီဖျိတၢ်ဖဲတၢ်မၤ, တၢ်ကူးတရံး, မ့တမ့ၢ်တၢ်စ့ၢ်
တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဝဲၤန့ၣ်, စီၤဝီၤလူၤန့ၣ်ဟံၤဝဲတသ့ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်, အဝဲကွဲး
တ့ၢ်, “ ကလၢတံ ဝဲၤ- မ့မ့ၢ်ပုၤအိၣ်ဝဲတနီၤနီၤလၢအမၤတံာ်တၢ်သု, ဒီးအသးအိၣ်
လၢအကမၤကဒိကဒါခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ်လီၤ. ”

တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွၢ်ဒ်တၢ်စုကတဲၤတခါ

မ့ၢ်မးတၢ်ကမၤကမၤမၤဖးဒိၣ်လၢပုၤကဟးသဒ်တၢ်သးခုကစီၣ်အမ့ၢ်အတီဒီး
လဲၤဆူတၢ်သးခုကစီၣ်အဘျီတခါန့ၣ်လီၤ. သရၣ်အဘျီတဖၣ်ကရၢကရိထီၣ်သး
ကွဲးန့ၣ်အပူၤတၢ်မၤဖိတဖၣ်လၢကျဲၣ်လဲၣ်စ့ၢ်ကီးတမ့ၢ်တၢ်အိၣ်သဒ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်. စီၤဝီၤလူၤ
ဟ်ဖျိထီၣ်ဝဲ, ကျဲလၢအသုညီၣ်န့ၣ်ဝဲတဘိန့ၣ်မ့ၢ်အတၢ်သးအိၣ်သပုၤန့ၣ်လီၤ. “ က
လၢတံ ဝဲၤ- အဝဲသ့ၣ်လဲၤလိာ်လၢသုဂီၢ်တမံၤန့ၣ်, တဂ့ၢ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်. မ့ၢ်အသးအိၣ်
ဟီထီၣ်ကွၢ်သု, ဒ်သီးသုကတဲၤလိာ်သုသးလၢအဂီၢ်လီၤ. ”

ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ထူးန့ၣ်အိၣ်ဆူတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဝဲန့ၣ်တဖၣ်, ညီၣ်န့ၣ်တဖျိထီၣ်ဝဲ
လၢ, န့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွၢ်လီၤလိာ်လီၤလးဒီးတၢ်ကန့ၣ်ယုၣ်အိၣ်အါခါကလဲာ်, လၢ
ကထီၣ်လီၤအခိၣ်ဆူတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဝဲန့ၣ်, ဖဲလၢတၢ်ထီၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်လၢအိၣ်

လာအာဖီဒ်အခါနဲ့လီ။ တဘျီ၊ ပှတဂအာဂ်လီအီလီတင်ဒီးပှတဖု၊ ဒီးတင်သး
ဆူဂဲနဲ့ ဆီတလဲကွံတင်အဲဒ်ဆူတင်တီနဲ့ဆူတင်သိတင်သီနဲ့လီ။ ပှစူကွာ
နင်ကွာသီတင်တဂအံ၊ လာတင်အဲဒ်တင်ကွံကလုာ်ဘာအီအဂီ၊ အဝဲဘင်တင်ဆိ

173

နဲ့ဆူဒ်အီဆူတင်ဘင်ဒီကနင်မထွဲတင်သိတင်သီသတးဒီး၊ လာခံကတင်နဲ့၊ နီဒီ
လီဘျဲးလီတီသးလီဘျီကွံဂဲနဲ့လီ။ တင်နင်နဲ့လီသးဟါမင်ကွံ၊ ဒီးပှနဲ့၊
ဘင်ဒီဂှုဟဲ့လီကွံအသးဆူ သးအတင်သိလတ်ထူးထီကမုဒ်အခိပညီအပူ
နဲ့လီ။

တင်အဲဒ်တင်ကွံလာတင်ဟ်ဖျါထီဒ်ဆူအအိန် လာအခိန်ထံးနဲ့၊ မှ်ကျဲတ
ဘိလာကထူးလီဖျါကွံပှ၊ ဒီးလာကဆူအီဆူအဝဲသ့ဒ်အတင်စာယာ်အဖီလင်အ
ဂီနဲ့လီ။ ပှတဂလင်လင်လာတပိာ်ထွဲတင်ရဲဒ်တင်ကျဲပဲအံအခံဘင်နဲ့၊ တင်အဲဒ်
တင်ကွံကတင်ကွံ၊ ဒီးပှနဲ့ထံပဲလီအသးလာတင်တကနင်ပှလာအီ ဒီးတင်စူး
ကွံညီကွံအီနဲ့လီ။ တင်ကွံအီမှ်တနဲ့ဘင်နဲ့၊ တင်အဲဒ်တင်ကွံတဖု၊ကဲထီဒ်
ဆူတင်ထီဒ်ထီဒါချသဒ်နဲ့လီ။

ဖဲယမထီဒ်သီတင်လာထားခဲစာဒ် (Tucson) နဲ့တင်ဘင်သဂ်တမုဒ်တ
လာ အိန် ဝဲ တ ဘျီ ဖဲ ယ ထံပဲ လိာ် သး ဒီး ပှ တ ဖု ကိး လီ အ သး, “ထဲ ယုန် ရှူး
ဇီ” (Jesus Only) ဘူယဲခံကရူနဲ့လီ။ ပှတင်စူတင်နင်ဖိတဖုအံ၊ သိန်
လိဝဲဒ်တင်လာ၊ ပာ်၊ ဖိခွါဒီးသးစီဆုံနဲ့ မှ်ဒ်တင်ယုာ်လီဆီနဲ့ယုန်ရှူးခရံအမံနဲ့
လီ။ (တင်ကီတင်ခဲအိန်ဝဲလာကတဲပှဝဲ-ဖဲယုန်ရှူးခရံဘိထုကဖုတင်ဆူပာ်အအိန်
မှ်ဂု၊ မတကတီလီတင်လာမူဒ်ဖဲယုန်ရှူးခရံဒီးဘျီအသးမှ်ဂု၊ အဂုာ်သ့ဒ်တဖု
လီ။ ဘင်သ့ဒ်တင်ကတီလာ၊ “မးသဲ ဒုး၁၇- အဝဲတဂအံ၊ မှ်ယဖိခွါလာယအဲဒ်၊
ဒီးဘင်ယသးလာအီလီ” နဲ့ကမှ်ဒ်တင်သ့တင်ဘင်တကလုာ်လာမဝဲတင်ကတီ

သိန်နဲ့မးသးဒ်အယဲလာတင်လီအဂတခါအသးနဲ့လီ။) အတင်လီတူာ်လီကင်
လာဖဲအံနဲ့ဖျါဝဲတြာ်ကလင်၊ ဘင်ဆင်ပှပိာ်အခံတဖုနဲ့၊ ကတီဆူတင်ဒီးဒုး
အိန်ထီဝဲတင်သဘင်ဘုန်ကလုာ်ကလုာ်နဲ့လီ။

တင်သးအုးမးသးတမံ။ ဒုန်ဖိထာဖိတဒုန်လာတင်ဟ်ကဲအီလာပတင်အိန်မူ
174

အပူ၊ ဘင်တင်ပှနဲ့အီဆူတင်သိတင်သီဝဲနဲ့အပူလီ။ တယံဘင်ဒီးအဝဲသ့ဒ်
ဟ်ဝဲယဒ် ပှလာခံတဂလာအတင်ပညီအပူဒီး၊ စးထီမာဝဲအတင်မာလီ။ အဝဲ
သ့ဒ်ကွဲအိန်ယမုာ်ထူာ်တင်အိန်၊ ဒီးစံးကတီလာယတင်သ့တင်ဘင်အဂုာ်၊ ဒီးမှ်ပှလာ
တင်မှ်လင်အိန်လာခါဆူညါအဂီထဲလဲဒ်ထဲလဲဒ်၊ ဒီးသါအဲဒ်ဘင်ယဆဲးအါလဲဒ်အ
ဂုာ်နဲ့လီ။

ယအံ၊ ယသးဟဲ့ဂုာ်လိာ်တင်လာလိာ်စီဆုံအဂုာ်အကျါ၊ ယုန်ဒီးပှအဂနဲ့
လီ။ ညီနုာ်ယပျဲအဝဲသ့ဒ်တဲဖျါအတင်ရဲဒ်တင်ကျဲ၊ တကျဲးစားတဲဟးဂီအတင်ဘင်နဲ့
လီ။ အယိသတးဒီး၊ ပှသ့ဒ်တဖုအံ၊ ယထီဝဲလိာ်စီဆုံတဆာလာကစာယုန်ရှူး
ခရံစံးဝဲ, “ယါဟင်၁၀ :၃၀- ယဲဒ်ဒီးယပာ်နဲ့မှ်တင်တမံပီလီ။” ဒီးယဲယစံး
ဆာအီ၊ “မှ်၊ တင်နဲ့ဘင်၊ အဝဲတဲဝဲဒ်ဒ်နဲ့။” ဖဲအဝဲသ့ဒ်ယထီဝဲလိာ်စီဆုံအ
တင်ကတီတဘျီလင်လင်နဲ့၊ ယစံးဆာဒ်, “မှ်၊ စံးဝဲဒ်နဲ့။” ဒီးယတဂုာ်လိာ်ဒီးအီ
ဘင်။ ယသ့ဒ်ညါလိာ်စီဆုံတဘျီဆာလာယဖျါတင်ဂုာ်အံနဲ့၊ တဘျီဆာနဲ့မှ်ဝဲ
လီ။ ဘင် ဆင်, ယ တ မာ ကိာ် မာ ဂီ ယ သး လာက ဂုာ် လိာ် တင် ဒီး ပှ တ ဖု နဲ့
ဘင်။ ယုန်ရှူးစံးဝဲဒ်, “မးသဲ၅ :၂၅- ဖဲန အိန်လာကျဲဒီးပှလိာ်နုလာကွီအဖါမှ်
ဒီး, မးဘင်လိာ်ဖိးလိာ်နသးဒီးအီချဲဒ်ကတုာ်။” အယိ, ယအာဂ်လီထွဲလိာ်စီဆုံအ
တင်ကတီလာအဝဲသ့ဒ်တဖုယထီဝဲနဲ့လီ။ အဝဲသ့ဒ်ဟံးဝဲအခိပညီအဖီဒ်, ယ
မှ်တတူာ်လိာ်သနင်ကွဲ, လိာ်စီဆုံအတင်ကတီတခီယတူာ်လိာ်အီလီ။ မှ်လာယတ
ဂုာ်လိာ်ဒီးအဝဲသ့ဒ်အယိ, အဝဲသ့ဒ်ဟ်အသးလာကွဲယနုာ်လံနဲ့လီ။

တနံ့န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဆွာထီၣ်အတၢ်သိၣ်ကွၢ်သိၣ်ကွၢ်တဖၣ်လၢသးပှၢ်အိၣ်ဘျး
နံၣ်တၢ်မၤလိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲယဝဲၣ်ဂ့ၢ်လိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်သပှၢ်ပှၢ်တဘျီ, တနီၤတဲထီၣ်ဝဲ
လၢယလဲၤအိၣ်လၢအဒဲကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. သရၣ်ကိးယၤတဘျီဃီလၢယကရဲၣ်ကွံာ်တၢ်
ဂ့ၢ်လိၣ်တခါအံၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲယဝဲဘၣ်ပှၢ်မၤလိၤတဖၣ်လၢ, ယန့ၣ်လၢကစၢ်ယူၤန့ၣ်

175

မ့ၢ်ထဲတဂၤဇၢ, သန့ၣ်က့ၤလိၣ်ဖျါထီၣ်အသးထံထံဆးဆးဒ်အမ့ၢ်ပၢ်, ဖိခွါဒီးသးစီဆွံန့ၣ်
လီၤ. ဒီး “ထဲဒၣ်ယုၣ်ဂျူးခရံၣ်” တဂၤဇၢလိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ.

လၢခံ တ နံၣ်အဝဲ သ့ၣ် ကိး ယၤ လၢ ကွဲၤ တဲ စိ (Telephone) ဒီး စံး ဝဲ
ဒၣ်, “ပအဲၣ်ဒီးထံၣ်န့ၣ်တနံၣ်အံၤလၢယဟံၣ်ပူၤလီၤ.” ဟါဝဲန့ၣ်ယလဲၤအိၣ်သကိးအဝဲ
သ့ၣ်တဲထီၣ်ဝဲ, “ဘၣ်မနုၤန့ၣ်သမၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလဲၣ်. န့ၣ်သမၤကွံာ်တၢ်လၢန့ၣ်သပှၢ်က
တၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်သးသ့ဒ်လဲၣ်.” ဒီးယစံးဆၢ, “ယတသမၤဘၣ်. ယတသမၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်
တီဒီးယတသမၤတၢ်လၢယန့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်. တၢ်လၢယတဲဖျါလၢတီၤပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်လၢယ
န့ၣ်တီတီန့ၣ်လီၤ. ယတန့ၣ်လၢကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤလိၣ်န့ၣ်ပှၢ်ဒီဖျါအတၢ်ကတိၤ, ဒီးယ
တန့ၣ်လၢအလီၤန့ၣ်ပှၢ်တဖၣ်ဝဲလၢအဘိထုကဖၣ်တၢ်ဆူၣ်အအိၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ယန့ၣ်
လၢပၢ်, ဖိခွါဒီးသးစီဆွံန့ၣ်မ့ၢ်ကွၢ်ဂီၤလီၤဆီ, ဝဲယူၤတခါအိၣ်ထဲတဂၤဇၢန့ၣ်လီၤ.” ဒီး
အဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်ယစးထီၣ်ထံၣ်စိအတၢ်န့ၣ်စုန့ၣ်ဒီၣ်အကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်ကတိၤပျံၤယၤဒီးစံး, “ဒီပုၤဝဲၣ်ဇၢ, ကစၢ်ယူၤလိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢပှၢ်, ဒီး
ပထံၣ်လၢပတၢ်ထံၣ်အပူၤလၢန့ၣ်န့ၣ်, တၢ်ယိးထီၣ်ကွံာ်န့ၣ်လၢကျၢ်(Coffin)ဖါသူ
အပူၤလီၤ. န့ၣ်မ့ၢ်တဆၢထၢၣ်လၢတၢ်မဲၣ်ညါစံးဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါလၢပတၢ်ဘၣ် န့ၣ်ဘၣ်ဒီး
တၢ်ကမၤအသးဒီးန့ၣ်လီၤ.” တုၤယန့ၣ်ပှၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအတၢ်ကတိၤပျံၤက
တိၤဖူးယၤထဲထဲအံၤတဘျီန့ၣ်ဒီး, ယဆိကမိၣ်ထီၣ်, ပှၢ်တဖၣ်အံၤစံးလၢသါအဲၣ်ယၤ
န့ၣ်, မ့ၢ်အတၢ်အဲၣ်လဲၤလံဆူလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. “ပကဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်မ့ၢ်ယုၣ်န့ၣ်လၢန
ကစံၣ်ညီၣ်ဆၢတၢ်လၢမ့ၢ်န့ၣ်အာၣ်လီၤ, တအာၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.” ယစံးဆၢအံၤ, “တ

လိၣ်ယခိးတုၤမ့ၢ်ယုၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ယစံးဘၣ်သ့ၣ်အံၤသ့ၣ်ဒၣ်လီၤ.” အဝဲသ့ၣ်စံးဆၢ, “တဲ
လၢတၢ်နီၣ်တထံၣ်တဂ့ၢ်. ဘါထုကဖၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီးတုၤလၢမ့ၢ်ယုၣ်န့ၣ်မ့ၢ်န့ၣ်ဒီတ
ဘျီ, န့ၣ်မ့ၢ်တအာၣ်လီၤထွဲပှၢ်ဘၣ်ဒီး, ပတလဲၤဘါလၢတၢ်လၢန့ၣ်သရိၣ်ပူၤနီၣ်တဘျီလၢ
ဘၣ်.” လၢအိၣ်ဘျးနံၣ်တၢ်မၤလိၤဖိ (၅၃) ဂၤအကျါ, ပှၢ်အခိၣ်တဂၤန့ၣ်, အဖိအလံၤ
176

ဟ်ဝဲ (၁၁) ဂၤလီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်မးတၢ်လၢအကီတမံၤဝဲလၢနကမၤဒိၣ်ထီၣ်, န
အိၣ်ဘျးနံၣ်တၢ်မၤလိၤကိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢမ့ၢ်ယုၣ်န့ၣ်ဟါန့ၣ်, ပှၢ်ကိးယၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, “ဒီပုၤဝဲၣ်ဇၢ, မ့ၢ်နစံၣ်ညီၣ်ဆၢတၢ်
နဲဒ်လဲၣ်.” ယ စံးဆၢအံၤ, “ယတလဲလိၣ်ယတၢ်ဆိကမိၣ်, ယ တၢ်ဟ်သးနီၣ်တစဲး
ဘၣ်.” အဝဲစံးဆၢဝဲ, “ဂ့ၢ်လံ, ယဟ့ၣ်ပလီၤန့ၣ်” ဝဲဒီးယန့ၣ်ပှၢ်ဟ်လီၤကွဲၤတဲစိအ
သိၣ်လီၤ. အဝဲလီၤမၤဒီးအပှၢ်ဖိ(၁၁) ဂၤပိာ်ထွဲအခံန့ၣ်လီၤ.

ပှၢ်ဝဲအံၤ, ဝဲအဝဲသ့ၣ်ထံၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်လၢအိၣ်ဒီးလၢယဖိဒိၣ်လၢယသးကလဲ
လိၣ်အခါ, လိၣ်ဖျါအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ဝဲယထံၣ်လၢယကလီၤဘၣ်ဆူ
အဝဲသ့ၣ်အတၢ်စၢယာ်ဒီးအတၢ်ကွဲၣ်လွဲန့ၣ်တဘျီ, အဝဲသ့ၣ်ဟ်တၢ်ကွံာ်ယၤဒီးတၢ်အိၣ်
ဖျါန့ၣ်လီၤ.

အဝဲန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်အမ့ၢ်အတီဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်အတၢ်ဟ်မၤအသးဒ်သိး
ကလွဲန့ၣ်ယၤန့ၣ်လီၤ. ပှၢ်ကွဲးလံာ်မံၤဟူသ့ၣ်ဖျါ, ‘ ရွးခိစဖံယာၣ်’ တဘျီစံးဝဲဒၣ်, “တၢ်
အဲၣ်လၢအလဲလိၣ်အသးန့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်အဲၣ်ဘၣ်.” ဝဲယတလဲလိၣ်တဘျီ, အဝဲသ့ၣ်
အတၢ်ဟ်သးဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဝဲဘျၣ်သရၣ်ဘျၣ်တဖၣ်ညီၣ်န့ၣ်သူဝဲကျဲန့ၣ်လီၤ. ဝဲအဝဲသ့ၣ်က
မၤန့ၣ် လွဲန့ၣ်ပှၢ်အခါန့ၣ်, လိၣ်ဖျါထီၣ်အတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်သပှၢ်ပှၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တုၤ
ပှၢ်တဂၤန့ၣ်, တလီၤဆူအတၢ်ကွဲၣ်လွဲန့ၣ်ဘၣ်တဘျီ, အဝဲသ့ၣ်ဟ်ကပၤကွံာ်ပှၢ်ဝဲန့ၣ်
န့ၣ်လီၤ.

ပျက်စီးပျက်စီးအောင်လို့ကွဲ၊ သူ့ဂုဏ်သးဝါ၊ မှန်လှအောင်သွန်မှန်လှလှလှ
နာကနာအင်္ဂါနဲ့လှလှ။ မနာမှန်တနာတနာဒီး၊ ပလီနသးတကွာ။ အဝဲသွန်ကကီးနာ
လာမံအကလုာ်ကလုာ်ဒီးကတဲပျံနာလှ၊ တာ်စံာ်ညီာ်အကလုာ်ကလုာ်လှ။ အဝဲ
အံ၊ တမုာ်တာ်ဘျူးတာ်ဖျိာ်အတာ်သးခုကစီာ်ဘာ်။

177

ဒိပ်လီတလံာ်တဂု

ဖဲနထံာ်ပျာ်လှအဟးသဒုာ်ကွာ်တာ်မုာ်တာ်တီဒီးပိာ်ထွဲတာ်လီတာ်ဂုအခဲန့ာ်၊
ကီသုာ်ကီသးဘာ်နာဒိပ်မးလှ။ နအဲာ်ဘာ်အဝဲသွန်ဒီးနအဲာ်ဒီးမပူဖျးအီလှတာ်
နးတာ်ဖျိာ်လှအိာ်ခိးလှအိာ်လှ။ ဘာ်ဆာ်၊ နမတသ့ဘာ်။ စီပီလှပလှဘာ်
တာ်အဝဲန့ာ်လှ။ လှ ကလှတံာ် ၅း၇ အပူ၊ စီပီလှသ့နီာ်ထီာ်ကွာ်အတာ်ရ
လှိာ်သးဒီးပျာ်ကလှတံာ်ဖိတဖုာ်လှ။ အဝဲကွဲးဝဲဒုာ်၊ “သုဗျာ်ကွာ်ကစီဒီလှ။ မှာ်
မတဲာ်တြီသုဒ်သီးသု၊ သုတစူာ်ဘာ်တာ်မုာ်တာ်တီတဂုန့ာ်တဂုလဲာ်။”

ပျာ်ကလှတံာ်ဖိတဖုာ်၊ လှညါန့ာ်၊ လဲာ်တာ်လှတာ်အဲာ်တာ်ကွဲယှာ် ဒီးတာ်
အဲာ်လှိာ်ကွဲလှိာ်သးတဂုဒီးတဂုအပူ၊ တုဒုာ်လဲာ်၊ အဝဲသွန်သုာ်ဆုာ်သးဂဲလှ
ကဟ့ာ်လှကွဲာ်အဲာ်ခဲလှလှအင်္ဂါလှ။ ဘာ်ဆာ်ခဲအံ၊ အဝဲသွန်လှထူးကွာ်လှအ
တာ်လဲာ်အပူ၊ တုဒုာ်လဲာ်ဆိကမိာ်လှစီပီလှမှာ်အဒုာ်အဒါတဂုန့ာ်လှ။ ဘာ်မ
န့ာ်လဲာ်။ အဝဲဘာ်ယိာ်တာ်လှအဝဲသွန်အင်္ဂါလှကတဲဖျိတာ်မုာ်တာ်တီအင်္ဂါန့ာ်
လှ။

စီပီလှပံးန့ာ်တာ်အဒါအတာ်လှပျာ်လှိာ်ကွဲဖိ၊ ဒီးထီာ်သတြီပျာ်ကလှတံာ်ဖိ
တဖုာ်၊ ဒ်အမှာ်ပျာ်လှအစးထီာ်သုာ်တာ်လှအဒိာ်ထံးန့ာ်ဂု၊ ဘာ်ဆာ်ဘာ်ဘျူးထီလှ
အတာ်သုာ်တာ်အပူန့ာ်လှ။ အဝဲကွဲးတာ်လှကလှတံာ် ၅း၈၊ ဒီးစံးဝဲဒုာ်，“တာ်လှအံ

တဟဲဘာ်လှပျာ်လှအကီးကွာ်သ့ဘာ်။” စီပီလှစံးဝဲသပျာ်ပျာ်လှ “တာ်မုာ်တာ်တီ
အသီ” လှပျာ်ယူဒါဖိဟဲစီာ်ဝဲန့ာ်၊ တမုာ်တာ်ဟဲလှယူဘာ်။

178

ပျာ်ကွာ်န့ာ်ကွာ်တာ်ဖိကီးဂဲဒဲးအမူ
အဒါအိာ်လှကယုကွာ်လံာ်စီဆံာ်၊ မှာ်အတာ်
သိာ်လိတဖုာ်တီခါ၊ ဘျာ်ခါန့ာ်လှ။

အန့ာ်ဒုာ်လဲာ်ပျာ်လှဘာ်တာ်လှန့ာ်အီဆူတာ်အဘျာ်အကမာ်ဒ်အံအပူန့ာ်
အိာ်တုာ်လဲာ်ဆံးအါလဲာ်လဲာ်။ အါစုအါဘျီ၊ ပျာ်လှအစူာ်ကွာ်န့ာ်ကွာ် တာ်အမှာ်အတီတ
ဖုာ်ဒုာ်လဲာ်၊ တာ်ဆုာ်ကမာ်အီဖျိပျာ်ဟးရလှလှတာ်သးခုကစီာ်စံးကတီတာ်သ့ဒိပ်မး
အဖိခိာ်န့ာ်လှ။ အဝဲသွန်လှဘာ်ဆူတာ်သိာ်ကမာ်သီကမာ်အပူအံ၊ တမုာ်လှအ
ဝဲသွန်ယုထံာ်တာ်လှလံာ်စီဆံာ်အပူအယီဘာ်။ မှာ်ဒုာ်အဝဲသွန်န့ာ်၊ တာ်ထူးန့ာ်အီဒီ
ဖျိပျာ်နီာ်ခိလှလှအတာ်အိာ်ဖျိအဖိခိာ်န့ာ်လှ။

တာ်လှအလှိာ်သးအူးတဒီ၊ ပျာ်လှအဘာ်တာ်လှန့ာ်အီတဖုာ်၊ အကတာ်န့ာ်
တုာ်လဲာ်တာ်စာယာ်၊ တာ်ကဲကုာ်တုာ်ဒုာ်လဲာ် အနီာ်ကစာ်လှလှလှသကဲာ်ပဝးတဖုာ် က
ဟါမာ်ကွဲာ်ဒုာ်န့ာ်လှ။ မှာ်နဆိကမိာ်ထံကွာ်ပျာ်အိာ်ပျာ်ဆိး ဘာ်ဂုာ်ဘာ်ဝီတဂု၊ က
တုာ်ဆူတာ်စူာ်တာ်န့ာ်တခါအဖိလှဒီးကဘာ်ဟးဆါအိာ်ကွာ်ဖိ၊ မှတမုာ်သဘူဟီာ်
လှလှကဘီယူဖျိလှ အဝဲသွန်အိာ်အင်္ဂါန့ာ်လဲာ်။ တာ်လှန့ာ်ဒ်အံတကလုာ်န့ာ်၊
သပျာ်ကတာ်တမုာ်တာ်ဟဲလှယူလှလှဘာ်။ သန့တာ်မာ်ကျဲ လှတာ်မာ်ကဲကုာ်အင်္ဂါန့ာ်၊

ပျာလှလှဘက်လှလှပူတဖန်၊ တယံဘက်ကထံလှလှကွေ့အသးလှ၊ အိန်ဘက်လှ
ပျာကညီ၊ ပျာဟိန်ခိန်ဖိအစိအကစီအဖီလှန့လှလှ။

တင်ဒီသဒါလှလှသးအဂုကတင်၊ လှကဒီသဒါသးလှတင်လှလှလှလှဒါအံ
တကလှန့၊ မှဲဝဲဒ်၊ “ ဝသုစလနံ ၅: ၂၁- ပစိကွေ့တင်ခဲလှဒီးဟံးယာ်တင်အ
ဂုတကွေ့.” န့လှလှ။ ပျာတဂလှဒီးဘက်တင်ယူးတင်ယိန်ထဲလှလှဂု၊ အဝဲဖျါစိထဲ

179

လှလှဂု၊ အခူအပျာအိန်ထဲလှလှဂု၊ ပဟံးန့ပျာတဂလှလှလှအတင်ကတိဒ်အ
မှဲတင်မှဲတင်တီအတင်သးခူကစိန်တသ့ဘက်။ ပျာစူကွေ့န့ကွေ့တင်ကီးဂဲဒီးန့၊ အမူ
အဒါအိန်လှကယုကွေ့တင်လှလှလှစိဆုံအပျာ၊ မှဲတင်သ့တဖန်အံမှဲဝဲတီဝဲကစိ
ဒီန့လှလှ။

ပဟံးကပူကွေ့တင်ပလီပဒီတဖန်ခဲလှဒီး၊ နှင်သံသးသရဲတဂလှအတင်
တဲတမံလှလှ၊ မှဲဒ်လှအတင်အိန်ဖျါလှ ဆီတမံမံ၊ မှဲတမံကတိ တင်ဟံမဲ
ဟံနီသ့တမံမံလှဆီအယိ၊ မှဲတမံတဲလှတင်လှကွေ့လှလှ၊ ကွေ့တဲဖျါသ့လှဆီ
အယိနီန့ဒီး၊ မှဲမးတင်လှလှသးအူးဒီးဒ်လှ။ ဖဲပလှတီလှပကကွေ့ထံစီကွေ့တင်
သိန်လှလှတင်ဟ့လှပျာတမံလှလှန့၊ မးသးဒ်ပအိးလှပသးလှတင်ကလဲန့
ပျာ၊ လှအတမံယူအတင်ကီးဘက်တဖန်န့လှလှ။ ကစာယူန့၊ တပျာထံကွေ့အတင်
မှဲတင်တီ၊ မှဲတမံမးန့န့ဆီထီအိးဒီးတင်လှလှဖျါထီအသီတဖန်ဘက်။ တင်ဘျး
တင်ဖျါအတင်သးခူကစိန်န့၊ တလဲလှလှအသးဘက်။ ဒီးပယုပျာလှအစံတဲတဲလှ
အိးန့တကီစွာကီးဘက်။

တင်ကဲကွေ့လှလှအဂုအဖီလှ

မှဲမဆီတနီအံဒ်လှလှ၊ ပျာအိန်ဝဲအကလှလှကလှလှလှလှအစံတဲတဲလှ
တင်သိန်တင်သီသန့တဖန်လှ။ အဝဲသ့ကသံကွေ့တင်ဒ်၊ “ဒီပုဂံဒါ၊ နဒီးဘျာနသး
လှထံလှတင်ဂုဒ်လှ။ မတးဒီးဘျာနလှ။ ဖဲဒီးဘျာထံအခါ၊ အဝဲသ့စံး
ဘက်နတင်မန့လှ။” တနီကစံးဒ်လှလှဝဲ၊ “နဒီးဘျာနသး၊ မှဲတဘက်အဂုအဝီ
အကျါအကျဲဘက်န့၊ တမံတင်ဒီးဘျာအမုအတီဘက်။ မှဲတင်ဖျါနီ၊ မှဲတမံနီလှ
ဘျာလှထံကျါနီ။”

180

တင်သိန်လှလှဒ်အံတကလှလှန့၊ မှဲတင်သိန်လှလှအထူးယံကွေ့န့ဒီးယူ
အတင်မးတင်လှလှန့ပျာ၊ ဒီဖျါတင်စူကွေ့န့ကွေ့ယုဂျးခရံန့လှလှ။ တင်မးအလှ
အလှတမံလှလှလှဒ်အမုတင်ဒီးဘျာထံမှဲဂု၊ တင်သ့ကွေ့ခိန်မှဲဂု၊ တမံတင်မးလှ
အဒူးကဲထီန့ဆူပူတီပျာလှလှတဂဘက်။ တင်ဆာထာ်ဒီးယူဘက်ဘက်တီတီန့၊ မှဲ
ပတင်လှလှပျာပျာ၊ ဒီးလှထီပျာထီဝဲလှတင်စူတင်န့၊ လှအမးတင်လှတင်အဲ
တင်ကွေ့န့လှလှ။ အဝဲအံ၊ မှဲတင်စိတင်ကမီနီကီဒီးတင်မဲသ့မုသးအနီဝဲခဲလှ
တင်လှတင်ဒီးယူန့လှလှ။ တင်မးဖိစံးဝဲဒ်၊ “ ယကမးကမုလှလှလှလှဖးဒီးတင်မှဲ
တင်တီချထဲအံဒီးအိန်ကွေ့လှလှတင်ကစိန်အဂုအပျာ၊ လှအတမံတင်သးခူကစိန်အ
နီကီဘက်န့လှလှ။”

တင်သးခူကစိန်အမုအတီန့၊ မှဲတင်ကစိန်လှလှအဂုတဖန်လှ။ တင်သးခူ
ကစိန်အဂုဘက်ထဲကစာယူအဘျးအဖျါဒီးအတင်ပျာကွေ့တင်ဒီးဘးဒီဖျါကစာယုဂျး
ခရံမးဝဲကွေ့တင်မးန့လှလှ။ နတင်ရဲလှဘက်ထဲဒီးယူန့ တမံအဒီးသန့ထီအ
သးလှနတင်တီလှလှ၊ တမံလှလှမး ဒီးတမံလှလှစူတင်သိန်တင်သီတဖန် အ
ဖိခိန်ဘက်။ မှဲမှဲတဒီ၊ သန့ထီအသးလှလှနတင်စူတင်န့ အတင်လှထီကွေ့အသး
သမူလှနီန့လှလှ။ ထဲဒ်နမံစူမံနီကစာယူအတင်မးဒီဖျါ၊ ယုဂျးခရံန့၊ န
ကန့ဘက်တင်ရဲလှလှသးဒီးယူ လှအယံ အလှ၊ လှအဆာတတဲဝဲဘက်န့လှလှ။

ကယဲန်တန်ဒီးဘးတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်သ့စီကွၢ်, နတၢ်သရူးကမၣ်ဒီးနတၢ်လီၤတူၣ်လီၤ ကၢ်, နတၢ်တတူၤထီၣ်ဘးတဖၣ် ဒီးတၢ်ပၢ်သ့ၣ်ပၢ်သးတကြားတဘၣ်တဖၣ်, ကဟါ မၢ်ကွၢ်ဝဲဒၣ်လီၤ. တအိၣ်လၢဝဲဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ပၢ်တီၢ်ပၢ်လီၤလံၤနၤဒီဖျိနတၢ် စ့ၢ်တၢ်နၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤပီလူးသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကျဲးစး ရှုဒီးယုၤလၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤ အဖီဒိၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤဟးဂီၤဖိအတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ထံၣ်စိဝဲအကတၢ်, ဒီးအဝဲန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဖဲနစးထီၣ်အလီၢ်

181

န့ၣ်လီၤ. အဝဲကစံးမးဝဲ, “တဲဘၣ်ယၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဂ့ၤ, ယသ့ၣ်ညါတၢ်သိၣ် တၢ်သီခဲလၢ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါကယဲန်တၢ်တီၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တဖၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်ပုၤဖၤရဲၤရဲတဂၤ, ယသးဂဲၤဆူၣ်လီၤ. ယသးဂဲၤဆူၣ်န့ၣ်ယဒီပုၤဝဲတဖၣ် လီၤ. ဟ့ၣ်ယၤ တၢ်မၤဘၣ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဂ့ၤ, ယသ့ၣ်ညါအဂ့ၢ်အကျိၤခဲလၢ် လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ယဘၣ်စံးဘျးကစၢ်ယုၤလီၤ. ယဘၣ်တၢ်မၤထူၣ်ဖျးထီၣ်ကွၢ်ယၤလၢ တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢ်, ဖဲလၢယန့ၢ်ရူၤလီၢ်သးအသီဒီးယုၤလၢယစ့ၢ်က့ၤန့ၢ်က့ၤက စၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.”

ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး, ပလဲၤဒီဖျိဘၣ်တၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်တုၤက့ၤနၤလၢ တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်သတးဒီး, ပျဲပုၤနီတဂၤလၢကပၢ်လီၤတၢ်ဘၣ်တၢ်အလီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်ဆိ ကမိၣ်လၢတၢ်ပၢ်တီၢ်ပၢ်လီၤန့ၣ်ဟဲလၢတၢ်မၤန့ၣ်တဘၣ်ဟ့ၣ်အခွဲးတဂ့ၤ, အလုၢ်အပူၤ တအိၣ်ဘၣ်. ပမံၤကပၤန့ၣ်, တၢ်ကတီၤ, ပုၤဘၣ်တၢ်သးဘၣ်အၢ, တလိၣ်တၢ်ကွဲး လီၤအီၤဘၣ်.

182

အဆၢဒိၣ်-တဆံခံ
တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်
ခဲလၢ် မ့တမ့ၢ် နီတမံၤ

ပူၤကွၢ်တယံၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်, ယလဲၤအိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဆါတၢ်အိၣ်လၢ အီရံကၢ (Oregon) န့ၣ်လီၤ. တချးလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးစးထီၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်, ပုၤတ ဂၤသံကွၢ်ထီၣ်ဝဲ, မ့ၢ်ယန့ၢ်ဟူဘၣ်ဝဲပုၤဟးလီၢ်ကွဲးဖိတဂၤ, ကတီၤတၢ်ဘၣ်ပးကစၢ်က ဟဲက့ၤ, ဝံဒီးဟါမၢ်ကွၢ်ဝဲအဂ့ၢ်ကစီဒီဧါ. ယစံးဘၣ်အီၤလၢယန့ၢ်ဟူကစီဒီလီၤ. ယ န့ၢ်ဟူအဆိကတၢ်တဘျီန့ၣ်, လၢ၁၉၄၄,ဝုၢ်ဘၢဘဲ (Burbank), ခဲလံဖိနယာ် (California)န့ၣ်လီၤ. တၢ်တဲန့ၣ်အကတၢ်ဒ်သီးသီးခဲလၢ်လီၤ. ပုၤခံဂၤလၢအ တီဝဲပုၤဟးဝုၤဝီတဂၤန့ၣ်, လဲၤပတုၣ်လၢတၢ်တုၤန့ၣ်သီအလီၢ်, ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤန့ၣ် စံးဘၣ်သါလၢ, သါမ့ၢ်ပုၤဟဲပုၤတၢ်ခွံၤတဂၤလၢ, အတဲတၢ်တဲတမံၤပီန့ၣ်လီၤ. “တၢ်ဝဲန့ၣ်ပၢ်ဖျိဝဲအီရံကၢန့ၣ်ယံၤထဲလဲၣ်, တၢ်ကစီၣ်အံၤကတုၤအီရံကၢအဂီၢ်ယံၣ်ဝဲ အနီၣ်ယံၣ်ဆံညါန့ၣ်လီၤ.”

ပမာတုၤမးတၢ်သပှ်ပှ်ဒီးအကတၢ်တမ့ၢ်တၢ်နီတမံၤဘၣ်. ယဘၣ်ဘျးဒိၣ်မးအဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပတၢ်စုၤတၢ်န့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်ထီၣ်အသးလၢကစၢ်ယုၤအကလုၢ်ကထီၤအဖီဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ယသးဒိၣ်တက့ၢ်လၢကစၢ်ယုၤကတီၤတၢ်ဒီးယၤဒီဖျိအကလုၢ်ကထီၤအမ့ၢ်အတီၤလၢဘၣ်မၤကွၢ်လံၤအီၤတဖၣ်န့ၣ်, အါန့ၢ်ယကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ထံၣ်လၢညါတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မူဒိၣ်ကလူးတဂၤဒၣ်မ့ၢ်ဟဲးဘၣ်ယၤ, ယထံၣ်န့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤတနီၤဒီးယကသံကွၢ်လီၤက့ၤယသး, မ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်အံၤဟဲးလၢယုၤကစီဒီန့ၣ်လီၤ.

183

ဖဲပကွၢ်ယၤကစၢ်ယုၤအကလုၢ်အကထီၤဒီး, ပကဆိကမိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျီဝံၤအသီတဘျီကဒီးန့ၣ်, တကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီဘၣ်. ထဲလံာ်စီဆ့တဘျီနီ, မ့ၢ်ဝဲပဒိၣ်တယာ်အကၢ်အကျၢ်လၢပဝဲခရံၣ်ဖီအတၢ်လဲၤကျဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲပတၢ်အိၣ်မူမ့ၢ်သ့ၣ်လီၤအသးလၢ, ကစၢ်ယုၤအကလုၢ်ကထီၤအမ့ၢ်အတီၤအပူၤန့ၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟံၤထီၣ်လၢခဲကတၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်ကွဲးလၢတၢ်ကွဲးဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်, ထူးကပၤလီၤထွံးကွံာ်ပူၤတန့ၢ်ဘၣ်. အယိသတးဒီး, ပကဆၢထၢၣ်ဂၢ်ကျၢ်လၢကစၢ်ယုၤအကလုၢ်အကထီၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအဖီဒိၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်သပှ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ကျဲထဲတဘျီနီလၢပကပၤယာ်ပတၢ်သဘျီအယံအလၢ, ပှ်ဒီးအလၢကစီၤ, လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤပှ်ဒီးအါအါကလံာ်လၢယုၤဂျးခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပကဆၢထၢၣ်ဂၢ်ကျၢ်သ့ဒ်လဲၣ်

တၢ်လၢပကဘၣ်န့ၢ်ဟံၤန့ၣ်, ပှ်လၢအဆၢထၢၣ်ဂၢ်ကျၢ်ဒီးဟးကွံာ်လၢတၢ်စုၤတၢ်န့ၣ်ခရံၣ်န့ၣ်, ဟဲးဒီဖျိလၢအတၢ်တန့ၢ်ဟံၤကစၢ်ယုၤအကလုၢ်ကထီၤဘၣ်အယိလီၤ.

ထဲဒၣ်, မ့ၢ်ဖီၣ်ယာ်ကစၢ်ယုၤကလုၢ်ကထီၤကျၢ်မ့ၢ်ဆုၤတဖၣ်မး, န့ၢ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်မူမ့ၢ်အကၢ်အကျၢ်လီၤ.

စီၤဝီလူး, တဘျီန့ၣ်, ထံၣ်ဝဲလၢ ကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ် လၢ, တၢ်မၤဖိတဖၣ်, ဝံတဖၣ်, ပှ်မၤတၢ်သးခုကစီၣ်တဖၣ်, တၢ်ကွၢ်တၢ်တဖၣ်, သရၣ်သိၣ်တၢ်တဖၣ်ဒ်သိး “တၢ်ကမၤလၢထီၣ်ပှ်ထီၣ်ပှ်စီဆ့တဖၣ်လီၤ.” (အူးဖူးစူးစူး ၄ : ၁၁,၁၂) တၢ်လၢတၢ်ပှ်အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ဆၢထၢၣ်ဂၢ်ကျၢ်လၢတၢ်စုၤတၢ်န့ၣ်ဒ်သိးပကကဲထီၣ် “ပှ်သုတမ့ၢ်လၢဖီသ့ၣ်,သးဒံဝဲဒံဝီ, ဒီးသးပိာ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါလၢလၢအခဲ, ပှ်ကညီအတၢ်မၤကဒါပှ်မဲာ်, ပှ်အတၢ်လံၣ်တၢ်လီ, ဒီးတၢ်လဲၣ်န့ၣ် 184

အီၤလီၤန့ၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ.” အူးဖူးစူးစူး ၄ : ၁၄- အကါဒိၣ်လၢပကသ့ၣ်လီၤပသးလၢအကလုၢ်အကထီၤအဖီဒိၣ်ထဲလဲၣ်, လီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢဟီၣ်ဒိၣ်ပှ်ဒီးတၢ်လီၤန့ၢ်လဲၣ်န့ၢ်အကတီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

လၢဟီၣ်ဒိၣ်ချၢတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ တၢ်အိၣ်လၢအိၣ်ပှ်အခါအံၤ, (ကစၢ်ယုၤသးလီၤအဖီအလံၤဒီးဘၣ် မၤစံၣ်ဒ်သိလ့ၣ် ကိးဂၤဒဲးလီၤ. နနီဒၣ်တိၣ်ယိၣ်တၢ်သိလ့ၣ်အဖၢဘၣ်လဲၣ်. နတၢ်န့ၣ်တဘၣ်ဘၣ်.) ကျဲအသီလၢတၢ်ဒီးဘျးသး, ဒီးတၢ်ထူးတရံးလံာ်စီဆ့အတၢ်သိၣ်က့ၤသီက့ၤတဖၣ်လၢမ့ၢ်မဆါတန့ၢ်အံၤတဖၣ်န့ၣ်, ကဲထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအသီတဖၣ်လီၤ.

ဖဲစီၤဝီလူးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်အတၢ်သကိးလၢ, ကလၢတံ ၅ : ၁- “မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, အိၣ်ဂၢ်ဆိးကျၢ်လၢတၢ်ထူၣ်ဖျးအပူၤလၢခရံၣ်မၤထူၣ်ဖျးပှ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးသုတဘၣ်တၢ်ဖီၣ်ယာ်ကဒီးသုလၢက့ၢ်အနီၣ်ယိးဘိအဖီလၢတဂ့ၢ်.” အတၢ်ကစီၣ်အံၤဖိးမံလီၢ်ဒီးမ့ၢ်မဆါတန့ၢ်အံၤ, ဒီးအဆၢကတီၢ်ဖဲအကွဲးလံာ်အခါန့ၣ်လီၤ. အါစုအါဘျီ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒၣ်ဝဲဟံၤပနီၣ်လီၤတၢ်တီၤတၢ်လီၤအနီၣ်ထီၣ်လၢပဖီဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. အတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဘျီတဖၣ်အံၤတၢ်တူၢ်လီၢ်အီၤမ့ၢ်လၢဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤစ့ၢ်ကိး, ဒီဖျိ

တၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ထံထံဆးဆးအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ အဘျီ
ကရူၢ်တဖၣ်, ဟ့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ, လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤလၢအဟဲဒီဖျိဒၣ်, တၢ်
စ့ၢ်ဘိၣ်ခဲတၢ်ကလုာ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ပုၤလၢဟ့ၣ်လီၤအသးဆူတၢ်အိၣ်မူလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီယံးဒ်အံၤအ
ပူၤတဖၣ်န့ၣ်, ဘၣ်ဒိၣ်ရှုၣ်ကွံာ်အနီၣ်ကစၢ်အတၢ်သဘျီန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဟံၣ်အသး
လၢ, တၢ်ဘိၣ်တၢ်ဘါလၢပုၤတဖၣ်အံၤဟ့ၣ်အီၤန့ၣ်, ပုၤတဂၤလၢလၢမ့ၢ်မၤကမၣ်ဘၣ်အီၤ
တဒီ, တၢ်စံၣ်ညီၣ်ယၢ်အဒိၣ်အယၢ်ပိာ်ထွဲဝဲဒၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ပုၤတဘျီဂၤလၢအလီၤဘၣ်
လၢသန့ၣ်ကျဲၤဝဲအံၤတဖၣ်, အါဂၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, သါန့ၣ်လၢ သါမ့ၢ်ပးထီၣ်လၢကရၢဝဲ

185

အံၤအပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒ်သိးဒီးတၢ်ပးသဒၣ်ကွံာ်ယုၤအသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအသးလဲလီၢ်
ဒီးန့ၣ်ဆူအပူၤတဂၤသံကွံာ်သံဒီးတၢ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ပးထီၣ်ကွံာ်ဆူတၢ်လီၢ်အဂၤန့ၣ်, တၢ်
စံးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်လၢလၢရၢ်အတၢ်ဘၣ်ယီၢ်အလီၢ်လီၤ. တၢ်ဆီၣ်
သန့ၣ်အကျဲၤ ဒ်အံၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်တအကွံာ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်ဒ်အံၤတကလုာ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်
ပနီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢဘၣ်တၢ်စာယၢ်တကရူၢ်န့ၣ်လီၤ.

အဂၤတကပၤတဒီ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤလၢ, ကယုထံၣ်န့ၣ်
တၢ်လီၢ်တတီၤတီၤ, ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကဒိၣ်ထီၣ်လၢအတၢ်လဲၤတၢ်ဒီးယုၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ပ
နီၣ်လၢနီၣ်သးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကရၢနံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤ, ပညီၣ်န့ၣ်ဟ့ၣ်
ကူၣ်ပုၤလၢ, ကကွံာ်ယုတၢ်ဝးဝးဒီး, သ့ယုထာတၢ်လီၢ်တတီၤတီၤလၢကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်
စံၣ်တဲၤတဲလီၤအဂၤကတၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဟဲရှုလီၢ်သးဒီးပုၤတ
နီၤန့ၣ်, အဲၣ်ဒီးထံၣ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်ဟူးသးဂဲၤ, လၢပတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအပူၤလီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်
ဟ့ၣ်ဘါပုၤတဖၣ်အံၤလၢ, ကသုအတၢ်သဘျီဒီးယုန့ၣ်တၢ်လီၢ်တတီၤလၢကဟံးယၢ်အ
တၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤန့ၣ်လီၤ. ပတအဲၣ်ဒီးထံၣ်လၢ, ပုၤတဂၤဂ့ၤတဂၤဂ့ၤ, ဘၣ်တၢ်စာယၢ်
ဒီးပတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်.

တၢ်အိၣ်သ့ၣ်လၢပဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပကဖိးဟ့ၣ်တၢ်
မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ပတၢ်န့ၣ်လၢ
တၢ်မၤန့ၣ်, ဒိၣ်တဲာ်ပုၤဒီးယုၤအဘျီအဖျိၣ်အဆၢန့ၣ်လီၤ.

စီၤပီလူးသ့ဝဲတၢ်ကတီၤ, “က့ၢ်အနီၣ်ယိးဘိ” န့ၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမိၣ်ပညီၣ်
ဝဲ, စီၤရံၣ်မိၣ်ပုးတရူးအတၢ်ကတီၤအခိၣ်ထံးကတၢ်တဘျီလၢယရူၣ်လ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

186

လၢမၤတၢ် (၁၅) အပူၤ, စီၤပီလူးတဲပုးကဒါက့ၢ်ယုၤအတၢ်ကိးအီၤလၢ, ကမၤတၢ်လၢ
ပုၤတဒီဘိမ့ၢ်အကျါလၢစီၤကန့ၣ်လဲးအဒီးန့ၣ်လီၤ. အဝဲဟ့ၣ်ကူၣ်ပုၤသ့ၣ်က့ၢ်သးပုၤတ
ဖၣ်လၢအသုတဟံၣ်ထီၣ်နီၣ်ယိးဘိလၢတမ့ၢ်ပုၤယုၤဒါဖိတဖၣ်အလီၤတဂ့ၤလီၤ. “လၢပ
ဟံၣ်သ့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ပဝဲဒၣ်အံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ယိးတကဲဘၣ်.” (အဆၢဖိ, ၁၀). စီၤပီလူးယၢ်ထီၣ်
စီၤပုးတရူးအတၢ်ကတီၤ, ဒ်သိးကယီၢ်ယၢ်ဝဲတၢ်ကစီၣ်ဘၣ်ထွဲတၢ်သဘျီလၢတၢ်ဘျီ
တၢ်ဖျိၣ်စံးတၢ်န့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်ကတီၤလၢအဝဲဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ . တၢ်သ
ဘျီလၢခရံၣ်အပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒိၣ်တယၢ်အဂၢ်အကျၢလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤထွဲတၢ်လုာ်တၢ်လၢန့ၣ်, တအုၣ်က့ၢ်ဒိၣ်က့ၢ်တၢ်ဘၣ်

တၢ်သိၣ်လိလၢယရူၣ်လ့ၣ်အပူၤ, လၢတၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်ဝဲအဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်
ဘုစယုလၢ, ပုၤတဒီဘိမ့ၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်လဲၤဒီဖျိဝဲတၢ်ကူးတရဲးအလုာ်အလၢ, ဒ်သိး
ကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၢ်ဒိၣ်က့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်က့ၢ်သးပုၤတဖၣ်, အာၣ်လီၤထွဲ
စီၤပီလူးအခဲလၢ, တၢ်မၤန့ၣ်ပာ်တီၢ်လီၤပုၤတဂၤဂ့ၤတဂၤဂ့ၤတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤပီ

လူ့လောကီဖွဲ့ထိုင်ပုံအတိုင်း၊ တော်တော်တော်တော်လေးလေး၊ တော်တော်တော်တော်လေးလေးအခံ နှင့်၊ ထိုဒါလိက် အသီးသီး တော်တော် သူကစဉ် နှင့်လည်း (ကလေးတံ ၅ : ၂) “ကွာ ကွာ၊ ယု စီဝီလူ့စံးဘဝသု , သုမုဒိးတော်ကူးတရံးဒီး, ခရိုင်တက်တသိပ်ဘဝသု သူကီနီတမံဘဝ.” ပစံးသုလော, ပဟ်ပတော်တော်တော်လေးလေးတော်မံးတမံးဂုတမံးဂု နှင့် , ဒိပ်တော်ကွာပုလောယုအဘျူးအဖိုင်နှုတ်လေး. အကါဒိပ်ဝဲလော, ပကဖီးယတ်တော် မုတ်တော်ဝဲအံလေး.

သရုပ်တော်အိုင်အါဂုလော, လဲတရံးတော်ဒီးစံပ်တဲတဲလေးလော, “ကူးတရံးလော တော်အိုင်ကွာဒိပ်ကွာအဂီ” လောဘဝ. ဘဝဆိုင်, ပနာဟူဘဝတဘျီဘျီလော, ပုစုတ်တော် 187 နှင့်တော်တဖိုင်စံးဝဲသပုပုလော, ကဘဝလဲဒီဖျိဝဲတော်ဒီးဘျာထံအလုအလင်ဒ်သီးပက နှင့်ဘဝတော်အိုင်ကွာဒိပ်ကွာနှုတ်လေး.

ပုတနီဟံးထိုင်ဝဲတော်သိပ်တော်သိအံးဒီးလဲတလောဆူအကတော်လေး. တော် ဘျာတော်ဘါကရူတနီစံးဝဲဒိုင်လော, ထဲပဒီးဘျာထံနှုတ်တမုဒိးဘဝ. ပကဘဝဘျာ အီလော “ကျဲဘဝဘဝ” နှုတ်လေး. တနီစံးဝဲဒိုင် လောပကဘဝဒီးဘျာဒိုင်ပသးလော, တော်အိုင်ဖိုင်တကလုတ်ယီအသရုပ်ပတ်စုအစုပူဇော်လေး. တနီနှုတ်, ဟ်သုအသးတု ဒိုင်လဲ, အဝဲသုဒုဒီးလေးဖးတော်အိုင်ဖိုင်ခီဖျိလော, ဒီးဖုံ ဒီးတော်ဒီးဘျာသး ဒီးတနီစံးဒိုင် လဲဝဲလော, ပကဘဝဒီးဘျာဆူအချာတကပ မုတ်မုတ်ဆူအမဲင်ညါတကပနှုတ်လေး.

တော်လေးမုတ်လေးဖးဒ်အံးအခိုင်သုခိုင်နှုတ်, မုတ်အဝဲသုခိုင်ဝဲလော, တော်မံးဂုဂုဘဝ ဘဝနှုတ်ဆူပုဆူတော်ဆာထာ်ယုဒီးယုနှုတ်လေး. လိပ်စီဆုံသိပ်လိပုလော, ပမုတ်ခိုင်လောပတော်မံးဂုတခါခါအိုင်ကွာဒိပ်ကွာပုနှုတ်, ခရိုင်တမုတ်တနီတမံးလောပဂီဘဝ နှုတ်လေး. ပဆိုင်နီလောကါဒိပ်ဒုခံကပလင်ဒီး နှင့်ကစာယုဂုဒီးခရိုင်ဒီးနှုတ် ပတော်မံး ဂု တဖိုင်တဘျီယီတသုဘဝ. ပမုတ်လောတော်ဒီးဘျာထံ, မုတ်တော်အိုင်ကွာဒိပ်ကွာအဂီ

ခိုင်သုခိုင်ဒီး, မုတ်ပဟ်ပတော်တော်လေးလေးတော်မံးနှုတ်လေး. မုတ်ပတုထိုင်ပနီသးအဟံင်လော, မဲးခိုင် လောအဟံးယပ်ပုတသုဘဝနှုတ်လေး.

ပုကွာ်စုနှုတ်, ပုသးစာတကပဲဆူယအိုင်ဒီးစံးဝဲဒိုင်လောသါတမုတ်လောခရိုင်ဖိ ဘဝ. ဒီးသါနှုတ်လောမိခိုင်အတော်အိုင်ဖိုင်အပူနှုတ်လေး. တုယသံကွာ်အီလော, မုတ်အ နှင့်တော်မံးလောတော်မုတ်လေးစီအဂီနှုတ်ဒီး, အဝဲစံးဘဝယုလော, သါတော်မုတ်လောနှုတ်သနု ထိုင်သးလောတော်တော်တော်ယုဂုဒီးခရိုင်, ဒီးအကဲမိခိုင်အတော်အိုင်ဖိုင်နှုတ်လေး. ယတဲ ဘဝအီလေးလေးလော, အတော်စံပ်ညိုင်တိုင်နှုတ်, မုတ်တော်သးအုအလီလေး. တကတီယီ လော, အဝဲကဟ်အတော်တော်လေးလေးတော်မံးမံး, လောကစာယုဂုဒီးခရိုင်မံးမံးအတော်မံး တကပီဇီအလီလေးနှုတ်, မုတ်အဝဲလဲယံတလောကဲင်ဆီးလံနှုတ်လေး.

188

ပကဆာထာ်တီဆာထာ်လေးလောယုအမဲင်ညါနှုတ်, မုတ်ထဲတမံးဇီ, တော် နှင့်ယုဂုဒီးခရိုင်နှုတ်လေး. ပမုတ်ပဟ်ပသးသပုပုလောတော်တော်ခရိုင်ဒီးတော်ကူးတရံး (မုတ် မုတ်တော်ဒီးဘျာထံ, မုတ်မုတ်တော်တိုင်ဆဲဆဲပု, မုတ်မုတ်ဆဲးကဲဒ်တော်အိုင်ဖိုင်တဖူအ တော်အိုင်ဖိုင်ဖိ) နှုတ်ဒီး, ခရိုင်နှုတ်တမုတ်တနီတမံးလောလောနဂီဘဝနှုတ်လေး.

ခဲလက် မုတ်မုတ် နီတမံး

ပု လော အ ဒီး သ နှု ထိုင် အသး လောတော်မံး ဒ်သီး က တီ က လေး ဝဲ တ ဖိုင် အ ဂီနှုတ်, သူဝဲကျဲလော, “ထာထိုင်ယုထာ” တသုဘဝ. ပမုတ်တုလိလောတော်မံးဂုတော်နှုတ် လိပ်ဝဲလောတော်အိုင်ကွာဒိပ်ကွာအဂီဒီး, ပကထိုင်ပုကမာ်အိုင်ဒီးတော်သိပ်တော်သိနှုတ် လေး. ပကဘဝတော်တော်သိပ်တော်သိနှုတ်, ခဲလက်ခဲဆူနှုတ်လေး. ဒ်စီဝီလူ့ယု ထိုင်ဝဲ လော, “ ကလေးတံ ၃ : ၁၀- အစုဒ်အံး, ဖဲဒိုင်ပုလောအဘဝသးဒီးတော်သိပ်တော်သိအ တော်မံးတဖိုင်နှုတ်, မုတ်လောအအိုင်လောတော်ဆိုင်အအဖီလင်လေး. အဂုဒ်အံး, တော်ကူး

အသးကယံပုလုအတအိၣ်တဆိးဘၣ်လၢတၢ်ကွဲးအသးလၢလံာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအ
ပူၤခဲလၢာ်ဒ်သိးအကမၤအီၤဒီး, ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အာကိးဂၤဒဲးလီၤ.” စီၤယၤကိာ်မၤလီၤ
တၢ်ကွဲးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤ ဖဲလၢအစံးဝဲ, ယၤကိာ်ၣ် ၂ : ၁၀- ဖဲဒၣ်ပုလုအတၢ်န့ၣ်တၢ်သိၣ်
တၢ်သီခဲလၢာ်, ဒီးမၤကမၤတၢ်တထံၣ်ဇီၤတဂၤန့ၣ်, ကဲလၢပုလုဘၣ်တၢ်လၢတၢ်ခဲ
လၢာ်အယီၤလီၤ.”

ပမ့ၢ်ကွၢ်တၢ်ဆူတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢကန့ၢ်တၢ်တီၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ်, ခရံၣ်ကတ
ဟ့ၣ်ပုလုတၢ်နီၣ်တမံၤအမဲာ်ညါ, ပကဘၣ်တၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီကိးထံၣ်ဒဲးလၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်
လီၤ. ပတၢ်ရၢလိာ်သးဒီးယုၤန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ပာ်ပနီၣ်အီၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီဧါ. တၢ်ဘျး
တၢ်ဖျိၣ်ဧါ.

189

စီၤပီၤလူးထီၣ်ဒါပုယုဒုဖိအတၢ်သိၣ်လိ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, “ကလၢတံၣ် ၅ : ၄- ဖဲ
ဒၣ်ပုလုအဘၣ်တၢ်ပာ်တီၢ်လီၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီသုဝဲသ့ၣ်အံၤ, သုလီၤမ့ၢ်လီၤဖးဒီး
ခရံၣ်ဒီးသုလီၤတဲာ်ကွၢ်လၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အပူၤလံ”. ပုလုအတၢ်တၢ်ကစီၣ် ‘ယစီ
ဆံ့န့ၢ်သုတက့ၢ်’ ဆူခရံၣ်ဖိအကျါန့ၣ်, မ့ၢ်အပာ်ကပၤကွၢ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢ, ပုတတုၤဆူမ့ၢ်ခိၣ်အဘီအမ့ၢ်နီၣ်တဂၤလၢအတၢ်
မၤဂ့ၤအယီၤဘၣ်. တလိာ်ပကန့ၣ်စီၤအၤတြၢဟၣ်, စီၤဒၤပံးမ့ၢ်တမ့ၢ်, စီၤပီၤလူးအတၢ်ရူး
ထီၣ်က့ၤ အတၢ်မၤဂ့ၤတဖၣ်, ဒ်သိးကကဲထီၣ်ပုတီၤပုလီၤလၢယုၤအမဲာ်ညါ
န့ၣ်ဘၣ်. ပုသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်ယုၤယီၤလီၤ. ဒီးအတၢ်န့ၣ်န့ၣ်, တၢ်ပာ်တီၢ်လီၤအီၤ
န့ၣ်လီၤ. ပတဆၢထၢၣ်လၢမ့ၢ်ခိၣ်ဒီးထီၣ်သတြီၤပတၢ်မၤဂ့ၤတဂၤဘၣ်တဂၤဘၣ်. အ
ဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုအိၣ်ဝဲထဲတဂၤဇီၤ, လၢအတၢ်မၤဘၣ်တၢ်ပာ်လၢဟ်ကပီၤအီၤလၢက
စၢ်ယုၤအလီၢ်ပစီၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. ပုဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်ပကစၢ်ယုၣ်ဂျးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယုၣ်ဂျးခရံၣ်, ထဲဒၣ်အဝဲတဂၤဇီၤကဒီးဘၣ်တၢ်လၢတၢ်ကပီၤလၢပန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်
က့ၤအယီၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢအီၤဘၣ်ဒီး, ပတတုၤဖဲန့ၣ်နီၣ်တဂၤဘၣ်.

ဒ်စီၤပီၤလူးစံးဝဲ, “ကလၢတံၣ် ၆ : ၁၄- မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢပကစၢ်ယုၣ်ဂျးခရံၣ်
အထူၣ်စုညါအပူၤဘၣ်ဒီး, မ်ယသုတဟ်ယသးကဖၢလၢ, လၢတၢ်နီၣ်တမံၤတဂ့ၤ.” ပ
မၤတၢ်ဂ့ၤအါဆံးအါလၢအဂီၢ်သန့ၣ်က့ၤ, ပတၢ်လၢကပီၤန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်လၢယုၣ်ဂျးခရံၣ်
အပူၤ, ပုဒီးသံအသးလၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်တီၢ်လီၤန့ၣ်, တမ့ၢ်တၢ်မၤတၢ်ဂ့ၤတၢ်
ဝါ, တၢ်ဂ့ၤကျဲးစးတၢ်, တၢ်န့ၢ်တၢ်အလုၢ်အလၢ, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ်. ပတၢ်တီၢ်
တၢ်လီၤလၢခဲအံၤအဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢအစီၤစီၤအယုၣ်ယုၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်, မ့ၢ်ပတၢ်စ့ၢ်တၢ်
န့ၣ်ယုၤအဖိၣ်ခါ, ယုၣ်ဂျးခရံၣ်အတၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်အခံန့ၣ်လီၤ.

တၢ်တီၢ်လီၤခီဖျိယုၣ်ဂျးခရံၣ်န့ၣ်, သုး ကွၢ်ကယံၢ် တၢ်အဒုၣ်အဆၢလၢပု
ခရံၣ်ဖိတဖၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ယတဂ့ၤန့ၢ်န့ၢ်ဘၣ်. နတဂ့ၤန့ၢ်ယၤဘၣ်. ပမ့ၢ်ပု
190

တၢ်ဒီးဘးဖိခဲလၢာ်, ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤထဲဒၣ်လၢယုၤအဘျးအဖျိၣ်ကိးဂၤဒဲး
လီၤ. ကျဲးအဂၤလၢကဆၢထၢၣ်တီၢ်လီၤလီၤလၢယုၤအမဲာ်ညါန့ၣ်, တအိၣ်ဘၣ်. တၢ်
တီၢ်လီၤထဲတမံၤဇီၤလၢယုၤတူၢ်လိာ်ဝဲသ့န့ၣ်, တၢ်တီၢ်လီၤလၢယုၣ်ဂျးခရံၣ်တုန့ၣ်
န့ၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.

ပဝဲပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, တၢ်အဆံးတအိၣ်နီၣ်တကပၤဘၣ်. ပက
ဘၣ်ဆၢထၢၣ်ဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤလၢတၢ်သဘျးအပူၤလၢယုၣ်ဂျးခရံၣ်မၤထူၣ်ဖျးပုၤ, ဒီးပ
တဘၣ်ပျဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢကပဲဒိၣ်စိလၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤ, တုၤလီၤလၢပန့ၣ်လၢတ
နံၤတနံၤဘါထုကဖၣ်န့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဘါတဘျီဘၣ်ဖးလံာ်စီၣ်ဆံ့ခဲယံၢ်ဆၢ
ဒိၣ်သန့ၣ်က့ၤ, ပတတီၢ်လီၤဝဲနီၣ်ကီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်တီၢ်လီၤန့ၣ်တၢ်တဟ်ပနီၣ်
ဝဲလၢ, ပဖးလံာ်ဆံးအါ, ဘါထုကဖၣ်ဆံးအါ, ဒုၣ်တၢ်အိၣ်ပုၤဘျီဒီးဟ့ၣ်တၢ်ဆံးအါ
အဖိခိၣ်ဘၣ်. ပတၢ်တီၢ်လီၤန့ၣ်, သန့ၤထီၣ်အသးလၢပန့ၢ်တၢ်ယီၤလၢယုၣ်ဂျးခ
ရံၣ်သ့စီပုၤဒီးမၤကဆီပုၤလၢပတၢ်ဒဲးဘးဒီး, မၤပုၤဖျါတီၢ်လီၤဝဲလၢဟ်ကစၢ်အမဲာ်
ညါ, အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အုၣ်ကွၢ်ခိၣ်ကွၢ်ပှၤအတၢ်မၤန့ၣ်, တၢ်မၤဝံၤအိၤလံၤ. ပမၤဂ့ၤထီၣ်အိၤတ
သ့နီၣ်တဖၣ်ဘၣ်. ကစၢ်ယုၤတူၢ်လိာ်ပတၢ်မၤဂ့ၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်လၢအတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံၣ်ပှၤ
အယိၤလီၤ. ပမၤဒ်သိးကအဲၣ်ပှၤန့ၣ်, ပမၤတသ့ဘၣ်. ပလဲၤတၢ်ဒ်ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်မၤ
လိာ်န့ၣ်တဒုးတီၤဒုးလီၤဒိၣ်ထီၣ်ပှၤဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သ့ၣ်ဒုးဒုးဒီး, တၢ်သ့ၣ်မံၤသးမ့ၢ်
ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်အိၣ်မူဂ့ၤန့ၣ်ပဟ့ၣ်လီၤပသးဆူပှၤလၢအဲၣ်ပှၤတၢ်မၤအစ့ပူၤဖဲအံၤ
ဒီး, ခဲအံၤပှၤတၢ်လၢအအၢၣ်လီၤလၢကအံၤကကွၢ်ယၤအစိၤစိၤအယၣ်ယၣ်အစ့
ပူၤန့ၣ်, တအိၣ်နီၣ်တဂၤဘၣ်. ပကဘၣ်တၢ်ဆူပှၤဒီးဟံးစ့န့ၣ်ကျဲၣ်ပှၤလၢကစၢ်ယုၤ
န့ၣ်, မ့ၢ်မးတၢ်လဲၤဒီဖျိအလၢအပှၤလၢဟီၣ်ဒိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

191

တၢ်ယုၤထၢထဲခံခါဇါ

ပဝဲဒၣ်ကိးဂၤဒဲး, ပကကျဲးစးမၤဒီးကဲထီၣ်ပှၤဂ့ၤတုၤလၢကစၢ်ယုၤကဘၣ်အ
သး, မ့ၢ်တမ့ၢ်ပကန့ၣ်ကစၢ်ယုၤကမၤတၢ်လၢပမၤတသ့တဖၣ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢကိး
ဆၢကိးကတီၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်လီၤပသးလၢပအိၣ်ဘၣ်လၢကျဲၣ်တဘိတီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပ
မ့ၢ်ကျဲးစးဒီးဒၣ်တၢ်လၢကမၤဘၣ်ယုၤအသးဒီဖျိပတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါန့ၣ်ဒီး, အကတၢ်ပက
န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်အုၣ်သးအုၣ်န့ၣ်, ဒီးတၢ်ရှုတၢ်ယၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်န့ၣ်လၢကစၢ်ယုၤအဘျး
အဖျိၣ်ကဆိတလဲပှၤ, ဒီးခရံၣ်မ့ၢ်အိၣ်လၢပသးပူၤဒီး, ပကမ့ၢ်လၢသးခုလၢပတၢ်
အိၣ်မူဒီး, တၢ်ယုၤတၢ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယမၤလိန့ၣ်တၢ်မၤလိလၢအကတၢ်တအိၣ်ဘၣ်တခါ
န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲတၢ်တီၢ်န့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိဒီးတၢ်ဘျာတ
ဖၣ်န့ၣ်, လဲလိာ်ကွံာ်ပသးတသ့နီၣ်တဘျီဘၣ်.

ယသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တၢ်မၤအသးတခါ, ပဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်ဆူကမၢ်ပှၤလၢပကကျဲး
စးဆူၣ်ထီၣ်ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိ, လၢအိၣ်မူလီၤကဲခရံၣ်လၢပဟံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲပဖိ
မ့ၢ်ဖိခွါတဖၣ်ဒိၣ်ထီၣ်န့ၣ်, ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲတကတီၢ်, ဖိတဖၣ်ဂ့ၤလိာ်ထီၣ်ဒါလိာ်အ
သးအအါကတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢကျဲၣ်တဘိတီၤအပူၤ, ဖိတဖၣ်အတၢ်လုၢ်တၢ်လၢကဲထီၣ်
တခါလၢအမ့ၢ်, တဂၤဒီးတဂၤကိးလိာ်သးလၢအမံၤန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်န့ၣ်လၢ, ပကိးအဝဲ
သ့ၣ်ဒ် “ပှၤအုးအး”, “ပှၤပျုၢ်”, “ပှၤတယုၤ” န့ၣ်, ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဂံၢ်ဂ့ၢ်လၢအဝဲ
သ့ၣ်အကျါန့ၣ်လီၤ. သတးဒီး, ဒ်သိးတၢ်ဒိကန့ၣ်က အိၣ်အဂီၢ်, ပကျဲးစးဟံၣ်လီၤတၢ်
သိၣ်တၢ်သိတနီၣ်န့ၣ်လီၤ.

192

ဟံၣ်ခံကထၢအပူၤ, တၢ်မၤလၢအတမ့ၢ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ကတၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ခွဲ
သိၣ်ခွဲဖျိယိသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပကမၤဂ့ၤထီၣ်ပဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ်, ပ
စံၣ်ညိၣ်တၢ်လၢ, ပကမၤနီၣ်မၤယါပှၤလၢအမၤကမၢ်ပှၤဂၤတဖၣ်အမံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲ
သ့ၣ်အုၣ်လိာ်သးအဆူၣ်ကတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခွဲသိၣ်လီၤယိသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အခါဖဲန့ၣ်, ဖျါလၢ
ကြးဝဲဘၣ်ဝဲကစိဒီး, ဘၣ်ဆၣ်, မ့ၢ်မဆါတနံၤတဘျီ, တၢ် ကံဘၣ်ယၤလၢ----.

ဘၣ်တနံၤပဖိခွါခံဂၤမၤကမၢ်တၢ်လီၤ. ဖဲယလဲၤန့ၣ်ဆူအအိၣ်အ ခါ န့ၣ်,
ဘၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤဟးဂီၤတၢ်အစၢ, ဒီးယထးခိၣ်ဖျိထီၣ်, ‘မတၢ်အပျုၢ်တဂၤ, မၤလီၤ
တခူၣ်တချဲတၢ်လဲၣ်.’ နတယၢ်အစၢ, မတၢ်ဘၣ်ခွဲလီၤယိသ့ၣ်န့ၣ်, နဆိကမိၣ်ကဘၣ်
ကစိဒီးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဂ့ၤကဲထီၣ်အသးတမံၤစ့ၢ်ကိးလီၤ. ယမၤလိန့ၣ်ကဒီးတၢ်မၤလိလၢအ
အိၣ်ထီၣ်လီၤစိတခါန့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲ-တၢ်တီၢ်န့ၣ်တၢ်ဘျာသဲးဒီးတၢ်ဘျာန့ၣ်, လဲလိာ်ပသးတ
သ့ဘၣ်. ပတၢ်ဟံၣ်သးန့ၣ်, မ့ၢ်အဂ့ၤအဘၣ်လီၤ. ပဟံၣ်ဖိယိဖိအပူၤ, ကကျဲးစးသပှၤ
ပှၤလၢတၢ်တီၢ်တၢ်လီၤအဂီၢ်- ဘၣ်ဆၣ်ပတတုၤထီၣ်ဘးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖျါလှ၊ ပကတိစားဒ်သီးပကစီ ကဆုံ အဂီၢ်ထဲ လဲၣ်သ နှ်ကွ၊ ပဘၣ်ကွာ် ဆၢၣ်မဲၣ်ဒီးပတၢ်တီၣ်တၢ်လၢအံၤ၊ လၢကၢ်ဒၣ်တၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီလၢကစၢ်ယူၤအမဲၣ်ညါ နှ်လၢ။ ကစၢ်ယူၤဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မုၢ်လၢကျဲအဂၤတဘီလၢ၊ ပကတီၢ်ကလိၤ၊ လီၢ်တခါလၢ ပကရူၤလိာ်ပသးဒီးအံၤ၊ ဒီးနှၢ်ဘၣ်အံၤဒ်အမုၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တခါအသီးနှၢ်လၢ။ တၢ်တီၣ် တၢ်လၢနှၢ်၊ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢပုၤဒီဖျါပတၢ်တၢ်န့ၣ်ခဲၣ်၊ အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ၊ သ့ၣ်ညါဝဲလၢ ပအိၣ်မူပုၤအလၢအပွဲၤတဂၤတသ့ဝဲဘၣ်အဂ့ၢ်လၢ။ အဝဲအံၤ၊ တၢ်လၢပကဘၣ်ယု ထာအံၤနှၢ်လၢ။ ပကတိစားဒ်သ့စီကွံာ်ပတၢ်လီၢ်လံၤဖိယး၊ ညၢ်ဘၣ်ညၢ်ပွဲၤ၊ ဘၣ်အဘၣ်သီ တဖၣ်၊ ဒ်သီးကဖျါကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢမူခိၣ်၊ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်တခါ၊ ပယုထာလၢတၢ်ကဒုး သီးထီၣ်ပုၤကစၢ်ခဲၣ်အတၢ်တီၣ်တၢ်လၢအလၢအပွဲၤ၊ ဒီဖျါပတၢ်တၢ်န့ၣ်အံၤနှၢ်လၢ။

193

ယနီၣ်ခွဲၣ်သိၣ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤယၤလၢ၊ ယတၢ်မုၢ်လၢထဲတခါဇိၤနှၢ်၊ မ့ၢ် တၢ်ကဘၣ်ယုထာဝဲ ‘တၢ်ဘျးတၢ်ဖျါ’ နှၢ်လၢ။

တုၤဆူကွဲၤကပၤဒီးဟါမၢ်

ခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်မူနှၢ်၊ တုၤဆူကွဲၤကပၤညီဝဲဒိၣ်မးအဂ့ၢ်နှၢ်၊ လၢကမၢကမၢၣ် ဘၣ်ယၤဒိၣ်မးနှၢ်လၢ။ ဖျါလှ တၢ်ကမၢၣ်တစဲးဖိလၢ၊ တၢ်စုၢ်တၢ်န့ၣ်တက့ၤဖိ၊ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤတကဝီၤဖိနှၢ်၊ ဆှာဖျိးကွံာ်ပုၤလၢပလီၢ်၊ လၢခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်မူပုၤသ့ဝဲဒၣ်နှၢ် လၢ။ လၢတၢ်နှၢ်အယိၣ်၊ တၢ်ကပၤယၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အစီအဆုံနှၢ်၊ ကဲထီၣ်ဝဲတၢ် အကါဒိၣ်လၢကိးမုၢ်န့ၣ်တၢ်အိၣ်မူနှၢ်လၢ။

ပူၤကွံာ်တယံာ်တဖီၣ်ဒ်ဘၣ်နှၢ်၊ ယန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲၣ်တၢ်ယၢ်လၢကကတိၤသကိး တၢ်ဒီးပုၤအဂၤတဂၤလၢ၊ အစုၢ်ဝဲန့ၣ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဖျါနှၢ်ကဘၣ်လဲၣ်ဒီဖျါတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤ ဖးဒိၣ်နှၢ်လၢ။ အဝဲကမၢကမၢၣ်ဝဲလၢယဆာထၢၣ်ကျၢမးလၢတၢ်တခါလၢ၊ အဝဲဆိက

မိၣ်ဝဲတမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်ဘၣ်ထွဲမုၢ်န့ၣ်ခံကတၢ်အဂ့ၢ်နှၢ်လၢ။ ယသံကွၢ်အံၤ၊ “တၢ်အိၣ် ဖျါမ့ၢ်ဘၣ်လဲၣ်ဒီဖျါတၢ်ကီၢ်တၢ်ဂီၤဖးဒိၣ်ဒီး၊ ပုၤ ၁၄၄,၀၀၀ လၢတၢ်ယၤထီၣ်အံၤလၢ လံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါအပူၤနှၢ်မ့ၢ်မတၤတဖၣ်လဲၣ်။” အဝဲစံးဆာဝဲဒၣ်လၢ၊ ပုၤတဖၣ်နှၢ်မ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဖျါအဒုတဒု၊ မ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျါနှၢ် မ့ၢ်ဝဲနီၣ်သး လၢအံၣ်စရူၤမးအဂ့ၢ်နှၢ် လၢ။ အန့ၣ်သတးဒီး၊ ယသံကွၢ်အံၤမ့ၢ်အန့ၣ်စ့ၢ်ကိးလၢကစၢ်ယူၤအတၢ်စံးပာ်ဘၣ်ယး ဒီးအံၣ်စရူၤမးနှၢ်၊ လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျါအပူၤဒီးဒီး၊ အဝဲဒၣ်အၢၣ်လီၢ်ဝဲ ဒၣ်လၢ။ အန့ၣ်တဘျီ၊ ယစံးဘၣ်အံၤ၊ ‘တၢ်အကါဒိၣ်ဘၣ်တခါအံၤယဲၤမၤဘၣ်ဒီဖျါ ကိးနတၢ်သိၣ်လိသီလိလၢနတၢ်အိၣ်ဖျါပူၤမးလဲၣ်.’ မ့ၢ်ဒ်စီၤပီၤလူၤစံးဝဲအသီး၊ “က လၢတံ ၅း၉- ကိၣ်မံၣ်တစဲးဖိမးထီၣ်တၢ်ဒီဖျါညါလၢ။”

194

ပကကွၢ်ဆိကမိၣ်ကွၢ်လၢကျဲအဂၤတဘီ. ပစံးဒၣ်ကလိာ်, နဒီးထီၣ်က ဘီယူၤလၢ လိးစံးအ့ၣ်ကွၢ်လံး ဒီးယူၤဆူ ဟၣ်ဝါယံၣ် လၢ. တချးကဘီယူၤ, ယူၤထီၣ် ခံးဘၣ်နှၢ်, ကဘီယူၤ အကွါကတိၤလီၢ်တၢ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, “ဒီပုၤဝဲၣ်သ့ၣ်ဇၢ, တၢ်နီၣ်က ဘီယူၤပီးလိအကျါတၢ်ဂ့ၢ်ကိၢ်အိၣ်တစဲး, သန့ၣ်က တဘၣ် ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီဘၣ်. ပ ကျဲလဲၣ်ကပၤကွံာ်သးသ့ဒၣ်အါကတၢ်ခံဒိၣ်ကရံၣ်လၢ”. တၢ်ခံဒိၣ်ကရံၣ်အံၤ, စးထီၣ် လၢ လိးစံးအ့ၣ်ကွၢ်လံး နှၢ်တမ့ၢ်တၢ်အါဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်တုၤပတုၤပစံးဖုးပီၣ်လဲၣ်လၢ အစီၤစုၤမံးလၢ ၃,၀၀၀ တဘျီ, ပကဟးဖျိးမးလၢတၢ်မုၢ်လၢတၢ်အိၣ်လၢ ဘၣ်နှၢ် လၢ. အကိးဖးဒိၣ်နှၢ်, တဖျါထီၣ်လၢဝဲဘၣ်.

တၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်နှၢ်, မ့ၢ်တၢ်သုတလဲၣ်ကပၤလၢကျဲနီၣ်တစဲးနှၢ်လၢ. လၢနီၣ် သးတၢ်သိၣ်လိသီလိတကပၤ, တၢ်လိၣ်သပုၤကတၢ်လၢပကယုကွၢ်တၢ်လၢလံာ်စီဆုံ အပူၤ, ပစီကွၢ်အံၤခဲလၢာ်, ဒီးပဒုၣ်ဟးဆွဲးတၢ်လၢကထူးကပၤကွံာ်ပုၤနှၢ်လၢ. အဝဲ အံၤ, မ့ၢ်ပတၢ်ဆာထၢၣ်လၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျါအပူၤနှၢ်လၢ။

တၢ်ဆိးသီ လၢအလၢာ်လၢာ်ပှၤ

သုတဒိးဘၣ်တၢ်လီၤန့ၣ်သုတဂ့ၤ. တၢ်ဆိးသီတၢ်န့ၣ်, အလၢာ်အပှၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. တၢ်ထီၣ်ဒုၣ်ထီၣ်ဒါဒိးတၢ်မၤကီၢ်မၤဂီၤ, တၢ်စံၣ်တၢ်တဲလီၤတၢ်သးခုကစီၣ်န့ၣ်, အိၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ရံးစးထီၣ်လၢအဒိၣ်ထံးလံၤလံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်စီၤဝီလူးဟံၣ်ဖျါဝဲလၢ “ကလၢတံၣ် ၅ : ၁၁- ပှၤသ့ၣ်ဝဲဒၣ်ဒါ, ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်စံၣ်တၢ်တဲလီၤဒိးတၢ်ဒိးတၢ်ကူးတၢ်ရံးအဂ့ၢ်ဒိး, ဘၣ်မနုၤလၢယဘၣ်ဒိးတၢ်မၤအၢမၤသီယၤလဲၣ်. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒိး, တၢ်ဘၣ်တီၢ်ဘၣ်ယးဒိးထူၣ်စုညါန့ၣ်, ဟါမၤကွံာ်လံၤလီၤ.” စီၤဝီလူးမ့ၢ်စံၣ်တၢ်တဲလီၤဝဲဒၣ်လၢ, တၢ်ဆၢထၢၣ်ယုာ်ဒိးယုၤန့ၣ်, တၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့ၣ်စီၤဖျါတၢ်မၤဂ့ၤတဖၣ်န့ၣ်ဒိး, တၢ် ထီၣ် ဒုၣ်ထီၣ်ဒါပှၤ

195

ခရံၣ်ဖိန့ၣ်, ကတအိၣ်ဝဲဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, ခရံၣ်အထူၣ်စုညါန့ၣ်, မ့ၢ်တ့ၢ်မးတၢ်မၤတရီၤတပါတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ထူၣ်စုညါဒုးန့ၣ်ပှၤလၢ, ပကတီၢ်ကလီၤလၢယုၤမဲာ်ညါန့ၣ်, ကျဲအိၣ်ဒုၣ်တဘီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်က့ၢ်ဒိၣ်က့ၢ်ကစီၣ်အမ့ၢ်အတီၢ်အိၣ်ထဲလၢခရံၣ်အပူၤတဘီၣ်န့ၣ်, ကဲထီၣ်တၢ်သးတမ့ၢ်လၢပှၤဂၤတဖၣ်အဂီၢ်, မ့ၢ်လၢအိၣ်ဝဲ ဒိးကဲထီၣ်တၢ်တြီၢ်ဘၣ်ပှၤအါဂၤန့ၣ်လီၤ. ထူၣ်စုညါစံးဘၣ်ဟီၣ်ဒိၣ်လၢ, တၢ်မုၢ်လၢလၢတၢ်မူ အထူ အယိာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မၤသးဒ်စီၤဝီလူးစံးဝဲဒၣ်, “ယမ့ၢ်အဲၣ်ဒိးတဲမ့ၢ်န့ၣ်ပှၤဒ် တၢ်ကူးတၢ်ရံးမ့ၢ်ကဲဘျူးလၢနဂီၢ်ဒိးဂ့ၤဝဲလၢနဂီၢ်လီၤ’ န့ၣ်ဒိး, ပှၤတမၤအၢမၤသီယၤနီတဂၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်မၤအၢမၤသီယၤအံၤ, မ့ၢ်လၢယသးအိၣ်သ့ၣ်ဒိးဆၢထၢၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

စီၤဝီလူးတယါယုာ်တၢ်ကတီၢ်နီတဘျီဘၣ်. ပထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢအဝဲဟ့ၣ်လီၤအသးလၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်, ဒီဖျါအတၢ်စံးတၢ်ကတီၢ်ထီၣ်ဒါပှၤလၢအအိၣ်ဘၣ်တၢ်လၢတၢ်ကူးတၢ်ရံးတၢ်ဂ့ၢ်အယိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကလၢတံၣ် ၅ : ၁၂ အဝဲကွဲးတၢ် “ပှၤလၢအ

မၤတံာ် တၢ် ဘၣ် သု တ ဖၣ် န့ၣ်, ဂ့ၤ ဘၣ် တၢ် ဒိၣ် တံာ် ကွံာ် အံၤ လီၤ.” တၢ် ကတီၢ် ‘ဒိၣ်တံာ်’ န့ၣ်,လံာ်စီဆံၣ် (King James) အပူၤ, အဒိပညီထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ‘ဒုဒိၣ်’ န့ၣ်လီၤ. ဝဲအံၤ, စီၤဝီလူးမိၣ်စံးအသး “သရၣ်ဘျၢၣ်တဖၣ်အံၤ, မ့ၢ်န့ၣ်ဝဲလၢတၢ်ကူးတံာ်ကွံာ်အဖံးတစဲးဖိ, မ့ၢ်ဒုးကဲအံၤလၢပှၤတီၢ်ပှၤလီၤန့ၣ်ဒိး, ဘၣ်မနုၤတမၤဝဲအါန့ၣ်အန့ၣ်ဒိးအကစၢ်တစးထီၣ်မၤဝဲလဲၣ်.” အဒိပညီသတြၢဝဲလၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤကမ့ၢ်ဝဲဒၣ်, “ယဆၢလၢပှၤလၢအစံးဘၣ်သုလၢ, သုကဲထီၣ်ပှၤတီၢ်ပှၤလီၤဒီဖျါတၢ်ဒိးဘျၢထံတဖၣ်န့ၣ်, ကြးမၤဝဲအါအါတုၤအလီၤအုးသံဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.” စီၤဝီလူးဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်လၢအသးပူၤဆူ, ပှၤလၢအဆီတလဲကွံာ်တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အကစီၣ်လၢအပှၤဒိးအလၢကဝီၤတဖၣ်, အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

196

တၢ်ကဲထီၣ်အသးတဖၣ်အံၤ, ကဆါဘၣ်ပှၤတၢ်မၤဖိတဖၣ်အသးထဲလဲၣ်. ဝဲအံၤ, နီၢ်သးမၤအတၢ်ပှၤဒိးတၢ်ရဲလီာ်မုၢ်လီာ်, ပှၤဒိးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လီာ်သးကဒဲကဒဲ, ဒိးတၢ်အဲၣ်ယုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးတဖျၢၣ်ယိဒိးတၢ်ယုၤတဖိးအိၣ်ဝဲဒၣ်, တုၤလီၤလၢဝံဘျၢၣ်သရၣ်ဘျၢၣ်တဖၣ်ယဲန့ၣ်လီၤဆူတၢ်လီာ်အံၤ န့ၣ်လီၤ. တုၤအဝဲသ့ၣ်ဖးဝဲတၢ်သးခုကစီၣ်အဒိပညီလၢအကျိၣ်အကျၢၣ်ဒၣ်ဝဲတဘျီ, တၢ်လီၤမုၢ်လီၤဖးအိၣ်ထီၣ်ဒိး, အဒုတဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ယံတၢ်လၢလၢတၢ်ရဲလီာ်မုၢ်လီာ်ဒိးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံာ်လီာ်သးအတၢ်မုၢ်တၢ်ဟၤန့ၣ်, အိၣ်တ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. သတးဒိး, စီၤဝီလူးဟံၣ်ထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အလီၤ, လီာ်ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘျူး စီၤဝီလူးစၢ

ပဝဲဒၣ်လၢန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်လၢခရံၣ်အပူၤတဖၣ်, ပဂ့ၤစံးဘျူးစီၤဝီလူးအဒိၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တမ့ၢ်လၢအဝဲဘၣ်ဒိး, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျူးဖုကကဲထီၣ်မးပှၤယု

ဒေဝီအတတ်ဘိတကလုပ်နဲ့လီ။ ဘဉ်ဆဉ်, ပှဆာထာဉ်ဂံကကျာစီပီလူးအံ, ဒူးကဲ ထီဉ်ပှစုကူနဲကူတတ်သီလခရံအတတ်ဘျူးတတ်ဖှိဉ်အယီလီ။ အဝဲဆာထာဉ်ကျာ ဝဲဒ်နဲအဖီခိဉ်အဝဲဘဉ်ဟ့ဉ်လုာ်ဟ့ဉ်ပှဝဲစုကီးနဲလီ။ အဝဲဘဉ်တတ်မးနးမးဖှိဉ်, တတ်ကတီအကတီသီ, ဒီးဘဉ်တတ်ထီဒါအိအာအာသီသီလအတတ်မတတ်သးခုကစီဉ် အပူလီ။ ဒီးမုာ်တတ်ကလုာ်ကပူနဲလီ။ လအသးသမူအကတတ်နဲ, အဝဲကွဲး တတ်ကွဲးလအဒူးသုဉ်ဂဲသးဂဲတတ်ဒီးစံးဝဲ, “တံမသး ၄ : ၇ ,၈ တတ်ဒူးလအဂုနဲယ ဒူးလံ. တတ်ဃုာ်နဲယဃုာ်လံ, ယဟယတ်တတ်နဲလံ. တုအံဆူညါတတ်တီတတ် လီအခိဉ်သလူးလကစုပှစံဉ်ညီဉ်ကွီအတီအလီတဂ, ကဟ့ဉ်လီယလမုာ်

197

နံနဲ, အိဉ်ဟ်လီအသးလယဂီ, ထဲယတဂဇီတမုာ်ဘဉ်, မုာ်ကယဲပှလအ အဲဉ်ဒီးအတတ်အိဉ်ဖျါခဲလဂ်အဂီနဲလီ.’

မံယုဟ့ဉ်ပှတတ်အဘျူးအဖှိဉ်လပကဆာထာဉ်လတတ်မုာ်တတ်အဂီ, ဒီး လတတ်ကူဉ်သ့, လကဟ့ဉ်နီလီပသးလတတ်အဲဉ်တတ်ကွံအပူနဲလီ။ မံအဟ့ဉ် သးကညီပှ လပကဆာထာဉ်ဂံကျာလခရံအပူ, ဒီးလတတ်သ့ဉ်ညါတတ်မုာ်တတ် တီအပူတကွာ်. မံပသ့ဉ်ညါတတ်ဆိဉ်ဂုဒီးတတ်ပူဖျဲးအဒိဉ်အမုာ်ထူးထူးတီတီလအ ဝဲဟ့ဉ်ပှနဲတကွာ်. မံပချူးနဲအတတ်ဆိဉ်ဂုတဖဉ်အံ လပတတ်လဲဒီးအိဉ်ကီးမုာ် နံ လတတ်အဲဉ်တတ်ကွံ, ဒီးဆာထာဉ်ဂံကျာလအတတ်ဘျူးတတ်ဖှိဉ်လအပှဒီးတတ်လအ ကတီနဲတကွာ်.

198

အဆာဒိဉ်-တဆံသာ
တတ်ဘျူးတတ်ဖှိဉ်
လီဟ်ပှအခူဉ်ဖီထာဖီတဖဉ်

ဒ်ဖီသဉ်တဂအသီး, မုာ်နဆိကမိဉ်စုကီးလမုာ်အိဉ်ဖျဲးထီဉ်လအပှအ ဖီအလံနဲမုာ်တတ်ကမအသးဒ်လဲဉ်နဲတဘျီဘျီဇါ. ပဝဲဒဉ်, ပှလအဟဲလိဉ် ထီဉ်လအပှဖှိဉ်ဖီယဖီအကျါ ဘဉ်သ့ဉ်သ့ဉ်ကဆိကမိဉ်မုာ်သးဒီးကွာ်ဝဲ, တတ်ကဲဒိဉ် တမ့ဉ်နဲမုာ်မးကီးအသးဒ်လဲဉ်နဲလီ.

ပတဟဲလအပှထူးပှတီအဟံဉ်ဖီပီတဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်, လံစီဆွဲတဲဘဉ်ပှ ဖျါဖျါလပတတ်ဘဉ်ထွဲလိဉ်သးဒီးခရံသတးဒီးပကဲထီဉ်ပှတကလုာ်, လီစာလတတ် နဲနဲလီ. ဒ်စီပီလူးကွဲးဝဲလအ, ‘ကလတံ ၃: ၂၉- သုမုာ်ခရံအတတ်ဒီး, သုမုာ်စီ အကြါဟဉ်အချဲအသဉ်, ဒီးပှကနဲဘဉ်သါတတ်ဒ်တတ်စံးဟဲဝဲအသီးနဲလီ.’”

တူပယုက္ကကဒါကပထံးပလံးဒီး၊ ပထံးလီပသးလပတမ္ပာပုကုထီၣ်လယုရ
ပမ္မာဂု၊ အာဖြၣ်ခၣ်မ္မာဂုဘၣ်. လတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်ပလူကဒါကပထံးပခံ၊ ဒီးကု
ဝဲဆူခၣ် ပုလၢအမၤလၢထီၣ်ပုထီၣ်ကစၢ်ယုအတၢ်အာၣ်လီ၊ စီအကြၢဟၣ်န့ၣ်
လီ. မ့ၢ်လၢတၢ်ဘၣ်ထွဲလီဆီအံၤသတးဒီး၊ ခဲအံၤပကဲပုန့ၢ်သါမူခိၣ်အဘီအမ့ၢ်န့ၣ်
လီ.

ပုန့ၢ်သါတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်

ပုဖိသၣ်ယုန့ၣ်, န့ၣ်န့ၣ်တဂၤလၢအန့ၢ်သါခိၣ်ခိၣ်မ့ၢ်တဂၤန့ၣ်, ပစံးလၢထူး
ဝဲတီၤဝဲဖးခိၣ်လီ. ဘၣ်ဆၣ်, အသးန့ၣ်တချးတုလၢမိၢ်ပာ်ယၢထီၣ်ဝဲလၢအလံာ်ကွဲး
တၢ်တချးသံဒံးဘၣ်ဒီး, အဝဲတလီဆီဒီးတၢ်ခုတ်ပုလၢတၢ်ဒီးငါအီၤတဂၤဘၣ်. အ
နီၢ်ခိအတၢ်လိၣ်တဖၣ်န့ၣ်, တၢ်ကမၤလၢပုၤကစီဒီး, ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲအတၢ်ဖိတၢ်ကမီ
တအိၣ်ဝဲလၢ, ကစံၣ်ညီၣ်ဆၢတဲာ်ဝဲဘၣ်ယးအတၢ်န့ၢ်သါန့ၣ်, တၢ်ကမၤအီၤဒ်လဲၣ်ဒ်
လဲၣ်ဘၣ်, တုလီလၢအသးအန့ၣ်ပုထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီ.

ပုန့ၢ်သါတၢ်တဂၤအတၢ်အိၣ်မူအတၢ်အိၣ်သးစးထီၣ်လၢစီပီလူးအစီလံာ်
လံာ်န့ၣ်, တဆီတလဲလံာ်ဘၣ်. စီပီလူးကွဲးတၢ်, “ကလၢတံ ၄ : ၁, ၂- ဘၣ်ဆၣ်
ဒီးယစံးပုန့ၢ်ဘၣ်သါတၢ်တဂၤ, ဖဲအမ့ၢ်ဖိသၣ်အဖၢမ့ၢ်ဒီး, မ့ၢ်တၢ်ခဲလၢာ်အကစၢ်န့ၣ်
သက့ဒီး, တလီဆီဘၣ်ဒီးကုၢ်တဂၤဘၣ်. မ့ၢ်မ့ၢ်အမ့ၢ်အလါလၢအပာ်စံၣ်ညီၣ်ပာ်ဝဲတ
ချးဘၣ်ဒံးဘၣ်ဒီး, မ့ၢ်အအိၣ်လၢပုၤပတၢ်, ဒီးပုၤကွၢ်တၢ်အဖီလံာ်လီ. စီပီလူးတဲ

ပျီဝဲလၢပုၤန့ၢ်သါတၢ်တဂၤန့ၣ်, ထံၣ်လီအသးလၢအအိၣ်လၢပုၤပတၢ်တဂၤ, အတၢ်
ပတၢ်ဆူအဖီလံာ်, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီအီၤလၢကပၤ ဆူဝဲတၢ်စုလီာ်
ခိၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီ. လီဆီဒ်တၢ်, တၢ်ကဟ်လီဝဲပုၤတဂၤလၢကအံးထွဲကွၢ်ထွဲဖိသၣ်အ
တၢ်ခိၣ်ထီၣ်, ဒီးသိၣ်လိအီၤလၢတၢ်အဘၣ်, တၢ်တဘၣ်တဖၣ်, တုလီလၢအဝဲဒိၣ်
တုၢ်ခိၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီ.

ရိမ့ၢ်ပုၤအတဂၤပုၤန့ၣ်, ပိာ်ခွါဖိတဂၤတၢ်ပာ်အီၤဒ်ဖိသၣ်အိၣ်န့ၣ်တဂၤတုလၢ
အအိၣ်န့ၣ်န့ၣ်လီ. ဆၢကတီၢ်ဝဲအံၤတုလၢတဆံန့ၣ်န့ၣ်, တၢ်ဆးကံၣ်ဝဲတရံးအ
ဆုဖးထီဒီး, တၢ်ကံးညၢ်လုၣ်တပျ, လၢအမ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်လၢအမ့ၢ်ဒံးဖိသၣ်တဂၤန့ၣ်
လီ. တုပုၤထီၣ်(၁၇)န့ၣ်တဘျီ, အဆုဖးထီန့ၣ်, တၢ်ကံးညၢ်လုၣ်တပုၤလၢ
200

ဘၣ်. လၢအမ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်လၢ, အမ့ၢ်ဝဲပုၤနီၣ်ခိၣ်တဂၤလံန့ၣ်လီ. မ့ၢ်န့ၣ်သက့ဒ်န့ၣ်ဒီး,
အဝဲမ့ၢ်တတု (၂၅) န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်, အဝဲတန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ, ကဟ်ယုၣ်လၢ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒံးဘၣ်.

တၢ်မၤအသးလၢပုၤယုဒါဖိအတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတခီ, ညီဒိၣ်တစဲးန့ၣ်လီ. ဖဲ
အသးအိၣ် (၁၂) န့ၣ်န့ၣ်, ပိာ်ခွါဖိတဂၤကဘၣ်လဲၤခီဖျိဝဲမူးတခါလၢတၢ်ကီး
အီၤ ‘မဲးစၢ’ (Mitzvah), ဖဲအဝဲကကဲထီၣ်ဝဲ “တၢ်မဲးပာ်အဖီခွါ” န့ၣ်လီ. ပိာ်
ခွါဖိအပာ်န့ၣ်, ကဆၢထၢၣ်ဒီးကဘါထုကဖၣ်, စံးဘျးတၢ်, ဒီးစံးဝဲလၢသါမူဒါတအိၣ်
လၢလၢသါဖိခွါအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီ. ပိာ်ခွါဖိစ့ၢ်ကီး, ကဘါထုက
ဖၣ်တုၢ်လီာ်မူဒါဒ်ပုၤခိၣ်တုၢ်တဂၤန့ၣ်လီ.

စီပီလူး သူဝဲ အတၢ်လုတၢ်လံာ်အံၤ တုလၢအဒိၣ်တုၢ်ခိၣ်ပုၤ, ဒ်သိးက
ဟ်ပျီထီၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤယုဒါဖိ, ဒီဖျိတၢ်သိၣ်တၢ်သိကျဲန့ၣ်လီ. ဖဲအံၤစရုလး
ဖိတဖၣ်, ဘၣ်တုလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သိအဖီလံာ်န့ၣ်, အဝဲကဲထီၣ်ပုၤန့ၢ်သါဘၣ်ယုအ
တၢ်မဲးပာ်တဖၣ်န့ၣ်လီ. ဘၣ်ဆၣ်, ဒ်ပုၤတကလုာ်အသိး, ဖဲအအိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သိၣ်

တၢ်သီအဖီလၢအခါ၊ တၢ်န့ၢ်သါလၢတၢ်စံးပၢ်ဝဲန့ၢ်၊ တၢ်လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲဒီးဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးဝဲမ့ၢ်တၢ်န့ၢ်တၢ်ကိးအိၣ်လၢ၊ “ဆၢကတီၢ်အလၢအပွဲၤ” ဖဲယွၤကမၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်အတၢ်စံးပၢ်ကိးထံၣ်ဒီး၊ ဒီဖျိဟ့ၣ်လၢဝဲအဖီခွါန့ၢ်လၢ. တချးတုၤမ့ၢ်န့ၢ်အဝဲန့ၢ်ဘၣ်န့ၢ်၊ ပှၤအံးစရုလးဖိတဖၣ်၊ လၢကံၤဒိဖိလၢတၢ်ဟံးအိၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၢ်လၢ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အတၢ်စာယၢ်

တၢ်သိၣ်တၢ်သီဟ် ဃုၣ်တၢ်န့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်အတၢ်အိၣ်မူအတၢ်လိၣ်ကိးမံၤဒဲးယၢ်ယၢ်၊ စးထီၣ်လၢတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်၊ တုၤလၢတၢ်ဖိးတၢ်မၤ၊ တုၤလၢတၢ်ထီၣ်ဖိန့ၢ်မါန့ၢ်လၢ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤ၊ တၢ်ဟ်လၢယံးယံးလၢယွၤအပှၤတဖၣ်အဖီခိၣ်၊ တုၤလၢလၢ “အဖျိထီၣ်” ဝဲဖိသၣ်၊ တုၤလၢဒိၣ်တုၣ်၊ ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကမ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်န့ၢ်သါအဘျးအဖျိၣ်လၢတၢ်အာၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လၢ. တၢ်အာၣ်လၢအသီဘၣ်ထွဲတၢ်ရုလိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးယွၤလၢ ၁မ့ၢ်ရံၣ်အာၣ်ကဟဲအဂ့ၢ်န့ၢ်၊ တၢ်ဟ့ၣ်လၢဟ်အံၣ်စရုလးဘၣ်ဆၣ်၊ တၢ်အာၣ်လၢအံၤ၊ လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်. တုၤလၢလၢဟ်ကစၢ်ယွၤဟ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်န့ၢ်လၢ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၢ်၊ ဟ်ဝဲလၢနီၣ်တၢ်ဂၤအဂီၢ်၊ ဒီးလၢပှၤဒိတတၢ်အဂီၢ်၊ လၢကအိၣ်မူလၢတၢ်ကလုာ်အဖီလၢယုယုဖိးန့ၢ်လၢ. တၢ်န့ၢ်ကျဲတဖၣ်အံၤ၊ မ့ၢ်တၢ်ခဲလၢလၢပတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးယွၤန့ၢ်ဒီး၊ မၤသးဒိပအိၣ်လၢတၢ်စာယၢ်တကလုာ်အပူၤအ

သီးန့ၢ်လၢ. လၢတၢ်န့ၢ်အယိ၊ စီၤဝီလူးကွဲးဝဲ၊ “ကလၢတံ ၄-၃- ဒ်န့ၢ်အသီး၊လၢပမ့ၢ်ဖိသၣ်အခါန့ၢ်၊ ပကဲကုၢ်လၢတၢ်မိၢ်ပှၤ၊ ဘၣ်ယးဒီးဟီၣ်ခိၣ်အဖီလၢ”

တၢ်သိၣ်တၢ်သီဆှၢပှၤဆူတၢ်မူအထူးအတီၤ၊
အလၢအပွဲၤ၊ ဒီးသဘျုလၢသးစီဆှံအံၣ်ဒီး
ဝဲလၢပဂီၢ်န့ၢ်၊ တသ့ဘၣ်.

ဖဲစီၤဝီလူးကတီၢ်တၢ်ဘၣ်ယးဒီး “တၢ်အမိၢ်ပှၤဘၣ်ယးဒီးဟီၣ်ခိၣ်” န့ၢ်၊ မ့ၢ်အကတီၢ်တၢ်ဘၣ်ထွဲတၢ်အိၣ်မူတၢ်လိၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လၢ. စီၤမိၤရွှအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ 202

ဘၣ်ထွဲ၊ တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်၊ ‘မၤ’ ဒီး ‘မၤတဂ့ၢ်’ လၢတၢ်န့ၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၢ်အတၢ်အိၣ်မူန့ၢ်၊ တုၤလၢလၢတီၤလၢတုၤမးလၢ.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ထံးကတၢ်တဖုအသ့ၣ်ကုသးပှၤတဖၣ် (လၢဘၣ်တၢ်ဟ်ဖျါလၢ၊ မၤတၢ်၁၅) ထီၣ်ဒါဝဲတၢ်လုတၢ်လၢလၢ၊ အဒိၣ်စိဝဲလၢပှၤန့ၢ်တၢ်ဖိတဖၣ်အပူၤန့ၢ်၊ ယနၢ်ဟ်အိၣ်ကိမးန့ၢ်လၢ. အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲဒၣ်လၢ ပှၤစူၢ်က့ၢ်န့ၢ်က့ၢ်တၢ်ဖိတဖၣ်န့ၢ်၊ တလိၣ်မၤထွဲလၢတၢ်လုာ်တၢ်လၢလၢတၢ်ချၢတဖၣ်သန့ၣ်က့ၢ်၊ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မ့ၢ်မဆါတၢ်န့ၢ်အံၤ၊အိၣ်ဒီးဝဲတဘျးဖုလၢ၊ ဟၤယၢ်အပှၤတဖၣ်န့ၢ်လၢ.

ယဒိၣ်ထီၣ်ဘၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢအန့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢ၊ အဝဲသ့ၣ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤလၢထး၊ လၢကတဲဘၣ်ပီၢ်မုၢ်တဖၣ်လၢ၊ အဝဲသ့ၣ်ကြးကူကၢၤဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်၊ ဒီးအခိၣ်သ့ၣ်န့ၢ်ကြးဒ်လဲၣ်ဒီး၊ တကြးဒ်လဲၣ်န့ၢ်လၢ. ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢယွၤဟ့ၣ်အိၣ်တၢ်ထံၣ်၊ ဘၣ်ထွဲတၢ်မၤယံးမၤလၢသးန့ၢ်လၢ. ဒ်ပမ့ၢ်ဖိသၣ်တဖၣ်အသီး၊ တၢ်ဟ့ၣ်လၢပှၤတၢ်မၤလိလၢပမၤသ့ ဒီးပမၤတသ့ဘၣ်တဖၣ်န့ၢ်၊ အကတၢ်တအိၣ်ဘၣ်. ယတအံၣ်ဒီးစံးလၢယတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၢ်က့ၢ်ဟ်က့ၢ်ပှၤလၢစီၤမိၤရွှတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

အဖီလ်စုဂ်ကီးဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, မ့ၣ်တၢ်ဝံယၢဒီးတၢ်စာယၢလၢယၢဂီၢ်တုၤဒၣ်လဲၣ်, ယဝံ တၢ်န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဝံယၢလီၤက့ၤယသးထီၣ်ဘိ, မ့ၣ်လၢယတမူထီၣ်ဘးအပတီၢ် လၢတၢ်ဟံလီၤန့ၣ်ယၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်ဆၢပှၤဆူတၢ်အိၣ်မူအထူးအတီၤ, အလၢအပှၤ, သဘျု လၢသးစီဆုံဆၢမ့ၢ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်တသ့နီတဘျီဘၣ်. ဟဲစီၣ်ဒၣ်ထဲတၢ်ကမၣ်, တၢ်ဆိၣ် ယိၣ် ဒီးတၢ်သ့ၣ်တံၢ်တၢ်သးတံၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ပကလၢဂ့ၤဒဲးလၢ, တၢ်သိၣ် တၢ်သီန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်တဲအကတၢ်ဘၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ် တုၤယီၤ

လၢစီၤပီလူးအမ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီဘၣ်ထွဲတၢ်န့ၣ်သါန့ၣ်လီၤတံၢ်ဂ့ၤဒိၣ် မးလီၤ. ဖဲဖိသၣ်တၢ်အသးတုၤထီၣ်ဘးတၢ်ဟံပနီၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်သါအသိး န့ၣ်, တလိၣ်လၢပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်မ့ၢ်ပှၤပှၤတၢ်လၢကကွၢ်တၢ်အဂီၢ်လၢဘၣ်. ပှၤန့ၣ် သါတၢ်တၢ်န့ၣ်, န့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်လၢတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤတဖၣ်လီၤလီၤ, ဖဲအသးန့ၣ်တုၤ “ အမ့ၢ်အလါပှၤထီၣ် ” အခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲစီၤ ပီလူး ကွဲးတၢ်အခါန့ၣ်, တၢ်ဝဲန့ၣ်အိၣ်လၢအသးပှၤလီၤ. “ကလၢ တံၣ်ဒုး- မ့ၢ်တုၤအမ့ၢ်အလါပှၤထီၣ်ဒီး, ယုၤမၤလီၤအဖီခါအိၣ်ဖျၢၣ်လၢပီၣ်မ့ၢ်, အိၣ် ဖျၢၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလ်”. မ့ၢ်လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟဲတုၤလံသးဒီး, ပန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအလၢအပှၤလၢယုၤစံးဟံဝဲန့ၣ်သ့လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ထံၣ်ဝဲအံၤအခီပညီ အိၣ်ဒဲးတခါဘၣ်ထွဲ, “အမ့ၢ်အလါပှၤထီၣ်” န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်နဆိကမိၣ်စုဂ်ကီးလၢ, ဘၣ် မနုၤကစၢ်ယုၤဟ့ၣ်အခွဲးလၢအပှၤဂီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလ်

(၁၄၀၀) နံၣ်တချူးလၢ ဆၢလီၤဝဲအဖီခါဒဲးဘၣ်န့ၣ်လဲၣ်. မ့ၢ်စံးတီတီန့ၣ်, ပသ့ၣ်ညါ ကစၢ်ယုၤအတၢ်ဆၢတၢ်ကတီၢ်အလၢအပှၤတသ့ဘၣ်. အကျဲတမ့ၢ်ပကျဲဘၣ်. ဒီးအ တၢ်ဆိကမိၣ်တမ့ၢ်ပတၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်က့ၤ တၢ်စံၣ်စီၤတဲစီၤတဲစး ဖိဒီး ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၤတဘျုးမံလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဟဲတုၤဆူပှၤဟီၣ်ခိၣ် ဖိအကျိန့ၣ်,ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တမံၤ, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟဲအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်လၢဆၢကတီၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ် ကတၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢန့ၣ်လီၤ. တချူးလၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဟဲအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်ဒဲးဘၣ်(၁၃) နံၣ်ဒီး, အသးသမူဒီတစီန့ၣ်, ကွဲးနး (Janus) တၢ်လုၢ်ဟံၣ်လၢဂ့ၤရိမုၤအပှၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ကးတံၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ. တဘျီလၢလံဖဲရိမုၤဘၣ်လဲဆူတၢ်ဒုးတၢ်ယၢန့ၣ်, တၢ် 204

လုၢ်ဟံၣ်အံၤပှၤကတံၢ်ဒီပှၤလဲၤဘါတၢ်ဖိတဖၣ်, ယုၤဘါထုကဖၣ်တၢ်ဆူ ကွဲးနးစံ လၢ တၢ်မၤနၢၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ဖဲကစၢ်ခရံၣ်အစီ န့ၣ်, တၢ်ကွဲး ဖဲစံရိမဲနာ် (Pax Romana) အိၣ်လၢအလီၤဘၣ်ကျဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ရိမုၤစုဂ်ကီးလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢဝံစီၣ်တီဆၢတကပၤ, ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲကျဲကပူၤဒီ တံၢ်အဘီအမ့ၢ်ဒီတဘျီန့ၣ်လီၤ. ဟ့ၤလုၣ်အကျိၣ်လၢအမ့ၢ်ကျိၣ်တကျိၣ်လၢအလီၤ တံၢ်န့ၣ်, ကဲထီၣ်ဝဲကျိၣ်လၢရိမုၤအတၢ်ပၤအပှၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤသးတဖၣ်အံၤ, ကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်စၢၤလၢတၢ်သးခုကစီၣ်ကရုလီၤအသး ချဲချဲလၢ, တၢ်ယုၣ်ဖျိနံၣ်အပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ကစၢ်ယုၤကအိၣ်ဒီးဝဲတၢ်ဆၢ ကတီၢ်ဂ့ၤဝဲအံၤ, ဒ်သိးအတၢ်အံၤ, အတၢ်ပှၤပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢဂ်အတၢ်ဒဲးဘးတဖၣ် ကမ့ၢ်လၢဘၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘျီညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဘၣ်ပၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးစုဂ်ကီးလၢစီၤပီလူးတဲတၢ်ဘၣ်ယး, ကစၢ်ခရံၣ် “ဘၣ် တၢ်ဆၢလီၤအီၤ” လၢပၣ်ကစၢ်သးဒီး, ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်အိၣ်ဆိဟံဝဲ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဟဲန့ၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်ပညိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.

ကစာယုဂ်ရှုခရ်ဘဉ်တၢ်ဆွါလီၤအီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်အံၤ, မ့ၢ်ဒ်သိးကမၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် တၢ်ပူၤက့ၤပူၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိန့ၣ်လီၤ. အဝဲဟဲ, ဒ်သိးကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤအ သီတခါ, ဒ်သိးပူၤကညီၣ်ရူၤလိာ်သးဒီးယူၤဘူးဘူးတၢ်တံၢ်ကသ့, ဒီးကန့ၣ်လီၤဆူတၢ် ဆိၣ်ဂုၤလၢအအာၣ်လီၤဝဲအပူၤအလၢအပွဲၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤပီၤလူၤတဲဘဉ်စ့ၢ်ကီးပူၤလၢကစာယုဂ်ရှုခရ်န့ၣ်, “ဟဲလိာ်ထီၣ်လၢပီၤမ့ၢ် အပူၤ, ဒီးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢ” န့ၣ်လီၤ. ဒီးတၢ်ဝဲအံၤ, ဆွါဝဲဆူအတၢ်အိၣ် ဖျၢၣ်ထီၣ်လၢပမ့ၢ်ကနီၤန့ၣ်, တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်ထံးတထံၣ် ဘဉ်ယးဒီးမ့ၢ်ရံၣ်အာၣ်အ ဝဲၣ်လၢလံာ်စီဆွါအပူၤန့ၣ် လၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢ, “၁မိၤ၅၅- က စာယုၤစံးဟံးလၢပီၤမ့ၢ်အချံအသၣ်ကမၤသဘံးဂုၤအိၣ်, မၤဟးဂီၤကွံာ်တၢ်သံဒီးတၢ်

205

မၤလီၤဖးပုၤဒီး ယူၤ, လၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်ဟဲစီၤ န့ၣ်ဝဲလၢဒုးဒုၣ် တၢ်သၣ် လီၤန့ၣ်လီၤ.

ယုဂ်ရှုခရ်သန့ၣ်က့, “တၢ်ဟံးအီၤလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီဖီလၢ”, လၢအဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပူၤ လၢခရ်အိၣ်ဖျၢၣ်ပူၤယူၤအဖီသတးဒီး, တၢ်ဆွါလီၤအီၤလၢကပူၤက့ၤပူၤယူၤအဖီလၢညါန့ၣ် လီၤ. အဝဲဟဲဝဲဒ်သိး, ယူၤအပူၤဂီၢ်မ့ၢ်ကန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပွဲၤလၢနီၢ်သး, ဒီးက မ့ၢ်လၢဝဲလၢနီၢ်သးအတၢ်န့ၣ်သါအလၢအပွဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထဲဒၣ်ဒီဖျိလၢကစာခရ် ဇီၤ, အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်န့ၣ်သါလၢပာ်ကစာဟ့ၣ်သါဝဲသ့န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်မးပာ်တဂၤ

ယသးသယုာ်ဘဉ်ပူၤလဲၤပူၤကွံာ်ပူၤစီဆွါတဂၤလၢအမံၤမ့ၢ်ဝဲ, အံၣ်ဘဉ်န့ၣ် မဲ (Iva New Man), ပူၤလၢအအိၣ်တၢ်လၢကရၢနံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စးထီၣ်လၢအကဲ ထီၣ်လံာ်လံာ်န့ၣ်လီၤ. ပူၤသးပုၤမ့ၢ် အံၣ်ထူအံၣ်ယူၤတဂၤအံၤ, လဲၤတၢ်ဒီးယူၤအနံၣ် အလါအါန့ၣ်ယတၢ်အိၣ်မူတက့ၢ်လီၤ. ယညီၣ်န့ၣ်အံၣ်ဘဉ်အတၢ်ထုကဖၣ်လၢအစံးဝဲ,

“ခဲအံၤ, ပာ်သးဘိၤဒါ,---- ” ယအံၣ်ဘဉ်အတၢ်ကတိၤတဖျၢၣ်န့ၣ်ဒိၣ်မးလီၤ. အဝဲ မ့ၢ်လၢသးခုၤလၢအတၢ်ရူၤလိာ်သးဒီးယူၤဘူးဘူးတၢ်တံၢ်လီၤ. အဝဲကီးထီၣ်ယူၤဒ်, “ဟံ သးဘိၤဒါ” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်န့ၣ်ညါလၢကစာခရ်အတၢ်သံဒီးအတၢ်ဝဲဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤန့ၣ်, ဟဲစီၤန့ၣ်န့ၣ်တၢ်ထူးတၢ်တီၤတမံၤယီၤအဝဲန့ၣ်, လၢအမ့ၢ်တၢ်ရူၤလိာ်သးဘူးဘူးတၢ်တံၢ် န့ၣ်လီၤ. စီၤပီၤလူၤယၢၤထီၣ်တၢ်ဝဲန့ၣ်ဖဲအဝဲကွဲးဝဲ, “ကလၢတံၢ် ၄၆- ဒီးသုမ့ၢ်အဖီခွါ အယီၤဒီး, ယူၤမၤလီၤအဖီခွါအသးဆူပသးကံာ်ပူၤလၢအကီးထီၣ်,အးဘၢ, ပာ်ဒါ,လီၤ.

လၢလံာ်စီဆွါတဆၢအံၤ, ပကထံၣ်ဘဉ်လၢယူၤသၢဂၤတဂၤယီၤမၤတၢ်လၢပူၤ န့ၣ်တၢ်ဖီအသးကံာ်ပူၤလၢအစံးဝဲ, ပာ်ကစာယုၤဆွါလီၤအဖီခွါအသးဆူပသးကံာ်ပူၤ 206

န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆွါလၢအဟဲသကြီၤဒီးအီၤန့ၣ်,တၢ်ထံၣ်န့ၣ်အီၤလၢရိမ့ၢ် ၈ : ၁၅, ၁၆- လၢအစံးဘဉ်ပူၤ, ကစာယုၤအကစာအသးဒၣ်ဝဲအုၣ်အသးဒီးပသးလၢပမ့ၢ်အဖီတ ဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရူၤလိာ်ဒ်အံၤတကလုာ်န့ၣ်, ကဲထီၣ်အသးသ့ဒၣ်ထဲလၢ, ပအိၣ် ဖျၢၣ်က ဒီးလၢနီၢ်သးတကပၤ န့ၣ်လီၤ. ဒ်ကစာယုဂ်ရှုခရ် အနီၢ်ကစာခရ်ဝဲ စံးဝဲ အ သိး, “ယီၤဟ့ၣ်ဝဲ : ၆,၇- တၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်လၢတၢ်ညဉ်မ့ၢ်တၢ်ညဉ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်လၢသး မ့ၢ်သးလီၤ. မ့ၢ်ယစံးဘဉ်န့ၣ်လၢ, သုဘဉ်အိၣ်ဖျၢၣ်ကဒီးတစုလီၤ. သုတကမၤမ့ၢ် တဂ့ၤ.” တူၤပအိၣ်ဖျၢၣ်ကဒီးလၢသးန့ၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမီၤပူၤလၢပကန့ၣ်ဘဉ် ဆူတၢ်ရူၤလိာ်သးဒီးယူၤဘူးဘူးတၢ်တံၢ်, ဒ်စီၤပီၤလူၤသုတၢ်ကတိၤ “အးဘၢ” န့ၣ်လီၤ. “အးဘၢ” မ့ၢ်တၢ်ကီးမ့ၢ်န့ၣ်ပာ်အမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်အာၣ်ရးအကျိၣ်, ဒီးမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤဒၣ် လဲာ်, မ့ၢ်န့ၣ်လဲၤဘဉ်ဆူကီၢ်အံၣ်စရလးဒီး, နကနာ်ဟူဘဉ်ဖိသၣ်တဖၣ်ကီးထီၣ်ဝဲ, “အး ဘၢ,အးဘၢ” န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်စံး, “ပါပါ, ပါပါ” န့ၣ်လီၤ.

ကစာယုဂ်ရှုခရ်သုတၢ်ကတိၤဝဲအံၤတလီၤလီၤလီၤ. အဖျါအဘိၣ်တဖၣ်နာ် ဟူအဝဲသုတၢ်ကတိၤအံၤလၢအတၢ်ထုကဖၣ်အတၢ်အိၣ်မူအပူၤ, လၢအဝဲသ့ၣ်တထူး

ထိုင်ဝဲဆူဟွာလွန်အကျိန်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟံးယာ်ကျိန်ဝဲအံၤ, မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်
အံၣ်ဒီးမၤ န့ၣ်တၢ်သးလၢ၊ ဒီးတၢ် ဘူးဘူးတံၢ်တံၢ်ဒ်လၢယုၣ်ဂျူးခရံၣ်ဒီး အပၢ်အတၢ်ရ
လိာ်သးအသိးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယုၣ်အတၢ်တီၢ်ဟံးလၢပကသ့ၣ်ညါအိၤ
ဒ်ပၢ်လၢအအံၣ်တၢ်တၢ်, ဒ်ပၢ်နီၣ်ဒိဒ်ဝဲအ
သိးန့ၣ်လီၤ.

207

ပသ့ၣ်ညါလၢယုၣ်အံၣ်ဒီးဝဲလၢပကအံၣ်, ပကရူဒီးအိၤလၢပတၢ်လဲၤတၢ်ဒီး
အိၤအဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်လီၤလးဆံးဒိၣ်လဲၣ်. အါစုအါဘျီ, ပထံၣ်ယုၣ် ဒ်ပုၤအဒိၣ်အ
မ့ၢ်, တၢ်တုကစၢ်လၢစီဒိၣ်ကမိၤဒိၣ်, လၢအအိၣ်ဖးယံးဒီးပုၤလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်, ဘဉ်အ
သးလၢပကသ့ၣ်ညါအိၤဒ်ပၢ်လၢအအံၣ်တၢ်တၢ်, ဒ်ပကစၢ်ဒ်ဝဲပၢ်လၢနီၣ်ဒိန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတနီၤ, ထံၣ်ဝဲလၢတၢ်ဘူးလိာ်သးဒ်အံၤတကလုာ်န့ၣ်, ဖျါဒ်ပတယူးယိၣ်
တၢ်ဘဉ်အသိးလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်, ကစၢ်ယုၣ်အကစၢ်ဒ်ဝဲကိးပုၤဆူတၢ်ဘူးတၢ်တံၢ်ဒီး
အိၤတဒိန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တဘျီ, ဖဲလၢယန့ၣ်ဘဉ်အခွဲးအယာ်လၢယကထံၣ်
လိာ်သးဒီးပုၤစုာ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်, ပုၤအံးတလံၤဖိတဒုၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးယနာ်ဟံၤ
ကသ့အဂီၢ်အဝဲသ့ၣ်ယုၣ်ဘိထုကဖဉ်တၢ်လၢအဲကလံးအကျိန်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကိးထီၣ်
ကစၢ်ယုၣ်ဒ်, “ပါပါ”, န့ၣ်လီၤ. အဒိၣ်ထံး, ယဆိကမိၣ်လၢတၢ်ဝဲအံၤတဘဉ်ဝဲဘဉ်ဝဲ
ဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်, ယသးပုၤတဲကဒါက့ၤယၤလၢ, ယကကွၢ်ဆိကမိၣ်က့ၤလၢအဝဲန့ၣ်
လီၤ. တၢ်ကိးဝဲန့ၣ်လိာ်ဖျါထီၣ်, တၢ်အံၣ်တၢ်ကွံအဒိၣ်အယိာ်ဒီးတၢ်ဘူးတံၢ်လိာ်သး
ထဲလဲၣ်, ဒီးတၢ်ကိးဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဝဲတီဝဲဒ်လၢလိာ်စီဆုံဟဲဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်တၢ်လီၤလးမးလၢယုၣ်တူၢ်လိာ်ပုၤလၢအမဲၣ်ညါဒ်ဖိလၢအံၣ်ဝဲဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်
တဖဉ်အသိး, ဒီးတမ့ၢ်လၢပဘဉ်ပျံၤဘဉ်ဖး, တမ့ၢ်ဒ်ကုာ်အသိးဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးကျဲဝဲ
အံၤ, တမ့ၢ်ကျဲအကြားအဘဉ်လၢပၢ်ဒီးဖိအတၢ်ရလိာ်သးန့ၣ်ဘဉ်နီၤ. ဖဲယဖိတဖဉ်ဟဲ
အိၣ်သ ကိးယၤ အခါန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်တဖဉ်တ ဆၢထာၣ်လၢ ‘ဟံးသး’, ဟ့ၣ် ထီၣ်
တၢ်ယူးယိၣ်, ဒီးကနိးကစုာ်လၢအတၢ်ကတိၤတၢ်ဒီးယၤဘဉ်. အဝဲသ့ၣ်တဟဲဆူယ
အိၣ်လၢတၢ်ပၢ်သ့ၣ်ပၢ်သးဒီးစံး, “အိ, တၢ်ဒိၣ်တၢ်ထီၣ်ပၢ်နီၤ, ဝံသးစူဟ့ၣ်သးကညါ
ဘဉ်ဖိခွါအတၢ်ယုၣ်ကညးလၢမ့ၢ်မဆိတနံၤအံၤတက့ၢ်” န့ၣ်ဘဉ်. လၢအအါအစုၤ
န့ၣ်ညီန့ၣ်, “အါ, ပါနီၤ, ယလိာ်ဘဉ်စုာ်ယာ်ဘး ယတဲပုၤန့ၣ်တချူးဘဉ်. ဟ့ၣ်ယၤခဲအံၤ
ဒီးယကမၤပုၤန့ၣ်က့ၤန့ၣ်လၢခဲ” န့ၣ်လီၤ.

208

ကစၢ်ယုၣ်အံၣ်ဒီးဝဲလၢ, ပတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးအိၤန့ၣ်, ကဟံးသးမုာ်မုာ်, ဒီးဟ့ၣ်
အါထီၣ်ပသးအဂံၢ်အဘါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသးလိာ်လၢ, ပသးကမၤသးဒ်ပအိၣ်လၢပက
စၢ်အဟံၣ်ပုၤဒ်ဝဲဒီးအိၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်သဘျီဒီးပျီပျီလၢပတၢ်ရလိာ်သးဒီးအိၤန့ၣ်လီၤ.
ပကြားဟံးသးဒ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဒ်အံၤ, ပတၢ်အိၣ်မူမၤသးဒ်လိာ်တဘျီလၢအိၣ်အိးထီၣ်
အသးလၢအမဲၣ်ညါဒ်တၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ညါပုၤအါန့ၣ်ပသ့ၣ်ညါလီၤက့ၤပသးတက့ၢ်
လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်တအံၣ်ဒီးလၢပတၢ်ရလိာ်ဒီးအိၤန့ၣ်, ခုာ်တံကလၢ, အိၣ်စီစုၤလီၤ
ဖး, အိၣ်လၢဖိၣ်တတုၤန့ၣ်ဘဉ်. ကစၢ်ယုၣ်အံၣ်ဒီးလၢပကသ့ၣ်ညါအတၢ်အံၣ်တၢ်ကွံ
လၢပနီၣ်ကစၢ်ဒ်ပဝဲ, လၢပသ့ၣ်ကံၢ်သးလဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤအဖျၢၣ်လၢတၢ်သူ
ဝဲ လၢကလိာ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဘူးဘူးလိာ်အသးတဖျၢၣ်ဝဲတဖျၢၣ်ဝဲန့ၣ်, တၢ်တူၢ်လိာ်အိၤ
သ့ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. “ဟံးနီၤ” “ဒဲးဒံးနီၤ”, မ့ၢ်တမ့ၢ် “ပါပါ” တဖဉ်, တၢ်တူၢ်လိာ်အိၤသ့
ဒ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပတ်အိုင်ပျာဒိတ်မး, တူဒုတ်လဲင်အဝဲဒုးကဲပျာလုအပျာန့ၣ်သါတၢ်တဖၣ်, ဒီး နီၣ်သးအတၢ်န့ၣ်သါအံၤ, ကစၢ်ယျာတီၢ်ဟံးဝဲလၢကမ့ၢ်တၢ်နီၣ်ကီၢ်ဒီးခါခဲအံၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ လၢပတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပျာတနီၤ, ဆိကမိၣ်ကမၣ်ဝဲဒုၣ်လၢ, ပဘၣ်ဒီးတူလၢမူခိၣ်မး, ပကန့ၢ်ဘၣ်အ တၢ်န့ၣ်သါလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်အံၤတၢ်မၤအါထီၣ်တသ့ဘၣ်. လံာ်စီဆံၣ်တဲာ် ဘၣ်လၢ, ကစၢ်ယျာအဘီအမ့ၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲတၢ်တီၢ်လီၤ, တၢ်ယူတၢ်ဖိး, တၢ်သ့ၣ်ခုသး ခုလၢသးစီဆံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. (ရိမ့ၤ၁၄:၁၅) ပဟံးန့ၢ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလီၤလိၣ်လီၤလးတ ဖၣ်, ဆူအံၤဒီးခဲအံၤသ့ဝဲဒုၣ်လီၤ. ကစၢ်ယျာအတၢ်ယူတၢ်ဖိးလၢအတလၢကွၢ်တၢ်သ့ၣ် ညါခဲလၢအံၤ, ဟၤပသးဒီးပတၢ်ဆိကမိၣ်သ့ဝဲလၢခဲအံၤဒုၣ်လဲာ်လီၤ. ပသးကပွဲလုာ် ကွၢ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခုလၢပတဲအဂ့ၢ်တသ့, ဒီးပွဲဒီးတၢ်လၢကစီၤခဲအံၤဒုၣ်လဲာ်လီၤ.

211

ပပလၢဘၣ်ပတၢ်ထူၣ်ဖျးထီၣ်ကွၢ်လၢတၢ်ကမၣ်, ဒီးတၢ်ပျံးတၢ်ဖုး, မ့ၢ်လၢတၢ်တဲာ်ဖျါ တၢ်လံလၢပတီၢ်ပလီၤအလၢအပွဲၤ, ဒီဖျါပန့ၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အတၢ်မၤဝဲလံသ့ၣ်တဖၣ်အ ဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တံၤသကိး, အဝဲန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်ခဲလၢဘၣ်

အဝဲအံၤမ့ၢ်ဝဲ တၢ်န့ၣ်သါအသံအလၢအဂ့ၢ်တနီၤ, လၢအမ့ၢ်လံပတၢ်, မ့ၢ် လၢယျာဒုးကဲပျာလုအပျာန့ၣ်သါယုၣ်တၢ်ဒီးခရံၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. ပလဲၤန့ၢ်ဆူတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအ လီၤထီကတၢ်သ့, မ့ၢ်လၢပပာ်လၢမူခိၣ်အတၢ်အိၣ်လီၤလိၣ်လီၤလး, ဒီးအဘျူးအဖျိၣ် အယိန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်န့ၢ်သကုဒ်န့ၣ်ဒီး, တမ့ၢ်တၢ်ခဲလၢဒီးဘၣ်. ကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်စံးဝဲဒုၣ်, မ့ၢ်န့ၢ်ကတူယီၤဝဲတနီၤဖဲအကစံးဘၣ်ပျာလုအစုထွဲတဖၣ်, “မးသဲ ၂၅:၃၄- ပျာလု

အဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢယပာ်, သ့ဝဲသ့ၣ်ဧာ, ဟဲန့ၢ်ဘၣ်သါဘီဧါမ့ၢ်ဧါလၢအကတီၢ်ဟံးန့ၢ် သုဂီၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အခိၣ်ထံးကဲထီၣ်လံၤလံၤန့ၣ်တက့ၢ်.” ယမ့ၢ်ယျာအပျာန့ၣ်သါတၢ်တ ဂၤလီၤ. ယမ့ၢ်စီၤပၤအဖိလုာ်ဖိတဂၤလီၤ. ယပာ်မ့ၢ်ဒုလၢာ်ခိၣ်ခဲလၢအစီၤပၤဒီး, ယ ကဲထီၣ်မးစီၤပၤအဖိခွါလီၤ.

အဝဲဒုးကဲစ့ၢ်ကီးနၤလၢစီၤပၤဖိခွါတဂၤ, မ့တမ့ၢ်စီၤပၤဖိမုၣ်တဂၤလီၤ. အဝဲဒုး ကဲနၤ ပျာန့ၢ်သါအဘီအမ့ၢ်တဂၤလီၤ. ဘီမ့ၢ်လၢစီၤပၤအိၣ်ဒီးဝဲလၢ, ကပၤသကိးတၢ်ဒီး ကသး ခုယုၣ်, ဟီၣ် ခိၣ် အံၤ လၢ အကတၢ်တ အိၣ် ဘၣ် န့ၣ် လီၤ. အ န့ၣ် သ တး ဒီး, ယျာအတၢ်ပညိၣ်လၢပျာကညိအဂီၢ်တဖၣ်ကဝံကတဲာ်လၢထီၣ်ပွဲထီၣ်ဝဲဒုၣ်ဖဲ, ပျာ ကညိဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်အီၤဆူတၢ်လၢတၢ်ပွဲဒီးတၢ်ရုလီၢ်သးဘူးဘူးဒီးယျာအခါန့ၣ်လီၤ.

212

ပသးပွဲလုာ်ကွၢ်ဒီးတၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်, ဒီဖျါအတၢ်ကဟုကယၢ်, ဒီဖျါပပလၢာ် ဘၣ် သ့ၣ်ညါလၢကစၢ်ယျာအတၢ်အိၣ်တၢ်ကွၢ်န့ၣ် အကတၢ်တအိၣ်ဒီးအတၢ်ဘၣ်ယိၣ် တၢ်လၢပဂီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်ညါလီၤတံၢ်လၢအဝဲကဟံးကွၢ်ကွၢ်ပျာ, ကကွၢ်လီၤပျာဒီးကပၤပျာ လၢတၢ်အိၣ်တၢ်ကွၢ်အပူၤန့ၣ်ဒီး, ကဲဂံၢ်ကဲဘါလၢပဂီၢ်ထဲလဲၣ်. ပအိၣ်မူလၢအပွဲဒီးတၢ် န့ၣ်ဒီဖျါပပာ်လၢအိၣ်ဝဲတဂၤ, လၢအအိၣ်လၢပလီၢ်ခဲ, လၢပတၢ်လဲၤကျဲခါကိးခါဒီး, ဟ့ၣ်သးကညိပျာ တၢ်အိၣ်ယၤ (Resources) အအိၣ်အအါလၢပကလဲၤတၢ်ဒီး အီၤလၢပတၢ်အိၣ်မူအသီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပ “အးဘၤ” န့ၣ်, ဟၤပျာဒီးကွၢ်ထွဲပျာဒ်သိးပသုတလီၤသံၤ, ဒီးကကိးပျာဆူ အမဲာ်ညါ, ပျာဖျးဒီးတၢ်ကမူကမၣ်, ယုၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ခုသးခုဖးဒိၣ်လီၤ. ကွၢ် (ယူ ၁၃-၂၄) အဝဲဟ့ၣ်ပျာဖိခွါအလီၢ်, ဒီးတၢ်န့ၣ်သါလၢအဟးဂီၤတသ့, ဒီဖျါယုၣ်ရှူးခရံၣ် န့ၣ်လီၤ. တမ့ၢ်လၢပကြးပဘၣ်အယိဘၣ်. တမ့ၢ်လၢပကဘၣ်န့ၢ်ဘၣ်အီၤဘၣ်. တၢ်

ခဲလက်ကဲထိုင်အသးသ့ဒုဂ်, ဒီဖျိအတက်သ့ဂ်ကညီသးကညီ ဒီးအဘျူးထူးအဖျိဂ် တီအါအယိန့ဂ်လီ.

မ့တက်လီလးမးလီ. တ်အံ, ပထံဂ်န့အါသ့ဒုဂ်ဖဲလး, ပအိဂ်ဖျိဂ်တစုန့ဂ် လီ. ဒီးလးကျဲလီတီလီလးအပူ, ပကဲထိုင်ပူထူးပူတီလးနီသး, ဒီးပ ကဲထိုင် စီပအဒ့ဂ်ဖိထာဖိလးအဂ့ကတော, မ့တီကတောန့ဂ်လီ. မ့လးပက ကစာယူ အဖိအလံသတးဒီး, တ်ဒုးကဲပူစီပဖိခါတဖဂ်, စီပဖိမုဂ်တဖဂ် လးအဘီအမုဂ်ပူ န့ဂ်လီ. မ့လးကစာခရံမးန့ဂ်လးပဂီသတးဒီး, ပကန့ဂ်ဘဂ်သါစုဂ်ကီး တ်န့ဂ် သါလးအထိုင်အုဂ်ထိုင်ယါတသ့, ဒီးတဘဂ်အဘဂ်သီ, ဒီးတလီညံးနီတဘျီ, ဒီး အိဂ်ဒီးပခိဂ်တဂစုဂ်လးပကမုဂ်လးသးခဲလီစီလီထီန့ဂ်လီ.

213

အဆာဒိဂ်-တဆံလံ
တ်ဘျူးတ်ဖျိဂ်
ပမုဒါတခါဇါ

လံတ်အာဂ်လီအီလီအသီတကကြဲအတက်စိဂ်န့ဂ်, ယိယိလီလီဒီး ကမုဂ်အလီတအိဂ်ဘဂ်. ပန့ဂ်ဘဂ်တ်အုဂ်က့ဒိဂ်က့လးယူ, ယူအဘျူးအဖျိဂ်ဒီ ဖျိတ်န့ဂ်တခါဇါ, ဒီးတမ့ဘဂ်လးတ်မးအဂ့အဘဂ်လးပမးတံတဖဂ်အယိ ဘဂ်. ခရံဂ်ဖိတဂမုအဒါထဲတမံဇါန့ဂ်, မ့လးကစုဂ်ကန့ဂ်ပယူအတ်အိဂ်, အ ဘျူးအဖျိဂ်လးအဟ့ဂ်ကလီပူန့ဂ်လီ.

တက်စိဂ်ဝဲအံ, လီဆီဒီးပူလးအအဲဂ်ဒီးဝဲလးပကန့ဂ်ခရံဒီးစုဂ်တ်သိဂ် တ်သီတနီ ဒီးမးထွဲတ်လုဂ်တ်လုဂ်တနီန့ဂ်လီ. သ ရှုဂ်တဖဂ်အံ, ကီးဝဲအ

တက်စိဂ်လးတက်သးခဲကိဂ်, ဘဂ်ဆဂ် တမ့နီဂ်ကိဂ်တက်စိဂ်အဂ့နီတစဲးဘဂ်. အဝဲ သ့ဂ်စံးဝဲဒုဂ်လးဒ်သီးယူတူလီဂ်ပူကသ့အဂီ, ပကဘဂ်မးတက်လးပူပူလီ. တ်သိဂ်တ်သီဒီးတ်မးန့ဂ်, တ်ဟ်လီသကြဲအါဒီးတ်ဘျူးတ်ဖျိဂ်, ဒ်သီးလးမးတ ဘ့ဂ်လးအအိဂ်ခဲဒီ, ဆူတက်တီတ်လီန့ဂ်လီ. လီဆီဒီးသရဲဂ်တဖဂ်အံ, အတံတဲ န့ဂ်လံတ်အာဂ်လီအီလီအသီတဲဝဲသပူဂ်လး, တ်ဟ်တီဟ်လီပူန့ဂ်, တမ့လး တ်သိဂ်တ်သီ, တမ့လးတ်မးစုဂ်ကီးဘဂ်. မ့မ့တခါ, မ့ဝဲကစာယူအဘျူးအဖျိဂ်ဒီး ပဘဂ်ဟ့ဂ်ဆာအီပတ်န့ဂ်လီ.

ခဲအံပဘဂ်ကွဲဆာဂ်မဲဒီးတံခဲခါန့ဂ်လီ. တ်တီတ်လီန့ဂ်ကဘဂ်ဟဲထဲ တခါလးတ်စုဂ်တ်န့ဂ်ယုဂ်ရှူးခရံ, မ့တမ့, တ်စုဂ်ယူအတ်သိဂ်တ်သီအလးအ ပူန့ဂ်လီ. တ်ဆာထာဂ်တီလီလးကစာယူအမဲဂ်ညါလးတ်န့ဂ်, မ့တမ့, တ်အုဂ်

214

က့လးတ်မးန့ဂ်, တဟ်ဝဲဘဂ်. ဖဲပယူကျဲလးပကတီကလီလးယူမဲဂ်ညါန့ဂ်, ပ ဘဂ်ယူထာတ် ဒီးတမ့တ်ယူကျဲလးတ်ဘဂ်စာန့ဂ်ဘဂ်.

စီအကြဲဟ့ဂ်မ့ပူတဂလးအန့ဂ်ယူယိယိ, ဒီးယူတူလီဂ်အီပူတီပူ လီတဂလီ. ပတူဘဂ်ဒ်စီအကြဲဟ့ဂ်အသီးဒီးန့ဂ်သါတ်ဆိဂ်ဂ့တမံယိ, တံစံး ဟ်တမံယိလးအဝဲန့ဂ်ဘဂ်န့ဂ်လီ. တ်ခွဲးတ်ယံဝဲအံ, ဟဲသ့ဒုဂ်လးတ်န့ဂ်ဒီး, တမ့လးတ်ဒီကန့ဂ်တ်သိဂ်တ်သီမ့ဂ့တ်ဘျူးတဖဂ်မ့ဂ့န့ဂ်ဘဂ်. ပမ့ယုတီယု လီလးယူအမဲဂ်ညါဒီဖျိလးတ်မးဒီး, တမ့ဘဂ်လးတ်န့ဂ်ဘဂ်န့ဂ်, ပထံဂ်လီပသး လးပအိဂ်လးတ်ဆိဂ်အာအဖိလးန့ဂ်လီ. တ်ဘျူးဝဲအံ, တ်ပျဲပူတအိဂ်နီတမံ ဘဂ်.

ပမ့ကွဲတ်ဆူတ်သိဂ်တ်သီဒ်ပတ်မ့လ်တ်အုဂ်ကီသးလးယူအမဲဂ်ညါ န့ဂ်ဒီး, တ်ဘဂ်တ်ဘာတမံဇါလးပသ့ဂ်ညါန့ဂ်, မ့ပကစုဂ်အတ်မးလီဂ်ကီးထံဂ်ဒဲး

တလီတူင်လီကင်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်စီပီလူးကွဲးဝဲအသိး, “ကလးတံ ဝဲဒၣ်ပုၤလၢအဘဉ်ယးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်အအိၣ်လၢ တၢ်ဆိၣ်အာအဖီလၢလီၤ. အဝဲဒ်အံၤ, တၢ်ကွဲးအသး, ကယံၤပုၤလၢအတအိၣ်တ ဆိးဘဉ်လၢတၢ်ကွဲးအသးလၢလံာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအပူၤခဲလၢာ်, ဒ်သိးအကမၤအီၤ ဒီး, ဘဉ်တၢ်ဆိၣ်အာကိးဂၤဒဲးလီၤ.” အဒိပညီ, ပသ့ၣ်ညါလီၤ တံာ်တသ့နီတဘျီလၢ, တုၤပသံမ့ၢ်ပန့ၣ်ဘဉ်တန့ၣ်ဘဉ်တၢ်အုၣ်က့ၤဒိၣ်က့ၤဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးမတၢ်မူလၢတၢ်ဆိၣ် သနဲးဝဲအံၤအဖီလၢကဲတဂၤလဲၣ်.

ဆိကမိၣ်ကွၢ်, နအိၣ်မူတၢ်အိၣ်မူအလၢအပျဲအပူၤ, တီၢ်န့ၢ်တၢ်မၤလိာ်ကိး ထံၣ်ဒဲး, တမၤကမၣ်ဘဉ်တၢ်နီတဘျီဘဉ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤနပာ်လီၤနသးလၢနကဒိကျဲ ဖဲမ့ၢ်အူပျဲပုၤလဲၤတၢ်ကဝီၤအခါန့ၣ်လီၤ. သတူၢ်ကလၢာ်, သိလ့ၣ်တခိၣ်ဒိကျဲဖဲမ့ၢ်အူ ဝီၤကတီၢ်ဒီးဟဲဘျၢၣ်လီၤယံၤဝဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲနကွၢ်သိလ့ၣ်လဲၤဒိဖျိနခိၣ်န့ၣ်, နယူၤထီၣ်

215

နစ့ၣ်ဒိၣ်,ဒီးနတၢ်ကတီၤလၢခံကတၢ်တချုးနဟးဖးဒီးဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲနဆၢတံာ်ဝဲပုၤ နါစီတဂၤအံၤနီၣ်သိလ့ၣ်နါစီအလုၢ်အလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဖိဝဲန့ၣ်တစဲးန့ၣ်နတပျၢ်ဒီး တၢ်ပနီၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. နလီၤတံာ်လၢတၢ်လၢတၢ်ပုၤလီၤ. နမၤလံာ်ဒဲးဘးလီၤ. ဒီးလံာ် စီဆံၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဒဲးဘးအဘျးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံန့ၣ်လီၤ.

နစ့ၢ်ယူၤအတၢ်မၤလိာ်ခွဲဘီလၢလၢပုၤပုၤကန့ၢ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ဘဉ်ဆဉ်, နမ့ၢ်တ ထီၣ်ဘးလၢနီၣ်ဝံာ်တဆံန့ၣ်, နတပျၢ်ဒီးနတၢ်ပနီၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. နမၤလံာ်ဒဲးဘးလံ, ဒီးတၢ်ကစီၣ်အအာတဒိမ့ၢ်အအံၤ, မ့တမ့ၢ်ဘဉ်လၢနစ့ၢ်တၢ်မၤလိာ်ခဲလၢာ်, ဒီးမၤဒ်အ စံးဝဲအသိးဘဉ်ဒီး, နတၢ်ကမၣ်အိၣ်လဲၣ်. နမၤကမၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဖဲလဲၣ်တထံၣ်န တၢ်လီၤတူၣ်လီၤကင်, ဒီးနတၢ်လီၤတူၣ်လီၤကင်အံၤထူးထီၣ်ကွဲးဝဲန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, နကဆၢထၢၣ်ဒီးမ့ၢ်လၢလၢကန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ, ပုၤကစံးလီၤန့ၣ်, လၢနတီၢ်နလီၤလံလၢနတၢ်မၤတဖၣ်အယိန့ၣ်တအိၣ်ဝဲဘဉ်. နတုၤ

လၢတၢ်ချၢဒါဒီလံ, နတပျၢ်ဒီးတၢ်ပနီၣ်လဲၣ်. တၢ်ထဲတမံၤဇါလၢနမ့ၢ်လၢသ့န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်ဆိၣ်ယီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံာ်တီၢ်ဟံာ်လီၤတၢ်န့ၣ်, ဟဲဝဲလၢတၢ်မၤတၢ် ဝဲတၢ်ဝါန့ၣ်တသ့ဘဉ်. အဝဲဒ်အံၤ, ပုၤကညီအတၢ်ကျဲးစးန့ၣ်, လၢပုၤထီၣ်တသ့ ဘဉ်. တၢ်သိၣ်တၢ်သီအကျဲန့ၣ်, ချၢပုၤဆူတၢ်သိၣ်ယီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကျဲအဂၤတကပၤတဒိ,တၢ်တီတၢ်လီၤအကျဲဒီးတၢ်ဆိၣ်ဝဲန့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်စ့ၢ်တၢ် နၢ်အကျဲ. အဝဲဒ်အံၤ, တဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢနတၢ်ကျဲးစးအဖီခိၣ်ဘဉ်. မ့မ့ၢ်တ ဒိ, န့ၢ်ဝဲဒိဖျိလၢကစၢ်ယူၤအတၢ်သ့ၣ်ကညီသးကညီ, ဒီးအဘျးထူးဖျိတီၤလၢနဂီၢ်, ဒိဖျိယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်လီၤ. နတပျၢ်ဒီးတၢ်ပနီၣ်သန့က့, နလီၤတံာ်ကွဲးလၢနတၢ်ကျဲး စးလၢနကတီၢ်ကလီၤအဂီၢ်ထဲလဲၣ်သန့က့, ကစၢ်ယူၤဟံာ်တီၢ်ဟံာ်လီၤန့ၣ်ဒိဖျိလၢအဖီ ခွဲၤန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ခရံၣ်ဟံးထီၣ်က့ နတၢ်ကျဲးစးလၢအလီၤတူၣ်လီၤကင်လၢတ ထီၣ်ဘးယူၤအနီၣ်ထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဒီးလိးတူၣ်က့တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢနဘဉ်လိး ဒီးလိး

216

တူၣ်တန့ၢ်ဘဉ်တဖၣ်လၢနဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအလၢအပျဲ, ထဲဒၣ်နမ့ၢ်နအီၤ, ဒီးဟံာ်တၢ်နၢ်လၢအီၤန့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤ,မ့ၢ်လၢတၢ်မၤဘဉ်လိာ်က့ၤန့ၣ် ဒီးယူၤလၢအဝဲအယိ, နကဲပုၤန့ၢ်ဘျးဘဉ်ကယံၤကစၢ်ယူၤအတၢ်ဆိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကမၣ်လၢအလီၤသးအုး

တၢ်ကမၣ်လၢအလီၤသးအုးလၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်မၤဝဲသ့န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ဟံာ်လီၤတၢ်မၤ လၢပုၤနၢ်တၢ်ဖိတဖၣ်ကဘဉ်မၤဝဲလၢယူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၢ်ဟူဘဉ်တၢ်စံၣ်တဲၤ တဲၤလီၤလၢအဟံာ်ထီၣ်တၢ်ကမၣ်လၢနလီၤပုၤဘျီလဲၣ်. “နကြးဘါထုကဖၣ်အါထီၣ် လီၤ. နကကြးဟ့ၣ်တၢ်အါထီၣ်လီၤ. နကြးအုၣ်နသးအါထီၣ်လီၤ. နကြးဖးလံာ်စီ

ဆုံအိထိုင်လီ၊ နကြားမာယူ အတတ်မာလကမံးတံာ်အပူ အိထိုင်လီ၊ မှာနလဲဆူ တာ်ဘါယူသရိဒီးမုာ်လံာ်ဟူတာ်ကတိဟူာ်ဂံာ်ဟူာ်ဘါကွာ်န၊ ဘာ်ဆာ်၊ နဟူထဲ နတာ်လီတူာ်လီကတ်ဖာ်၊ ဒီးကစာ်ယူကသးဟးဂီမးလးနဖီခိာ်ထဲလဲာ်န့ာ်လဲာ်။

တာ်အကတာ်န့ာ်၊ ယလိာ်ဘာ်ပုတဂလ လာကပာ်ထီာ်တံာ်ဝဲယာ ဘာ် ယးယတာ်လီတူာ်လီကတ်အဂုာ်လီ၊ ယသ့ာ်ညါလယကြားမာတာ်အိထိုင်လီ၊ တ လိာ်ပုနီတဂထဲယလယဘါထုကဖာ်စွာဘာ်၊ တလိာ်ပုထဲယလယဖးလိာ်စီဆုံ စွာဘာ်၊ တလိာ်ပုထဲယလယဟူာ်တာ်တအါဘာ်န့ာ်ဘာ်၊ တာ်ကစီာ်သ့ာ်တဖာ် အံ၊ မှာတာ်ကမာ်အဒိာ်အမုာ်ဒီကရူာ်န့ာ်လီ၊ ယတာ်သးအုန့န့ာ်အိထိုင်၊ မှာလယ သးလီအံာ်ယူအိထိုင်၊ ဘါထုကဖာ်အိထိုင်၊ ရှဒီးအိထိုင်န့ာ်လီ၊ ဖဲပဟ်တီာ် ဒုာ်လပတာ်လီတူာ်လီကတ်တဖာ်န့ာ်၊ အကတာ်ပကဲပုရှု၊ ခရံာ်ဖိလအသးဟး ဂီ၊ ဝဲဒီးအိာ်တူာ်ကွာ်လဟာ်ယုာ်အပူန့ာ်လီ။

217

တူပကွာ်လံာ်တာ်အာ်လီအိလီအသိဒီး၊ ပထံာ်ဘာ်တာ်ကစီာ်လအသိ တယုာ်လီ၊ တဒူးနဲာ်ထဲပကြားမာတာ်လယူ အဂီာ်ဘာ်၊ မုမုာ်တဒိ၊ ယူမာ်တူာ် တာ်လပဂီာ်ဆံးအါလံ န့ာ်လီ၊ တာ်လပမာ သုလယူ အဂီာ်န့ာ်၊ တအါဝဲ နီတဘျီ ဘာ်၊ ပတာ်ကျဲးစးလဟာ်တီတာ်လီအဂီာ်န့ာ်၊ ထီဘိတာ်တလတပုာ်န့ာ်အိာ်နိးပကျဲ န့ာ်လီ၊ ဘာ်ဆာ်၊ ယူမာ်တာ်လပဂီာ်တဒိ၊ မှာဝဲအလအပုာ်၊ အယံအလ၊ ဝဲဝဲ ဟ်ဝဲဒီးဂုဒိာ်မးန့ာ်လီ၊ မှာမးတာ်သးအုးဖးဒိာ်လပဆိတလဲကွာ်တာ်သ့ာ်တဖာ်အံ၊ ဒီးထီဘိ၊ တဲတာ်လပမူပဒါတကပ၊ ဖဲလပကြားတဲယူအဘျးအဖျိာ်လီလီလီ လးအဂုာ်န့ာ်လီ၊ လာကျဲဒ်အံအယိ၊ ပထံာ်ဘာ်လဟာ်အိာ်ဖျိာ်အါမးလအိာ်လဟာ် တာ်ကနူ လာကဆံးလီစွာလီဝဲဒုာ်န့ာ်လီ၊ တလိာ်ပုထဲသ့ာ်နီာ်ပုလဟာ် ပတာ်လီ

တူာ်လီကတ်တဖာ်ဘာ်၊ ပလိာ်ဘာ်လပုတဂလလကဒူးနဲာ်ပုကျဲလပကဟးထီာ် ဖျိးကွာ်လဟာ်ဒူးယာ်အက္ခီပူအံလီ၊ ပလိာ်ဘာ်တာ်ဘျးတာ်ဖျိာ်လီ၊ ပတာ်လီဘာ် တာ်ကမာ်ဘာ်။

နမုဒါထဲတခါဇါ

ကစာ်ယူဟူာ်နမုဒါထဲတခါဇါ- ကဘာ်နာ်အတာ်အာ်လီတဖာ်န့ာ်လီ၊ နကမုာ်လသးဒုလဟာ်ရူလိာ်သးဒီးအိအတာ်ဆိာ်ဂုဆိာ်ဝါ၊ ဖဲလဟာ် နတထုကဖာ် အါအါ၊ ဟူာ်တာ်အါအါ၊ လုာ်ထီာ်တာ်အါအါသနာ်ကန့ာ်လီ၊ အဂုာ်ဒ်အံ၊ နတာ်စူာ် တာ်နာ်လယူမာ်တူာ်လဟာ်နဂီာ်တဖာ်အယိလီ။

ကစာ်ယူဒူးကဲထီာ်ခရံာ်လကကဲထီာ်တဲဒီးဘးလဟာ်နဂီာ်၊ ဒ်သိးနကကဲထီာ် ပုထီပုလီလဟာ်အမဲာ်ညါဒီဖျိအိန့ာ်လီ၊ ယုာ်ရှုဟူာ်လီနဟာ်မုာ်တာ်တီ၊ ဖဲ

218

လဟာ်နဟာ်နဟာ်တာ်နာ် ဒီးနာ်န့ာ်အတာ်မာလဟာ်အမာ်တူာ်ဝဲလဟာ်နဂီာ်န့ာ်လီ၊ အဝဲအတာ် မာဲလဟာ်မုာ်တာ်ဘျးတာ်ဖျိာ်န့ာ်လီ။

စီဝီလူးကွဲးန့ာ်ပုကလဟာ်တံဖိအလံာ်ဒီးစးထီာ်ဝဲဒ်အံ၊ “မံတာ်ဘျးတာ်ဖျိာ် ဘာ်လံာ်သုတကွာ်” ဒီးမာ်ကတာ်ကွဲးဝဲ၊ “ပုာ်သ့ာ်ဝဲာ်သ့ာ်ဇာ်၊ ပကစာ်ယုာ်ရှုးခရံာ်အ ဘျးအဖျိာ်န့ာ်၊ မံအအိာ်ဒီးသုသ့ာ်သုသးတကွာ်၊ အမုာ်” အတာ်ဆိာ်ဂုလဟာ်ခဲက တာ်အံ လီာ်ဖျါထီာ်ဝဲတာ်ပရ အံ အဂုာ်ဒိာ်သ့ာ်မုာ်ဝဲယူ အဘျးအဖျိာ် အဂုာ်န့ာ် လီ၊ ကစာ်ယုာ်ရှုးခရံာ်အဘျးအဖျိာ်၊ တမုာ် မိရူတာ်သိာ်တာ်သိန့ာ်မုာ်တာ်လဟာ်က လဟာ်တံဖိတဖာ်လီဘာ်ဝဲအဒိာ်ကတာ်န့ာ်လီ၊ ကလဲဟာ်လဟာ်အဝဲအသးအတာ်စီတာ်

ကမီအပူ၊ တမာလာတဖ်းတညာ်အတက်ကျးစားဘဉ်န့ဉ်၊ မာ်အဝဲသ့ဉ်အတက်ကိး သတြီန့ဉ်လီၤ.

ပုၤကလၢတံဖိတဖ်းစံးဆၢတၢ်ဒ်လဲဉ်. တၢ်တစံးဘဉ်ပုၤဘဉ်. ဘဉ်သ့ဉ်သ့ဉ် တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်ပာ်ဖျါထီဉ်လၢကီၢ်ကလၢတံလံအပီၤ, မာ်တၢ်ဖျါတြၢၢ်ကလၢအပီၤ န့ဉ်လီၤ. မာ်နကဒိးသန့ထီဉ်နသးလၢနတၢ်မာ်တၢ်တီဒဉ်နဲဉ်နီၤ. မ့တမ့ၢ်တဒီ, နကနဉ် လၢကစၢ်ယုၤအဘျးအဖျိဉ်လၢအဟ့ဉ်လီၤဝဲန့ဉ်နီၤ. မာ်နကအိဉ်ထီကစီဒီလၢတၢ်အုဉ် က့ၤခိဉ်က့ၤန့ဉ်, ယဲဝဲလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိဉ်ခီဖျိတၢ်နဉ်န့ဉ်နီၤ. မာ်နကပာ်အါထီဉ်နတၢ် မၤအတီအလီၤတဖ်ဆူတၢ်မၤလၢကစၢ်ယုဉ်ဂျးခရံဉ်မၤဝဲလံဝဲတဖ်အဖီခိဉ်နီၤ. မာ် နကလဲၤတၢ်လၢတၢ်ဖ်းတညာ်, မ့တမ့ၢ်, လၢသးလဲဉ်. မာ်နကပာ်လၢပာ်ကပီၤထဲက စၢ်ယုဉ်ဂျးခရံဉ်အထူဉ်စုညါန့ဉ်နီၤ. မ့တမ့ၢ်, နကယုဟီဉ်ခိဉ်အတၢ်ဘဉ်သးဒီးခိဉ်ဖး လၢဟီဉ်ခိဉ်အံၤဟ့ဉ်ဝဲ, ဒ်သိးနလၢကပီၤကအိဉ်လၢတၢ်ဖ်းတညာ်ပူၤလဲဉ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တဖ်အံၤ မာ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ, ပုၤစ့ၢ်က့ၤနဉ်က့ၤတၢ်ဖိကိးဂးဒဲးလၢကိးစိးဒဲး ကဘဉ်ကနီဝဲလၢခံကတၢ်န့ဉ်လီၤ. နတၢ်စံးဆၢန့ဉ်, ကပာ်ပနီဉ်ဝဲတၢ်လီၤဆီလၢတၢ်

219

ယုတၢ်ဖိးဒီးတၢ်ပျံတၢ်ဖး, တၢ်သးထီဉ်ထီဒီးတၢ်ဆီဉ်လီၤသးနီၢ်နီၢ်, နီၢ်သးတၢ်အိဉ်မူဒီး တၢ်သံ- တၢ်သ့ဉ်တဖ်အုဉ်အဆၢန့ဉ်လီၤ.

မံနဆၢထာ်သုတကဒံကဒါလၢကစၢ်ယုဉ်ဂျးခရံဉ်အဘျးအဖျိဉ်အပူၤတ ဝုၤ,မံနသးသုတပီၢ်ထွဲတၢ်က့ၤန့ၢ်လဲၤန့ၢ်ဒ်သိးတၢ်ကမၤဘဉ်ပုၤကညီအသးတဝုၤ. မံန သးန့ဉ်စၢ်ဆၢတၢ် ဆူထးဒီတုၤဒဉ်လဲဉ်, နကဲထီဉ်နဲဟီဉ်ခိဉ် အတၢ်ဂုၤကတၢ်တဂုၤ, ယုဉ်ထီဉ်ထီတၢ်မူအကလုာ်ကထါ, လၢဟီဉ်ခိဉ်လၢအခံးလီၤဒိဉ်ထီဉ် ဒီးလၢတၢ်မုာ် လၢလၢာ်မးဝဲတဘ့ဉ်အံၤအပူၤန့ဉ်လီၤ. မံနမၤလၢကပီၤမုာ်တန့ၢ်အံၤလၢယုဉ်ဂျးခ ရံဉ်မၤတ့ၢ်တၢ်လၢနဂီၢ်တဖ်, ဒီးထဲအဝဲဒဉ်နီၤန့ဉ်တက့ၢ်.